

အမြဲတည်ခြင်းသည် မရှိချေ

အရိုးစု ၃၀၀ တို့ဖြင့် ဖွဲ့စည်းထားအပ်သော ကြံ့ခန္ဓာကိုယ်သည် အဆန်းတကြယ်ပြုလုပ်အပ်သော အရုပ်နှင့်တူ၏။ နာကျင်တတ်သောသဘောရှိ၏။ ယင်းခန္ဓာကိုယ်သည် ကုန်ဆုံးပျက်စီးခြင်းသို့ ရောက်ရ၏။ အမြဲတည်ခြင်းသည် မရှိချေ။ (ခန္ဓာကိုယ်သည် ကုန်ဆုံးပျက်စီး၍ အတည်မဲ့သောသဘောရှိသဖြင့် မစွဲလမ်း မနှစ်သက်အပ်ချေ။)

ဧရာဝတီ(မေပဒ-၁၄၇)

ဒုတိယအကြိမ် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် (၁၇)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး ကျင်းပရန်ခေါ်ယူ

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ရုံး
ကြေညာချက်အမှတ် (၃/၂၀၂၀)
၁၃၈၂ ခုနှစ်၊ ပထမဝါဆိုလဆန်း ၂ ရက် (၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ ဇွန်လ ၂၁ ရက်)
ဒုတိယအကြိမ် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် (၁၇)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး ကျင်းပရန်ခေါ်ယူခြင်း
ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ ပုဒ်မ ၇၉၊ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ဆိုင်ရာ ဥပဒေပုဒ်မ ၁၃ နှင့် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ဆိုင်ရာ နည်းဥပဒေ ၃ နည်းဥပဒေခွဲ(ခ)တို့အရ ဒုတိယအကြိမ် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် (၁၇)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေးကို နေပြည်တော်၌ ၁၃၈၂ ခုနှစ်၊ ပထမဝါဆိုလပြည့်ကျော် ၉ ရက်(၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဇူလိုင်လ ၁၃ ရက်)တနင်္လာနေ့၊ ၁၃၃၀ နာရီအချိန်တွင် စတင်ကျင်းပရန် ခေါ်ယူကြောင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။
(ပုံ) တီခွန်မြတ် နာယက

ဒုတိယအကြိမ် ပြည်သူ့လွှတ်တော် (၁၇)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး ကျင်းပရန်ခေါ်ယူ

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ပြည်သူ့လွှတ်တော်
ကြေညာချက်အမှတ် (၃/၂၀၂၀)
၁၃၈၂ ခုနှစ်၊ ပထမဝါဆိုလဆန်း ၂ ရက် (၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ ဇွန်လ ၂၁ ရက်)
ဒုတိယအကြိမ် ပြည်သူ့လွှတ်တော် (၁၇)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး ကျင်းပရန်ခေါ်ယူခြင်း
ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ ပုဒ်မ ၁၂၆၊ ၂၀၁၂ ခုနှစ်၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဆိုင်ရာ ဥပဒေပုဒ်မ ၃၅ နှင့် ၂၀၁၃ ခုနှစ်၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဆိုင်ရာ နည်းဥပဒေများ၏ နည်းဥပဒေ ၃၊ နည်းဥပဒေခွဲ(ခ)တို့အရ ဒုတိယအကြိမ် ပြည်သူ့လွှတ်တော် (၁၇)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေးကို နေပြည်တော်၌ ၁၃၈၂ ခုနှစ်၊ ပထမဝါဆိုလပြည့်ကျော် ၉ ရက် (၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ ဇူလိုင်လ ၁၃ ရက်)တနင်္လာနေ့၊ နံနက် ၁၀ နာရီ အချိန်တွင် စတင်ကျင်းပရန် ခေါ်ယူကြောင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။
(ပုံ) တီခွန်မြတ် ဥက္ကဋ္ဌ

ဒုတိယအကြိမ် အမျိုးသားလွှတ်တော် (၁၇)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး ကျင်းပရန်ခေါ်ယူ

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် အမျိုးသားလွှတ်တော်
ကြေညာချက်အမှတ် (၃/၂၀၂၀)
၁၃၈၂ ခုနှစ်၊ ပထမဝါဆိုလဆန်း ၂ ရက် (၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ ဇွန်လ ၂၁ ရက်)
ဒုတိယအကြိမ် အမျိုးသားလွှတ်တော် (၁၇)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး ကျင်းပရန်ခေါ်ယူခြင်း
ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ ပုဒ်မ ၁၅၅၊ ၂၀၁၂ ခုနှစ်၊ အမျိုးသားလွှတ်တော်ဆိုင်ရာ ဥပဒေပုဒ်မ ၃၅ နှင့် ၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ အမျိုးသားလွှတ်တော်ဆိုင်ရာ နည်းဥပဒေများ၏ နည်းဥပဒေ ၃၊ နည်းဥပဒေခွဲ(ခ)တို့အရ ဒုတိယအကြိမ် အမျိုးသားလွှတ်တော် (၁၇)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေးကို နေပြည်တော်၌ ၁၃၈၂ ခုနှစ်၊ ပထမဝါဆို လပြည့်ကျော် ၉ ရက်(၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဇူလိုင်လ ၁၃ ရက်)တနင်္လာနေ့၊ နံနက် (၁၀)နာရီအချိန် တွင် စတင်ကျင်းပရန် ခေါ်ယူကြောင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။
(ပုံ) မန်းဝင်းခိုင်သန်း ဥက္ကဋ္ဌ

မြောက် ယနေ့ ဖတ်စရာ

တောင်အမေရိကနိုင်ငံ များတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ သတင်းမှားများအပေါ် အစိုးရများက ရင်ဆိုင်ဖြေရှင်းနေရ စာမျက်နှာ » ၁၁

မြန်မာနိုင်ငံ၏ ရင်းနှီးမြုပ်နှံမှု ဥပဒေများ အပိုင်း (၁) သမိုင်းကြောင်းကို တူးဆွခြင်း စာမျက်နှာ » ၈

COVID-19 ရောဂါစောင့်ကြပ် ကြည့်ရှုမှုနှင့်ပတ်သက်၍ သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်း စာမျက်နှာ » ၁၅

မြဝတီတံတား အမှတ်(၂)မှ မြန်မာရွှေ့ပြောင်းလုပ်သား ၆၄၂ ဦး ဝင်ရောက်



မြဝတီ ဇွန် ၂၁ ထိုင်းနိုင်ငံမှ မြန်မာရွှေ့ပြောင်းလုပ်သား ၆၄၂ ဦးသည် မြဝတီ အမှတ်(၂) ချစ်ကြည်ရေး တံတားမှတစ်ဆင့် ယနေ့ ဆက်လက်ဝင်ရောက်လာခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
မြန်မာနိုင်ငံရောက်လာသူများအား ကျန်းမာရေးစစ်ဆေးမှုနှင့် အခြားသော လိုအပ်ချက်များ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် ခရိုင်၊ မြို့နယ် တာဝန်ရှိသူများက ကြီးကြပ်ဆောင်ရွက် လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

မြန်မာနိုင်ငံရောက်လာသူများအနေဖြင့် မေ ၁ ရက်တွင် ၆၀၊ မေ ၂ ရက်တွင် ၅၄ ဦး၊ မေ ၃ ရက်တွင် ၆၀ ဦး၊ မေ ၄ ရက်တွင် ၄၄ ဦး၊ မေ ၅ ရက်တွင် ၂၃ ဦး၊ မေ ၆ ရက်တွင် ၁၀၀၊ မေ ၇ ရက်တွင် ၄၄ ဦး၊ မေ ၈ ရက်တွင် ၁၃ ဦး၊ မေ ၉ ရက်တွင် ၄၄ ဦး၊ မေ ၁၀ ရက်တွင် ၁၃ ဦး၊ မေ ၁၁ ရက်တွင် ၁၃ ဦး၊ မေ ၁၂ ရက်တွင် ၄၄ ဦး၊ မေ ၁၃ ရက်တွင် ၁၆ ဦး၊ မေ ၁၄ ရက်တွင် ၃၈ ဦး၊ မေ ၁၅ ရက်တွင် ၁၂၀၊ မေ ၁၆ ရက်တွင် ၇၆ ဦး၊ မေ ၁၇ ရက်တွင် ၉၀၊ မေ ၁၈ ရက်တွင် ၆၄ ဦး၊ မေ ၁၉ ရက်တွင် ၃၆ ဦး၊ မေ ၂၀ ရက်တွင် ၆၀၄ ဦး၊ မေ ၂၁ ရက်တွင် ၁၁၀၈ ဦး၊ စာမျက်နှာ ၄ ကော်လံ ၁ သို့ *

KBZ BANK
BEST BANK IN MYANMAR
Awarded by World Finance | Awarded by Euromoney | Awarded by The FinanceAsia

မြေးမု

ရေလျှံသည့်လဝါဆို အားရှိသမျှကြိုးလုံလ

ယခုအခါ ဝါဆိုလဝင်ရောက်ပြီး လဆန်း ၃ ရက်သို့ ရောက်ရှိပြီဖြစ်သည်။ ဝါဆိုလကို ရှေးစာဆိုတို့က ရာသီခွင်နက္ခတ်နှင့် ပန်းမာလာပါမကျန် စာပန်းချီရေးဖွဲ့ဆိုခဲ့ကြသည်။ "ရေလျှံတဲ့ဝါဆိုမှာ၊ ပုန်းညက်ညိုမာလာမင်း ရယ်က၊ သင်းလှတယ်လေး" ဟု မဟာအတုလမင်းကြီးက ဝါဆိုလလွမ်းချင်းကို ဖွဲ့ဆိုထားသည်။ သင်းယုံလွမ်းမောဖွယ်ထုံသင်းသည့် ဝါဆိုလသည် မိုးရာသီအစဖြစ်၍ အရပ်လေးမျက်နှာနှင့် ထက်ကောင်းကင် အကာ တစ်ခွင်၌ မိုးသားတိမ်ခဲတို့ဖုံးကာ ညိုမှိုင်းလျက်ရှိသည်။

ဝါဆိုဝါခေါင် ရေဖောင်ဖောင်ဟု ဆိုရိုးစကားအတိုင်း အားခဲကာ ရွာသွန်းသည့်မိုးသည် နိုင်ငံတစ်ဝန်းတွင် ဖြိုင်ဖြိုင်ကျသဖြင့် စိုက်ရေး၊ ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးတို့သာမက သဘာဝဘေးတို့အတွက်ပါ အားရှိသမျှကြိုးစား အားထုတ်၊ လုံလစိုက်ထုတ်ရမည့် အချိန်အခါသမယ ဖြစ်သည်။ "ဝါဆို"၏ အဓိပ္ပာယ်မှာ ဘာသာရေးနှင့်ဆက်စပ်သည်။ "ဝါ" သည် ပါဠိပုဒ်ဖြစ်၍ အနက်အမျိုးမျိုးရှိရာ၌ "စွန့်ခြင်း" အဓိပ္ပာယ်ကိုယူသည်။ "ဆို" ဟူသော ဝေါဟာရမှာ ကြိုဆိုခြင်း၊ စောင့်ဆိုင်းခြင်း အဓိပ္ပာယ်ရသည်။

ထို့ကြောင့် "ဝါဆို"၏အဓိပ္ပာယ်အချုပ်မှာ ရှင်တော်ဗုဒ္ဓ မိန့်မှာတော်မူ သည့်အတိုင်း ဝါဆိုလပြည့်နေ့မှစ၍ သီတင်းကျွတ်လပြည့်နေ့တိုင်အောင် ဝါတွင်းသုံးလပတ်လုံး ရဟန်းတော်များ ဒေသစာရီကြွတော်မမူဘဲ မိမိတို့ ကျောင်းတိုက်၌ပင် စောင့်သုံးနေတော်မူခြင်း ဖြစ်သည်။ ပြည်သူအပေါင်း တို့မှာမူ ဝါဆိုရဟန်းတော်များကိုရည်မှန်း၍ ကောင်းမှုကုသိုလ်များ ပွားများ အားထုတ်ကြခြင်းနှင့်အတူ ဝါဆိုလ၏ မိုးရာသီအစမှစ၍ ဆောင်ရွက်ဖွယ်ရာ ကိစ္စအဝဝတို့ကို မလျော့သောစွာလုံလဖြင့် အားရှိသမျှ ကြိုးစားအားထုတ် ကြဖို့ဖြစ်သည်။

မိုးရာသီ ဝါဆိုလတွင် လုံလစိုက်ထုတ် ကြိုးစားလုပ်ကိုင်ကြသည့် ဆိုရာ၌ လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေး စိုက်ကြ၊ ပျိုးကြသူ တောင်သူလယ်သမား ပြည်သူများ၏အရေးမှာ အဓိကဖြစ်၍ လယ်ယာအထွက်တိုးရေး၊ သစ်သီး ဝလံ ပန်းမန်စိုက်ပျိုးရေး၊ သစ်ပင်ပျိုးပင်များ ပျိုးထောင်စိုက်ပျိုးရေးတို့ကို အထူးအလေးထားပြုလုပ်ကြခြင်း ဖြစ်သည်။ သစ်ပင်ပန်းမန်ရှင်သန်ပါမီ ပတ်ဝန်းကျင်လှပ ဥတုရာသီသဘာဝ ကောင်းမွန်လာမည်ဖြစ်၍ သစ်ပင်၊ ပန်းပင်မျိုးစေ့ချရေး၊ စိုက်ပျိုးရေးတို့ကို နိုင်ငံတစ်ဝန်း အားသွန်ခွန်စိုက် ပြုလုပ်ကြဖို့လိုမည်ဖြစ်သည်။

တောင်သူလယ်သမား ပြည်သူများအနေဖြင့် အစိုးရ၏ကူညီပံ့ပိုး ထောက်ပံ့အားပေးမှုကိုရယူ၍ တက်ညီလက်ညီလုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်ကြ ရမည်ဖြစ်သည်။ စိုက်ပျိုးရေးကဏ္ဍ၌ တောင်သူလယ်သမားများအား မိုးရာသီစိုက်ပျိုးစရိတ်များ နှစ်စဉ်ထုတ်ချေးလျက်ရှိရာ ယခုနှစ် မေလ ၁၅ ရက်နေ့မှစတင်၍ စိုက်ပျိုးစရိတ်ချေးငွေကို ထုတ်ချေးနေသည်။ ယခုအခါ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် မြန်မာနိုင်ငံ၏စိုက်ပျိုးရေးကဏ္ဍတွင် အထိုက် အလျောက် ထိခိုက်မှုရှိခဲ့သဖြင့် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် မိုးရာသီစိုက်ပျိုးစရိတ်ချေးငွေ ရရှိခဲ့ကြသော တောင်သူလယ်သမားများအား ကိုဗစ်-၁၉ အထူးချေးငွေ အဖြစ် တစ်ကေလျှင် ကျပ်ငါးသောင်းနှုန်းဖြင့် ထပ်ဆောင်းပံ့ပိုးထုတ်ချေး ပေးတော့မည်ဖြစ်သည်။

ယခုနှစ် မိုးဦးရာသီဝါဆိုကာလ ရာသီသဘာဝအနေအထားများအရ သဘာဝဘေးဒဏ်လည်း အထိုက်အလျောက်ကင်းဝေးနေဆဲဖြစ်ပြီး တစ်နိုင်လုံးအတိုင်းအတာဖြင့် မိုးရေကိုလုံလောက်စွာရရှိနေပြီဖြစ်၍ နိုင်ငံတော်၏ ပံ့ပိုးကူညီထောက်ပံ့ပေးမှုများကိုရယူကာ သီးနှံအထွက်တိုး ရေး၊ စားနပ်ရိက္ခာဖူလုံရေး၊ ပြည်ပပို့ကုန်တိုးတက်ထုတ်လုပ်နိုင်ရေး အားသွန်ခွန်စိုက် လုံလစိုက်ထုတ် ကြိုးစားလုပ်ကိုင်ကြရမည်ဖြစ်သည်။ သို့သော် မိုးရာသီကာလဖြစ်၍ ခန့်မှန်းရခက်ခဲသောသဘာဝဘေးတို့ကို လည်း ကြိုတင်သတိပြုရမည်ဖြစ်သည်။

မိုးဦးကာလတွင် လေပြင်းတိုက်ခတ်ခြင်း၊ မိုးသည်းထန်စွာ ရွာသွန်း ခြင်း၊ မိုးကြိုးပစ်ခြင်း၊ ရေကြီးရေလျှံဖြစ်ခြင်းတို့ကို အထူးဂရုစိုက်ရမည် ဖြစ်သည်။ နိုင်ငံတော်စားနပ်ရိက္ခာဖူလုံရေးနှင့် ပြည်ပသို့တင်ပို့ခြင်းဖြင့် နိုင်ငံခြားဝင်ငွေရရှိရေးအတွက် နိုင်ငံအနှံ့တွင် ငါးမွေးမြူရေးကန်များ မွေးမြူဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ မိုးသည်းထန်စွာ ရွာသွန်းခြင်းကြောင့် မြစ်ချောင်းများရေလျှံပါက ငါးပုစွန်ကန်များ မပျက်စီးစေရေး၊ စပါးသီးနှံ စိုက်ပျိုးထားသောကွင်းများ ရေမဝင်စေရေးအတွက် ကြိုတင်ပြင်ဆင် ဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်သည်။

သို့ဖြစ်ရာ ယခုအခါ ဝါဆိုဝါခေါင် ရေဖောင်ဖောင်ကာလသို့ ရောက်ရှိ လာတော့မည်ဖြစ်သည်။ ဝါဆိုမိုးဦးရာသီကာလတွင် ဖြစ်ထွန်းလာသော အခြေအနေကောင်းများကို တောင်သူလယ်သမား ပြည်သူများအနေဖြင့် ထိထိရောက်ရောက်အသုံးချပြီး နိုင်ငံတော်အကျိုးစီးပွား၊ မိမိတို့၏လူမှု စီးပွားများ အကျိုးရှိစေရေးနှင့် ထိခိုက်မှုမရှိစေရေးအတွက် စွမ်းအားရှိသမျှ လုံလစိုက်ထုတ်ကာ မဆုတ်မနစ် ကြိုးပမ်းအားထုတ်လုပ်ကိုင် ဆောင်ရွက်ကြရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း။

အများပြည်သူသို့ တိုက်တွန်းနှိုးဆော်ချက်

- ၁။ Coronavirus Disease 2019 (COVID-19) ထိန်းချုပ်ရေးနှင့် အရေးပေါ် တုံ့ပြန်ရေးကိစ္စရပ်များ ဆောင်ရွက်ရာတွင် ရောဂါကူးစက်ခံရနိုင်မှု အခြေအနေကို ခြေရာခံဆောင်ရွက်ရာတွင် အထောက်အကူဖြစ်စေရန်အတွက် Coronavirus Disease 2019 (COVID-19) ထိန်းချုပ်ရေးနှင့် အရေးပေါ် တုံ့ပြန်ရေး ICT နည်းပညာ အထောက်အကူပြုလုပ်ငန်းအဖွဲ့အနေဖြင့် "စောစောရှာ" Mobile Application ကို ရေးဆွဲဆောင်ရွက်ခဲ့ပါသည်။
- ၂။ "စောစောရှာ" Mobile Application အား ပြည်ပနိုင်ငံများမှ ပြန်လည် ဝင်ရောက်လာသူများ အပါအဝင် ပြည်သူအများ ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် သုံးစွဲစေ ခြင်းဖြင့် ICT နည်းပညာ အထောက်အကူဖြင့် ကူးစက်ခံရနိုင်ခြေရှိသူများကို လည်း ရှာဖွေဖော်ထုတ်နိုင်မည်ဖြစ်ပြီး ရောဂါကူးစက်ခံရနိုင်မှု အခြေအနေ ထိန်းချုပ်နိုင်ရေးကိုလည်း များစွာအထောက်အကူပြုနိုင်မည် ဖြစ်ပါသည်။
- ၃။ ပြည်သူများအနေဖြင့် "စောစောရှာ" Mobile Application ကို မိမိတို့၏ မိုဘိုင်းဖုန်းများတွင် ထည့်သွင်းအသုံးပြုခြင်းဖြင့် အောက်ဖော်ပြပါ အကျိုး ကျေးဇူးများကို ရရှိစေမည် ဖြစ်ပါသည်-
 - (က) ရောဂါကူးစက်ခံထားရသူနှင့် ထိတွေ့ခဲ့နိုင်မှု အခြေအနေကို နေရာ၊ အချိန်တို့နှင့်ဆက်စပ်၍ သိရှိနိုင်ခြင်း၊
 - (ခ) ရောဂါကူးစက်ခံထားရသူများသွားလာခဲ့သည့် နေရာများစာရင်း ကို ဤ "စောစောရှာ" Mobile Application အသုံးပြုသူများ အနက်မှ အဆိုပါနေရာများသို့ သွားလာခဲ့သူများကို သတိပေးချက် ဆောလျင်စွာ ပေးပို့နိုင်ခြင်းကြောင့် မိမိအနေဖြင့် ရောဂါကူးစက် ခံထားရသူနှင့်အတူ ရှိနေခဲ့ခြင်းနှင့် ထိတွေ့ခဲ့မှု ရှိ/မရှိ တို့ကို ဆောလျင်စွာ သိရှိနိုင်ခြင်း၊
 - (ဂ) ပုံမှန်နေထိုင်စဉ် အခြေအနေတွင်ဖြစ်စေ၊ Quarantine ပြုလုပ် နေစဉ် ကာလအတွင်းဖြစ်စေ မိမိ၏ ကျန်းမာရေးအခြေအနေအား သတင်းပေးပို့နိုင်သဖြင့် လိုအပ်ပါက ကုသမှုအကူအညီကို ဆောလျင်စွာ ရရှိနိုင်ခြင်း။

SMS Promotion Message

သင်နှင့် သင့်မိသားစု လုံခြုံစိတ်ချစေရေးအတွက် သင်သွားရောက်ခဲ့သည့် ပတ်ဝန်းကျင်တွင် COVID-19 ကူးစက်နိုင်မှု အခြေအနေကို သိရှိနိုင်ရန် "စောစောရှာ" Application အား ဖော်ပြပါ www.sawsawshar.gov.mm တွင် အခမဲ့ Download ရယူသုံးစွဲ၍ တစ်လသက်တမ်းရှိ 1GB အင်တာနက် အသုံးပြုခွင့်ကို အခမဲ့ရယူလိုက်ပါ။

ဆောလျင်စွာ ရရှိနိုင်ခြင်း၊
၄။ အဆိုပါ "စောစောရှာ" Mobile Application ကို သုံးစွဲရန်အတွက် တယ်လီဖုန်းများအတွင်းသို့ Download ပြုလုပ်ခြင်း အပါအဝင် Application သုံးစွဲခြင်းအတွက် အင်တာနက်သုံးစွဲခကို ပြည်သူများအနေဖြင့် ကုန်ကျစရိတ် မရှိစေရန် တယ်လီကွန်းအော်ပရေတာများက အခမဲ့ဆောင်ရွက်ပေးသွား မည် ဖြစ်ပါသည်။ ၎င်းအပြင် အပိုဆောင်းအနေဖြင့် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ ဇူလိုင်လ (၃၁) ရက်နေ့အထိ ဤ Application အား ရယူသုံးစွဲသူများကို တစ်လ သက်တမ်းရှိသော 1GB အင်တာနက် အခမဲ့အသုံးပြုခွင့်ကိုလည်း ခွင့်ပြုပေး သွားမည် ဖြစ်ပါသည်။

၅။ သို့ဖြစ်ပါ၍ ပြည်သူများအနေဖြင့် COVID-19 ထိန်းချုပ်ရေးနှင့် အရေးပေါ် တုံ့ပြန်ရေးကိစ္စရပ်များအတွက် အထောက်အကူဖြစ်စေရေး အတွက် "စောစောရှာ" Mobile Application အား ဖော်ပြပါ ဝက်ဘ်ဆိုက် www.sawsawshar.gov.mm နှင့် Operator များက ခွင့်ပြုသတ်မှတ်ထား သည့် နည်းလမ်းများဖြင့် အခမဲ့ရယူ၍ မိမိတို့၏ မိုဘိုင်းဖုန်းများတွင် ထည့်သွင်း အသုံးပြုကြပါရန် တိုက်တွန်းနှိုးဆော်အပ်ပါသည်။

၆။ ၎င်း Mobile Application မှ ကောက်ခံရရှိသော အချက်အလက်များကို ရယူဆောင်ရွက်ရာတွင် တစ်ဦးချင်းစီ၏ ပုဂ္ဂိုလ်ရေးဆိုင်ရာ အချက်အလက် များကို ထုတ်ဖော်သွားမည်မဟုတ်ဘဲ COVID-19 အသက်ရှူလမ်းကြောင်း ဆိုင်ရာရောဂါကို ထိန်းချုပ်ကာကွယ်နိုင်ရန် ရည်ရွယ်၍ ရောဂါကူးစက် ဖြစ်ပွားနေသည့် သတ်မှတ်ကာလအတွင်းတွင်သာ အသုံးပြုရန် ရယူခြင်း ဖြစ်ပြီး အခြားမသက်ဆိုင်သည့်နေရာများတွင် လုံးဝ (လုံးဝ) အသုံးပြုမည် မဟုတ်ပါကြောင်း ဖော်ပြအပ်ပါသည်။

Coronavirus Disease 2019 (COVID-19) ထိန်းချုပ်ရေးနှင့် အရေးပေါ်တုံ့ပြန်ရေးကော်မတီ

ဆိပ်ဖြူမြို့နယ်၌ အခြေခံပညာကျောင်း ၁၂ ကျောင်း အဆင့်တိုးမြှင့်ဖွင့်လှစ်ခွင့်ရရှိ

ဆိပ်ဖြူ ဇွန် ၂၁
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ပခုက္ကူခရိုင် ဆိပ်ဖြူမြို့နယ်၌ ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ပညာသင်နှစ် တွင် အခြေခံပညာကျောင်း ၁၂ ကျောင်း အဆင့်တိုးမြှင့်ဖွင့်လှစ်ခွင့် ရရှိခဲ့ကြောင်း ဆိပ်ဖြူမြို့နယ် ပညာရေးမှူးရုံးမှ သိရသည်။

အဆိုပါ အဆင့်တိုးမြှင့်ခွင့်ရရှိသည့်ကျောင်းများမှာ ပင်းတလဲကျေးရွာနှင့် ရှောက်ပင်အင်းကျေးရွာတို့မှ အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း(၁) နှစ်ကျောင်း အား အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းအဖြစ်လည်းကောင်း၊ သပြေကျေးရွာနှင့် ကပစ (၂) အတွင်းရှိ ကျောင်းနှစ်ကျောင်းအား အခြေခံပညာအလယ်တန်းကျောင်း မှ အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း(၁) အဖြစ်လည်းကောင်း၊ ဖက်ကန်းကျေးရွာ နှင့် ရွာသာကုန်းကျေးရွာတို့မှ အခြေခံပညာမူလတန်းကျောင်း နှစ်ကျောင်း အား အခြေခံပညာအလယ်တန်းကျောင်း(၁) များအဖြစ် လည်းကောင်း၊ ဇီးတော်ပင်ကျေးရွာ အခြေခံပညာမူလတန်းကျောင်းအား အခြေခံပညာမူလတန်း လွန်ကျောင်းအဖြစ် လည်းကောင်း၊ ချတောက်ကျေးရွာ၊ ဖက်ကန်းတဲတိုက်၊ သစ္စည်းတဲတိုက်ကျေးရွာတို့မှ အခြေခံပညာမူလတန်းကျောင်း(၁) သုံးကျောင်း အား အခြေခံပညာမူလတန်းကျောင်းအဖြစ်လည်းကောင်း၊ ရေလယ်သောင် ကျေးရွာနှင့် အိုင်ကြီးကျေးရွာတို့တွင် အခြေခံပညာမူလတန်းကျောင်း(၁) နှစ်ကျောင်းအဖြစ်လည်းကောင်း စုစုပေါင်း ၁၂ ကျောင်းအား အဆင့်တိုးမြှင့် ဖွင့်လှစ်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ယခုကဲ့သို့ ပညာရေးကဏ္ဍ ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုများ ခေတ်နှင့်အညီ



ကျောင်းများ အဆင့်တိုးမြှင့်ဖွင့်လှစ်ပေးခြင်းကြောင့် ယင်းကျေးရွာအနီးရှိ ကျေးရွာများမှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအနေဖြင့် ပညာသင်ကြားရန် အခက်အခဲမရှိတော့ဘဲ ကျောင်းနေအရွယ်ကလေးများအားလုံး ပညာကို အဆင်ပြေစွာလေ့လာဆည်းပူးခွင့် ရရှိတော့မည်ဖြစ်ကြောင်း မြို့နယ်ပညာရေး ဌာနမှ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦး၏ ပြောပြချက်အရ သိရသည်။

ကိုမျိုး(ယောဇရာ)

မြေးမု

<p>ခေတ္တ စာတည်းမှူးချုပ် - ဦးစိုးစိုးနိုင်</p> <p>စာတည်းမှူး - ဦးဝင်းနိုင်</p> <p>စာတည်းများ - ဦးစန်းအောင်၊ ဦးကျော်ဇေယျာမြင့်၊ ဦးအေဝမ်းစိုး၊ ဒေါ်ခင်ခင်သက်၊ ဒေါ်ယုဝါဝါ၊ ဒေါ်သီသီမင်း</p> <p>သတင်းထောက်များ - ဦးမြင့်စိုး</p> <p>ဘာသာပြန်စာတည်းများ - ဦးဇော်ဝင်း၊ ဦးအောင်ကျော်ကျော်</p> <p>အကြီးတန်း - ဦးဟိန်းထက်လင်း၊ ဦးနိုင်လင်းကြည်၊</p> <p>သတင်းထောက်များ - ဒေါ်နေဇာဇာထွန်း၊ ဦးသက်ထွေး၊ ဦးကိုမင်း၊ ဒေါ်စန်းယုဥ</p>	<p>အယ်ဒီတာ - ဦးအောင်ကျော်ဦး၊ ဦးအောင်ကျော်ဝင်း၊</p> <p>သတင်းထောက်များ - ဦးသန်းတင်အောင်၊ ဒေါ်ခင်မိုးမိုးအောင်၊ ဒေါ်ခင်မျိုးနိုင်၊ ဒေါ်ခင်စုစုလှိုင်၊ ဦးအေးမင်းသူ၊ ဒေါ်မာမာစိုး</p> <p>ဓာတ်ပုံသတင်းထောက် - ဦးခင်မောင်ဝင်း</p> <p>သုတေသန - ဒေါ်ဇော်မာဝင့်</p> <p>စာပြင် - ဒေါ်မြသီတာ၊ ဒေါ်ခင်သက်မွန်နှင့်အဖွဲ့</p> <p>စာမျက်နှာဖွဲ့စည်းမှုနှင့် ဒီဇိုင်း - ဦးကျော်စွာလင်း၊ ဦးချစ်ဇေယျာထွန်းနှင့်အဖွဲ့</p> <p>အီးမေးလ်နှင့် အွန်လိုင်း - ဒေါ်ဇော်ရည်မွန်၊ ဦးစည်သူလွင်နှင့်အဖွဲ့</p>	<p>ခေပြည်တော် - စာတည်းမှူး၊ ၀၆၇-၃၆၁၂၆၊ စာတည်းအဖွဲ့၊ ၀၆၇-၃၆၁၂၈၊ ၀၆၇-၃၆၁၃၀၊ ဖက်စ် ၀၆၇-၃၆၁၃၁</p> <p>ရန်ကုန်ရုံးခွဲ - အမှတ် ၇၇၊ ၅၂ လမ်းနှင့် မဟာဗန္ဓုလလမ်းထောင့်၊ ပုဇွန်တောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ စာတည်းဌာန ၀၁-၂၉၂၈၃၂</p> <p>မန်နေဂျာ - ၀၁-၈၆၀၀၆၈၅၊ စီမံ/ငွေစာရင်း ၀၁-၂၉၁၄၅၄၊ ပြန်ချိရေး ၀၁-၂၉၂၈၃၀၊ ကြော်ငြာ ၀၁-၃၉၇၃၃၀၊ ဖက်စ် ၀၁-၂၀၃၃၃၀</p>
--	---	---

ပြည်သူ့သာလျှင် အဓိက

နေပြည်တော် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ရုံးသို့ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ သတင်းပို့ကြရန်

နေပြည်တော် ဇွန် ၂၁

ဒုတိယအကြိမ် ပြည်သူ့လွှတ်တော် (၁၇)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေးကို နေပြည်တော်ရှိ ပြည်သူ့လွှတ်တော် အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ ဇူလိုင် ၁၃ ရက် (တနင်္လာနေ့) နံနက် ၁၀ နာရီတွင် စတင်ကျင်းပရန် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌက ခေါ်ယူထားရာ အဆိုပါအစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်ရန် ဖိတ်စာများကို ပြည်သူ့လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များထံသို့ ပေးပို့ထားကြောင်း သိရသည်။

ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအနေဖြင့် အစည်းအဝေးအတွက် လိုအပ်သည့်ပြင်ဆင်မှုများ ပြုလုပ်နိုင်ရန် ဖိတ်စာလက်ခံရရှိသည်ဖြစ်စေ၊ မရရှိသည်ဖြစ်စေ နေပြည်တော်၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ရုံး၊ ရေးရာဆောင်အမှတ်-၁၂(1-12) သို့ ဇူလိုင် ၁၁ရက် (စနေနေ့) ထက်မစော၊ ဇူလိုင် ၁၂ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့) ထက် နောက်မကျစေဘဲ ရုံးချိန်အတွင်း သတင်းပို့ကြရန်နှင့် ကိုယ်စားလှယ်စစ်စစ်ရေးကတ်ပြား ယူဆောင်လာကြရန်ဖြစ်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်

နေပြည်တော် အမျိုးသားလွှတ်တော်ရုံးသို့ အမျိုးသားလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ သတင်းပို့ကြရန်

နေပြည်တော် ဇွန် ၂၁

ဒုတိယအကြိမ် အမျိုးသားလွှတ်တော် (၁၇)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေးကို နေပြည်တော်ရှိ အမျိုးသားလွှတ်တော် အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ ဇူလိုင် ၁၃ ရက် (တနင်္လာနေ့) နံနက် ၁၀ နာရီတွင် စတင်ကျင်းပရန် အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌက ခေါ်ယူထားရာ အဆိုပါအစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်ရန် ဖိတ်စာများကို အမျိုးသားလွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များထံသို့ ပေးပို့ထားကြောင်း သိရသည်။

ထိုအစည်းအဝေးအတွက် လိုအပ်သည့် ပြင်ဆင်မှုများ ပြုလုပ်နိုင်ရန် အမျိုးသားလွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များသည် အစည်းအဝေးဖိတ်စာ လက်ခံရရှိသည်ဖြစ်စေ၊ မရရှိသည်ဖြစ်စေ နေပြည်တော်ရှိ အမျိုးသားလွှတ်တော်ရေးရာဆောင် 1-19 (အိုင်-၁၉) သို့ ဇူလိုင် ၁၁ ရက်ထက်မစော၊ ၁၂ ရက်ထက် နောက်မကျစေဘဲ သတင်းပို့ကြရန်နှင့် ကိုယ်စားလှယ်စစ်စစ်ရေးကတ်ပြား ယူဆောင်လာကြရန်ဖြစ်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်

ကျန်းမာရေးသုတေသနများတွင် စကားစုများဖြင့်လေ့လာသည့် နည်းစနစ်ဆိုင်ရာအလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲ သင်တန်းဖွင့်ပွဲကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇွန် ၂၁

ကျန်းမာရေးသုတေသနများတွင် စကားစုများဖြင့် လေ့လာသည့် နည်းစနစ်ဆိုင်ရာ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲသင်တန်း (၁/၂၀၂၀) ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် ဆေးသုတေသန (ပြင်ဦးလွင်ရုံးခွဲ)ရှိ သုတေသနစွမ်းဆောင်ရည်လေ့ကျင့်မြှင့်တင်ရေးဗဟိုဌာန၌ ကျင်းပသည်။

ပညာရှင်ပေါင်းစုံ

ဖွင့်ပွဲတွင် ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမြင့်ထွေးက သုတေသနလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် ကျန်းမာရေးဆောင်ရွက်မှုစနစ်ကြီးတစ်ခုလုံး၏ စွမ်းဆောင်ရည်နှင့် အကျိုးထိရောက်မှုတို့အား တိုးတက်စေသည့်အပြင် နိုင်ငံတော်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအတွက်လည်း များစွာ အထောက်အကူပြုအကျိုးသက်ရောက်မှုရှိမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ သုတေသနပြုလုပ်သူ ဝန်ကြီးဌာန၏ ဝန်ထမ်းတစ်ဦးချင်းအနေဖြင့်လည်း ခွဲခြမ်းစိတ်ဖြာသုံးသပ်နိုင်စွမ်း၊ ဖောက်ထွက်စဉ်းစားနိုင်မှု၊ ဆန်းသစ်တွေးခေါ်နိုင်မှု၊ အခြေအနေအရပ်ရပ်ကို တက်ပေါင်းစုံ၊ ရှုထောင့်စုံမှ ထည့်သွင်းစဉ်းစားနိုင်မှု၊ အချက်အလက်အထောက်အထားကိုအခြေခံ၍ ကျိုးကြောင်းဆီလျော်ဆုံးဖြတ်နိုင်မှု၊ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုများကို စောင့်ကြည့်ဆန်းစစ်နိုင်သည့်စွမ်းရည်များ တိုးတက်ရရှိလာမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်ဖြစ်ပွားမှုများကြောင့် သုတေသနစွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်တင်မှုသင်တန်းများကို ယာယီရပ်ဆိုင်းထားခဲ့ရာမှ ယခုအခါ စည်းကမ်းချက်များနှင့်အညီ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်နိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများအား ကျေးဇူးတင်ရှိပါကြောင်း၊ ယခု သုတေသနစွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်တင်မှုသင်တန်းတွင် ဆေးရုံအုပ်၊ ဆရာဝန်၊ သူနာပြု၊ ကျန်းမာရေးမှူး၊ ဆေးဘက်ဆိုင်ရာပညာရှင်၊ ဆေးဝါးပညာရှင် စသည်ဖြင့် ဝန်ကြီးဌာန၏ ဦးစီးဌာနများမှ ပညာရှင်အမျိုးအစား ပေါင်းစုံ လေ့ကျင့်သင်ကြားပေးခြင်းသည် ကောင်းမွန်ပါကြောင်း။

အကျိုးရှိထိရောက်

ဤသုတေသနစွမ်းဆောင်ရည် လေ့ကျင့်မြှင့်တင်ရေးဗဟိုဌာန၌ ပြုလုပ်သော သုတေသနစွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်တင်တန်းအမျိုးမျိုးတွင် သက်ဆိုင်ရာ မဟာဘွဲ့နှင့် ပါရဂူဘွဲ့ သင်တန်းသား သင်တန်းသူများအတွက် ပြုလုပ်သော သင်တန်းများအပြင် ဝန်ကြီးဌာနမှ စိတ်ပါဝင်စားတက်ရောက်လိုသူ မည်သူမဆို တက်ရောက်နိုင်သည့် သင်တန်းများလည်းရှိပါကြောင်း၊ ယခုသင်တန်းတွင်



စကားစုများဖြင့်လေ့လာသည့် သုတေသနနည်းစနစ် (Qualitative Research Method) များနှင့်ပတ်သက်၍ သင်ကြားသင်ယူမှုများပြုလုပ်ရာတွင်လည်း ဟောပြောပို့ချမှုသာမက အပြန်အလှန်ဝေဖန်ဆွေးနွေးခြင်း၊ အုပ်စုဖွဲ့လေ့ကျင့်ခြင်းနှင့် လက်တွေ့ကွင်းဆင်းသုတေသနဆောင်ရွက်ခြင်း၊ အဖွဲ့လိုက်သုတေသနအချက်အလက်များကို ခွဲခြမ်းစိတ်ဖြာခြင်း၊ ဝေဖန်သုံးသပ်ခြင်းနှင့် ဆွေးနွေးတင်ပြခြင်းတို့ ပါဝင်သည်မှာ ဝန်ကြီးဌာနတိုးတက်မှုအတွက် ရေရှည်တွင် အထူးကောင်းမွန်ပါကြောင်း၊ မိမိတို့ဝန်ကြီးဌာနသည် သုတေသနပြုလုပ်ဆောင်ရွက်သည့် အလေ့အကျင့်ကောင်းနှင့် သုတေသနယဉ်ကျေးမှု ပိုမိုထွန်းကားလာစေရေးအတွက် ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဧပြီလမှ ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ခု ဘဏ္ဍာနှစ်အထိ သုတေသနပြုလုပ်ရန် ရန်ပုံငွေကျပ်သန်းပေါင်း ၆၀၀၀ ခွင့်ပြုချထားပေးခဲ့ပါကြောင်း၊ ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင်လည်း သုတေသနရန်ပုံငွေကျပ်သန်း ၃၀၀၀ လျာထားပါကြောင်း၊ အဆိုပါ သုတေသနရန်ပုံငွေများကို အသုံးပြုကာ ဝန်ကြီးဌာန၏ ပြည်သူများအတွက် ကျန်းမာရေးဆောင်ရွက်မှုလုပ်ငန်းများ ပိုမိုထိရောက်အောင်မြင်စေရေး၊ ဘဏ္ဍာငွေခွဲဝေသုံးစွဲမှုများ ပိုမိုစနစ်ကျမှန်ကန်စေရေး၊ ရောဂါကာကွယ် နှိမ်နင်းရေးလုပ်ငန်းများ ပိုမိုပိုင်စေရေး၊ ကျန်းမာရေးပြဿနာများ၊ ကုသမှုများ၊ ဆေးပညာသင်ကြားမှု၊ စီမံခန့်ခွဲမှုနှင့် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှု အခက်အခဲများ၊ မူဝါဒရေးရာများကို ပိုမိုကောင်းမွန်စေရေးနှင့်

အားနည်းချက်များအား လိုအပ်သလို မွမ်းမံပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအပါအဝင် ကျန်းမာရေးဆောင်ရွက်မှုစနစ် ပိုမိုတိုးတက်ကောင်းမွန်စေရေး အသုံးပြုသုတေသနများကို မိမိတို့ဝန်ကြီးဌာနမှ ဝန်ထမ်းများအနေဖြင့် ယခုထက် ပိုမိုဆောင်ရွက်ကြစေလိုပါကြောင်း၊ သုတေသနတွေ့ရှိချက်များအပေါ်အခြေခံ၍ စီမံချက်များရေးဆွဲခြင်း၊ ဘဏ္ဍာငွေနှင့် အရင်းအမြစ်များ ခွဲဝေချထားခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် ဝန်ကြီးဌာန၏လုပ်ငန်းများ ပိုမိုပိုင်အောင်မြင်နိုင်ကာ ကျန်းမာရေးအရင်းအမြစ်များကို အလေ့အလွင့်နည်းပါးစွာဖြင့် ပိုမိုအကျိုးရှိ ထိရောက်မှုရှိစွာ အသုံးပြုနိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

ပိုမိုကောင်းမွန်စေရေး

သုတေသနစွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်တင်မှု သင်တန်းများအား သတင်းအချက်အလက်နှင့် ဆက်သွယ်ရေးနည်းပညာကို အသုံးပြုကာ အင်တာနက်မှ ပြုလုပ်သွားစေလိုပါကြောင်း၊ ယခု သင်တန်းအပါအဝင် ဝန်ကြီးဌာန၏ သင်တန်းများ၊ တက္ကသိုလ်များတွင် ဟောပြောပို့ချမှုများကို ရုပ်သံမှတ်တမ်းရိုက်ကူးကာ သင်တန်းမတက်နိုင်သူများ လေ့လာဆည်းပူးနိုင်ရန်အတွက် ဝန်ကြီးဌာနရှိ သက်ဆိုင်ရာ ဦးစီးဌာနနှင့် တက္ကသိုလ်များ၏ အင်တာနက် စာမျက်နှာတွင် ဖော်ပြထားရှိစေလိုပါကြောင်း၊ သင်တန်းနောက်ဆုံးနေ့တွင်လည်း သင်တန်းနှင့်ပတ်သက်၍ သင်တန်းတက်ရောက်သူများ၏ သဘောထားအမြင်များကို ကောက်ယူကာ

သင်တန်းများ ပိုမိုကောင်းမွန်စေရေး ဆောင်ရွက်ကြစေလိုပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ ပြင်ဦးလွင်မြို့နယ် ပြည်သူ့လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဒေါက်တာအောင်ခင်က ဝမ်းမြောက်စကားပြောကြားပြီး ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ပါမောက္ခ ဒေါက်တာဇော်သန်းထွန်းက အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားကာ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် (ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန (ပြင်ဦးလွင်ရုံးခွဲ)) ဒေါက်တာစောစောက သင်တန်းနှင့်ပတ်သက်သည့် အကြောင်းအရာများကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများနှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန (ပြင်ဦးလွင်ရုံးခွဲ)ရှိ စာကြည့်တိုက်သို့ သွားရောက်ကြည့်ရှုသည်။

ရှင်းလင်းပြောကြား

မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် ယခုဘဏ္ဍာနှစ်၌ စတင်တည်ဆောက်မည့် သုတေသနစွမ်းဆောင်ရည် လေ့ကျင့်မြှင့်တင်ရေးဗဟိုဌာန အဆင့်မြှင့်နှစ်ထပ်အဆောက်အအုံသစ်တည်ဆောက်ရေး မြေနေရာသို့ သွားရောက်ပြီး ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်နေမှုများကို ကြည့်ရှုရာ အဆောက်အအုံသစ် တည်ဆောက်ရန် မြေညှိခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေမှုနှင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည့် လုပ်ငန်းစဉ်များကို တာဝန်ရှိသူများက ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် အလှူရှင် သူရိန်ကျော်စိုးဝင်း ရေကြောင်းသယံပို့ဆောင်ရေးကုမ္ပဏီနှင့် သူရိန်ကျော်စိုးဝင်း ကုမ္ပဏီပိုင်ရှင် ဦးကျော်ဝင်းနှင့် ဒေါ်ခင်ထွေးမိသားစုက မန္တလေးမြို့ အထွေထွေရောဂါကုဆေးရုံကြီးဝင်းအတွင်း၌ ငွေကျပ်သန်း ၁၂၀၀ ခန့် အကုန်အကျခံ၍ ဆောက်လုပ်လှူဒါန်းမည့် အသည်းနှင့် သည်းခြေလမ်းကြောင်းဆိုင်ရာဌာန ရှစ်ထပ် အဆောက်အအုံ ပန္နက်တင်မင်္ဂလာအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်သည်။

အခမ်းအနားတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမြင့်ထွေး၊ မန္တလေးမြို့တော်ဝန် ဒေါက်တာရဲလွင်၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် (ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာန) ဒေါက်တာစိုးဦး၊ အလှူရှင် ဦးကျော်ဝင်းနှင့် ဒေါ်ခင်ထွေးမိသားစုနှင့် တာဝန်ရှိသူများက အသည်းနှင့် သည်းခြေလမ်းကြောင်းဆိုင်ရာဌာန ရှစ်ထပ် အဆောက်အအုံ ဆောက်လုပ်မည့်မြေနေရာတွင် မင်္ဂလာပန္နက်ရိုက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

သနန္တန ဓမ္မပါလက(ဟိန္ဒူ)အဖွဲ့ချုပ်မှ ကြီးမှူး၍ (၆)ကြိမ်မြောက် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ယောဂနေ့အခမ်းအနားကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇွန် ၂၁

သနန္တန ဓမ္မပါလက(ဟိန္ဒူ)အဖွဲ့ချုပ်မှ ကြီးမှူး၍ ကျင်းပသည့် (၆)ကြိမ်မြောက် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ယောဂနေ့အခမ်းအနားကို ယနေ့ညနေ ၄ နာရီတွင် Online Zoom Cloud Meeting နှင့် SDSS Myanmar Facebook Page လူမှုကွန်ရက်မှတစ်ဆင့် တိုက်ရိုက်ထုတ်လွှင့် ကျင်းပသည်။

ဆုမွန်ကောင်းတောင်း

အခမ်းအနားတွင် သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကြည်မင်းက Zoom Cloud Meeting မှတစ်ဆင့် ပြောကြားရာတွင် သနန္တန ဓမ္မပါလကအဖွဲ့ချုပ်မှ ကြီးမှူးကျင်းပသော (၆)ကြိမ်မြောက် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ယောဂနေ့အခမ်းအနားသို့ Zoom Cloud Meeting ဖြင့် ကြည့်ရှုလျက်ရှိသော မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အိန္ဒိယသံအမတ်ကြီးနှင့် သံရုံးမိသားစုဝင်များ၊ ဟိန္ဒူဘာသာရေးခေါင်းဆောင်များ၊ တာဝန်ရှိပုဂ္ဂိုလ်များ၊ ဟိန္ဒူဘာသာဝင် ဓမ္မမိတ်ဆွေများနှင့် ဧည့်ပရိသတ်များကို မင်္ဂလာပေါင်းနှင့် ပြည့်စုံပီစေရန် ဆုမွန်ကောင်းတောင်းရင်း နှုတ်ခွန်းဆက်သအပ်ပါကြောင်း။

၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်တွင် (၆)ကြိမ်မြောက် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာယောဂနေ့အတွက် သတ်မှတ်ထားသော ဆောင်ပုဒ်



မှာ Yoga at Home and Yoga with Family ဖြစ်သည့်အတွက် မိသားစုနှင့်အတူ ယောဂလေ့ကျင့်ခန်းကို ဆောင်ရွက်ခြင်းဟု အဓိပ္ပာယ်သက်ရောက်စေသောကြောင့် ယနေ့ကာလနှင့်လည်း အလွန်သင့်မြတ်သည့် ဆောင်ပုဒ်တစ်ခုဖြစ်ကြောင်းကို ဂုဏ်ပြုပြောကြားလိုပါကြောင်း၊ ယောဂလေ့ကျင့်ခြင်းသည် မိမိကိုယ်ကို ယုံကြည်စိတ်ချသည့်ခံနိုင်စိတ်နှင့် စိတ်၏တည်ငြိမ်ခြင်း စသည့် အရည်



အသွေးများ တိုးပွားလာစေခြင်း၊ ခန္ဓာကိုယ်ကျန်းမာသန်စွမ်းကြံ့ခိုင်လာခြင်း၊ သွေးလည်ပတ်မှု မှန်ကန်စေခြင်းတို့အပြင် မှတ်ဉာဏ်ကောင်းခြင်း၊ မျက်လုံးအားကောင်းခြင်း စသည့် ကောင်းကျိုးများကိုလည်း ရရှိစေနိုင်ပြီး အဆီကျ၍ ကိုယ်ခန္ဓာ သွက်လက်ပေါ့ပါးလာသည့်အတွက် မဖြစ်မနေ ဆောင်ရွက်သင့်သည့် လေ့ကျင့်ခန်းတစ်ခု ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယခုကဲ့သို့ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာယောဂနေ့ အခမ်းအနားများ

ကို သနန္တန ဓမ္မပါလက(ဟိန္ဒူ)အဖွဲ့ချုပ်က ကြီးမှူး၍ ဟိန္ဒူဘာသာဝင်များ၏ စည်းရုံးမှုတို့ဖြင့် နှစ်စဉ် ခမ်းနားထည်ဝါခြင်း၊ ညီညွတ်ခြင်းများနှင့်အတူ ကျင်းပနိုင်ပါစေ၊ ယောဂကျင့်စဉ်လေ့ကျင့်ခန်းမှ ဖြစ်ထွန်းလာသည့် ကာယခွန်အား၊ ဉာဏခွန်အားများသည် နိုင်ငံတော်ကြီး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုကို အထောက်အပံ့ဖြစ်ပါစေဟု ဆုမွန်ကောင်းတောင်းအပ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ပြုလုပ်

ဆက်လက်၍ ဒုတိယပိုင်းအစီအစဉ်တွင် မင်္ဂလာဆီမီးထွန်းညှိခြင်း၊ အမြိုဝတ်စုံနု ဖတ်ကြားခြင်း၊ သနန္တန ဓမ္မပါလက(ဟိန္ဒူ)အဖွဲ့ချုပ် ဥက္ကဋ္ဌက အဖွင့်အမှာစကား ပြောကြားခြင်း၊ ဆု(ရိ)ယ နမ(စ်)ကာ(ရိ) ရက်သတ္တပတ်အကြောင်း အစီရင်ခံတင်ပြခြင်း၊ ယောဂသရုပ်ပြသခြင်း၊ သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကြည်မင်းက အမှာစကားပြောကြားခြင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အိန္ဒိယသံအမတ်ကြီးက အမှာစကားပြောကြားခြင်း၊ သနန္တန ဓမ္မပါလက(ဟိန္ဒူ)အဖွဲ့ချုပ် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌက ကျေးဇူးတင်စကား ပြန်လည်ပြောကြားခြင်း၊ ငါးပါးသီလနှင့် ပတ္တနာရွတ်ဆိုခြင်းတို့ကို ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်



Quarantine Center များတွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်နေကြသော စေတနာ့ဝန်ထမ်းများအား အွန်လိုင်းဖြင့် လေ့ကျင့်သင်တန်းပေး

နေပြည်တော် ဇွန် ၂၁

အမျိုးသားအဆင့် စေတနာ့ဝန်ထမ်းဦးဆောင်အဖွဲ့သည် လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေး ဝန်ကြီးဌာန၊ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန မြန်မာနိုင်ငံဆရာဝန်အသင်းတို့နှင့် ပူးပေါင်း၍ Quarantine Center များ၌ အတွင်းစည်းတာဝန်ထမ်းဆောင်နေကြသော သင်တန်းမတက်ရောက်ရသေးသည့် စေတနာ့ဝန်ထမ်းများအား အွန်လိုင်းမှတစ်ဆင့် လေ့ကျင့်သင်ကြားပေးခြင်းကို ယနေ့တွင် Video Conference ဖြင့်ဆောင်ရွက်သည်။

ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိ

အမျိုးသားအဆင့် စေတနာ့ဝန်ထမ်းဦးဆောင်အဖွဲ့သည် ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသ၊ တုံ့ပြန်ရေးလုပ်ငန်းများတွင် မိမိဆန္ဒအရ ပါဝင်ကူညီဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြသည့် စေတနာ့ဝန်ထမ်းများအတွက် စေတနာ့ဝန်ထမ်း သင်တန်းလက်စွဲစာအုပ်ကို ပြုစုထုတ်ဝေပြီး လေ့ကျင့်သင်တန်းပေးခြင်း၊ Quarantine Center များ၌ ၎င်းတို့ပါဝင်ဆောင်ရွက်နိုင်သည့် အချိန်ကာလ၊ အခြေအနေအရ အတွင်းစည်း သို့မဟုတ် အပြင်စည်းများတွင် တာဝန်များခွဲဝေ၍ ကူညီဆောင်ရွက်စေခြင်း၊ စနစ်တကျနှင့် ဘေးကင်းလုံခြုံစွာ ကူညီဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် လိုအပ်သော လုံခြုံရေးအကာအကွယ်များ စီစဉ်ပေးခြင်း၊ အနေအထိုင်၊ အစားအသောက်၊ အသွားအလာ၊ လုံလောက်သော အနားယူအပန်းဖြေမှုရရှိစေရေး စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးခြင်းနှင့် အသိအမှတ်ပြု ဂုဏ်ပြုခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။

ထိုသို့ဆောင်ရွက်ရာတွင် Quarantine Center များ၌

အတွင်းစည်းတာဝန်ထမ်းဆောင်လျက်ရှိပြီး သင်တန်းမတက်ရောက်ရသေးသည့် စေတနာ့ဝန်ထမ်းများစာရင်းကို ကောက်ယူခဲ့ကာ အွန်လိုင်းမှ လေ့ကျင့်သင်တန်းပေးနိုင်ရေး စီစဉ်ဆောင်ရွက်ရာတွင် ပထမအသုတ်အနေဖြင့် နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ချင်းပြည်နယ်နှင့် ကယားပြည်နယ်တို့မှ အတွင်းစည်းတာဝန်ထမ်းဆောင်နေပြီး သင်တန်းမတက်ရောက်ရသေးသည့် စေတနာ့ဝန်ထမ်း ၆၂ ဦးအား ပြောဆိုဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ စိတ်လူမှုပိုင်းဆိုင်ရာ ပံ့ပိုးမှုပေးခြင်း၊ ဦးတည်အုပ်စုအလိုက် အမျိုးသမီး၊ သက်ကြီးရွယ်အို၊ ကိုယ်ဝန်ဆောင်မိခင်နှင့် နို့စို့ကလေးများ၊ ကလေးသူငယ်များ၊ မသန်စွမ်းသူများ၊ နာတာရှည်ရောဂါရှိသူများအား ဝန်ဆောင်မှုပေးခြင်းစသည့် သင်ခန်းစာခေါင်းစဉ်များအလိုက် သင်ကြားပေးခြင်း၊ ရောဂါကာကွယ်ခြင်းနည်းလမ်းများနှင့် ကူးစက်ရောဂါ ကာကွယ်ရေးဝတ်စုံ ဝတ်ဆင်အသုံးပြုခြင်း နည်းလမ်းများကို သင်တန်းနည်းပြများက အွန်လိုင်းသင်တန်းဖြင့် လေ့ကျင့်သင်ကြားပေးခဲ့ကြသည်။

စဉ်ဆက်မပြတ်

အမျိုးသားအဆင့် စေတနာ့ဝန်ထမ်းဦးဆောင်အဖွဲ့အနေဖြင့် နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များအလိုက် သင်တန်းတက်ရန်ကျန်ရှိသော စေတနာ့ဝန်ထမ်းများအတွက် လိုအပ်သော လေ့ကျင့်သင်တန်းပေးမှုများကို စဉ်ဆက်မပြတ်ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ကမ္ဘာ့ကင်းထောက်အဖွဲ့ချုပ်၏ World Scout Academy ဖွင့်ပွဲ မြန်မာနိုင်ငံကင်းထောက်အဖွဲ့ကိုယ်စားလှယ်များ Video Conferencing စနစ်ဖြင့် တက်ရောက်ဆွေးနွေး

ရန်ကုန် ဇွန် ၂၁

ကမ္ဘာ့ကင်းထောက်အဖွဲ့ချုပ်မှ ကြီးမှူးကျင်းပပြီး ကမ္ဘာ့ကင်းထောက်အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံပေါင်း ၁၇၀ မှ အမျိုးသားကင်းထောက်အဖွဲ့ချုပ်များ၏ အမျိုးသားကောင်စီ အဖွဲ့ဝင်များ ပါဝင်တက်ရောက်သော ကမ္ဘာ့ကင်းထောက်အဖွဲ့ချုပ်၏ World Scout Academy ဖွင့်ပွဲ အစီအစဉ်ကို ယနေ့ မြန်မာစံတော်ချိန် ညနေ ၆ နာရီတွင် မလေးရှားနိုင်ငံ ကွာလာလမ်ပူမြို့ရှိ ကမ္ဘာ့ကင်းထောက်အဖွဲ့ချုပ်မှ Video Conferencing စနစ်ဖြင့် ကျင်းပရာ မြန်မာနိုင်ငံကင်းထောက်အဖွဲ့မှ အမျိုးသားကင်းထောက်ချုပ် ခေါက်တာတင်ညို၊ ဒုတိယကင်းထောက်ချုပ် ဦးသာစိန်နှင့် ကင်းထောက်မှူးချုပ်များ၊ ညှိနှိုင်းရေးမှူးများ ဝင်ရောက်ဆွေးနွေးကြသည်။

ရပ်တန့်မသွားစေရန်

ယင်း World Scout Academy ဖွင့်ပွဲတွင် ကမ္ဘာ့ကင်းထောက်ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ Mr. Craig Turpie နှင့် ကမ္ဘာ့ကင်းထောက်အဖွဲ့ချုပ် အထွေထွေအတွင်းရေးမှူးချုပ် Mr. Ahmad Alhendawi တို့က အဖွင့်အမှာစကား ပြောကြားပြီး ကမ္ဘာ့တစ်ဝန်း ဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိသော

ကပ်ရောဂါ ကိုဗစ်-၁၉ ကာလတွင် ကင်းထောက်များ ပုံမှန်သင်ကြားရေး အစီအစဉ်များ စဉ်ဆက်မပြတ် တည်ရှိနေနိုင်ရန်နှင့် ကမ္ဘာ့တစ်ဝန်း ကင်းထောက်လှုပ်ရှားမှုများ ရပ်တန့်မသွားစေရန်ရည်ရွယ်၍ ကျင်းပခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဆွေးနွေး

ထို့ပြင် ဩဂုတ်လတွင် အီဂျစ်နိုင်ငံ၌ ကျင်းပနိုင်ရန် ရည်ရွယ်ထားခဲ့သည့် (၄၂)ကြိမ်မြောက် ကမ္ဘာ့ကင်းထောက်ညီလာခံ ရွှေ့ဆိုင်းသွားခြင်းကြောင့် အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ ဆွေးနွေးဆုံးဖြတ်ရန် ဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိသော ကိစ္စများနှင့် ကမ္ဘာ့ကင်းထောက်အဖွဲ့ချုပ်က ပြုလုပ်လျက်ရှိသည့် Digital Learning အစီအစဉ်များကို ကမ္ဘာ့အနှံ့ကင်းထောက်ခေါင်းဆောင်များ အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ သိရှိကျင့်သုံး လေ့လာနိုင်စေရန် ဆွေးနွေးကြသည်။

World Scout Academy Learning Session ကို လာမည့်သီတင်းပတ် ရှစ်ပတ်တာကာလအတွင်း အပတ်စဉ်ဆက်တိုက်ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ပြီး ကမ္ဘာ့တစ်ဝန်းလုံးမှ ကဏ္ဍအသီးသီးက ဖိတ်ကြားထားသည့် ပညာရှင်ပေါင်းများစွာ ဝင်ရောက်ဆွေးနွေးသွားကြမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ကြေးမုံ



* ရှေ့ပိုးမှ
မေ ၂၅ ရက်တွင် ၁၂၇၇ ဦး၊ မေ ၂၆ ရက်တွင် ၁၃၉၄ ဦး၊ မေ ၂၇ ရက်တွင် ၁၄၄၄ ဦး၊ မေ ၂၈ ရက်တွင် ၁၁၆၈ ဦး၊ မေ ၂၉ ရက်တွင် ၁၂၀၂ ဦး၊ မေ ၃၀ ရက်တွင် ၁၁၅၂ ဦး၊ မေ ၃၁ ရက်တွင် ၁၅၁၁ ဦး၊ ဇွန် ၁ ရက်တွင် ၁၀၄၄ ဦး၊ ဇွန် ၂ ရက်တွင် ၁၅၁၇ ဦး၊ ဇွန် ၃ ရက်တွင် ၁၅၄၇ ဦး၊ ဇွန် ၄ ရက်တွင် ၁၂၀၄ ဦး၊ ဇွန် ၅ ရက်တွင်

၁၁၉၀၊ ဇွန် ၆ ရက်တွင် ၁၇၈၄ ဦး၊ ဇွန် ၇ ရက်တွင် ၁၆၁၅ ဦး၊ ဇွန် ၈ ရက်တွင် ၉၄၆ ဦး၊ ဇွန် ၉ ရက်တွင် ၁၀၉၄ ဦး၊ ဇွန် ၁၀ ရက်တွင် ၉၉၄ ဦး၊ ဇွန် ၁၁ ရက်တွင် ၆၇၀၊ ဇွန် ၁၂ ရက်တွင် ၈၂၄ ဦး၊ ဇွန် ၁၃ ရက်တွင် ၇၇၅ ဦး၊ ဇွန် ၁၄ ရက်တွင် ၆၀၀၊ ဇွန် ၁၅ ရက်တွင် ၅၀၆ ဦး၊ ဇွန် ၁၆ ရက်တွင် ၆၄၄ ဦး၊ ဇွန် ၁၇ ရက်တွင် ၈၇၇ ဦး၊ ဇွန် ၁၈ ရက်တွင် ၆၉၈ ဦး၊ ဇွန် ၁၉ ရက်တွင် ၄၉၄ ဦး၊ ဇွန် ၂၀ ရက်တွင်

၆၅၇ ဦး၊ ယနေ့တွင် ၆၄၂ ဦး ပြန်လည်ဝင်ရောက်ခဲ့ပြီး စုစုပေါင်း ၃၂၂၀ ပြန်လည်ဝင်ရောက်ခဲ့ပြီး ဖြစ်သည်။
ယနေ့ ပြန်လည်ဝင်ရောက်လာသူများအနေဖြင့် တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်အသီးသီးမှ အမျိုးသား ၃၈၈ ဦး၊ အမျိုးသမီး ၂၅၄ ဦး စုစုပေါင်း ၆၄၂ ဦးဖြစ်ကြောင်း ထိန်းလင်းအောင်(ပြန်/ဆက်)

ချောင်းမငယ်ဆည်ရေသောက်ရိယာ၌ ပူးပေါင်းပါဝင်ဆည်မြောင်းစနစ်ဖော်ဆောင်ရန် ရေအသုံးချသူများအဖွဲ့ တိုးချဲ့ဖွဲ့စည်း

နေပြည်တော် ဇွန် ၂၀
 နေပြည်တော်ရှိ ချောင်းမငယ်ဆည်ရေသောက်ရိယာတွင် စိုက်ပျိုးရေးကို အလေအလွင့်မရှိ စနစ်တကျစီမံခန့်ခွဲရန်၊ တောင်သူများ စိုက်ပျိုးရေးကို ညီညီမျှမျှရယူအသုံးပြုနိုင်ရန်နှင့် ပူးပေါင်းပါဝင် ဆည်မြောင်းစနစ်(PIM) ဖော်ဆောင်ရန်အတွက် တောင်သူများ ပါဝင်သော ရေအသုံးချသူများအဖွဲ့ (WUG)များကို တိုးချဲ့ဖွဲ့စည်းလျက် ရှိကြောင်း ဆည်မြောင်းတည်ဆောက်ရေး (၅) မှ သိရသည်။

ဆည်မြောင်း တည်ဆောက်ရေး(၅) အနေဖြင့် ချောင်းမငယ် ဆည်ရေသောက်ရိယာအတွင်းရှိ မြောင်းမကြီး (သို့မဟုတ်) လက်တံမြောင်းများမှ တိုက်ရိုက် ပေးဝေသော ရေထုတ်ပေါက်များ၏ လယ်ကြားမြောင်းများတွင် ရေအသုံးချသူများအဖွဲ့ကို ဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက်လျက် ရှိရာ ဆည်ရေသောက်ရိယာအတွင်းရှိ မချေဝင်နှင့် ကန်ဦး စိုက်ပျိုးရေးပညာပေးစခန်းများတွင် တောင်သူများနှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲများပြုလုပ်၍ ရေအသုံးချသူများ အဖွဲ့ လေးဖွဲ့ကို ဇွန် ၁၆ ရက်က ဖွဲ့စည်းနိုင်ခဲ့ပြီး ကျန်ဆည်ရေ

သောက်ရိယာအတွင်း၌ WUG များကို ဆက်လက်တိုးချဲ့ ဖွဲ့စည်းသွားမည်ဖြစ်သည်။

ယခုနှစ်တွင် ချောင်းမငယ် ဆည်ရေသောက်ရိယာ၌ နွေစပါး ၄၁၆၇ ဧက စိုက်ပျိုးနိုင်ခဲ့ပြီး ယခုအခါ ရိတ်သိမ်းပြီး လယ်မြေများမှ မိုးစပါးစိုက်ပျိုးနိုင်ရန်အတွက် ရေအသုံးချသူများ အဖွဲ့ဝင်တောင်သူများသည် မိမိတို့နှင့် သက်ဆိုင်သည့် လယ်ကြားမြောင်းများအလိုက် သန့်ရှင်းဆေးကြမ်းခြင်းနှင့် မြေဖွယ်များရှင်းလင်းခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး စိုက်ပျိုးရေးရယူမည့် အစီအစဉ်ကို ဆည်မြောင်းတည်ဆောက်ရေး(၅) မှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် ကြိုတင်ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းဆောင်ရွက် လျက်ရှိသည်။

ချောင်းမငယ်ဆည်တွင် လက်ရှိအသုံးပြုနိုင်သော ရေပမာဏမှာ ဧကပေ ၂၆၀၀၀ ခန့် ဖြစ်၍ ဆည်ရေသောက်ရိယာအတွင်း စိုက်ပျိုးမည့် မိုးစပါး ၇၂၁၉ ဧကအတွက် စိုက်ပျိုးရေး လုံလောက်စွာ ပေးဝေနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ထက်လျှံ



ရွှေဝါနံ့မျိုးစေ့ထုတ်လုပ်ရေး သမဝါယမအသင်းမှ မျိုးကောင်းမျိုးသန့်စပါးများ ဖြန့်ဖြူးရောင်းချ

ရန်ကုန် ဇွန် ၂၀
 ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ကော့မှူးမြို့နယ် လာဝတီကျေးရွာရှိ ရွှေဝါနံ့မျိုးစေ့ ထုတ်လုပ်ရေးသမဝါယမအသင်း၏ အသင်းသားပိုင် လယ်ဧက ၉၂ ဧကပေါ်တွင် သီးထပ်ရင်မျိုးသန့်စပါးများကို စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်လျက်ရှိရာ မျိုးစပါးတင်းပေါင်း ၅၂၅၀ ထွက်ရှိခဲ့သည်။ ရွှေဝါနံ့မျိုးစေ့ ထုတ်လုပ်ရေးသမဝါယမအသင်းအနေ ဖြင့် အသင်းသားပိုင်လယ်ဧကများမှ ထွက်ရှိသော မျိုးကောင်းမျိုးသန့် စပါးများအား တစ်တင်းလျှင် ၆၅၀၀ နှုန်းဖြင့် တောင်သူလယ်သမား များထံသို့ သက်သာသောနှုန်းထားဖြင့် ရောင်းချပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

မုက္ခာရေလှောင်တမံ ဆည်ရေသောက်စနစ်အတွင်း စနစ်တကျရေသုံးစွဲနိုင်ရန် တောင်သူများပါဝင်သည့် ရေအသုံးချသူအဖွဲ့ ဖွဲ့စည်း

ပဲခူး ဇွန် ၂၀
 ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး မင်းလှမြို့နယ် အတွင်းရှိ မုက္ခာရေလှောင်တမံ ဆည်ရေသောက်စနစ်အတွင်း ဆည် ရေ လေလွင့်ဆုံးရှုံးမှုနည်းပါးစေရန် နှင့် စနစ်တကျရေသုံးစွဲနိုင်ရန်အတွက် တောင်သူများပါဝင်သည့် ရေအသုံးချ သူအဖွဲ့(WUG)ကို ဖွဲ့စည်း ဆောင်ရွက် လျက်ရှိကြောင်း ဆည်မြောင်းနှင့် ရေအသုံးချမှု စီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။

မုက္ခာရေလှောင်တမံမှ ဆည်ရေကို အလေအလွင့်နည်းပါးစွာ အကျိုးရှိရှိ

သုံးစွဲနိုင်ရန် တောင်သူများ ပူးပေါင်း ပါဝင်မှုသည် အရေးကြီးသဖြင့် ဆည်ရေသောက် စနစ်အတွင်း ပူးပေါင်းပါဝင် ဆည်မြောင်းစနစ် (Participatory Irrigation Management - PIM) နှင့်အညီ ရေအသုံးချသူများအဖွဲ့ (WUG) ဖွဲ့စည်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း ဆည် မြောင်းနှင့်ရေအသုံးချမှု စီမံခန့်ခွဲရေး ဦးစီးဌာန တည်ဆောက်ရေး (၉) မှ ဦးစီးဌာနအထံမှ သိရသည်။

ရေအသုံးချသူများအဖွဲ့ (WUG)မှ အဖွဲ့ဝင်တောင်သူများ ပူးပေါင်းပါဝင်

ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ခြင်းကြောင့် မုက္ခာ ရေလှောင်တမံမှ ဆည်ရေလေလွင့် ဆုံးရှုံးမှုနည်းပါးစွာဖြင့် အကျိုးရှိ ထိရောက်စွာ အသုံးပြုနိုင်ခဲ့ပြီး ယခုနှစ် တွင် ရေအသုံးချသူများအဖွဲ့ (WUG) မှ အဖွဲ့ဝင်တောင်သူများက မြောင်း တစ်လျှောက် မြက်ခြံရှင်းခြင်း၊ ရေစီး ရေလာ ကောင်းမွန်စေရန် နန်းဆယ် ခြင်းများပြုလုပ်ခြင်း၊ အလှည့်ကျ ရေယူသုံးစွဲနိုင်ရေးအတွက် စုပေါင်း ဆွေးနွေးဆုံးဖြတ်ခြင်းနှင့် ရေရယူမည့် အစီအစဉ်များ ကြိုတင်ညှိနှိုင်းခြင်း များကို ဌာနဝန်ထမ်းများနှင့်အတူ

စုပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း ဆည်မြောင်းနှင့် ရေအသုံးချမှု စီမံ ခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။

ထိုသို့ ဆောင်ရွက်ခြင်းကြောင့် တောင်သူများအချင်းချင်း နားလည်မှု ရှိစွာ ထိန်းကြောင်းနိုင်ပြီး ရေကို မျှတစွာ ရယူသုံးစွဲနိုင်ခဲ့သဖြင့် ရေ လေလွင့်ဆုံးရှုံးမှုများ လျော့နည်း လာကာ သီးနှံရိတ်သိမ်းရာတွင်လည်း အချိန်မီ ရိတ်သိမ်းနိုင်ခဲ့ကြသဖြင့် အောင်မြင်မှုများ ရရှိသောကြောင့် ရေသုံးစွဲသူအဖွဲ့များကို ဆည် ရေသောက်စနစ်အတွင်း ထပ်မံတိုးချဲ့ ဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။

မင်းလှမြို့နယ်အတွင်းရှိ နွေစပါး စိုက်တောင်သူများ၏ ရေလိုအပ်ချက် ကို ဖြည့်ဆည်းပေးနေသည့် မုက္ခာ ရေလှောင်တမံကို ဆည်မြောင်းနှင့် ရေအသုံးချမှု စီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာနက ၂၀၀၉-၂၀၁၀ ပြည့်နှစ်တွင် စတင် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ခဲ့ ပြီး ၂၀၁၇ - ၂၀၁၈ ခုနှစ်မှစတင်ကာ နွေစပါးစိုက်ပျိုးရေး ပေးဝေခဲ့ကြောင်း ၂၀၁၉ - ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်တွင် ဆည်ရေ သောက် စီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာနက ၈၀၀ အနက် ၆၂၃ ဧကအထိ နွေစပါး စိုက်ပျိုးရေးကို အောင်မြင်စွာပေးဝေ နိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်း၊ ဓာတ်ပုံ-သီဟ



မြစ်သားမြို့နယ် စိုက်ပျိုးရေးနှင့် အထွေထွေစီးပွားရေးသမဝါယမအသင်းများမှ ကြက်သွန်နီ၊ နှမ်းနှင့် ငရုတ်များ စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်



မြစ်သား ဇွန် ၂၀
 မြန်မာနိုင်ငံ၏ လူကြိုက်အများဆုံး ရောင်းတန်းဝင် မြစ်သား ကြက်သွန်နီကို မြစ်သားမြို့နယ် စိုက်ပျိုးရေးနှင့် အထွေထွေ စီးပွားရေးသမဝါယမအသင်း၊ စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်ရေးသမဝါယမ အသင်း အသင်းစုစုပေါင်း ၁၁၀ မှ စိုက်ဧက ၇၀၀၀ တွင် စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်လျက်ရှိရာ တစ်ဧကလျှင် ပျမ်းမျှပိဿာချိန် ၂၀၀၀ ထွက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ ကိုဗစ်-၁၉ ကာလကြောင့် ဈေးနှုန်းအနည်းငယ် ကျဆင်းသော်လည်း ကြက်သွန်နီစိုက်ပျိုး ထုတ်လုပ်သော အသင်းသားတောင်သူများအနေဖြင့် ပိဿာချိန် ၁၃၈၅၀၀၀ ကို ရောင်းချပြီးဖြစ်ကြောင်းနှင့် နွေနှမ်း၊ ငရုတ်စသည့် သီးနှံများကိုလည်း စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

လက်ပံတန်း၌ ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေး စီမံကိန်းလုပ်ငန်း ကွင်းဆင်းစစ်ဆေး

လက်ပံတန်း ဇွန် ၂၀
 ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီး ဌာန ခရိုင်ဦးစီးမှူး ဦးသန်းလွင်၊ ခရိုင်အင်ဂျင်နီယာ ဦးကျော်မျိုးအောင်နှင့်အဖွဲ့သည် ဇွန် ၁၉ ရက်တွင် လက်ပံတန်းမြို့နယ် ကိုင်းတောစုကျေးရွာအုပ်စု ကိုင်းတောစုကျေးရွာ ရွာတွင်းလမ်း ဂဝံမြေနီခင်းခြင်း လုပ်ငန်းအား သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး ကျေးရွာ ဖွံ့ဖြိုးရေးကော်မတီဝင်များနှင့်တွေ့ဆုံကာ လိုအပ်သည့် များကို ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးသည်။

အဆိုပါလမ်းမှာ အရှည် ၈၂၈၈ ပေ၊ အနံ ၁၂ ပေ၊ ၃၉ လက်မဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အောင်ဆင့်

ကိုဗစ်အလွန် အဆင့်မြင့်ပညာ ဘာသာရပ်အသစ်များ (အမှတ်စဉ်-၅)

ဒေါက်တာမျိုးကြွယ် (ဆင်ပေါင်ဝဲ)

မယူမနေရ ဘာသာရပ်အဖြစ် သင်ကြား
အမျိုးသားပညာရေးမူဝါဒကော်မရှင်နှင့် ပါမောက္ခချုပ်များကော်မတီ ကြီးကြပ်မှုအောက်တွင် ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနအပြင် ဝန်ကြီးဌာနပေါင်းစုံမှ တက္ကသိုလ်၊ ကောလိပ်ပေါင်း ၁၆၄ ခုရှိပါသည်။ ဝန်ကြီးဌာနအလိုက် ဘာသာရပ်အသစ်များ၊ သုတေသနများ သီးခြားလုပ်ဆောင်လျက်ရှိရာ နိုင်ငံတော်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် တိုက်ရိုက်အထောက်အကူပြုနိုင်သော ပညာရပ်အသစ်များကို တက္ကသိုလ်အချင်းချင်း ပူးတွဲသုတေသနပြု သင်ကြား၊ သင်ယူပေးခြင်းဖြင့် စည်းလုံးညီညာအောင်ကြောင်းပြော (Synergy Effect) ကို ရရှိနိုင်ပါသည်။

ကော်မရှင်သည် မြန်မာနိုင်ငံ တက္ကသိုလ်အသီးသီးမှ ဘွဲ့ကြိုဘွဲ့ရများ၏ အလုပ်အကိုင်ရရှိမှု အခွင့်အလမ်းများ သုတေသနကို ပါမောက္ခချုပ်များကော်မတီနှင့် စတင်လုပ်ဆောင်လျက်ရှိပါသည်။ ကိုဗစ်အလွန်တွင် တက္ကသိုလ်၊ ကောလိပ်များသည် သမားရိုးကျသင်နည်းစနစ်များအတိုင်း သင်ကြား၊ သင်ယူ၍မရတော့ဘဲ ပြောင်းလဲလာမည့် အခြေအနေအရ ကွန်ပျူတာအခြေပြု သတင်းအချက်အလက်နှင့် ဆက်သွယ်ရေးနည်းပညာ (ICT-Information and Communication Technology) ကို မယူမနေရ ဘာသာရပ်အဖြစ် သင်ကြားသင်ယူရပါ တော့မည်။

အသစ်တိုးချဲ့ဖွဲ့စည်း

ငါးမွေးမြူရေးနှင့် ငါးရောဂါဗေဒဌာနသည် မွေးမြူရေးဆိုင်ရာ ဆေးတက္ကသိုလ်တွင် အသစ်တိုးချဲ့ဖွဲ့စည်းခဲ့သောဌာနများတွင် ပါဝင်လာသောဌာနတစ်ခု ဖြစ်ပါသည်။ လက်ရှိတွင် ပါမောက္ခ ဒေါက်တာဝင်းဥမ္မာကျော်က ဌာနမှူးအဖြစ် တာဝန်ထမ်းဆောင်လျက်ရှိပြီး ဌာနအတွင်း သင်ကြားရေး ဆရာ/ဆရာမ ခုနစ်ဦးနှင့် အခြားဝန်ထမ်း နှစ်ဦး စုစုပေါင်း ဝန်ထမ်းအင်အားကိုးဦး ရှိပါသည်။

သီးသန့်ဌာနတစ်ခုအဖြစ်မတည်ရှိခင်က ငါးမွေးမြူထုတ်လုပ်ရေးပညာ (Fish Production) ဟူသော ဘာသာရပ်အမည်ဖြင့် ၂၀၀၁ ခုနှစ်ကတည်းက နောက်ဆုံးနှစ် (BVSc) ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၏ ဘွဲ့ကြို သင်ရိုးညွှန်းတမ်းတွင် ထည့်သွင်းသင်ကြားခဲ့ပါသည်။ ၂၀၀၆ ခုနှစ်တွင် ငါးမွေးမြူရေးနှင့် ငါးရောဂါဗေဒ (Aquaculture and Aquatic Diseases) ဟူသော ဘာသာရပ်အမည်သို့ ပြောင်းလဲ၍ စတုတ္ထနှစ် (BVSc) ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား ဆေးပညာဌာနမှ တာဝန်ယူ သင်ကြားပေးခဲ့ပါသည်။



ဗေဒဘာသာရပ်ကို အမည်သစ်ထပ်မံပြောင်းလဲ၍ သီးသန့်ဌာနတစ်ခုအဖြစ် ဖွဲ့စည်းကာ ဘွဲ့ကြိုသင်တန်းနှစ်ခုလုံး၏ သင်ရိုးညွှန်းတမ်းများတွင် ထည့်သွင်းသင်ကြားခဲ့ပါသည်။

ဘွဲ့လွန်သင်တန်း

ယခုနှစ် ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ပညာသင်နှစ်တွင် ငါးမွေးမြူရေးနှင့် ငါးရောဂါဗေဒဌာနမှ နောက်ဆုံးနှစ် BASc ကျောင်းသားကျောင်းသူ ၅၈ ဦးအား ပျားနှင့်ငါးမွေးမြူရေးဘာသာရပ် (Apiculture and Aquaculture) နှင့် ပစ္စည်း DVM ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၁၁၇ ဦးအား ပျားနှင့် ငါးရောဂါဘာသာရပ် (Bee and Aquatic Diseases) တို့ကို သင်ကြားပို့ချလျက်ရှိပါသည်။ ယခင်က ငါးဘာသာရပ်ကို မွေးမြူရေးဆိုင်ရာဆေးတက္ကသိုလ်မှ ဘွဲ့လွန်သင်တန်းများ ဖွင့်လှစ်သင်ကြားခြင်း မရှိခဲ့သော်လည်း ယခုပညာသင်နှစ်မှစတင်၍ ဘွဲ့လွန်သင်တန်းများ ဖွင့်လှစ်သင်ကြားရန် စီစဉ်ပြီးဖြစ်ပါသည်။ BVSc နှင့် DVM ဘွဲ့ ရရှိပြီးသောသူများထံမှ ဘွဲ့လွန်သင်တန်း သတ်မှတ်ချက်နှင့်ကိုက်ညီ၍ ဝင်ခွင့်စာမေးပွဲအောင်မြင်သူများသည် MVSc (Aquatic Medicine) ဘွဲ့လွန်သင်တန်းသို့ တက်ရောက်ခွင့်ရရှိမည် ဖြစ်ပါသည်။

ညှိနှိုင်းရေးဆွဲ သင်ကြား

BASc မွေးမြူရေးသိပ္ပံဘွဲ့ကြိုသင်တန်း၏ ပျားနှင့် ငါးမွေးမြူရေးဘာသာရပ် (Apiculture and Aquaculture)

ဥရောပပျားမျိုးစိတ်များ
ပျားမွေးမြူရေးအပိုင်းတွင် ကျောင်းသားကျောင်းသူများအား စာတွေ့လက်တွေ့သင်ကြားခြင်းအနေဖြင့် ပျားမျိုးစိတ်များနှင့် ဇီဝအခြေခံ၊ ပျားနှင့်ပျားအုံအမျိုးမျိုး၊ ပျားမျိုးရိုးဗီဇရေးချယ်ခြင်း၊ ပျားမွေးမြူထိန်းသိမ်းခြင်း၊ ပျားနှင့် ပျားထွက်ပစ္စည်းများ အရည်အသွေးစစ်ဆေးခြင်း၊ ကောင်းမွန်သော ပျားမွေးမြူရေးစနစ် အစရှိသောခေါင်းစဉ်များကို ထည့်သွင်းသင်ကြားလျက်ရှိပါသည်။ သင်ကြားရေးအထောက်အကူအဖြစ် ဌာနတွင် ဥရောပပျားမျိုးများ မွေးမြူထားပါသည်။ သုတေသနလုပ်ငန်းအနေဖြင့် BVSc နောက်ဆုံးနှစ် မွေးမြူကုသရေးပညာ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၏ ဘွဲ့ယူကျမ်းကို မြန်မာနိုင်ငံတွင်ရှိသော ဥရောပပျားမျိုးစိတ်များကို Soft ware အသုံးပြု၍ လေ့လာခြင်း (Morphometric survey of European honey bees in Myanmar) ခေါင်းစဉ်ဖြင့် တင်သွင်းခဲ့ပါသည်။

ကာကွယ်ကုသနည်းများ

DVM ဘွဲ့ကြိုသင်တန်း၏ ပျားနှင့် ငါးရောဂါဘာသာရပ် (Bee and Aquatic Diseases) သင်ရိုးညွှန်းတမ်းရေးဆွဲရာတွင် ဝန်ကြီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ တက္ကသိုလ်မှ ပညာရှင် ဆရာကြီး ဆရာမကြီးများ၊ ပြင်ပမှ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များအပါအဝင် Stakeholders meetings များပြုလုပ်၍ အတည်ပြုခဲ့သည့်အပြင် ဩစတြေးလျနိုင်ငံ ACIAR project အနေဖြင့် ကွင်းစလန်း တက္ကသိုလ်မှ ပါမောက္ခများက ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်

ငါးကန်များ၏ ရေအရည်အသွေးလေ့လာခြင်း၊ ငါးပုစွန်အစာအာဟာရ၊ ငါးပုစွန် သန်ကောင်နှင့် မှိုရောဂါများ၊ မြန်မာနိုင်ငံတွင်ဖြစ်ပွားနေသော ငါးပုစွန်ရောဂါများအား လေ့လာခြင်း၊ ပျားနှင့် ပျားထွက်ပစ္စည်းများ အရည်အသွေးစစ်ဆေးခြင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံတွင် တွေ့ရှိနိုင်သော ပျားမျိုးစိတ်များအား လေ့လာခြင်း၊ ပျားဆိပ်လေ့လာခြင်း အစရှိသော သုတေသနများကို တက္ကသိုလ်၏ပံ့ပိုးကူညီမှုဖြင့် ဌာနသုတေသနများအဖြစ် လုပ်ဆောင်သွားရန် စီစဉ်ထား။



သင်ရိုးညွှန်းတမ်းများ

နိုင်ငံတော်၏ သားငါးကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် အရည်အချင်းပြည့်ဝသော မွေးမြူရေးပညာရှင်များနှင့် တိရစ္ဆာန်ဆေးကုဆရာဝန်ကောင်းများ ပေါ်ထွက်လာစေရန် ရည်ရွယ်၍ မွေးမြူရေးဆိုင်ရာ ဆေးတက္ကသိုလ်တွင် မွေးမြူရေးပညာဘွဲ့ (BASc) နှင့် တိရစ္ဆာန်ဆေးပညာဘွဲ့ (DVM) ဟူ၍ ဘွဲ့ကြို သင်တန်းနှစ်ခု ပြောင်းလဲဖွင့်လှစ်ခဲ့ပါသည်။ ထိုအခါ ငါးမွေးမြူရေးနှင့် ငါးရောဂါ

သင်ရိုးညွှန်းတမ်းရေးဆွဲရာတွင် မွေးမြူရေးပညာရှင်များ၊ ဝန်ကြီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ တက္ကသိုလ်မှ ပညာရှင်ဆရာကြီး/ဆရာမကြီးများ၊ ပြင်ပမှစီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များ အပါအဝင် Stakeholders meetings များ ပြုလုပ်၍ အတည်ပြုခဲ့သည့်အပြင် နယူးဇီလန်နိုင်ငံ MITTA Project အကူအညီဖြင့် မက်ဆေးတက္ကသိုလ် (Massey University) မှ ပါမောက္ခများနှင့် ညှိနှိုင်းရေးဆွဲ သင်ကြားခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါသည်။

ငါးသားဖောက်ခြင်း၊ ငါးပုစွန်အရည်အသွေးပြည့်ဝရေး၊ ပဋိဇီဝဆေးယဉ်ပါးမှု၊ အလှမွေးငါးများ၊ အလှမွေးငါးကန်ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ခြင်း အစရှိသော ခေါင်းစဉ်များကို ထည့်သွင်း သင်ကြားလျက်ရှိပါသည်။ ကျောင်းသားကျောင်းသူများ presentation skill ထူးချွန်ရန်နှင့် problem based learning ပြုလုပ်နိုင်ရန် ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာန၊ ရေဆင်းငါးမွေးမြူရေးစခန်း၊ ကိုယ်ပိုင်ငါးပုစွန်မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများ၊ ငါးပုစွန်အစာကုမ္ပဏီများ၊ နေပြည်တော် ငါးပြတိုက် စသည်တို့နှင့် ဆက်သွယ်၍ လက်တွေ့ကွင်းဆင်းလေ့လာခြင်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။ သင်ကြားရေးအထောက်အကူအဖြစ် တက္ကသိုလ်ပိုင်ငါးကန်တွင် ရေချိုငါးမွေးမြူထားပြီး ဌာနတွင် အလှမွေးငါးကန်များ မွေးမြူထားရှိပါသည်။ သုတေသနလုပ်ငန်းအနေဖြင့် နောက်ဆုံးနှစ် BVSc ကျောင်းသားကျောင်းသူများ၏ ဘွဲ့ယူကျမ်းကို ငါးကြင်းဖြူနှင့် ငါးမြစ်ချင်းအချို့တွင် ပဋိဇီဝဆေး အကြွင်းအကျန်များ ရှိ/ မရှိစစ်ဆေးခြင်း (Screening of Antimicrobial Residues in Labeo rohita and Cirrhinus mrigala Cultivated in Pobba Thiri Area) ခေါင်းစဉ်ဖြင့် တင်သွင်းခဲ့ပါသည်။ စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေး အထက်တန်းကျောင်းများနှင့် မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းရှင်များက ပညာရပ်ဆိုင်ရာ အကူအညီလိုအပ်ပါကလည်း အခါအားလျော်စွာ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပါသည်။

ခဲ့ပါသည်။ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား စာတွေ့လက်တွေ့သင်ကြားခြင်းအနေဖြင့် OIE အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာအဖွဲ့အစည်းမှ ထုတ်ပြန်ထားသော ငါးပုစွန်ရောဂါများနှင့် ရောဂါရှာဖွေရေးနည်းစနစ်များ၊ ငါးပုစွန်သန်ကောင်နှင့် မှိုရောဂါများ၊ ငါးပုစွန်ထုတ်ကုန်တို့၏ ပဋိဇီဝဆေးအကြွင်းအကျန်များ၊ ငါးပုစွန်ရောဂါကာကွယ်ကုသနည်းများ၊ ပျားရောဂါများနှင့် ရောဂါရှာဖွေရေးနည်းစနစ်များ၊ ပျားကပ်ပါးရောဂါများနှင့် ကာကွယ်ကုသနည်းများအစရှိသော ခေါင်းစဉ်များကို ထည့်သွင်းသင်ကြားလျက်ရှိပါသည်။

ငါးကန်များ၏ ရေအရည်အသွေးလေ့လာခြင်း၊ ငါးပုစွန်အစာအာဟာရ၊ ငါးပုစွန် သန်ကောင်နှင့် မှိုရောဂါများ၊ မြန်မာနိုင်ငံတွင်ဖြစ်ပွားနေသော ငါးပုစွန်ရောဂါများအား လေ့လာခြင်း၊ ပျားနှင့် ပျားထွက်ပစ္စည်းများ အရည်အသွေးစစ်ဆေးခြင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံတွင်တွေ့ရှိနိုင်သော ပျားမျိုးစိတ်များအား လေ့လာခြင်း၊ ပျားဆိပ်လေ့လာခြင်း အစရှိသော သုတေသနများကို တက္ကသိုလ်၏ ပံ့ပိုးကူညီမှုဖြင့် ဌာနသုတေသနများအဖြစ် လုပ်ဆောင်သွားရန် စီစဉ်ထားပါသည်။ သင်ကြားရေးနှင့် သုတေသနပိုမိုတိုးတက်လာစေရေးအတွက် အနာဂတ်တွင် ပြည်တွင်းပြည်ပပညာရှင်များ၊ အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လုပ်ဆောင်ရန်လည်း ရည်ရွယ်ထားပါသည်။

❖ စာမျက်နှာ ၆ မှ

သေချာစွာ သင်ကြားပေးနိုင်

ရေဆင်းစိုက်ပျိုးရေးတက္ကသိုလ်ရှိ ကိမိလဗေဒဌာန (Entomology Department) တွင်လည်း စက်မှုလုပ်ငန်းနှင့်ဆိုင်သော ကိမိလဗေဒဘာသာ (Industrial Entomology) အောက်တွင် ပျားမွေးမြူရေးပညာကို သင်ကြားပေးလျက်ရှိပါသည်။ ပျားမွေးမြူရေးပညာသည် နိုင်ငံတကာတွင် ဘွဲ့ကြို ဘွဲ့လွန်များသင်ကြားကာ စီးပွားရေးအတွက် အထောက်အကူပြုသောဘာသာဖြစ်ပါသည်။ ၂၀၁၈ ခုနှစ် အိန္ဒိယနိုင်ငံ ပန်ဂျပ်စိုက်ပျိုးရေးတက္ကသိုလ်သို့ လေ့လာရေးသွားရောက်ခဲ့စဉ်က ပျားမွေးမြူရေးအထူးပြုကျောင်းသား ၁၀ ဦးခန့် နှစ်စဉ်မွေးထုတ်သည်ဟု ဆိုပါသည်။ ဘာသာရပ်တစ်ခုချင်းအလိုက် လူအများကြီး ဘွဲ့ပေးရန်မလိုပါ။ တိုင်းပြည်လိုအပ်သလိုလောက်သာ အရည်အချင်းပြည့် ဘွဲ့ရကျောင်းသားများ နည်းနည်းချင်း မွေးထုတ်ပေးရန်လိုအပ်ပါသည်။ လူနည်းက စာသင်ခန်းအတွင်း (Small Class Size) သေချာစွာ သင်ကြားပေးနိုင်ပါသည်။

ခြင်သုတေသနပြု

၁၉၈၇ ခုနှစ်တွင် ကွင်းစလန်းတက္ကသိုလ်၌ ကျွန်တော်မဟာသိပ္ပံတက်ရောက်စဉ်က ကိမိလဗေဒဌာန (Department of Entomology) သည် နာမည်ကျော် ဌာနကြီး တစ်ခု ဖြစ်ပါသည်။ ဤဌာန၏အောက်တွင် စိုက်ပျိုးရေးဆိုင်ရာ ကိမိလဗေဒ (Agricultural Entomology) ဥပမာ ဖျက်ပိုး (Pest)၊ အကျိုးရှိအင်းဆက်များ

(Beneficial Insects)၊ နကျယ် (Wasps)၊ စားသုံးနိုင်သော အင်းဆက် (Edible Insects)၊ မွေးမြူရေးဆိုင်ရာ ကိမိလဗေဒ (Veterinary Entomology) ဥပမာ ကျွဲ၊ နွား၊ ဆိတ်၊ ကြက်၊ ဝက်များအား ဒုက္ခပေးသော မွှား (Tick)၊ လှေး (Mite)၊ သန်း (Louse)၊ ဖြုတ်ပိုးများ။ ဆေးသိပ္ပံပညာဆိုင်ရာ ကိမိလဗေဒ (Medical Entomology) ဥပမာ ငှက်ဖျား၊ သွေးလွန်တုပ်ကွေးရောဂါ ဖြစ်စေနိုင်သော ခြင် (Mosquito)၊ ဝမ်းရောဂါဖြစ်စေနိုင်သော ယင်ကောင် (Fly) စသည်ဖြင့် လေ့လာစရာ များပြားလှပါသည်။ ဤဌာန၌ ရေဆင်းစိုက်ပျိုးရေးတက္ကသိုလ် ကိမိလဗေဒဌာနမှ ဆရာဆရာမများစွာ (ဒေါက်တာ မြင့်သောင်း၊ ဒေါက်တာအောင်ကြည်၊ ဦးရန်လင်း၊ ဒေါ်ဝင်းဝင်းမြင့်) တို့ ပညာသင်ကြားခဲ့ပါသည်။ ကျွန်တော်တို့နှင့်အတူ ရန်ကုန်မြို့ ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာနမှ သုတေသီ ဒေါက်တာဝေလိုတီ ထွန်းလင်းသည် ကွင်းစလန်းတက္ကသိုလ်၌ ငှက်ဖျားခြင်ဆိုင်ရာ ပါရဂူဘွဲ့ကို တက်ရောက်ရင်း ခြင်သုတေသနပြုသွားပါသည်။ ယခုတော့ အငြိမ်းစားယူသွားပြီဟု ထင်ပါသည်။ ယခုတော့ ကွင်းစလန်းတက္ကသိုလ်တွင် ဌာနများပေါင်းသွားသည်ဟု ကြားသိရသည်။

ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနအောက်ရှိ တက္ကသိုလ်များတွင် ပညာရှင်များက သတ္တဗေဒအောက်တွင် ကိမိလဗေဒ၊ ပျားမွေးမြူရေးကိုလည်း အောက်ပါအတိုင်း ပြုလုပ်လျက်ရှိပါသည်။

သုတေသနများ ပြုလုပ်လျက်ရှိ

ဥပမာ ဆေးသိပ္ပံပညာဆိုင်ရာ ကိမိလဗေဒ (Medical

Entomology) တွင် ရောဂါသယ်ဆောင်သော ခြင်များနှင့် ငင်းတို့၏ ပိုးသတ်ဆေးဒဏ်ခံနိုင်ရည်ရှိမှုကို မျိုးပညာ၊ ဇီဝဓာတုပညာရပ်များဖြင့် လေ့လာခြင်း သွေးလွန်တုပ်ကွေးခြင် (ဒေါက်တာမဇ္ဈိမင်း)၊ ငှက်ဖျားခြင် (ဒေါက်တာသန့်ဇင်)၊ မြို့ပြနှင့်ကျေးလက်များတွင်တွေ့ရသော ခြင်မျိုးစိတ်များ မန္တလေးအနီးတစ်ဝိုက်(ဒေါက်တာသန်းထွေး)၊ ရန်ကုန်အနီးတစ်ဝိုက် (ဒေါက်တာနန်းစန္ဒာမြင့်)၊ ဒေါက်တာစန်းစန်းဦး)၊ မကွေးအနီးတစ်ဝိုက် (အေးအေးမူပါရဂူသင်တန်းသူ)။ မော်လီကျူးအဆင့် (Molecular Level) လေ့လာခြင်း (ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာနနှင့် တွဲဖက်လျက်)။ Insect Pest (Agricultural Entomology) စိုက်ပျိုးသီးနှံနှင့် စိုက်ခင်းများအပေါ်တွင် ကျရောက်သော အင်းဆက်များ၏ မျိုးစိတ်များဘဝစက်ဝန်း (Life cycle)၊ အကျိုးပြု အင်းဆက်များ၏ မျိုးစိတ်များ ဘဝစက်ဝန်းကို လေ့လာခြင်း၊ စားသုံးနိုင်သောအင်းဆက်များ (Edible Insects) (ရန်ကုန် အနီးတစ်ဝိုက်၊ ပင်လုံ၊ ကျိုင်းတုံ၊ မန္တလေးအနီးတစ်ဝိုက်)၊ လိပ်ပြာများ၊ ဖလံများပျံနံ့ပုံ (Diversity of Butterflies and Moths) နေရာအနှံ့နီးပါး ဆောင်ရွက်ပြီးဖြစ်ပါသည်။ လူမှုကိမိလဗေဒ (Social Entomology) တွင် ပျားမွေးမြူခြင်းနှင့် ဝတ်ရည်ဝတ်မှုန် ထုတ်လုပ်ခြင်းဆိုင်ရာ သုတေသနများ ပြုလုပ်လျက်ရှိပါသည်။

ပျားမွေးမြူခြင်း ဆင့်ပွားသင်တန်း

မန္တလေးဒီဂရီတောလိပ်နှင့် အခြားတိုင်းဒေသကြီးရှိ တက္ကသိုလ်များတွင် သတ္တဗေဒဘာသာရပ်ဖြင့် ဘွဲ့ရ

ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအတွက် လက်မှတ်တစ်ခု ရရှိစေရန် ရည်ရွယ်လျက် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ပျားမွေးမြူရေးဦးစီးဌာနမှ ပျားမွေးမြူခြင်း၊ ဆင့်ပွားသင်တန်း ရက်သတ္တတစ်ပတ်ပေးခြင်း၊ လက်တွေ့ကွင်းဆင်းသင်ကြားပေးခြင်း၊ လက်မှတ် (Certificate) ပေးခြင်းများ ပြုလုပ်ပေးလျက်ရှိပါသည်။ ရန်ကုန်ပညာရေးတက္ကသိုလ်မှ ပါမောက္ခ ဒေါက်တာညိုညိုလွင်သည် Artificial Insemination of Queen Bee ၏ Genetic Improvement Research Breeding Program၊ Valuable Traits၊ Hygienic Behaviour ကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံ၏ အဓိကပြဿနာမှာ ပညာရှင်တစ်ဦးလုပ်နေသည်ကို ထိုဘာသာရပ်ဆိုင်ရာ နောက်ပညာရှင်တစ်ဦးက မသိခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ပညာရပ်နှင့် သုတေသနပညာအရည်အသွေး (Teaching and Research Quality) ကို ထိန်းကျောင်း မွမ်းမံ၊ ကြပ်မတ်ပေးမည့် အမျိုးသားပညာရေး အဆင့်အတန်းနှင့် အရည်အသွေးအာမခံမှု အက်ဖြတ်ရေးကော်မတီ (NAQAC - National Accreditation and Quality Assurance Committee) ကဲ့သို့ အဖွဲ့အစည်းလည်း လိုပါသည်။ ထိုသို့ ပညာရှင်များ ညီညီညွတ်ညွတ်ဖြင့် ကိုဗစ်အလွန်ကာလ အတူတူ ဆောင်ရွက်ကြပါက ရည်မှန်းချက်ပန်းတိုင်ကို ရောက်ရှိမည်မှာ မလွဲကွဲနိုင်ပါသည်။ ။

သဖန်းဆိပ်ဆည်ရေသောက်ရေယာအတွင်း JICA(ODA)ချေးငွေဖြင့် ဆည်ရေသောက်အဆင့်မြှင့်တင်ခြင်းလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် ဇွန် ၂၀
သဖန်းဆိပ် ဆည်ရေသောက်ရေယာအတွင်း JICA (ODA) ချေးငွေဖြင့်ဆောင်ရွက်နေသော ဆည်ရေသောက် အဆင့်မြှင့်တင်ခြင်းလုပ်ငန်းများကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ဆည်မြောင်းနှင့် ရေအသုံးချမှုစီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာန ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌကြားရေးမှူးချုပ် ဦးတင်လွင် သွားရောက်စစ်ဆေးသည်။

ရှေးဦးစွာ ရွှေဘိုခရိုင် ဝက်လက်မြို့နယ် ရွာတော်ကုန်းကျေးရွာအနီးရှိ ယခုနှစ်ဖော်ဆောင်ပြီးဖြစ်သည့် စနစ်ကျလယ်ယာမြေ ၃၁၅ ဧက စီမံကိန်းနေရာတွင် ရေအသုံးချသူများအဖွဲ့ (WUG) များနှင့်တွေ့ဆုံ၍ တောင်သူများ၏ အကျိုးစီးပွားအတွက် ရည်ရွယ်ကာ စနစ်ကျလယ်ယာမြေဖော်ဆောင်ခြင်းလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၏ စီမံခန့်ခွဲမှုနှင့်အညီ ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်ခြင်းစနစ်ဖြင့် ရေစီမံခန့်ခွဲမှုလုပ်ငန်းများ ပိုမိုထိရောက်လာစေရန်အတွက် ရေအသုံးချသူများအဖွဲ့ (WUG) များကို ဆည်ရေသောက်တစ်ခုလုံး၏ လက်တံမြောင်း၊ လက်တံခွဲမြောင်းနှင့် တိုက်ရိုက်ရေပေးမြောင်းများအလိုက် တိုးချဲ့ဖွဲ့စည်းသွားရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ ပြောင်းလဲလာသော ရာသီဥတုအခြေအနေအရ ရေလိုအပ်ချက်နည်းသော စိုက်ပျိုးစနစ်များ အသုံးပြုခြင်း၊ သီးနှံပုံစံများ ပြောင်းလဲခြင်းနှင့် စိုက်ပျိုးရေးကို စနစ်ကျ



ချိုးခြံချွေတာ စီမံသုံးစွဲခြင်းများ လိုအပ်ကြောင်း၊ မိမိတို့ဌာနမှလည်း လိုအပ်သော အကူအညီများကို တတ်နိုင်သမျှ ဖြည့်ဆည်းပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် တောင်သူများကလည်း မိမိတို့၏လိုအပ်ချက်အခက်အခဲများကို တင်ပြပေးသွားရန် ဆွေးနွေးပြောကြားသည်။
ယင်းနောက် ဆည်မြောင်းပညာရပ်ဖွံ့ဖြိုးမှု လေ့ကျင့်

ဆက်လက်၍ ရွာတော်ကုန်း စနစ်ကျလယ်ယာမြေစီမံကိန်းဧရိယာအတွင်းရှိ တောင်သူ ဦးတင်ဆောင်၊ ဦးမင်းမင်းအေးနှင့် ဦးထွန်းအေးတို့က ဖွဲ့စည်းထားသော ရေအသုံးချသူများအဖွဲ့ (WUG) များအနေဖြင့် လုပ်ငန်းများ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်နေမှုနှင့် ယခုနှစ် မိုးစပါးရာသီတွင် စနစ်ကျ လယ်ယာမြေစီမံကိန်းဧရိယာအတွင်း စိုက်ဧက ၁၅၀ ခန့်ကို SRI စိုက်ပျိုးစနစ်ဖြင့်စိုက်ပျိုးရန် ရည်ရွယ်ထားပြီး ကျန်စိုက်ဧကများကိုလည်း ကောက်စိုက်စက်များဖြင့် စိုက်ပျိုးရန်အတွက် ကောက်စိုက်စက်များ ဖြည့်ဆည်းပေးစေလိုကြောင်း၊ ယခင်နှစ်မိုးရာသီက ကြုံတွေ့ခဲ့ရသော ရေနုတ်မြောင်းပိတ်ဆို့၍ ရေစီးရေလာမကောင်းသည့် အခြေအနေများကို ဆွေးနွေးတင်ပြကြရာ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌကြားရေးမှူးချုပ်က တောင်သူများ လိုအပ်သော လယ်ယာသုံးစက်ကိရိယာများ ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ရန်နှင့် နည်းမှန်လမ်းမှန် စိုက်ပျိုးစနစ်များ ထပ်မံပံ့ပိုးပေးနိုင်ရန်အတွက် သက်ဆိုင်ရာဌာနများနှင့် ဆက်သွယ်၍ ပူးပေါင်းကူညီဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့ပြီး စနစ်ကျလယ်ယာမြေစီမံကိန်းဧရိယာအတွင်းရှိ ရေနုတ်မြောင်း၊ ရေသွင်းမြောင်း၊ ကုန်ထုတ်လမ်းများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေး၍ လိုအပ်သည်များကို ညှိနှိုင်းစီမံဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ညီညီသန်း(နေပြည်တော်)

ဆည်ရေကို စနစ်ကျ အကျိုးရှိစွာသုံးစွဲသွားရန် အသိပေးနှိုးဆော်ချက်

စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ဆည်မြောင်းနှင့်ရေအသုံးချမှု စီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာနမှ တည်ဆောက်ထိန်းသိမ်းထားသော ရေလှောင်တံ၊ ရေလှေ့ဆည်၊ ရေထိန်းတံခါးအပါအဝင် ဆည်ငယ်၊ ကန်ငယ်များတွင် သိုလှောင်ထားရှိသောရေများကို ဒေသအလိုက် စိုက်ပျိုးရေး သောက်သုံးရေလိုအပ်မှုများအတွက် စနစ်ကျစီမံဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပါသည်။ ထိုကဲ့သို့ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာတွင် ဆည်တစ်ခုချင်းစီအလိုက် ရေပေးဝေနိုင်မည့် ရေပမာဏများကိုလည်း ဌာနမှ ထုတ်ပြန်ကြေညာသွားမည်ဖြစ်သည့်အပြင် စိုက်ခင်းအတွင်း ရေစီမံခန့်ခွဲမှုလုပ်ငန်းများကိုလည်း ရေအသုံးချသူများအဖွဲ့ (WUG)များနှင့်အတူ “ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်ခြင်းစနစ်” ဖြင့် လက်တွဲဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပါသည်။ အားလုံးသော ရေသုံးစွဲသူတောင်သူများအနေဖြင့်လည်း ဆည်ရေကို စနစ်ကျ အကျိုးရှိစွာသုံးစွဲရန် ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် ရေလေလွင့်ဆုံးရှုံးမှုနည်းပါးကာ မိုးရာသီကာလအတွင်း စိုက်ပျိုးရေးနှင့် သောက်သုံးရေလိုအပ်ချက်များကို ထိရောက်စွာ ပေးဝေစီမံသွားနိုင်မည်ဖြစ်သည့်အတွက် တောင်သူများအားလုံး အထူးအလေးထားပြီး ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်ကြပါရန် အသိပေးနှိုးဆော်အပ်ပါသည်။

ဆည်မြောင်းနှင့် ရေအသုံးချမှုစီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာန
စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန





မြန်မာနိုင်ငံ၏ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဥပဒေများ အပိုင်း (၁) သမိုင်းကြောင်းကို တူးဆွခြင်း

အောင်နိုင်ဦး

ပြောင်းလဲတတ်တဲ့ဥပဒေ ကမ္ဘာပေါ်က နိုင်ငံအများစုမှာ နိုင်ငံစီးပွားရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအတွက် ငွေကြေးနဲ့ နည်းပညာ အရင်းအမြစ်တွေ တိုးတက်ရရှိစေဖို့ နိုင်ငံခြားတိုက်ရိုက်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု (Foreign Direct Investment) တွေကို ဖိတ်ခေါ်ဆောင်ရွက်ကြပါတယ်။ ကုလသမဂ္ဂကုန်သွယ်မှုနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု ကွန်ဖရင့် (United Nations Conference on Trade and Development-UNCTAD) ရဲ့ စာရင်းစယားတွေအရ ကမ္ဘာပေါ်မှာ နိုင်ငံပေါင်း ၁၄၁ နိုင်ငံနဲ့ ဥပဒေပညာမရှိတဲ့မှာ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ဥပဒေတွေ ပြဋ္ဌာန်းကျင့်သုံးကြပါတယ်။ ကမ္ဘာပေါ်မှာ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနဲ့ပတ်သက်တဲ့ ဥပဒေ စုစုပေါင်း ၁၇၇ ခု ရှိတယ်လို့ သိရပါတယ်။

ဒုတိယကမ္ဘာစစ်ကြီး ပြီးသွားတဲ့နောက်ပိုင်းမှာ ကိုလိုနီလက်အောက်က လွတ်မြောက်လာကြတဲ့ နိုင်ငံတွေနဲ့ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအတွက် ပြန်လည်တည်ဆောက်ရတဲ့ နိုင်ငံတွေမှာ မိမိနိုင်ငံရဲ့ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအတွက် ပြည်ပအရင်းအမြစ်တွေ ဝင်ရောက်လာစေဖို့ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ကြရင်း ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဥပဒေ ပြဋ္ဌာန်းမှုတွေ နှစ်နိုင်ငံရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု သဘောတူစာချုပ်ချုပ်ဆိုခြင်းတွေ စတင်ဆောင်ရွက်လာခဲ့ကြပါတယ်။ ကမ္ဘာကြီးရဲ့ နိုင်ငံရေး အပြောင်းအလဲတွေနဲ့အတူ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဥပဒေတွေကိုလည်း အဆင့်ဆင့်ပြင်ဆင်ပြောင်းလဲရေးဆွဲခဲ့ကြတာတွေလည်း တွေ့ရပါတယ်။ ၁၉၉၅ ခုနှစ်မှာ ကမ္ဘာ့ကုန်သွယ်ရေးအဖွဲ့ (World Trade Organization) ထူထောင်ပြီးတဲ့နောက်ပိုင်းမှာတော့ နိုင်ငံတော်တော်များများဟာ မိမိတို့ရဲ့ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဥပဒေတွေကို ကမ္ဘာ့ကုန်သွယ်ရေးအဖွဲ့ သဘောတူညီချက်တွေနဲ့ ကိုက်ညီအောင် လိုအပ်သလို ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်ကြပြန်ပါတယ်။ စစ်အေးတိုက်ပွဲပြီးသွားတဲ့နောက်ပိုင်း စီးပွားရေးအုပ်စုတွေ ပေါ်ပေါက်လာခြင်း၊ ဖွံ့ဖြိုးဆဲနိုင်ငံတွေ တိုးတက်များပြားလာခြင်းစတဲ့ အခြေအနေတွေကလည်း ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဥပဒေတွေကို လိုအပ်သလို ပြင်ဆင်ကြည့်ဖို့ တွန်းအားတစ်ရပ် ဖြစ်စေခဲ့ပါတယ်။ ဥပမာအားဖြင့်ဆိုရင် ဗီယက်နမ်နိုင်ငံမှာ ၁၉၉၀ ပြည့်နှစ်က Law on Foreign Investment ဆိုတဲ့ နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဥပဒေ ပြဋ္ဌာန်းပြီးတဲ့ နောက်မှာ အဆိုပါဥပဒေကို ၁၉၉၂ ခုနှစ်၊ ၁၉၉၆ ခုနှစ်၊ ၂၀၀၀ ပြည့်နှစ်၊ ၂၀၀၃ ခုနှစ်နဲ့ ၂၀၀၅ ခုနှစ် တို့မှာ အကြိမ်ကြိမ် ပြင်ဆင်ထုတ်ပြန်ခဲ့တာ တွေ့ရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

အခြေခံများ

နိုင်ငံတွေအနေနဲ့ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဥပဒေကို လိုအပ်သလို ပြင်ဆင်ပြောင်းလဲမှုတွေ ဆောင်ရွက်ကြပေမယ့် ၂၁ ရာစုအစပိုင်းကစပြီး ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဥပဒေတွေကို အောက်ပါအခြေခံအချက်တွေပေါ်မှာ အခြေပြုပြီး ရေးဆွဲလာကြတာကို တွေ့ရပါတယ် -

- (၁) အဓိပ္ပာယ်ဖွင့်ဆိုချက်မှာ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဆိုတာ ဘာကို သတ်မှတ်တယ်၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဆိုတာ ဘယ်လိုသတ်မှတ်တယ်ဆိုတာကို ရှင်းလင်းစွာ အဓိပ္ပာယ်ဖွင့်ဆို ပြဋ္ဌာန်းကြပါတယ်။
- (၂) ဖြေလျှော့မှုဆောင်ရွက်ခြင်းမှာလည်း ကမ္ဘာ့ကုန်သွယ်ရေးအဖွဲ့ရဲ့ သဘောတူညီချက်တွေနဲ့ ကိုက်ညီအောင် နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုတွေကို နိုင်ငံသားများနည်းတူ အခွင့်အရေးပေးခြင်း၊ နိုင်ငံတစ်ခုက လာရောက် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူကို အခြားနိုင်ငံတစ်ခုက လာရောက် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူနဲ့ ခွဲခြားမှုမရှိဘဲ ဆက်ဆံခြင်း စတဲ့ ပြဋ္ဌာန်းချက်တွေ ထည့်သွင်းရေးဆွဲလာကြပါတယ်။
- (၃) ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု အကာအကွယ်ပေးခြင်း အပိုင်းမှာလည်း သာတူညီမျှဆက်ဆံဆောင်ရွက်ခြင်း၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုလုပ်ငန်းကို သိမ်းယူခြင်းမှ အကာအကွယ်ပေးခြင်း၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု

လုပ်ငန်းကရရှိတဲ့ အကျိုးအမြတ်တွေကို မူရင်းနိုင်ငံသို့ ပြန်လည်လွှဲပြောင်းခွင့်ပြုခြင်း၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုလုပ်ငန်းတွေအပေါ်မှာ သက်ဆိုင်ရာ အစိုးရရဲ့ လိုလားချက်နဲ့အညီ ဆောင်ရွက်စေခြင်းတွေကို ရှောင်ကြဉ်ခြင်း၊ နိုင်ငံခြားသားရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူတွေရဲ့ ဒါရိုက်တာအဖွဲ့ဝင်တွေ၊ မန်နေဂျာတွေ၊ ပညာရှင်တွေကို ကန့်သတ်မှုမထားဘဲ လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်ခွင့်ပေးခြင်း၊ အငြင်းပွားမှု ဖြေရှင်းခြင်းဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များ ထည့်သွင်းရေးဆွဲခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်လာကြပါတယ်။

(၄) ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုမြှင့်တင်ခြင်းနဲ့ ပတ်သက်ပြီး တော့လည်း မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်မှုတွေ၊ လွယ်ကူချောမွေ့အောင် စီမံပေးမှုတွေ၊ အစိုးရဌာနချင်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုတွေနဲ့ ပွင့်လင်းမြင်သာမှုရှိအောင် ဆောင်ရွက်ခြင်းဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်တွေကို ဥပဒေမှာ ပြည့်စုံအောင် ထည့်သွင်းရေးဆွဲလာကြပါတယ်။

မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဥပဒေတွေဟာလည်း ခေတ်နဲ့အညီ ဖြစ်ပေါ်တိုးတက် ပြောင်းလဲမှုတွေရှိခဲ့ပါတယ်။

နည်းဥပဒေမှာ ထူးခြားစွာတွေ့ရှိရတာကတော့ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူအနေနဲ့ အက်ဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်တွေမှာပါရှိတဲ့ အခွင့်အရေးတွေကို ဆောလျင်စွာနဲ့ မျှတစွာမရရှိခဲ့ရင် ကော်မတီထံသို့ စာဖြင့် ရေးသားတိုင်တန်းရမယ့်အပြင် ကျမ်းကျိန်လွှာဖြင့်လည်း ထောက်ခံရမယ့်လိုပါရှိ။ အဆိုပါအချက်က ယနေ့နိုင်ငံအသီးသီးမှာကျင့်သုံးနေတဲ့ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူရဲ့ နှစ်နာချက်တွေ ဖြေရှင်းခြင်းလုပ်ငန်းစဉ်ရဲ့ အခြေခံသဘောတရား ဖြစ်ပြီး မြန်မာနိုင်ငံအနေနဲ့ လွန်ခဲ့တဲ့ နှစ်ပေါင်း ၆၀ လောက်ကတည်းက ကျင့်သုံးဆောင်ရွက်ခဲ့တာကို ဂုဏ်ယူဖွယ်တွေ့ရှိရ။

စာရေးသူအနေနဲ့ စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာနမှာ တာဝန်ထမ်းဆောင်နေရာက ယခင်အစိုးရ လက်ထက် ၂၀၁၁ ခုနှစ်မှာ အမျိုးသားစီမံကိန်းနှင့် စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုဝန်ကြီးဌာနကို ပြောင်းရွှေ့တာဝန်ပေးအပ်ခြင်းခံခဲ့ရပြီး ခေတ်ပြောင်းစနစ်အပြောင်းမှာ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဆိုင်ရာ ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုတွေနဲ့ ပတ်သက်လို့ ပါဝင်ဆောင်ရွက်ခွင့် ရရှိခဲ့ပါတယ်။ လက်ရှိအစိုးရ တာဝန်ယူတဲ့ကာလမှာလည်း ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းစဉ်တွေမှာ ဆက်လက်ပါဝင် ဆောင်ရွက်ခွင့်ရခဲ့ပြန်ပါတယ်။ ဒီဆောင်းပါးရဲ့ရည်ရွယ်ချက်က မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဥပဒေတွေ ခေတ်အလိုက် ပြောင်းလဲလာမှုကို ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းစဉ်တွေမှာ ပါဝင်ဆောင်ရွက်ခဲ့သူတစ်ဦးအနေနဲ့အပြောင်းအလဲတွေနဲ့ ပတ်သက်တဲ့ မှတ်တမ်းငယ်တစ်ခုပြုစုခြင်းသာ ဖြစ်ပါတယ်။

ပထမဆုံးဥပဒေ

မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဥပဒေသမိုင်းကြောင်းကို ပြန်လည်တူးဆွကြည့်ရင် ပထမဆုံး ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဥပဒေအဖြစ် အိမ်စောင့်အစိုးရလက်ထက်မှာ အက်ဥပဒေအမှတ် ၄၁ နဲ့ ပြဋ္ဌာန်းလိုက်တဲ့ ၁၉၅၉ ခုနှစ် ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံ ငွေရင်းနှီးရေးအက်ဥပဒေ (The Union of Burma Investment Act, 1959) ကို တွေ့ရှိရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ လွတ်လပ်ရေးရပြီးနောက်ပိုင်း ဖဆပလအစိုးရလက်ထက်မှာ နိုင်ငံစီးပွားရေး ပြန်လည်ထူထောင်ဖို့ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်မှုကနေ ပေါ်ပေါက်ခဲ့တဲ့ ဥပဒေလို့လည်း ဆိုနိုင်ပါတယ်။ ၁၉၅၃ ခုနှစ်မှာ ၁၉၅၆ ခုနှစ်အတွင်း ဝန်ကြီးချုပ် ဦးနုအနေနဲ့ အနောက်နိုင်ငံတွေနဲ့ ကိုလိုနီဘဝက လွတ်လာတဲ့ အိန္ဒိယ၊ ယူဂိုဆလားဗီးယားနဲ့ အစ္စရေးနိုင်ငံများ၊ စကင်ဒီနေးဗီးယား

နိုင်ငံများသို့ သွားရောက်လေ့လာမှု ဆောင်ရွက်ရာကနေ နိုင်ငံခြားသား ပုဂ္ဂလိက ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနဲ့ နည်းပညာ၊ စက်ပစ္စည်းကိရိယာတွေရရှိအောင် ဆွဲဆောင် လိုလျှင် လွှတ်တော်က ဥပဒေတစ်ရပ် ပြဋ္ဌာန်းပြီးဆောင်ရွက်ဖို့ လိုတယ်ဆိုတဲ့အသိကို ရရှိခဲ့ပါတယ်။ ၎င်းအသိအပေါ်မှာ အခြေခံပြီး ၁၉၅၆ ခုနှစ် နှစ်ကုန်ပိုင်းမှာ အမေရိကန်အကြံပေးအဖွဲ့ (TAMS) ရဲ့ အကြံပေးချက်အရ အမျိုးသားစီမံကိန်း ဝန်ကြီးဌာန ဝန်ကြီး ဦးဝင်း ကို တာဝန်ပေးကာ ရေးဆွဲစေခဲ့ခြင်း ဖြစ်တယ်လို့သိရပါတယ်။

သို့သော်လည်း ထိုဥပဒေဟာ လွှတ်တော်တွင်းမှာရှိတဲ့ လက်ဝဲလိုလားသူတွေ၊ အထူးသဖြင့် ဆိုရှယ်လစ်ပါတီအတွင်းက သခင်တင်နဲ့အဖွဲ့ရဲ့ ဆန့်ကျင်ကန့်ကွက်မှုတွေ ရှိခဲ့တယ်လို့ သိရပါတယ်။ အဓိကအကြောင်းကတော့ ဒီဥပဒေ ပေါ်လာရင် နိုင်ငံခြားသားအရင်းရှင်တွေ မြန်မာပြည်ထဲ ရောက်လာပြီး နိုင်ငံသားတွေအနေနဲ့ ဆိုရှယ်လစ်စိတ်ဓာတ် ပျက်စေနိုင်တယ်လို့ ယူဆတဲ့အတွက် ကန့်ကွက်ခဲ့ကြတယ်လို့လည်း ဆိုပါတယ်။ ဒါကြောင့် အဆိုပါဥပဒေဟာ လွှတ်တော်ကိုတင်ပြနိုင်တဲ့အဆင့်သို့ မရောက်ခဲ့ဘဲ ရပ်တန့်နေခဲ့ပါတယ်။ အိမ်စောင့်အစိုးရလက်ထက်မှာ နောက်ပိုင်းမှာ အစိုးရယန္တရား ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးနဲ့ နိုင်ငံစီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုး

တွေရဲ့ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဥပဒေတွေကို လေ့လာသုံးသပ်ပြီး ရေးဆွဲခဲ့တယ်လို့လည်း တွေ့ရှိရပါတယ်။

၁၉၅၀ လွန်ကာလတွေကနေ ၂၀ ရာစုနှောင်းပိုင်းကာလတွေအထိ နိုင်ငံအသီးသီးကရေးဆွဲခဲ့တဲ့ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဥပဒေတွေမှာ နိုင်ငံခြားသားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကို အကန့်အသတ်နဲ့သာ ခွင့်ပြုလေ့ရှိခဲ့ပါတယ်။ အဆိုပါ ခွင့်ပြုလုပ်ငန်းတွေကို ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာ အခေါ်အဝေါ်အရ “ခွင့်ပြုစာရင်း (Positive List)” လို့ သုံးစွဲကြပါတယ်။ ၁၉၅၉ ခုနှစ် ငွေရင်းနှီးရေးအက်ဥပဒေအရ ထုတ်ပြန်တဲ့ နည်းဥပဒေတွေထဲမှာ ခွင့်ပြုစီးပွားရေးလုပ်ငန်းတွေနဲ့ ပတ်သက်ပြီး တိရစ္ဆာန်မွေးမြူရေးလုပ်ငန်း၊ ကြက်/ငှက်/ဘဲမွေးမြူရေးလုပ်ငန်း၊ နို့/ထောပတ်/ဒိန်ခဲ ထုတ်လုပ်ရေးလုပ်ငန်း၊ သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးလုပ်ငန်း၊ ဘဏ်လုပ်ငန်း၊ အဆောက်အအုံဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းတွေနဲ့ ဟိုတယ် ဖွင့်လှစ်တည်ထောင်ရေးလုပ်ငန်းကိုသာ ဆောင်ရွက်ခွင့်ပြုခဲ့ကြောင်း တွေ့ရှိရပါတယ်။

ကော်မတီဘယ်လိုဖွဲ့

အက်ဥပဒေပုဒ်မ ၃ အရ “ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံ ငွေရင်းနှီးရေးကော်မတီ (Union of Burma Investment Committee)” ကို နိုင်ငံတော်သမ္မတက ခန့်ထားရမည်လို့ ပြဋ္ဌာန်းထားပြီး နည်းဥပဒေအရ ကော်မတီကို အောက်ပါ အတိုင်းဖွဲ့စည်းဖို့ ပြဋ္ဌာန်းခဲ့တာကိုလည်း တွေ့ရပါတယ် -

- (၁) အမျိုးသားစီမံကိန်းဝန်ကြီးဌာန၊ အတွင်းဝန်၊
- (၂) ဘဏ္ဍာရေးနှင့် အခွန်တော်ဝန်ကြီးဌာန၊ အတွင်းဝန်၊
- (၃) ကုန်သွယ်မှုတိုးတက်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ အတွင်းဝန်၊
- (၄) စက်မှုလက်မှုဝန်ကြီးဌာန၊ အတွင်းဝန်၊
- (၅) ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ကိုယ်စားလှယ် တစ်ဦး၊
- (၆) နိုင်ငံတော်သမ္မတက ရွေးချယ်ခန့်ထားသည့် ပုဂ္ဂိုလ် ၄ ဦးတို့ ပါရှိပါတယ်။

ကော်မတီနဲ့ပတ်သက်တဲ့ သက်တမ်းကို အတိအကျ သတ်မှတ်ပေးခြင်းမပြုဘဲ အက်ဥပဒေ အာဏာတည်တဲ့ ကာလအပိုင်းအခြားအတိုင်း ဖြစ်ရမယ့်ဆိုပြီး ပြဋ္ဌာန်းခဲ့တာကိုလည်း ထူးခြားစွာ တွေ့ရှိရပါတယ်။ ကော်မတီရဲ့ အတွင်းရေးမှူးကို နိုင်ငံတော်သမ္မတက ခန့်ထားဖို့နဲ့ ကော်မတီအစည်းအဝေးကို ပြက္ခဒိန်တစ်လလျှင် တစ်ကြိမ် ကျင်းပသွားဖို့ ပြဋ္ဌာန်းခဲ့တာလည်း တွေ့ရှိရပါတယ်။ နည်းဥပဒေမှာ ထူးခြားစွာတွေ့ရှိရတာကတော့ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုအနေနဲ့ အက်ဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်တွေမှာ ပါရှိတဲ့ အခွင့်အရေးတွေကို ဆောလျင်စွာနဲ့ မျှတစွာမရရှိခဲ့ရင် ကော်မတီထံသို့ စာဖြင့် ရေးသားတိုင်တန်းရမယ့်အပြင် ကျမ်းကျိန်လွှာဖြင့်လည်း ထောက်ခံရမယ့်လို ပါရှိပါတယ်။ အဆိုပါ အချက်က ယနေ့နိုင်ငံအသီးသီးမှာ ကျင့်သုံးနေတဲ့ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူရဲ့ နှစ်နာချက်တွေ ဖြေရှင်းခြင်းလုပ်ငန်းစဉ် (Investor Grievance Mechanism) ရဲ့ အခြေခံသဘောတရားဖြစ်ပြီး မြန်မာနိုင်ငံအနေနဲ့ လွန်ခဲ့တဲ့ နှစ်ပေါင်း ၆၀ လောက်ကတည်းက ကျင့်သုံးဆောင်ရွက်ခဲ့တာကို ဂုဏ်ယူဖွယ်တွေ့ရှိရပါတယ်။

ဥပဒေပြဋ္ဌာန်းပြီးတဲ့နောက်မှာ နိုင်ငံတော်သမ္မတက ရွေးချယ်တဲ့ မဟာသရေစည်သူ ဦးချမ်းသာ ပါလီမန် အတွင်းဝန် အမျိုးသားစီမံကိန်းဝန်ကြီးဌာနက ဥက္ကဋ္ဌ အဖြစ်လည်းကောင်း၊ ဦးအေးမောင် ပြည်သူ့လွှတ်တော် အမတ် ပန်းတနော်၊ ဦးထွန်းဝင်း ပြည်သူ့လွှတ်တော် အမတ် မြန်အောင်၊ ဦးကျော်ငြိမ်း ဥက္ကဋ္ဌ ပြည်ထောင်စု ဘဏ်တိုက် အဖွဲ့ဝင်များအဖြစ်လည်းကောင်း ပါဝင်ပြီး နည်းဥပဒေ ပြဋ္ဌာန်းချက်ပါအတိုင်း အတွင်းဝန်များက အဖွဲ့ဝင်အဖြစ်ပါဝင်တဲ့ ကော်မတီကို ၁၉၆၀ ပြည့်နှစ် မေလ ၂၇ ရက်နေ့မှာ ဖွဲ့စည်းခဲ့ပါတယ်။

စာမျက်နှာ ၈ မှ
 ပါလီမန်ဒီမိုကရေစီနဲ့ ဥက္ကဋ္ဌအပြောင်းအလဲ
 ၁၉၆၁ ခုနှစ် မတ်လ ၁၃ ရက်နေ့မှာ နိုင်ငံတော်
 အစိုးရထံ ပါလီမန်ဒီမိုကရေစီ ထွန်းကားရေးကော်မတီက
 အစီရင်ခံစာတစ်စောင် တင်သွင်းခဲ့ပြီး အဆိုပါ အစီရင်ခံ
 စာရဲ့ စာပိုဒ် ၄ မှာ အောက်ပါအတိုင်း ပါရှိခဲ့ပါတယ် -
 “၄။ အစိုးရဘုတ်အဖွဲ့နှင့် ကော်ပိုရေးရှင်းများတွင်
 အဖွဲ့ဝင်လူကြီးများ ခန့်ထားရေး။
 (က) မူနှင့်ဝါဒကို ချမှတ်ပိုင်ခွင့်ရှိသော ဘုတ်နှင့်
 ကော်ပိုရေးရှင်း (Policy-making Boards
 and Corporations) များတွင် အဖွဲ့ဝင်များ
 ခန့်အပ်ခြင်းမှာ အစိုးရ၏ ကိုယ်ပိုင်အခွင့်
 အရေး၊ အစိုးရ၏ သဘောဆန္ဒအတိုင်းအဖြစ်
 ထားရှိရန် သဘောတူကြသည်။
 (ခ) အကောင်အထည်ဖော်သော ဘုတ်
 (Implementation or Executive Boards)
 များတွင်မူ တိုင်းပြည်အကျိုးကို ရှေးရှုလျက်
 နိုင်ငံရေးပါတီဝင် ဟုတ်သည်ဖြစ်စေ၊ မဟုတ်
 သည်ဖြစ်စေ နိုင်ငံရေးပါတီဝင်ဖြစ်လျှင်လည်း
 အတိုက်အခံပါတီဝင်ဖြစ်စေ အကျွမ်း
 ကျင်ဆုံးနှင့် အသင့်တော်ဆုံး ပုဂ္ဂိုလ်များသာ
 လျှင် ခန့်ထားရန် သို့ရာတွင် အဆိုပါ ဘုတ်
 တို့တွင် အစိုးရအဖွဲ့ဝင်ဝန်ကြီးနှင့် ပါလီမန်
 အတွင်းဝန်များ မပါဝင်သင့်ကြောင်း
 သဘောတူကြပါသည်။”

အထက်ပါ အစီရင်ခံစာကို နိုင်ငံတော်အစိုးရက
 လက်ခံလိုက်တဲ့အတွက် ကော်မတီရဲ့ ဥက္ကဋ္ဌတာဝန်
 ထမ်းဆောင်နေတဲ့ ပါလီမန်အတွင်းဝန် ဦးချမ်းသာအနေနဲ့
 ဥက္ကဋ္ဌရာထူးက နုတ်ထွက်ပေးဖို့ အကြောင်းပေါ်ပေါက်လာ
 ခဲ့ပါတယ်။ ဒါကြောင့် ၁၉၆၁ ခုနှစ် ဇွန်လ ၁၉ ရက်နေ့ မှာ
 အမျိုးသားစီမံကိန်းဝန်ကြီးဌာနက အမိန့်ကြော်ငြာစာ
 ထုတ်ပြန်ပြီး ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံ ငွေရင်းနှီးရေး
 ကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ မဟာသရေစည်သူ ဦးချမ်းသာကို တာဝန်မှ
 ရပ်စဲပြီး အမျိုးသားစီမံကိန်းဝန်ကြီးဌာန အတွင်းဝန်
 သီရိပျံချီ ဦးခင်မောင်ကြီးကို ကော်မတီရဲ့ ဥက္ကဋ္ဌအဖြစ်
 အစားထိုး ခန့်အပ်ခဲ့ပါတယ်။ နောက်ပိုင်းမှာ ဦးခင်မောင်ကြီး
 အငြိမ်းစားယူသွားတဲ့အတွက် အမျိုးသားစီမံကိန်းဌာန
 အတွင်းဝန် ဝဏ္ဏကျော်ထင် ဦးအုန်းခင်ကို ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ
 အဖြစ် ၁၉၆၂ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလ ၉ ရက်နေ့မှာ ခန့်ထား
 လိုက်ကြောင်း တွေ့ရှိရပါတယ်။
 ဘာတွေလုပ်ခဲ့သလဲ
 ကော်မတီအနေနဲ့ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု အဆိုပြုလွှာတွေကို
 စိစစ်ခွင့်ပြုမိန့်တွေ ထုတ်ပေးခဲ့တာကိုလည်း တွေ့ရပါတယ်။
 အဆိုပါ လုပ်ငန်းတွေထဲမှာ မြန်မာပြည်ချည်မျှင်နှင့်
 ရက်ကန်းစက်ရုံများလီမိတက်၊ ရန်ကုန်စက္ကူစက်လီမိတက်၊
 နေပြည်တော်သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးကုမ္ပဏီစတဲ့ လုပ်ငန်း
 တွေပါဝင်ခဲ့တာကိုလည်း အထောက်အထားအချို့ တွေ့ရှိ
 ခဲ့ပါတယ်။ ထူးခြားချက်တစ်ခုကတော့ ဦးချမ်းသာ
 ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌတာဝန်ထမ်းဆောင်နေစဉ်ကာလအတွင်း
 (၁၅) ကြိမ်မြောက် ကုလသမဂ္ဂအထွေထွေညီလာခံ

တက်ရောက်ရန် အမေရိကန်နိုင်ငံသို့ သွားရောက်ရင်း
 အခြားနိုင်ငံတွေရဲ့ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုပေးပေးတဲ့ အကောင်
 အထည်ဖော်ပုံ၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဆောင်ရွက်မှု လုပ်ငန်းများ
 ဆောင်ရွက်ပုံ၊ နိုင်ငံခြားစီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်တွေကို
 မြန်မာနိုင်ငံသို့လာရောက်ပြီး ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ဆောင်ရွက်စေ
 ရေး လှုံ့ဆော်ဆွဲဆောင်ဖို့ အမေရိကန်နိုင်ငံရှိ ဝါရှင်တန်၊
 ချီကာဂို၊ ဆန်ဖရန်စစ္စကိုမြို့များကိုလည်းကောင်း၊ ပူတိုရီကို
 (Puerto Rico) နိုင်ငံနဲ့ ကနေဒါနိုင်ငံများသို့ ၁၉၆၀ ပြည့်နှစ်
 နှောင်းပိုင်းမှာ သွားရောက်ခဲ့တာ တွေ့ရှိရပါတယ်။
 ဥပဒေပြင်ဆင်ခြင်း
 ၁၉၆၂ ခုနှစ် တော်လှန်ရေးကောင်စီ တက်လာပြီး
 နောက်ပိုင်းမှာ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကို အကာအကွယ်ပေးတဲ့
 ပြဋ္ဌာန်းချက်ဖြစ်တဲ့ အက်ဥပဒေပုဒ်မ ၆၊ ပုဒ်မခွဲ (၁) ကို
 တော်လှန်ရေးကောင်စီ ဥပဒေအမှတ် ၃၉၊ ၁၉၆၂ ခုနှစ်၊
 ပြည်ထောင်စု မြန်မာနိုင်ငံ ငွေရင်းနှီးရေးအက်ဥပဒေကို
 ပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေအဖြစ် ၁၉၆၂ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ
 ၁၁ ရက်နေ့မှာ ပြဋ္ဌာန်းပြီး ပယ်ဖျက်ခဲ့ပါတယ်။ အဆိုပါ
 ပုဒ်မမှာ “၆။ (၁) ဤအက်ဥပဒေအရ ငွေရင်းနှီးထားသော
 မည်သည့်စီးပွားရေးလုပ်ငန်းကိုမဆို ဤအက်ဥပဒေအရ
 ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံ တော်လှန်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌက
 အာမခံထားသော ကာလအပိုင်းအခြားအတွင်း
 နိုင်ငံပိုင်ပြုလုပ်မည်မဟုတ်။ ထိုကာလ အပိုင်းအခြားကို
 စီးပွားရေးလုပ်ငန်းတစ်ခုစီအလိုက် တော်လှန်ရေးကောင်စီ
 ဥက္ကဋ္ဌက သတ်မှတ်မည်။” လို့ ပြဋ္ဌာန်းထားခဲ့ပါတယ်။
 အဆိုပါပုဒ်မ ပယ်ဖျက်ဖို့ကိစ္စနုတ်သက်ပြီး အမျိုးသား

စီမံကိန်းဌာနက ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံ တော်လှန်ရေး
 အစိုးရအဖွဲ့သို့ တင်သွင်းသည့် အမှာစာမှာ “ယခုအခါ
 ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံ တော်လှန်ရေးအစိုးရက
 မြန်မာ့ဆိုရှယ်လစ်လမ်းစဉ်ကို ကျင့်သုံးဆောင်
 ရွက်နေပြီဖြစ်သောကြောင့် နိုင်ငံခြားငွေပင်ငွေရင်းကို
 ဖိတ်ခေါ်ရန် ရည်ရွယ်ချက်မရှိတော့ပေ။ သို့ဖြစ်ရာ
 နိုင်ငံခြားငွေပင်ငွေရင်းဖိတ်ခေါ်ရန် ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့်
 အက်ဥပဒေတွင် ထည့်သွင်းထားခဲ့သော အဆိုပါ ပုဒ်မ
 ၆၊ ပုဒ်မခွဲ (၁) ကို ဆက်လက်ထားရှိရန် လိုအပ်တော့မည်
 မဟုတ်ပါ။” လို့ ဖော်ပြထားတာကို တွေ့ရှိရပါတယ်။
 ပထမဥပဒေ၏ နိဂုံး
 တော်လှန်ရေးကောင်စီ တက်လာပြီးနောက်ပိုင်း
 ၁၉၆၂ ခုနှစ် မတ်လ ၁၅ ရက်နေ့မှာ အမျိုးသားစီမံကိန်း
 ဝန်ကြီးဌာနက ပြန်တမ်းထုတ်ပြန်ပြီး ကော်မတီအဖွဲ့ဝင်
 ဖြစ်တဲ့ ဦးထွန်းဝင်း အမတ်ဟောင်း (မြန်အောင်) နဲ့
 ဦးအေးမောင် အမတ်ဟောင်း (ပန်းတနော်) တို့ကို
 တာဝန်ကရပ်စဲလိုက်ပြီး ၎င်းတို့ရဲ့ နေရာမှာ ဗိုလ်မှူးကြီး
 လှဟန်နဲ့ ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီးမောင်မောင်ခက်ကို
 အစားထိုး ခန့်အပ်တာဝန်ပေးခဲ့ပါတယ်။ နောက်ပိုင်းမှာ
 တော့ ပြောင်းလဲလာတဲ့ နိုင်ငံရေးအခြေအနေ၊ အစိုးရရဲ့
 မူဝါဒအညီ ငွေရင်းနှီးရေးကော်မတီဟာ နိုင်ငံတော်
 အတွက် အရေးပါတဲ့ကော်မတီတစ်ရပ်မဟုတ်တော့ဘဲ
 ခေတ်ပြောင်းစနစ်ပြောင်းမှာ ၁၉၅၉ ခုနှစ် ပြည်ထောင်စု
 မြန်မာနိုင်ငံ ငွေရင်းနှီးရေးအက်ဥပဒေရဲ့ အခန်းကဏ္ဍဟာ
 လည်း တိမ်မြုပ်သွားခဲ့ပါတော့တယ်။

အမှတ် (၂) ပုသိမ်တံတားကြီး ၉၃ ရာခိုင်နှုန်း ပြီးစီး

ပုသိမ် ၉၆ ၂၁
 ပုသိမ်တံတားအမှတ်(၂) သည် ဧရာ
 ဝတီတိုင်းဒေသကြီး ပုသိမ်မြို့နှင့်
 ငဝန်မြစ် အနောက်ဘက်ကမ်းရှိ
 လူနေရပ်ကွက်များသို့ တိုက်ရိုက်
 ဆက်သွယ်ထားသော ပေ ၂၃၈၀ ရှိ
 တံတားတစ်စင်း ဖြစ်သည်။ တံတား
 ဦးစီးဌာန တံတားအထူးအဖွဲ့ (၁၆)က
 တာဝန်ယူ တည်ဆောက်လျက်ရှိရာ
 တံတားတစ်စင်းလုံး တည်ဆောက်မှု
 လုပ်ငန်း ၉၃ ရာခိုင်နှုန်း ပြီးစီးပြီဟု
 သိရသည်။



ငွေကျပ်သန်း ၂၅၅၀၀
 အဆိုပါတံတားကြီးမှာ ပင်မ
 တံတားအရှည် မီတာ ၃၃၀ (၁၀၈၂
 ပေ ၆ လက်မ) ရှိပြီး ယာဉ်သွားလမ်း
 အကျယ် ၂၈ ပေ၊ လူသွားလမ်း
 အကျယ်တစ်ဖက်လျှင် ငါးပေနှင့်
 တံတားအမျိုးအစားမှာ တံတား
 အောက်ခံအုတ်မြစ် ဘိုးပိုင်၊ တံတား
 ကိုယ်ထည်မှာ အာရ်စီကွန်ကရစ်၊
 တံတားအပေါ်ထည်မှာ သံမဏိ၊
 သံပေါင်ခုံးတံတားဖြစ်သည်။ တံတား
 အောက် ရေလမ်းကင်းလွတ်အမြင့်
 ပေ ၆၀၊ အကျယ် ၄၁၆ ပေဖြစ်ကာ
 စီမံကိန်းတန်ဖိုးငွေကျပ်သန်း ၂၅၅၀၀
 ရှိပြီး တံတားခံနိုင်ရည်မှာ ယာဉ်တစ်စီး
 ချင်း ခွင့်ပြုတန်ချိန် ၅၅ တန်ဖြစ်

သည်။ တံတားကြီးကို ၂၀၁၈ ခုနှစ်
 အောက်တိုဘာ ၂၇ ရက်မှစတင်၍
 တံတားဦးစီးဌာန တံတားအထူးအဖွဲ့
 (၁၆) မှ အင်ဂျင်နီယာမှူးကြီး
 ဒေါ်သစ်သစ်အောင်နှင့် အဖွဲ့က
 တာဝန်ယူ တည်ဆောက်နေခြင်းဖြစ်
 ပြီး ယခုနှစ် စက်တင်ဘာ ၃၀ ရက်
 တွင် အပြီးတည်ဆောက်သွားမည်ဖြစ်
 ကြောင်း၊ အဆင့်မြှင့်တင်လိုက်သော

ရန်ကုန်-ပုသိမ် အဝေးပြေးလမ်းမကြီး
 နှင့်အတူ ဖွင့်လှစ်သွားရန် ကြိုးစားနေ
 ကြောင်းလည်း သိရသည်။
 တည်ဆောက်
 ပုသိမ်အမှတ် (၂) တံတားကြီး
 တည်ဆောက်ရခြင်းမှာ မူလရှိပြီး
 ပုသိမ်ကြီးတံတား၏ ခံနိုင်ရည်အား
 လျော့နည်းလာမှု၊ ဧရာဝတီတိုင်း
 ဒေသကြီး မြို့တော်ပုသိမ်မြို့၏
 ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုမြန်ဆန်လာသည်နှင့်

အမျှ ငဝန်မြစ် အနောက်ဘက်ခြမ်း
 တွင် မြို့ပြအိမ်ရာများတိုးချဲ့လာမှု
 ချောင်းသာနှင့် ငွေဆောင် အပါအဝင်
 ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးနှင့် ရခိုင်
 ပြည်နယ် ကမ်းခြေပတ်လမ်းများကို
 ချိတ်ဆက်သွားလာနိုင်ရန် ရည်ရွယ်
 ၍ တည်ဆောက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း
 သိရသည်။
 ခရမ်းစိုးမြင့်

မြစ်မီးရောင်စီမံကိန်းချေးငွေများ ပြန်လည်ထုတ်ချေး

ဗန်းမောက် ၉၆ ၂၁
 စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ဗန်းမောက်မြို့နယ်တွင် ကိုဗစ်-၁၉ လမ်းညွှန်ချက်
 နှင့်အညီ မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်းချေးငွေများကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင်
 သရက်ကုန်းကျေးရွာ ဘုန်းကြီးကျောင်း၌ တောင်သူများအား ပြန်လည်ထုတ်ချေး
 ပေးခဲ့ကြောင်း မြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန မြို့နယ်
 ဦးစီးမှူးထံမှသိရသည်။

မိုးဦးကျကာလ စိုက်ပျိုးချိန်အစီ မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်းချေးငွေ
 ငွေကျပ် ၃၃ ဒသမ ၃ သန်းကို ဝေသုက္ခိကျေးရွာနှင့် သရက်ကုန်းကျေးရွာတို့ကို
 ငွေထုတ်ချေးရာတွင် ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန၏ ကျန်းမာရေး
 အသိပညာပေး လမ်းညွှန်ချက်များနှင့်အညီ လက်ဆေးစေခြင်း၊ ကိုယ်အပူချိန်
 တိုင်းခြင်းတို့ဆောင်ရွက်စေပြီး ခပ်ခွာခွာနေထိုင်ရေးစည်းမျဉ်းအရ တစ်ဦးနှင့်
 တစ်ဦး ခြောက်ပေခွာ၍ အလှည့်ကျ တန်းစီစနစ်ဖြင့် ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း
 မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးကျော်နိုင်က ပြောကြားသည်။

ချေးငွေထုတ်ချေးပေးရာတွင် မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းအတွက် အသင်းသား
 ၃၃ ဦးအား ငွေကျပ် ၂၂ ဒသမ ၁၅ သန်း၊ အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းလုပ်ငန်း
 အတွက် အသင်းသား ၁၂ ဦးအား ငွေကျပ် ၁၁ ဒသမ ၁၅ သန်း စုစုပေါင်း
 အသင်းသား ၄၅ ဦးအား ငွေကျပ် ၃၃ ဒသမ ၃ သန်း ထုတ်ချေးပေးခဲ့ကြောင်း
 သိရသည်။
 မွေးကြူဇင်(ခုံရွာကိုယ်ပွား)



သီပေါ၌ စပါးမျိုးဆားရည်စိမ်ခြင်းနှင့် ငမြောင်တောင်ဖျက်ပိုးကာကွယ်နှိမ်နင်းနည်း လက်တွေ့သရုပ်ပြ



သီပေါ ၉၆ ၂၁
 ရမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း) ကျောက်မဲခရိုင် စိုက်ပျိုးရေး
 ဦးစီးဌာနသည် မိုးရာသီစိုက်ပျိုးရေးကာလတွင် တောင်သူ
 များ စပါးပိုးထွက်ရှိရေး ရည်ရွယ်၍ စိုက်ပျိုးရေး
 ဆိုင်ရာ အလေ့အကျင့်ကောင်းများရရှိရေးအတွက် ယနေ့
 နံနက် ၇ နာရီက သီပေါမြို့နယ် မန်ဟဲကျေးရွာအုပ်စု
 နားခဲကျေးရွာ တောင်သူ ဦးဆန်းစိုင်းသာညွန့်၏ လယ်မြေ
 ဘက်စုံအဆင့်မြင့်နည်းပညာသုံး စံပြကျေးရွာ၌ စပါး
 မျိုးစေ့ ဆားရည်စိမ်ခြင်း လက်တွေ့သရုပ်ပြပွဲနှင့်
 ဖောငမြောင်တောင်ပိုး ကြိုတင်ကာကွယ်နှိမ်နင်းနည်း
 သရုပ်ပြပွဲ ကျင်းပသည်။
 အဆိုပါ လက်တွေ့သရုပ်ပြပွဲသို့ ကျောက်မဲခရိုင်
 စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှူး ဦးမောင်မောင်အေးနှင့် ခရိုင်မြေ

မျိုး၊ ပိုးတာဝန်ခံများ၊ သီပေါမြို့နယ် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန
 ဦးစီးမှူး ဦးထွန်းမင်းဦးနှင့် စိုက်ပျိုးရေးဝန်ထမ်းများ၊
 ကွင်းတာဝန်ခံများနှင့် စပါးမျိုးစေ့ စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မည့်
 တောင်သူများက ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန
 ၏ ညွှန်ကြားချက်များအတိုင်းလိုက်နာကာ လက်တွေ့ပြသ
 ဆောင်ရွက်ကြသည်။
 ဆက်လက်၍ အစေ့ထုတ်ပြောင်းစိုက်ခင်းများတွင်
 ဖောငမြောင်တောင်ပိုး ကြိုတင်ကာကွယ်နှိမ်နင်းနည်းများ
 နှင့် ငမြောင်တောင်ဖျက်ပိုးကျောက်မှု စစ်တမ်းကောက်ယူ
 နိုင်ရန် Pheromone Trap ကိရိယာဖြင့် လက်တွေ့ပြသ
 ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
 စိုင်း(သီပေါ)

ပြည်တွင်းရေးရာ

မုန့်မြို့နယ်၌ ငါးမြစ်ချင်းသားပေါက်ကောင်ရေ ၁၁၅၀၀၀ ကို ကန်ကြီးကန်နှင့် ဝင်းဖန့်ဆည်တွင် ငါးမျိုးစိုက်ထည့်

မုန့် ဇွန် ၂၁
မွန်ပြည်နယ် မုန့်မြို့နယ်ရှိ ကန်ကြီးကန်တွင် ယနေ့နံနက် ၁၀နာရီက မော်လမြိုင်ခရိုင် ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနမှ ငါးမျိုးစိုက် ထည့်ပွဲအခမ်းအနား ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ ငါးမျိုးစိုက်ထည့်ပွဲတွင် မော်လမြိုင်ခရိုင် ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနမှ ခရိုင်ဦးစီးမှူးနှင့် ဝန်ထမ်းများ၊ မုန့်မြို့နယ် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများက သတုံခရိုင်ငါးမွေးမြူရေးစခန်းမှ ငါးမျိုးစိတ်များတိုးပွားစေရန်နှင့် ငါးသယ်ဇာတများကို ထိန်းသိမ်းရန်ရည်ရွယ်၍ ငါးမြစ်ချင်း ငါးသားပေါက်ကောင်ရေ ၁၅၀၀၀ ကို မုန့်မြို့နယ်ရှိ ကန်ကြီးကန်တွင်လည်းကောင်း၊ မုန့်မြို့နယ် ဝင်းဖန့်ဆည်တွင် ငါးမြစ်ချင်း ငါးသားပေါက်ကောင်ရေ ၁၀၀၀၀၀ ကိုလည်းကောင်း အခမဲ့စိုက်ထည့်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)



နာဂကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ၌ မိုးစပါး ၄၉၃၃ ဧကကျော် စိုက်ပျိုးပြီးစီး



မုံရွာ ဇွန် ၂၁
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး နာဂကိုယ်ပိုင် အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသအတွင်းရှိ လေရှီး၊ လဟယ်နှင့် နန်းယွန်းမြို့နယ် သုံးခုနှင့်

မိုဝိုင်းလွတ်၊ ထန်ပါရွှေ၊ ဒုံဟီးနှင့် ပန်ဆောင် မြို့နယ်ခွဲများအတွင်း ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ် မိုးစပါးစိုက် ရာသီတွင် မိုးစပါး ၄၉၃၃ ဧက စိုက်ပျိုး

ပြီးစီးသွားပြီဖြစ်ကြောင်း ခန္တီးခရိုင် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ ခရိုင်ဦးစီးမှူး ဒေါ်အန်နန်းထွန်းက ပြောပြချက်အရ သိရသည်။

“အခုအချိန်မှာတော့ တောင်ယာ စိုက်ပျိုးဧကက စိုက်လို့ပြီးသလောက် ဖြစ်နေပြီ။ လှေကားထစ်နည်းနဲ့ စိုက်တဲ့နေရာတွေ စိုက်နေကြပြီ။ မိုးကောင်းသောက်လယ်တွေကတော့ ထွန်ယက်၊ ပျိုးထောင်တဲ့လုပ်ငန်းတွေ လုပ်နေတုန်းပဲရှိသေးတယ်” ဟု ခန္တီးခရိုင် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန ခရိုင်ဦးစီးမှူး ဒေါ်အန်နန်းထွန်းက ပြောပြသည်။
၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ် မိုးစပါး စိုက်ရာသီတွင် လေရှီးမြို့နယ်အတွင်း ၃၈၅ ဧက၊ မိုဝိုင်းလွတ်မြို့နယ်အတွင်း ၅၈ ဧက၊ လဟယ်မြို့နယ်အတွင်း ၃၃၂၅ ဧက၊ ထန်ပါရွှေမြို့နယ်အတွင်း ၅၂၁ ဧက၊ နန်းယွန်းမြို့နယ်အတွင်း ၈၀၂၀၀ ဧက၊ ဒုံဟီးမြို့နယ်အတွင်း ၃၆၉ ဧကနှင့် ပန်ဆောင်မြို့နယ်အတွင်း ၅၅ ဧက စုစုပေါင်း ၄၉၃၃ ဧက စိုက်ပျိုး ပြီးစီးပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
ဝင်းဦး(ဇေယျာတိုင်း)

မြစ်မီးရောင်လုပ်ငန်းများအား ကောလင်းမြို့နယ်၌ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေး

စစ်ကိုင်း ဇွန် ၂၁
ကျေးရွာမြစ်မီးရောင်(ငါးကဏ္ဍ)ကော်မတီက စီမံကိန်းကာလ ပဉ္စမနှစ်တွင် သုံးနှစ်ပြည့်အတိုးရငွေ၏ ၅၀ ရာခိုင်နှုန်းမှ ငွေကျပ်သိန်း ၅၀ အား ကျေးရွာ ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းအနေဖြင့် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကောလင်းမြို့နယ် ညောင်ဝန်းကျေးရွာအဝင်လမ်း အလျားပေ ၂၀၅၀ x အနံ ၁၀ ပေ x ၃ ခြောက် လက်မ သဲကျောက်ခင်းခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ပြီးစီးနေမှုအား ကောလင်းမြို့နယ် ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနမှူးနှင့်အဖွဲ့က ကွင်းဆင်းကြည့်ရှုစစ်ဆေး ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်



မှတ်သားဖွယ်ရာ မိုးရေချိန်များ	
နေပြည်တော် ဇွန် ၂၁	
မာန်အောင်	၅ ဒသမ ၄၇ လက်မ
မြောင်းမြ	၃ ဒသမ ၅၄ လက်မ
ပဲခူး	၂ ဒသမ ၀၅ လက်မ
ဖျာပုံ	၂ ဒသမ ၀၅ လက်မ
၆	၁ ဒသမ ၇၇ လက်မ
ခန္တီး	၁ ဒသမ ၅၇ လက်မ
သံတွဲ	၁ ဒသမ ၅၇ လက်မ
စစ်တွေ	၁ ဒသမ ၅၃ လက်မ
လောင်းလုံး	၁ ဒသမ ၂၂ လက်မ
ရမ်ကလောင်း	၁ ဒသမ ၁၀ လက်မ
ဘားအံ	၁ ဒသမ ၁၀ လက်မ
ကျိုက်မရော	၁ ဒသမ ၁၀ လက်မ

Grand Wynn Group of Companies မှ အဖေများနေ့ အထိမ်းအမှတ်အနေဖြင့် ဇွန် ၂၁ ရက်တွင် နှင်းဆီကုန်းဘိုးဘွားရိပ်သာ၊ ကန်တော်ကလေးသီလရှင်လေးများ၏ ဘိုးဘွား ရိပ်သာနှင့် ဘောက်ထော်ပြည်သာယာ မွတ်စလင်သက်ကြီးဂေဟာမှ အဘိုးအဘွားများ အတွက် Father's Choice အမှတ်တံဆိပ် ဆန်အိတ်၊ ကြက်ဥနှင့် Mom's Choice Vegetable Oil အစရှိသည့် စားသောက်ကုန်ပစ္စည်းများကို ဘိုးဘွားရိပ်သာတစ်ခုလျှင် ငွေကျပ်သုံးသိန်းမိုး ပေးအပ်လှူဒါန်းစဉ်။
ကြေးမုံ

ပူတာအိုမြို့၌ ငါးရစ်ငါးသန်ကာလ ငါးမဖမ်းဆီးရေး ပညာပေးလက်ကမ်းစာစောင်များ ဖြန့်ဝေ

ပူတာအို ဇွန် ၂၁
ကချင်ပြည်နယ် ပူတာအိုခရိုင် ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနမှ ခရိုင်ဦးစီးမှူး ဦးမြသိန်းနှင့် ဝန်ထမ်းများ ပူတာအိုမြို့ဈေးအတွင်း ငါးသယ်စာထိန်းသိမ်းရေးအတွက် ငါးရစ်ငါးသန်ကာလ ငါးမဖမ်းဆီးရေးအတွက် ဒေသခံပြည်သူများ သိရှိနားလည် လိုက်နာရန် တိုင်းရင်းသားဘာသာ၊ မြန်မာဘာသာများဖြင့် လက်ကမ်းစာစောင် များ အသိပညာပေးဟောပြော ဖြန့်ဝေပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်



လားရှိုး၌ ဆန်၊ ဆီ၊ မုန့်နှင့် နှာခေါင်းစည်းများ လှူဒါန်း

သီပေါ ဇွန် ၂၁
ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း)လားရှိုးမြို့ မန်ဆူရမ်းကျောင်းဆရာတော်ကြီး၏ အစီအမံဖြင့် အလှူရှင်များနှင့်စာရေးဆရာအသင်းတို့ပူးပေါင်း၍ စာရေးဆရာ၊ သတင်းထောက်မိသားစုဝင်များနှင့် ပုံမှန်ဝင်ငွေမရှိသူများအား ဆန်၊ ဆီ၊ မုန့်နှင့် နှာခေါင်းစည်းတို့ကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက သီပေါမြို့နယ် စာရေးဆရာအသင်းရုံး၌ လှူဒါန်းထောက်ပံ့ပေးသည်။
ဆက်လက်၍ ဒေသအတွင်းရှိ စာရေးဆရာ၊ သတင်းထောက်များ (အသင်းဝင်ဟုတ်သည်ဖြစ်စေ၊ မဟုတ်သည်ဖြစ်စေ)နှင့် ပုံမှန်ဝင်ငွေမရှိသူများ ကိုလည်း ဆန်၊ ဆီ၊ မုန့်နှင့် နှာခေါင်းစည်းတို့ကို လှူဒါန်းပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
သီပေါကိုလတ်

ငါးရစ်ငါးသန် ဘေးမဲ့ချန် ပုံမှန်စားသုံး မျိုးမသုဉ်း

အမေရိကန်သမ္မတ ဒေါ်နယ်ထရမ်က လာမည့်ရက်ပိုင်းအတွင်း ပြည်ဝင်ခွင့်ကန့်သတ်ချက်အသစ်များ ထုတ်ပြန်ကြေညာမည်



ဝါရှင်တန် ၈၆ ၂၁
 အမေရိကန်သမ္မတ ဒေါ်နယ်ထရမ်သည် လာမည့်ရက်ပိုင်းအတွင်း ပြည်ဝင်ခွင့်ကန့်သတ်ချက်အသစ်များကို ထုတ်ပြန်ကြေညာမည်ဖြစ်ကြောင်း ယမန်နေ့က ပြောကြားခဲ့သည်။
 “ကျွန်တော်တို့ဟာ ပြည်ဝင်ခွင့်ကိစ္စနဲ့ ပတ်သက်ပြီး မနက်ဖြန် ဒါမှမဟုတ် နောက်ရက်မှာ ကြေညာသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်”ဟု အိုကလာဟိုင်းမားပြည်နယ် တူလ်ဆာမြို့တွင် ကျင်းပသည့် ဆန္ဒပြပွဲတိုင်းပွဲ ပြုလုပ်သည့် တွေ့ဆုံမေးမြန်းခန်းတစ်ခုတွင် အမေရိကန်သမ္မတ ဒေါ်နယ်ထရမ်က Fox သတင်းဌာနမှ အိမ်ဖြူတော်သတင်းထောက် ဂျွန်ရောဘတ်အား ပြောကြားခဲ့သည်။ အသေးစိတ်အချက်အလက်များကိုမူ သမ္မတထရမ်က ပြောကြားခဲ့ခြင်းမရှိခဲ့ပေ။
 H-1B, H-2B, L-1 နှင့် J-1 ပြည်ဝင်ခွင့်ဗီဇာများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ကန့်သတ်ချက်များပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်းလည်း ဂျွန်ရောဘတ်က

တစ်တာစာမျက်နှာတွင် ရေးသားဖော်ပြထားသည်။ H-1B ဗီဇာများမှာ သိပ္ပံ၊ အင်ဂျင်နီယာနှင့် သတင်းအချက်အလက်နယ်ပယ်များတွင် အလုပ်လုပ်နေသော ကျွမ်းကျင်လုပ်သားများအတွက် ရည်ရွယ်ပြီး H-2B ဗီဇာများမှာ ဟိုတယ်နှင့် ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ထမ်းများကဲ့သို့သော ရာသီအလိုက်လုပ်ဆောင်ရသည့် အလုပ်သမားများအတွက် ရည်ရွယ်ကြောင်း သိရသည်။
 ရည်ရွယ်
 L-1 ဗီဇာများမှာ ကြီးမားသည့်ကော်ပိုရေးရှင်းများတွင် လုပ်ကိုင်နေသော စီမံခန့်ခွဲသူများအတွက် ရည်ရွယ်ပြီး J-1 ဗီဇာများမှာ ပညာသင်ဆရာကျောင်းသားများနှင့် ပါမောက္ခများအတွက် ရည်ရွယ်ကြောင်း သိရသည်။
 ကိုးကား-ဆင်ဟွာ ဘာသာပြန်-အလင်းသစ်

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် တစ်နိုင်ငံလုံး အတိုင်းအတာဖြင့် ချမှတ်ထားသည့် ညမထွက်ရအမိန့် ဆော်ဒီအာရေဗျ ဖြေလျှော့

ရီယာဒ် ၈၆ ၂၁
 ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ပျံ့နှံ့မှု ထိန်းချုပ်ရန် တစ်နိုင်ငံလုံး အတိုင်းအတာဖြင့် ချမှတ်ထားသည့် အသွားအလာ ကန့်သတ်မှုများကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းမှစ၍ ဆော်ဒီအာရေဗျအများစုတွင် ဖြေလျှော့သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ဆော်ဒီအာရေဗျနိုင်ငံအစိုးရက ယမန်နေ့တွင် ကြေညာထားသည်။
 စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးလုပ်ငန်း အားလုံးအပါအဝင် နိုင်ငံအတွင်း အသွားအလာကန့်သတ်မှု ဖြေလျှော့ပြီး ပုံမှန်အနေအထားပြန်ဖြစ်ရေးဆိုင်ရာ အဆိုပါ ဆုံးဖြတ်ချက်ကို ယနေ့မှစ၍ အကျိုးဝင်မည်ဖြစ်ကြောင်း ဆော်ဒီအာရေဗျနိုင်ငံအစိုးရက ဖော်ပြထားသည်။
 သို့သော် နိုင်ငံတကာလေကြောင်းလိုင်းအားလုံးနှင့် ဘုရားဖူးခရီးစဉ်များကိုမူ နောက်ထပ် အသိပေးချက် မရှိမချင်း ဆက်လက်ပိတ်ပင်ထားမည်ဖြစ်ပြီး ပင်လယ်နှင့် ကုန်းတွင်းပိုင်းများရှိ နယ်စပ်ပိတ်ပင်အားလုံးကို လည်း ဆက်လက်ပိတ်ပင်ထားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာနက ပြောကြားသည်။
 ထို့အပြင် ဆော်ဒီအာရေဗျနိုင်ငံအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ပျံ့နှံ့မှု ထိန်းချုပ်ရန်

အစိုးရက ချမှတ်ထားသော ရောဂါကြိုတင်ကာကွယ်မှု ဆိုင်ရာ အစီအမံများအား လိုက်နာရန် အရေးကြီးပုံကို အလေးထားဖော်ပြခဲ့ပြီး လူ ၅၀ နှင့်အထက် စုဝေးမှုကို တင်းကျပ်စွာ တားမြစ်ထားမည်ဖြစ်ကြောင်း မှတ်ချက်ပြုလိုက်သည်။
 ယမန်နေ့က ဆော်ဒီအာရေဗျနိုင်ငံ၌ တစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ ၃၉၄၁ ဦး စစ်မ်းသပ်တွေ့ရှိခဲ့ရာ ရောဂါကူးစက်ခံရသူပေါင်း ၁၅၄၂၃၃ ဦးရှိလာကြောင်း သိရသည်။
 ထို့အပြင် တစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ ၄၆ ဦး သေဆုံးခဲ့ရာ ဆော်ဒီအာရေဗျနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် သေဆုံးသူပေါင်း ၁၂၃၀ ရှိလာကြောင်း သိရသည်။
 ထို့အပြင် ရောဂါကူးစက်ခံရသူ ၃၁၅၃ ဦးသည် တစ်ရက်အတွင်း ရောဂါကင်းစင်လာပြီး ဆေးရုံများမှ ဆင်းခွင့်ရခဲ့ကြရာ ဆော်ဒီအာရေဗျနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါမှ ပြန်လည်ကျန်းမာလာသူပေါင်း ၉၈၉၁၇ ဦး ရှိလာကြောင်း သိရသည်။
 ကိုးကား - ဆင်ဟွာ၊ ဘာသာပြန် - ဂျေတီ



တောင်အမေရိကနိုင်ငံများတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါသတင်းမှားများအပေါ် အစိုးရများက ရင်ဆိုင်ဖြေရှင်းနေရ

ဝီရူး ၈၆ ၂၁
 တောင်အမေရိကနိုင်ငံများတွင် ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်ပျံ့နှံ့မှုနှင့်ပတ်သက်ပြီး သတင်းအမှားများထွက်ပေါ်လာသည့်အပေါ် အစိုးရများက ရင်ဆိုင်ဖြေရှင်းနေကြောင်း ယနေ့သတင်းများအရ သိရသည်။
 ဝီရူးနှင့် ဘရာဇီးနိုင်ငံများတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါပိုးသည် ကွန်ရက်မှတစ်ဆင့် ပျံ့နှံ့ခြင်းဖြစ်သည်ဟု ထင်မြင်ယူဆကာ နေအိမ်များရှိ ဆက်သွယ်ရေးတိုင်းများကို ဖျက်ဆီးပစ်ခဲ့ကြသည်။ ဝီရူးနိုင်ငံရှိ ကျေးလက်မြို့တစ်မြို့တွင် ဆက်သွယ်ရေးတိုင်းတစ်ခုကို လာရောက်ပြင်ဆင်ကြသည့် အလုပ်သမား ရှစ်ဦးအား ဒေသခံများက ဝိုင်းဝန်းဖမ်းဆီးခဲ့သည့်ဖြစ်စဉ်တစ်ခု ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။
 ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ပိုးသည် မိုတိုင်းဖုန်းရေဒီယိုလိုင်းများမှတစ်ဆင့် ကူးစက်ပျံ့နှံ့ခြင်းဖြစ်သည်ဆိုသည့် ယူဆချက်များမှာ မှန်ကန်ခြင်းမရှိကြောင်း ပြည်သူများအား လက်တင်အမေရိကရှိ အာဏာပိုင်များက အသိပညာပေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။
 ဝီရူးနှင့် ဘရာဇီးနိုင်ငံများတွင် ပြည်သူအချို့က သစ်မြစ်၊ သစ်ဥများကို မီးရှို့ပြီး ထွက်လာသော မီးခိုးအငွေ့များကို ရှူရှိုက်ခြင်းဖြင့် ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ပိုးကူးစက်မှုကို ကာကွယ်နိုင်သည်ဟု လက်ခံယုံကြည်နေကြကြောင်း သိရသည်။
 အဆိုပါအငွေ့များကို ရှူရှိုက်ပြီးနောက် ကျန်းမာရေး ဘေးဥပဒ်များခံစားရသည့်အတွက် ပြည်သူအများအပြားကို နီးစပ်ရာဆေးရုံများသို့ ပို့ဆောင်ပေးခဲ့ရသည်ဟု တာဝန်ရှိသူ တစ်ဦးက ဆိုသည်။
 ကိုးကား-အင်န်အိတ်ချ်ကေ ဘာသာပြန်-အောင်ကျော်ကျော်



အင်ဒိုနီးရှား၌ မီးတောင်ပေါက်ကွဲမှု ဖြစ်ပွား၊ အမြင့် ခြောက်ကီလိုမီတာအထိ ပြာမှုန်များ မှုတ်ထုတ်

ဂျကာတာ ၈၆ ၂၁
 ကမ္ဘာပေါ်ရှိ လူပျံများအများဆုံး မီးတောင်များအနက် တစ်ခုဖြစ်သည့် အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံရှိ မီရာပီမီးတောင်သည် ယနေ့တွင် နှစ်ကြိမ်တိုင်တိုင် ပေါက်ကွဲခဲ့ပြီး အမြင့် ခြောက်ကီလိုမီတာအထိ ပြာမှုန်များ မှုတ်ထုတ်သွားကြောင်း အင်ဒိုနီးရှားဘူမိဗေဒအေဂျင်စီက ပြောကြားသည်။
 ခုနစ်မိနစ်ခန့်ကြာမြင့်သော မီးတောင်ပေါက်ကွဲမှု နှစ်ကြိမ်ဖြစ်ပွားခဲ့ပြီးနောက် ဒေသဆိုင်ရာအာဏာပိုင်များက မီးတောင်၏ ဘေးပတ်လည် သုံးကီလိုမီတာအတွင်းကို အန္တရာယ်ရှိသောနေရာအဖြစ် သတ်မှတ်ထားပြီး ဒေသခံပြည်သူများအား အန္တရာယ်ခန့်၏ အပြင်ဘက်တွင် သွားလာနေထိုင်ကြရန်နှင့် အန္တရာယ်ခန့်အတွင်း သွားလာလှုပ်ရှားခြင်းမပြုကြရန် ညွှန်ကြားထားကြောင်း သိရသည်။
 မီရာပီမီးတောင်ပေါက်ကွဲမှု နှစ်ကြိမ်ဖြစ်ပွားခဲ့ပြီးနောက် အင်ဒိုနီးရှားဘူမိဗေဒအေဂျင်စီအနေဖြင့် သတိပေးချက် ထုတ်ပြန်ခြင်းမရှိခဲ့သော်လည်း အဆိုပါ ဒေသအနီးအနား၌ လေယာဉ်ပျံသန်းမှု အန္တရာယ်များသည်ဟု လေကြောင်းလိုင်းများအား အကြံပြုထားကြောင်း သိရသည်။

မီရာပီမီးတောင်သည် အင်ဒိုနီးရှား၏ ယဉ်ကျေးမှု ဒေသဖြစ်သည့် ဂျာဗားကျွန်း၏ မြို့တော် ယိုဂျာကာတာမြို့မှ ကီလိုမီတာ ၃၀ ခန့်အကွာတွင်တည်ရှိပြီး အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ၏ လူပျံများအများဆုံး မီးတောင်များထဲတွင် တစ်ခုဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
 မီရာပီမီးတောင်သည် လွန်ခဲ့သည့် ၂၀၁၀ ပြည့်နှစ်က နောက်ဆုံးပေါက်ကွဲခဲ့ပြီး လူ ၃၀၀ ကျော်သေဆုံးကာ ဒေသခံပြည်သူ ၂၈၀၀၀ ခန့် ဘေးလွတ်ရာသို့ ပြောင်းရွှေ့ခဲ့ရသည်။ ၂၀၁၀ ပြည့်နှစ်က မီရာပီမီးတောင်ပေါက်ကွဲမှုသည် ၁၉၃၀ ပြည့်နှစ်နောက်ပိုင်း အင်အားအပြင်းထန်ဆုံး ဖြစ်သည်။ ၁၉၃၀ ပြည့်နှစ်က မီရာပီမီးတောင်ပေါက်ကွဲမှုတွင် လူ ၁၃၀၀ သေဆုံးခဲ့ပြီး ၁၉၉၄ ခုနှစ် ပေါက်ကွဲမှုတွင် လူ ၆၀ စသည်ဖြင့် အသီးသီးသေဆုံးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
 ကျွန်းပေါင်း ၁၇၀၀၀ ကျော်ဖြင့် ဖွဲ့စည်းထားသည့် အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံတွင် မီးတောင်ရှင် ၁၃၀ နီးပါးရှိကြောင်း သိရသည်။
 ကိုးကား - အေအက်ဖ်ပီ၊ ဘာသာပြန် - ဂျေတီ





အမေရိကန်ဂေါက်သီးကစားသမား ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ပိုး ကူးစက်ခံရ

ဝါရှင်တန် ဇွန် ၂၁
အမေရိကန်ပရောဖက်ရှင်နယ် ဂေါက်သီးကစားသမား နစ်ခဲဝက်နေးသည် အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု တောင်ကာရိုလိုင်းနားပြည်နယ်တွင် ကျင်းပသော အမျိုးသားဂေါက်သီးရိုက်ပြိုင်ပွဲ PGA တွင် ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ပြီးနောက် ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ပိုး ကူးစက်ခံခဲ့ရကြောင်း ယမန်နေ့သတင်းများအရ သိရသည်။

အသက် ၃၉ နှစ်အရွယ် ဂေါက်သီးကစားသမား နစ်ခဲဝက်နေးသည် PGA တွင် ငါးကြိမ်တိုင်တိုင် အနိုင်ရရှိခဲ့ သူတစ်ဦး ဖြစ်သည်။

PGA ဂေါက်သီးရိုက်ပြိုင်ပွဲမစတင်မီ ကနဦးဆေးစစ်မှုများအရ နစ်ခဲဝက်နေးတွင် ဗိုင်းရပ်စ်ပိုးကူးစက်ခြင်းမရှိသေးကြောင်း ပြိုင်ပွဲစီစဉ်

သူများက ဆိုသည်။ ပြိုင်ပွဲစတင်ပြီး ရက်အနည်းငယ်အကြာတွင် နစ်ခဲဝက်နေးသည် ရောဂါလက္ခဏာများ ခံစားလာခဲ့ရသည့်အတွက် ဆေးစစ်မှုများထပ်မံပြုလုပ်ခဲ့ရာ ဗိုင်းရပ်စ်ပိုးကူးစက်ခံထားရကြောင်း တွေ့ရှိခဲ့ရသည်။

ဗိုင်းရပ်စ်ပိုးစစ်ဆေးတွေ့ရှိခဲ့ပြီးနောက် ပြိုင်ပွဲယှဉ်ပြိုင်ကစားခြင်းမှ ရပ်နားခဲ့ရသည်။ PGA ဂေါက်သီးရိုက်ပြိုင်ပွဲကို ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ပိုး ကူးစက်ပျံ့နှံ့မှုများကြောင့် မတ်လအလယ်တွင် ယာယီဆိုင်းငံ့ထားခဲ့သော်လည်း ဇွန် ၁၁ ရက်တွင် ပြန်လည်စတင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ကိုးကား-အင်န်အိတ်ချ်ကော့ဘာသာပြန်-အောင်ကျော်ကျော်

အာဖရိက၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ ၂၉၀၀၀၀ နီးပါးရှိလာ

အဒစ်အဘာဘာ ဇွန် ၂၁
အာဖရိကတစ်ဝန်းတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူအရေအတွက်သည် ယမန်နေ့နောက်ပိုင်းအထိ ၂၈၆၁၄၁ ဦးအထိရှိလာခဲ့ကြောင်း အာဖရိကကူးစက်ရောဂါ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးဗဟို(အာဖရိကစီဒီစီ)က ပြောကြားခဲ့သည်။

ထို့ပြင် အာဖရိက၌ ယမန်နေ့နည်းပိုင်းအထိ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် သေဆုံးသူ ဦးရေသည်လည်း ၇၆၉၃ ဦးအထိရှိလာကြောင်း အာဖရိကကူးစက်ရောဂါ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးဗဟိုက ထုတ်ဖော်ပြောကြားခဲ့သည်။

ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ပိုးသည် အာဖရိကနိုင်ငံပေါင်း ၅၄ နိုင်ငံအထိ ကူးစက်ပျံ့နှံ့မှုရှိခဲ့ပြီး အာဖရိကတစ်ဝန်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရမှုကနေ ပြန်လည်ကျန်းမာလာသူ ၁၃၂၄၁၂ ဦးရှိကြောင်းလည်း အာဖရိကစီဒီစီက ပြောကြားခဲ့သည်။ အာဖရိကတစ်ဝန်း ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါ လျင်မြန်စွာ ပျံ့နှံ့ကူးစက်မှု အမြင့်မားဆုံးနိုင်ငံများမှာ တောင်အာဖရိက၊ အီဂျစ်၊ နိုင်ဂျီးရီးယား၊ ဂါနာနှင့် အယ်လ်ဂျီးရီးယားနိုင်ငံတို့ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အာဖရိကတောင်ပိုင်းဒေသသည် အာဖရိကမြောက်ပိုင်းဒေသကို ကျော်လွန်ကာ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရမှုအရေအတွက် အမြင့်ဆုံးသို့ရောက်ရှိနေပြီး အာဖရိကအနောက်ပိုင်းဒေသမှာ အာဖရိက၏ တတိယအများဆုံးကူးစက်ခံရသည့် ဒေသဖြစ်ကြောင်း အာဖရိကစီဒီစီက ပြောကြားခဲ့သည်။

ပြီးခဲ့သည့်တစ်ပတ်က အာဖရိကနိုင်ငံ ငါးနိုင်ငံတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ထပ်မံကူးစက်မှုဦးရေ ၆၃ ရာခိုင်နှုန်းအထိရှိခဲ့ပြီး တောင်အာဖရိကတွင် ၃၄ ရာခိုင်နှုန်း၊ အီဂျစ်တွင် ၁၆ ရာခိုင်နှုန်း၊ နိုင်ဂျီးရီးယားတွင် ခြောက်ရာခိုင်နှုန်း၊ ဂါနာတွင် လေးရာခိုင်နှုန်းနှင့် ကင်မရွန်းတွင် သုံးရာခိုင်နှုန်း အသီးသီးရှိခဲ့ကြောင်း အာဖရိကစီဒီစီက ပြောကြားခဲ့သည်။

ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ပိုးကူးစက်ပျံ့နှံ့မှု လျင်မြန်စွာဖြစ်ပေါ်လာသည့်အတွက် အာဖရိကနိုင်ငံ ၄၃ နိုင်ငံမှာ နယ်စပ်ဒေသများ ပိတ်ထားခြင်းကို အပြည့်အဝလုပ်ဆောင်နိုင်ခဲ့ကြောင်း အာဖရိကစီဒီစီက ယခုတစ်ပတ်အစောပိုင်းတွင် ပြောကြားခဲ့သည်။ ယင်း ၄၃ နိုင်ငံအနက် ၃၅ နိုင်ငံမှာ ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ပိုးကူးစက်ပျံ့နှံ့မှုကို ထိန်းချုပ်နိုင်ရေးကြိုးပမ်းမှုတစ်ရပ်အနေဖြင့် ညမထွက်ရအမိန့် ထုတ်ပြန်ခဲ့ကြောင်းလည်း သိရသည်။

ကိုးကား-ဆင်ဟွာ၊ ဘာသာပြန်-အလင်းသစ်



ဂျပန်နိုင်ငံက မြေပြင်အခြေစိုက် ခုံးကျည်ကာကွယ်ရေးစနစ် ပြန်လည်ရုပ်သိမ်းရန် စီစဉ်



တိုကျို ဇွန် ၂၁
ဂျပန်နိုင်ငံအစိုးရသည် Aegis Ashore ဟု အမည်ပေးထားသည့် မြေပြင်အခြေစိုက် ခုံးကျည်ကာကွယ်ရေးစနစ် ဖြန့်ကြက်မည့်အစီအစဉ်ကို ပြန်လည်ရုပ်သိမ်းရန်နှင့် အမျိုးသားလုံခြုံရေးကောင်စီ အစည်းအဝေး ကျင်းပရန် စီစဉ်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ဂျပန်နိုင်ငံအစိုးရက မြေပြင်အခြေစိုက် ခုံးကျည်ကာကွယ်ရေးစနစ် ဖြန့်ကြက်ရေး ဆိုင်းငံ့မှုကို ပြီးခဲ့သည့်တစ်ပတ်က ကြေညာခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ဂျပန်ကာကွယ်ရေး ဝန်ကြီး ကိုနိုတာရိုသည် ဇွန် ၁၉ ရက်က

ရွေးကောက်ခံနယ်မြေများအနက်မှ တစ်ခုဖြစ်သည့် ယာမာဂူချီခရိုင်သို့ အလည်အပတ် သွားရောက်ခဲ့ပြီး ယနေ့တွင်လည်း အာဂီတာခရိုင်သို့ သွားရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဂျပန်နိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ် ရှင်ဇီအာဘေးနှင့် သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးများသည် အမျိုးသားလုံခြုံရေးကောင်စီ အစည်းအဝေးတစ်ရပ်ကို ယခုတစ်ပတ်တွင် ကျင်းပနိုင်ဖွယ်ရှိသော်လည်း မြေပြင်အခြေစိုက် ခုံးကျည်ကာကွယ်ရေးစနစ် ဖြန့်ကြက်မှုကို ပြန်လည်ရုပ်သိမ်းရန် စီစဉ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ရှင်ဇီအာဘေးနှင့် ဝန်ကြီးများသည်

လာမည့်ဘဏ္ဍာနှစ်အတွက် ဘတ်ဂျက် တောင်းခံမည့် အဆိုပြုလွှာမူကြမ်းကို တင်သွင်းမည့်အခါ ဆုံးဖြတ်သော စက်တင်ဘာလ မတိုင်မီ နိုင်ငံ၏ အမျိုးသားလုံခြုံရေးမဟာဗျူဟာအတွက် နည်းလမ်းသစ်တစ်ရပ်ကို ချမှတ်နိုင်ရန်လည်း ဆန္ဒရှိနေသည်။

ဝန်ကြီးများအနေဖြင့် ဉာဏပစ္စည်းပိုင်ဆိုင်မှု ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေးအပါအဝင် စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုနှင့် နိုင်ငံတကာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးတို့ကို အလေးထားဆောင်ရွက်ရန်နှင့် Aegis Ashore ဟု အမည်ပေးထားသည့် မြေပြင်အခြေစိုက်ခုံးကျည်ကာကွယ်ရေးစနစ် ဖြန့်ကြက်မည့် အစီအစဉ်ကို အစားထိုးရန် အခြားသောခုံးကျည်ကာကွယ်ရေးစနစ်တစ်ရပ်ကို ဖော်ဆောင်လာဖွယ်ရှိကြောင်းလည်း သိရသည်။

ဂျပန်နိုင်ငံအစိုးရသည် ကျွမ်းကျင်သူများ၏ သုံးသပ်ချက်များကို ကြားနာရန်နှင့် ၂၀၁၃ ခုနှစ်က ရေးဆွဲခဲ့သည့် အမျိုးသားလုံခြုံရေးမဟာဗျူဟာကို ပထမဆုံးအကြိမ်ပြန်လည် သုံးသပ်ရန်လည်း စီစဉ်လျက်ရှိသည်။ ထို့ပြင် ဂျပန်နိုင်ငံအစိုးရအနေဖြင့် လွန်ခဲ့သည့်နှစ်နှစ်က စုစည်းထားခဲ့သော လက်ရှိအမျိုးသားကာကွယ်ရေးအစီအစဉ် လမ်းညွှန်ချက်များကို ပြန်လည်သုံးသပ်ရန်လည်း စီစဉ်လျက်ရှိသည်။

ကိုးကား-အင်န်အိတ်ချ်ကော့ဘာသာပြန်-အလင်းသစ်

အိန္ဒိယနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ လေးသိန်းကျော်ရှိပြီး သေဆုံးသူ ၁၃၀၀၀ ကျော်ရှိလာ

နယူးဒေလီ ဇွန် ၂၁
အိန္ဒိယနိုင်ငံ၌ တစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ ၃၀၆ ဦး သေဆုံးခဲ့ပြီးနောက် အဆိုပါရောဂါကြောင့် ယနေ့အထိ သေဆုံးသူပေါင်း ၁၃၂၅၄ ဦး ရှိလာကြောင်း အိန္ဒိယကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက ယနေ့ ပြောကြားသည်။

ထို့အတူ တစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ၁၅၄၁၃ ဦး တွေ့ရှိခဲ့ရာ အိန္ဒိယနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ပေါင်း ၄၁၀၄၆၁ ဦးရှိလာကြောင်း သိရသည်။

ယနေ့တွင် အိန္ဒိယနိုင်ငံ၌ တစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် ၃၀၆ ဦး သေဆုံးမှုရှိခဲ့ပြီး ၁၅၄၁၃ ဦး ရောဂါကူးစက်ခံရမှုကြောင့် နိုင်ငံအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ စတင်ဖြစ်ပွားခဲ့ပြီးနောက် တစ်ရက်တာအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် သေဆုံးမှုနှင့် ရောဂါ ကူးစက်မှုနှုန်း အမြင့်မားဆုံးနေ့ ဖြစ်လာခဲ့

သည်။ သို့သော် နိုင်ငံအတွင်းရှိ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူများအနက် ၂၅၇၅၆ ဦးသည် ရောဂါကင်းစင်ပြီး ဆေးရုံများမှ ပြန်ဆင်းခဲ့ကြရာ လက်ရှိအချိန်၌ လူနာ ၁၆၉၄၅၁ ဦးသာ

ဆေးဘက်ဆိုင်ရာ စောင့်ကြည့်မှု ခံယူလျက် ရှိကြောင်း ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက ထပ်လောင်းပြောကြားသည်။

ကိုးကား - ဆင်ဟွာ ဘာသာပြန် - ဂျေတီ



ကမ္ဘာတစ်ဝန်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ နောက်ဆုံးအခြေအနေ

ဗိုင်းရပ်စ်ပိုးကူးစက်ခံရသူ - ၈၉၅၃၂၄၉ ဦး

သေဆုံးသူ - ၄၆၇၄၁၈ ဦး

ပြန်လည်ကျန်းမာလာသူ - ၄၇၆၅၅၉ ဦး

ကိုရီးယားကျွန်းဆွယ်အရေး တောင်ကိုရီးယားနှင့် အမေရိကန်ထိပ်တန်း နျူကလီးယားသံတမန်များ ဆွေးနွေး

ဆိုင်းလ် ဇွန် ၂၁
မြောက်ကိုရီးယားနိုင်ငံက ပူးတွဲဆက်ဆံရေးရုံး ဖျက်သိမ်း ခဲ့မှုကြောင့် တင်းမာမှုများမြင့်တက်နေစဉ် တောင်ကိုရီးယား နှင့် အမေရိကန်နိုင်ငံတို့မှ ထိပ်တန်းနျူကလီးယား သံတမန်များက ကိုရီးယားကျွန်းဆွယ်အခြေအနေကို ဆွေးနွေး ခဲ့ကြသည်။



တောင်ကိုရီးယား နျူကလီးယား ညှိနှိုင်းရေးမှူးချုပ် လီဒိုဟွန်းနှင့် အမေရိကန် အထူးသံတမန် စတီဖင်ဘီဂျွန်တို့ တွေ့ဆုံစဉ်။

ဆွေးနွေးမှုများ ပြုလုပ်
မြောက်ကိုရီးယားနိုင်ငံက ကေဆောင်နယ်စပ်မြို့ရှိ ဆက်ဆံရေးရုံးကို ဗုံးခွဲဖျက်ဆီးခဲ့ပြီး တောင်ကိုရီးယား နိုင်ငံကို စစ်ရေးအရ အရေးယူမည်ဟု ခြိမ်းခြောက်ခဲ့သည်။ ထို့နောက် အမေရိကန်နိုင်ငံသို့ သွားရောက်သည့် ခရီးစဉ် တစ်ခုအတွင်း တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံ၏ နျူကလီးယား ညှိနှိုင်းရေးမှူးချုပ် လီဒိုဟွန်းသည် ဇွန် ၁၈ ရက်က အမေရိကန် အထူးသံတမန် စတီဖင်ဘီဂျွန်နှင့် ဆွေးနွေးမှု များ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ လီဒိုဟွန်းသည် ယမန်နေ့က တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံသို့ ပြန်လည်ထွက်ခွာခဲ့ပြီး ဆွေးနွေးမှုများနှင့်ပတ်သက်၍ သတင်းထောက်များ၏ မေးခွန်းများကို ငြင်းဆိုခဲ့သည်။ ကိုရီးယားကျွန်းဆွယ် အခြေအနေက စိုးရိမ်ဖွယ်ရာဖြစ်သည်ဆိုသည်မှာ သက်သေ ပြရန်မလိုသော အချက်တစ်ချက်ဖြစ်ကြောင်း သတင်း ရင်းမြစ်တစ်ခုက ပြောကြားသည်။

နိုင်ငံနှင့် မူဝါဒညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်မှုကြောင့် တောင်ကိုရီးယား နိုင်ငံအပေါ် မြောက်ကိုရီးယားနိုင်ငံ၏ ရန်စမှုများကို ရှောင်ရှားရန် နှစ်နိုင်ငံ တာဝန်ရှိသူများက ဆွေးနွေးမှုများနှင့်

ပတ်သက်၍ အကျဉ်းချုံးဖော်ပြခဲ့သည်။ ကိုရီးယားနိုင်ငံက ကပ်ရောဂါဖြစ်ပွားနေလင့်ကစား လီဒိုဟွန်း၏ အမေရိကန် နိုင်ငံသို့ မကြေညာဘဲသွားရောက်သော ခရီးစဉ်က

နျူကလီးယား သံတမန်နှစ်ဦးအနေဖြင့် တရုတ်နိုင်ငံနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု သို့မဟုတ် အခြားအစီအမံများမှ တစ်ဆင့် နယ်စပ်ဖြတ်ကျော်တင်းမာမှုများ အရှိန်မြှင့်တက် လာမှုကို လျှော့ချရန်နည်းလမ်းများ ရှာဖွေနိုင်ခဲ့သည် ဟူသော ထင်မြင်ယူဆချက် ဖြစ်ပေါ်စေခဲ့သည်။

မြောက်ကိုရီးယားအရေး ကိုင်တွယ်ဖြေရှင်းရာတွင် တရုတ်နိုင်ငံ၏ အခန်းကဏ္ဍနှင့်ပတ်သက်၍ အရှေ့အာရှ ဆိုင်ရာ အမေရိကန် လက်ထောက်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး ဒေးဗစ်ဆစ်ဝဲလ်က အမေရိကန်နှင့် တရုတ်တို့အကြား ထင်ရှားသောပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု နယ်ပယ်တစ်ခုဖြစ်ပေါ် ကြောင်း ပြောသည်။ “အမေရိကန်နှင့် တရုတ်က အဲဒီပြဿနာ ကို အတူလက်တွဲဆောင်ရွက်နိုင်ရင် စေ့စပ်ညှိနှိုင်းရေးစားပွဲ ပြန်သွားဖို့နဲ့ နျူကလီးယားအစီအစဉ်ဆွေးနွေးဖို့ အရေးပါမှုနဲ့ လိုအပ်ပုံကို မြောက်ကိုရီးယားနိုင်ငံက နားလည်လာပါတယ်” ဟု အမေရိကန် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး မိုက်ပွန်ပီယိုနှင့် တရုတ်ကွန်မြူနစ်ပါတီ ပေါ်လစ်ဗျူရှိ အဖွဲ့ဝင် ယန်ကျီချီတို့အကြား ဆွေးနွေးမှုဆိုင်ရာ သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲ၌ ၎င်းက ပြောကြားခဲ့သည်။

ရေငုပ်သင်္ဘောမှပစ်လွှတ်သည့် ခိုးကျည်စမ်းသပ်မှု ကဲ့သို့သော မြောက်ကိုရီးယားနိုင်ငံ၏ ဖြစ်နိုင်ဖွယ်ရာ ရန်စမှုများကြောင့် တောင်ကိုရီးယားတပ်မတော်ကို တပ်လှန့်ထားကြောင်း သိရသည်။

ကိုးကား-ယွန်ဟပ် ဘာသာပြန်-ကျော်ထိုက်စိုး



နိုင်ငံတကာယောဂနေ့ကို အိန္ဒိယနိုင်ငံ၌ အွန်လိုင်းမှတစ်ဆင့်ကျင်းပ

နယူးဒေလီ ဇွန် ၂၁
ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့က အသိအမှတ်ပြုသတ်မှတ်ပေးခဲ့သည့် ယနေ့ကျရောက်သော နိုင်ငံတကာယောဂနေ့ကို အိန္ဒိယ နိုင်ငံ၌ ပြည်သူများ တက်ရောက်ခြင်းမရှိဘဲ အွန်လိုင်း ဗီဒီယိုဖြင့်သာ ရိုက်ကူးကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ယောဂကျင့်စဉ်များကို အလေးပေးကျင့်ကြံလေ့ ရှိသော အိန္ဒိယနိုင်ငံကြီးချုပ် မိုဒီသည် လွန်ခဲ့သော နိုင်ငံတကာယောဂနေ့များတွင် တက်ကြွစွာပါဝင်ခဲ့သော် လည်း ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်ပျံ့နှံ့မှုကြောင့် နိုင်ငံတကာ ယောဂနေ့ကို အွန်လိုင်းမှသာကျင်းပရန် ပြောကြား ခဲ့သည်။

ယခုအချိန်သည် ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ကာကွယ်တိုက်ဖျက် နေသည့်အချိန်ဖြစ်သည့်အတွက် ပြည်သူများအနေဖြင့် ကိုယ်ခံစွမ်းအား ပိုမိုကောင်းမွန်စေရေးအတွက် ယောဂ ကျင့်စဉ်ကို အထူးဂရုစိုက်လုပ်ဆောင်သင့်သည်ဟု

ဝန်ကြီးချုပ် မိုဒီက တိုက်တွန်းပြောကြားခဲ့သည်။ ယောဂကျင့်စဉ်သည် လွန်ခဲ့သောနှစ်ပေါင်း ၅၀၀၀ ကတည်းက စတင်ပေါ်ပေါက်ခဲ့သည့် ရှေးဟောင်းကျင့်စဉ် တစ်ခုဖြစ်သည်။

မိုဒီက ကူးစက်မှုသည် အလွန်ကြောက်စရာကောင်း ကြောင်းနှင့် ယောဂကျင့်စဉ်လုပ်ဆောင်ခြင်းသည် မိုဒီရပ်စ် ကူးစက်မှုကို ကျော်လွှားနိုင်ရန် ပြည်သူများအား ကူညီပေး နိုင်မည်ဖြစ်သည်ဟု အိန္ဒိယနိုင်ငံမှ အသက် ၃၄ နှစ်အရွယ် ယောဂဆရာတစ်ဦးက ပြောကြားခဲ့သည်။

လက်ရှိအချိန်တွင် အိန္ဒိယနိုင်ငံအတွင်း၌ မိုဒီရပ်စ် ကူးစက်ခံရသူ ၄၁၀၀၀၀ ရှိပြီး မိုဒီရပ်စ်ကူးစက်မှုနှုန်း အမြင့်မားဆုံး ကမ္ဘာ့ ၁၀ နိုင်ငံအနက် လေးနိုင်ငံမြောက် အဖြစ်ရပ်တည်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ကိုးကား-အင်န်အိတ်ချ်ကော ဘာသာပြန်-အောင်ကျော်ကျော်

အမေရိကန်နိုင်ငံ မင်နီပူးလစ်မြို့၌ သေနတ်ပစ်ခတ်မှုဖြစ်ပွား တစ်ဦးသေ၊ ၁၁ ဦး ဒဏ်ရာရ

ဝါရှင်တန် ဇွန် ၂၁
အမေရိကန်နိုင်ငံမြောက်ပိုင်း မင်နီပူးလစ်မြို့၌ သေနတ်ပစ်ခတ်မှု တစ်ခုဖြစ်ပွားခဲ့ရာ အမျိုးသားတစ်ဦးသေဆုံးခဲ့ပြီး ၁၁ ဦး ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ ကြောင်း ဒေသန္တရရဲတပ်ဖွဲ့က ယနေ့ပြောကြားခဲ့သည်။

မစိုးရိမ်ရ
သေနတ်ပစ်ခတ်မှုအတွင်း ဒဏ်ရာရရှိသူ ၁၁ ဦးမှာ အသက် အန္တရာယ် မစိုးရိမ်ရကြောင်း မင်နီပူးလစ်ရဲတပ်ဖွဲ့က တွစ်တာ၌ ရေးသား ခဲ့သည်။

ရဲတပ်ဖွဲ့က သေဆုံးသူ၏အမည်နှင့် အသက်အရွယ်ကို မဖော်ပြခဲ့ သလို တစ်စုံတစ်ယောက်ကို ဖမ်းဆီးခဲ့ခြင်း ရှိ၊ မရှိ ရှင်းရှင်းလင်းလင်း မသိခဲ့ရသေးသော်လည်း မင်နီပူးလစ်ရှိ အခင်းဖြစ်ပွားရာနေရာကို ရှောင်ရှားကြရန် ဒေသန္တရအာဏာပိုင်များက ပြည်သူများသို့ အကြံပြု ခဲ့သည်။

ဦးတည်ရာမှ ပစ်ခတ်
ကနဦးစုံစမ်းစစ်ဆေးမှုတစ်ခုအရ မင်နီပူးလစ်မြို့၌ ခြေကျင် လျှောက်လာသူ သေနတ်သမားများက လူအုပ်အတွင်းသို့ ဦးတည်ရာမှ သေနတ်ပစ်ခတ်ခဲ့ပြီး အခင်းဖြစ်နေရာမှ ထွက်ပြေးသွားကြောင်း ရဲတပ်ဖွဲ့ က ပြောသည်။

ကိုးကား-ဆင်ဟွာ ဘာသာပြန်-ကျော်ထိုက်စိုး

ပြင်သစ်၊ ပြိတီနိုတို့နှင့် နယ်စပ်ဂိတ်များ စပိန် ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်

မက်ဒရစ် ဇွန် ၂၁
စပိန်ဝန်ကြီးချုပ် ပတ်ဒရိုဆန်ချက်စ် က ကပ်ရောဂါထိန်းချုပ်ရေး ကြိုးပမ်းမှု များ ထိရောက်မှုရှိသောကြောင့် ယနေ့မှစ၍ ဥရောပသမဂ္ဂအဖွဲ့ဝင် နိုင်ငံအများစုနှင့် နယ်စပ်စစ်ဆေးရေး ဂိတ်များကို ဖယ်ရှားမည်ဟု ယခုလ အစောပိုင်းတွင် ကြေညာခဲ့သည်။

ဘရာဇီးနှင့် တောင်အာဖရိကနိုင်ငံ တို့က ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်မှုများ မြင့်တက်မှုကြုံတွေ့နေရချိန် စီးပွား ရေးပြန်လည်စတင်ရန် စပိန်နိုင်ငံက ဗြိတိန်ခရီးသွားများအတွက် နယ်စပ် ဂိတ်များကို ယနေ့ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ် ပေးခဲ့သည်။ စပိန်နိုင်ငံမှာ ကိုရိုနာဗိုင်း ရပ်စ်ဘေးအန္တရာယ်ဆုံး နိုင်ငံတစ်ခုဖြစ်ပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် လူပေါင်း ၂၈၀၀၀ ကျော် သေဆုံးကာ ကူးစက်မှု သုံးသိန်းနီးပါးရှိခဲ့၍ အရေးပါသော ခရီးသွားလုပ်ငန်းမှာ များစွာထိခိုက် ခဲ့ရသည်။ မက်ဒရစ်၊ ဘာစီလိုနာနှင့် ကာတာလန်ဒေသမှာ ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ် ကြောင့် အဆိုးရွားဆုံး ထိခိုက်ခဲ့ရပြီး

တင်းကျပ်သော ကန့်သတ်ချက်များ သတ်မှတ်ထားဆဲဖြစ်သည်။ ယနေ့မှစ၍ ဥရောပအဖွဲ့ဝင် နိုင်ငံသားများနှင့် နိုင်ငံကူးလက်မှတ် မလိုသော ရှမ်းကျင်စုနယ် ခရီးသွား များကို နှစ်ပတ်ကြာ သီးသန့်ခွဲနေစရာ မလိုဘဲ စပိန်နိုင်ငံသို့ လွတ်လပ်စွာ ဝင်ရောက်ခွင့်ပြုမည်ဟု စပိန်အစိုးရက ယမန်နေ့က ကြေညာခဲ့သည်။ သို့သော်လည်း စပိန်နိုင်ငံနှင့် ထိစပ် နေသည့်နယ်စပ်ကို ဇူလိုင် ၁ ရက်အထိ ပိတ်ထားမည်ဟု ပေါ်တူဂီနိုင်ငံက ပြောသည်။

ကိုးကား-ဂတ်စ်တူဒေး ဘာသာပြန်-ကျော်ထိုက်စိုး

တရားမဝင်ကုန်စည်များ တားဆီးထိန်းချုပ်ရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဇွန် ၂၁
တရားမဝင်ကုန်စည်များ တားဆီးထိန်းချုပ်ရေး အတွက် ရေပူနှင့် မရမ်းချောင်း အမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေး စခန်းတို့ကို ဌာနဆိုင်ရာပူးပေါင်းအဖွဲ့များဖြင့် ၂၀၁၇ ခုနှစ် မတ် ၁ ရက်တွင် စတင်ဖွင့်လှစ်ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး ယနေ့တွင် မန္တလေး-မုဆယ် ပြည်ထောင်စုလမ်းမကြီး တစ်လျှောက် ကုန်သွယ်မှုယာဉ် ပို့ကုန် အစီအစဉ် ၃၇၀၊ သွင်းကုန် ၃၇၅ စီး၊ ရန်ကုန်-မြဝတီလမ်းမကြီး တစ်လျှောက် ကုန်သွယ်မှုယာဉ် သွင်းကုန် ၈၉ စီး ကုန်စည်များ သယ်ယူပို့ဆောင်လျက်ရှိသည်။

အဆိုပါ စစ်ဆေးရေးစခန်းများက တင်သွင်း/ တင်ပို့သော ကုန်ပစ္စည်းများကို စစ်ဆေးမှုများ ပြုလုပ် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ယမန်နေ့တွင် ရေပူအမြဲတမ်း စစ်ဆေးရေးစခန်းက တားဆီးမှု နှစ်ခု (ခန့်) မှန်းတန်ဖိုး ငွေကျပ် ၆၆ သန်း)၊ မရမ်းချောင်းအမြဲတမ်းစစ်ဆေး ရေးစခန်းက တားဆီးမှု နှစ်ခု (ခန့်) မှန်းတန်ဖိုး ငွေ ကျပ် ၃၅ ဒသမ ၂၄၀ သန်း)၊ စုစုပေါင်းတားဆီးမှု လေးခု (ခန့်) မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၀၀ ဒသမ ၂၄၀ သန်း)အား သိမ်းဆည်းရမိကြောင်း သိရ သည်။

ထူးခြားဖမ်းဆီးမှုအနေဖြင့် ယမန်နေ့တွင် ရေပူအမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေးစခန်းက စစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက်စဉ် Toyota Wish ယာဉ်တစ်စီးပေါ်၌ အံ့ဂုတ်များပြုလုပ်၍ သယ်ဆောင်လာသော ကျောက်စိမ်းဟု ယူဆရသည့် ကျောက်တုံးအရွယ် မျိုးစုံ ကိုလိုဂရမ် ၈၀၀ နှင့် ပစ္စည်းသယ်ဆောင် လာသော ယာဉ်တစ်စီး စုစုပေါင်း ခန့်မှန်းတန်ဖိုး ကျပ် ၆၆ သန်းအား သိမ်းဆည်းရမိကြောင်း သိရ သည်။



ရဲပြန်ကြား

ထော်လာဂျီနှင့် ဆိုင်ကယ်တိုက်မိ၍ တစ်ဦးသေ

နေပြည်တော် ဇွန် ၂၁
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး အောင်လံမြို့ နယ် ရွာထောင်ရပ်ကွက် ဆာပါလမ်း ထိပ်၌ ဇွန် ၂၀ ရက် ညနေ ၄ နာရီ မိနစ် ၅၀ က ထော်လာဂျီနှင့် ဆိုင်ကယ် တိုက်မိ၍ တစ်ဦးသေဆုံးပြီး တစ်ဦး ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ဖြစ်စဉ်မှာ ပြည်လမ်းအတိုင်း မကွေးမြို့မှ ပြည်မြို့သို့ ဧယုဝတီ ရပ်ကွက်နေ ဦးမင်းဦး(ခ)မောင်ဦး မောင်းနှင်လာသည့် ထော်လာဂျီသည် ဝဲဘက် ဆာပါလမ်းသွယ်သို့ ချိုးကွေ့ စဉ် မျက်နှာချင်းဆိုင်မှ မျိုးကျော်ကျော် မောင်းနှင်ပြီး ထက်ဝေယံ လိုက်ပါ လာသည့် ဆိုင်ကယ်အား ဝင်တိုက်မိ ခဲ့သဖြင့် ထက်ဝေယံတွင် ဒဏ်ရာများ ရရှိကာ အခင်းဖြစ်နေရာတွင် သေဆုံး ခဲ့သည်။ မျိုးကျော်ကျော်တွင် ဒဏ်ရာ များ ရရှိခဲ့သောကြောင့် ဦးမင်းဦး(ခ) မောင်ဦးအား အောင်လံမြို့မရဲစခန်းက အမှုဖွင့်အရေးယူထားကြောင်း သိရ သည်။

ရဲပြန်ကြား

စိတ်ဝေဒနာရှင် အမျိုးသမီးတစ်ဦး ရထားကြိတ်မိ၍ သေဆုံး

ကသာ ဇွန် ၂၁
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး အင်းတော်မြို့နယ်တွင် စိတ်ဝေ ဒနာရှင် အမျိုးသမီးတစ်ဦး ရထားကြိတ်မိ၍ သေဆုံးခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။
ဒဏ်ရာများဖြင့်တွေ့ရှိ ဖြစ်စဉ်မှာ ယမန်နေ့ မွန်းလွဲ ၂ နာရီ ၁၅ မိနစ်ခန့်က အမျိုး သမီးတစ်ဦးရထားကြိတ်မိ၍ ဒဏ်ရာများရရှိထားကြောင်း သတင်းအရ ဒုတိယရဲအုပ် သက်ဦးမောင်နှင့်အဖွဲ့က သွားရောက် စစ်ဆေးရာ နန့်စီးအောင်ဘူတာနှင့် မော်လူး

ဘူတာကြား မိုင်တိုင်အမှတ် ၁၆၀/၉ နှင့် ၁၆၀/၁၀ကြား မန္တလေး-မြစ်ကြီးနား သံလမ်းပေါ်တွင် ဒေါ်မရွယ်တော်ရွယ် အား ဒဏ်ရာများဖြင့်တွေ့ရှိ၍ အင်းတော်ဆေးရုံသို့ ပို့ဆောင်စဉ် သေဆုံးသွားကြောင်း သိရသည်။
သေဆုံးသူ ဒေါ်မရွယ်တော်ရွယ်(ဆွံ့အနားမကြား) စိတ်ပုံမှန်မရှိသူမှာ ပေကုန်းကျေးရွာ အင်းတော်မြို့နယ် နေသူဖြစ်ပြီး ဓမ္မတာအတိုင်းသေဆုံးခြင်း ဟုတ်/မဟုတ် စစ်ဆေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

အေးမြသက်ထား

အမရပူရမြို့နယ်၌ စိတ်ကြွဆေးပြားများ သိမ်းဆည်းရမိ

အမရပူရ ဇွန် ၂၁
မန္တလေးမူးယစ်ဆေးဝါးတားဆီးနှိမ်နင်းရေးရဲတပ်ဖွဲ့မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် ဇွန် ၁၉ ရက် ည ၉ နာရီခွဲက သတင်းအရ အမရပူရမြို့နယ် ထုံးဘို-မြစ်ငယ်သွား ကားလမ်း၌ စောင့်ဆိုင်းနေစဉ် ကျောက်မဲမြို့ တိုင်း(၉)ရပ်ကွက်နေ ဇော်မွှေး သိန်း(ခ)ဖိုးချွန် စီးနင်းလာသည့် ဆိုင်ကယ်ကို စစ်ဆေးရာမှ ငှက်လက် ထဲတွင် ကိုင်ဆောင်ထားသည့် ကြပ်ကြပ်အိတ်အတွင်းမှ စိတ်ကြွဆေးပြား ၁၇၆၀ နှင့် လက်ကိုင်ဖုန်း တစ်လုံးတို့ကို သိမ်းဆည်းရမိသဖြင့် အမရပူရ မြို့နယ် မြစ်ငယ်နယ်မြေရဲစခန်းက မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကြွပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးများဆိုင်ရာဥပဒေဖြင့် အမှုဖွင့်စစ်ဆေးပြီး ကွင်းဆက်များဖော်ထုတ် လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

မောင်ပြည်သူ(မန္တလေး)

အမြန်လမ်း၌ သတ်မှတ်မိုင်နှုန်းထက် ပိုမောင်းသောယာဉ်များအား အရေးယူ

နေပြည်တော် ဇွန် ၂၁
အမြန်လမ်းမကြီးရတပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သည့် ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် ဇွန် ၁၉ ရက် ညနေ ၅ နာရီမှ ဇွန် ၂၀ ရက် ညနေ ၅ နာရီအထိ

ယာဉ်စည်းကမ်း စစ်ဆေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်နေစဉ် ရန်ကုန်- မန္တလေးအမြန်လမ်း လှည်းကူးမြို့နယ် အမှတ်(၃)လမ်းဆုံတိုးဂိတ် ၌ သတ်မှတ်မိုင်နှုန်းထက် ပိုမောင်းနှင်သော ယာဉ်ငါးစီး၊

ဖြူးတိုးဂိတ်၌ ယာဉ် ၁၀ စီး၊ နေပြည်တော်တိုးဂိတ်၌ ယာဉ် ခုနစ် စီး၊ ပန်းတင်မိနီတိုးဂိတ်၌ ယာဉ်တစ်စီး၊ စကားအင်းတိုးဂိတ်၌ ယာဉ်နှစ်စီး စုစုပေါင်း ၂၅ စီး ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ပြီး ယာဉ်စည်းကမ်း တရားရုံးများသို့ တရားစွဲတင်ပို့ကြောင်း သိရသည်။

ရဲပြန်ကြား

ပေါင်မြို့နယ်၌ ကျောင်းသူနှစ်ဦး ရေနစ်သေဆုံး

ပေါင် ဇွန် ၂၁
သတုံခရိုင်ပေါင်မြို့နယ် မုတ္တမကျေးရွာ ဇင်းဘာရပ်ကွက်တွင် ကျောင်းသူနှစ်ဦး ရေနစ်သေဆုံးကြောင်း သိရသည်။
ဖြစ်စဉ်မှာ မုတ္တမကျေးရွာ ဇင်းဘာ ရပ်ကွက်နေ ဦးငွေဌေး၏ နေအိမ်ခြံဝင်း

အတွင်းရှိ ရေကန်အတွင်း မဖြူနှင်းဝေ ကိုးနှစ်၊ မသူသူဟန် ခုနစ်နှစ်တို့ ကျောင်းသူနှစ်ဦး ရေနစ်သေဆုံးနေ သည်ကို စစ်ဆေးတွေ့ရှိခဲ့သဖြင့် ၎င်း တို့၏ မိဘအုပ်ထိန်းသူတို့ကို မေးမြန်း ခဲ့ရာ ဇွန် ၂၀ ရက် မွန်းလွဲပိုင်းခန့်တွင်

လယ်ထဲသို့သွားနေစဉ် နေအိမ်၌ မဖြူနှင်းဝေနှင့် မသူသူဟန်တို့နှစ်ဦး သာ ကျန်နေခဲ့ပြီး ညနေ ၄ နာရီခန့်တွင် ၎င်းတို့ နေအိမ်သို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိ ချိန် ကလေးနှစ်ဦးအား မတွေ့ရှိသဖြင့် လိုက်လံရှာဖွေခဲ့ရာ နေအိမ်အနီးရှိ

ရေကန်အတွင်း၌ ရေနစ်သေဆုံးနေ ကြောင်း သိရသည်။
အဆိုပါ ဖြစ်စဉ်နှင့်ပတ်သက်ပြီး ဓမ္မတာအတိုင်းသေဆုံးခြင်း ဟုတ်/ မဟုတ် သက်ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူ များက စစ်ဆေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိ ကြောင်း သိရသည်။
ကိုဟိန်း(ပေါင်)

ဥပဒေဘောင်အတွင်း နေထိုင်ခြင်း ဘေးကင်းရန်ကွာ လွန်ချမ်းသာ

ဒလမြို့နယ်၌ မူးယစ်ဆေးဝါးရောင်းချသူများအား ဖမ်းဆီးရမိ

ရန်ကုန် ဇွန် ၂၁
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဒလမြို့နယ် မှော်စက်ရပ်ကွက် ကျောက်စိမ်းလမ်း၌ မူးယစ်ဆေးဝါး ရောင်းချသူများကို ယနေ့ နံနက် ၁၁ နာရီခွဲက စိတ်ကြွရူး

သွပ်ဆေးပြားများနှင့်အတူ ဖမ်းဆီး ရမိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရုံး စစ်ဆေးရေးဌာနမှ ရဲအုပ် အေးထွန်း သိန်း ဦးဆောင်ပြီး ရဲအုပ်အေးမင်း

ထွန်းနှင့် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ ပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့က မူးယစ်ဆေးဝါးသတင်း အရ မှော်စက်ရပ်ကွက် ကျောက်စိမ်း လမ်းနေ မိသက်(ခ) မြသက်မွန်၏ နေအိမ်သို့ ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ နေအိမ် တွင် မိသက်(ခ)မြသက်မွန်၊ ကိုမိုး(ခ) မိုးသူဝင်းနှင့် မမျိုးသက်ဦး(ခ)မိုးသဲ ဦးတို့ သုံးဦးအား တွေ့ရှိရပြီး မိသက်(ခ)မြသက်မွန်၏ ဘေးလွယ် အိတ်အတွင်းမှ စိတ်ကြွရူးသွပ်ဆေး ပြား ၁၈၅၀ (၁၈၅ ဂရမ်ခန့်)၊ ငွေကျပ် ၈၀၀၀ နှင့် ဆင်းကတ်နှစ်ခုပါ လက်ကိုင်ဖုန်းတစ်လုံးတို့ကို သက်သေ များနှင့်အတူ ရှာဖွေသိမ်းဆည်း ခဲ့သည်။

အဆိုပါ ဖြစ်စဉ်နှင့် ပတ်သက်ပြီး မိသက်(ခ) မြသက်မွန်၊ ကိုမိုး(ခ) မိုးသူ ဝင်းနှင့် မမျိုးသက်ဦး(ခ)မိုးသဲဦးတို့အား မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကြွပြောင်းလဲ စေသော ဆေးဝါးများဆိုင်ရာ ဥပဒေ အရ အရေးယူထားကြောင်း ဒလမြို့မ ရဲစခန်းမှ သိရသည်။
နိုင်လင်းကျော်(ဒလ)



ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၌ မိုးကြိုးပစ်ခံရ၍ အမျိုးသားတစ်ဦး သေဆုံး

နေပြည်တော် ဇွန် ၂၁
ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ပန်းတနော်မြို့နယ် မသာမဲကျေးရွာနေ ဦးစန်းလွင် သည် ယမန်နေ့ ညနေ ၄ နာရီ မိနစ် ၅၀ က လယ်ကွင်းအတွင်းရှိနေစဉ် မိုးကြိုး ထိမှန်သေဆုံးသွားသောကြောင့် ပန်းတနော်မြို့မရဲစခန်း သေမှုသေခင်း ဖွင့်စစ်ဆေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ရဲပြန်ကြား

MRTV		SCHEDULE	
		Monday	June 22 2020
6:00 AM	ရတနာသုတ် ပရိတ်တရားတော်	5:35 PM	တက္ကသိုလ်ရာပြည့် ဂုဏ်ပြုအင်္ဂါအစဉ်
7:00 AM	BREAKFAST NEWS	6:00 PM	ပြည်တွင်းသတင်း
10:00 AM	သတင်းထဲက သတင်း	7:20 PM	ကြာမုတသမီးရဲ့ ချစ်သူ (အပိုင်း-၁၇)
10:30 AM	မွေးမြူရေးရာ အမြဲပြာ မြတ်ဘုရားမှ မွေးမြူရေးရာ မွေးမြူရေးရာလုပ်ငန်း	8:00 PM	ပြည်တွင်းသတင်း နိုင်ငံတကာသတင်း
3:25 PM	မြန်မာ့ဇာတ်လမ်းဆွဲ 'ပန်းနှင်းပွင့်စီးရင်' (အပိုင်း-၅)	8:35 PM	ပြည်သူ့အကျိုးပြု မုန်တိုင်းဒဏ်
4:30 PM	အထောင်တက္ကသိုလ် ပညာရေး ဂုဏ်ပြုသင်ကြားသင်ခန်းစာ	8:55 PM	မြန်မာ့ဂရုစိုက် မုန်တိုင်းဒဏ်
4:50 PM	မင်းဂိုလေစံ ပိုချာသီ	9:15 PM	'အိမ်ထောင်ရေး ပညာချုပ်' (အပိုင်း-၀၅)

www.mrtv.gov.mm www.facebook.com/mrtvwebmediaportal

COVID-19 ရောဂါ စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုမှုနှင့်ပတ်သက်၍ သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်း

(၂၀၂၀-၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀)နာရီ

- ၁။ (၂၀၂၀-၂၀၂၀) ရက်နေ့အတွက် COVID-19 ရောဂါ ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးရာတွင် -
 - အမျိုးသားကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲဆိုင်ရာဌာန (ရန်ကုန်) (NHL) မှ (ပထမအသုတ်) ဓာတ်ခွဲနမူနာ (၅၆၄) ခုနှင့်
 - ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန (DMR)မှ ဓာတ်ခွဲနမူနာ (၂၄၅) ခု၊ စုစုပေါင်း (၈၀၉)ခု အား ယနေ့၊ ညနေတွင် စစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့ရာ -
 - COVID-19 ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြု လူနာသစ် (၃)ဦး တွေ့ရှိရပါသည်။
- ၂။ (၂၀၂၀-၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀)နာရီအထိ မြန်မာနိုင်ငံတွင် COVID-19 ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာ (၂၉၀) ဦးရှိပါသည်။
- ၃။ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြု လူနာဟောင်း (old confirmed case) များ၏ ဓာတ်ခွဲနမူနာများတွင် (၂) ကြိမ်ဆက်တိုက် ပိုးမတွေ့ရှိသူ အသစ် (၄) ဦး (Case- 100, 173, 175, 243) တွေ့ရှိရသဖြင့် စုစုပေါင်း ပိုးကင်းစင်သူ (၂၀၀) ဦးရှိပြီး ၎င်းတို့အနက် (၁၈၃) ဦးအား ဆေးရုံမှဆင်းခွင့်ပြုခဲ့ပြီးဖြစ်ကာ သတ်မှတ်နေရာများတွင် အသွားအလာဆက်လက် ကန့်သတ်၍ စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုလျက်ရှိပါသည်။
- ၄။ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာများအနက် သေဆုံးသူ (၆)ဦး ရှိပါသည်။
- ၅။ (၂၀၂၀-၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ နေ့လယ် (၁၂:၀၀) နာရီမှ (၂၀၂၀-၂၀၂၀)ရက်နေ့၊ နေ့လယ် (၁၂:၀၀) နာရီအတွင်း တွေ့ရှိ ရသော စောင့်ကြည့်လူနာအသစ် (၂၄) ဦး ရှိပါသည်။

COVID-19 ရောဂါအတွက် ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးခဲ့မှုအခြေအနေထုတ်ပြန်ချက် (၂၀၂၀-၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီ

(၂၀၂၀-၂၀၂၀) ရက်နေ့တွင် အမျိုးသားကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲဆိုင်ရာဌာန (ရန်ကုန်) မှ (ပထမအသုတ်) ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့သည့် ဓာတ်ခွဲနမူနာ	(၅၆၄) ခု
(၂၀၂၀-၂၀၂၀) ရက်နေ့တွင် ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာနမှ ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့သည့် ဓာတ်ခွဲနမူနာ	(၂၄၅) ခု
COVID-19 (SARS-CoV-2) တွေ့ရှိ (ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ်)	(၃) ဦး

COVID-19 ရောဂါအတွက် ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးခဲ့မှုအခြေအနေထုတ်ပြန်ချက် (၂၀၂၀-၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီ

	အသစ်	ယခုအထိ စုစုပေါင်း
COVID-19 ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာ စုစုပေါင်း (confirmed)	(၃) ဦး	(၂၉၀) ဦး
ကုသမှုခံယူပြီး ရောဂါပိုးကင်းစင်လာသူ (recovered)	(၄) ဦး	(၂၀၀) ဦး
သေဆုံးလူနာ (death)	(၀) ဦး	(၆) ဦး

(၂၀၂၀-၂၀၂၀)ရက်နေ့ ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးမှုများတွင် COVID-19 လူနာတွေ့ရှိမှု ည (၈:၀၀) နာရီ

လူနာ အမှတ်စဉ်	အသက်	ကျား/မ	အမြဲတမ်း နေထိုင်ရာ	COVID-19 ရောဂါ အတည်ပြု လူနာအဖြစ် သတ်မှတ်	ပြည်ပရှိ ခရီးသွား ရာဇဝင် ရှိ/မရှိ	ဆေးကုသမှု ခံယူခဲ့သည့် ယာယီ	COVID-19 ဓာတ်ခွဲ အဖြေ	မှတ်စု
188	၃၅ နှစ်	ကျား	ထက်ဝန်စံနီမြို့နယ်၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး	မရှိ	ရှိ (ကတောင်နီစံ)	ကော့လူဌာနမှ အထူးကုဆေးကုသခဲ့ပြီး	မတွေ့ရှိ	အသွားအလာဆက်လက် ကန့်သတ်ခြင်း
189	၂၀ နှစ်	ကျား	ထက်ဝန်စံနီမြို့နယ်၊ အပြည်အောက်	မရှိ	ရှိ (ကတောင်နီစံ)	ကော့လူဌာနမှ အထူးကုဆေးကုသခဲ့ပြီး	မတွေ့ရှိ	အသွားအလာဆက်လက် ကန့်သတ်ခြင်း
190	၂၃ နှစ်	ကျား	ကော့လူဌာနမှ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး	မရှိ	ရှိ (ကတောင်နီစံ)	ကော့လူဌာနမှ အထူးကုဆေးကုသခဲ့ပြီး	မတွေ့ရှိ	အသွားအလာဆက်လက် ကန့်သတ်ခြင်း (ရန်ကုန်မြို့နယ်)

ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန

COVID-19 ရောဂါ စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုမှုနှင့်ပတ်သက်၍ သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်း

(၂၀၂၀-၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ နံနက်(၈:၀၀)နာရီ

- ၁။ (၂၀၂၀-၂၀၂၀) ရက်နေ့အတွက် COVID-19 ရောဂါ ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးရာတွင် -
 - အမျိုးသားကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲဆိုင်ရာဌာန (ရန်ကုန်) (NHL) မှ ဓာတ်ခွဲနမူနာ (၈၅၁) ခု၊
 - ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲဆိုင်ရာဌာန (မော်လမြိုင်) မှ ဓာတ်ခွဲနမူနာ (၄၅) ခု၊ စုစုပေါင်း ဓာတ်ခွဲနမူနာ (၈၉၆) ခုအား ထပ်မံစစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့ရာ -
 - COVID-19 ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် မတွေ့ရှိပါ။
- ၂။ သို့ဖြစ်ရာ (၂၀၂၀-၂၀၂၀) ရက်နေ့အတွက် COVID-19 ရောဂါ ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးရာတွင် -
 - အမျိုးသားကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲဆိုင်ရာဌာန (ရန်ကုန်) (NHL) မှ ဓာတ်ခွဲနမူနာ (၁,၄၁၅) ခု၊
 - ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန (DMR) မှ ဓာတ်ခွဲနမူနာ (၂၂၉) ခု၊
 - ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲဆိုင်ရာဌာန (မန္တလေး) မှ ဓာတ်ခွဲနမူနာ (၃၆၅) ခု၊
 - ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲဆိုင်ရာဌာန (မော်လမြိုင်) မှ ဓာတ်ခွဲနမူနာ (၂၃၃) ခု၊
 - စုစုပေါင်း (၂,၂၄၂) ခုအား စစ်ဆေးခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး COVID-19 ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြု လူနာသစ် (၁) ဦး တွေ့ရှိခဲ့ပါသည်။ (ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် (၁) ဦးတွေ့ရှိကြောင်းကို (၂၀၂၀-၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီသတင်းတွင် ထုတ်ပြန်ပြီးဖြစ်ပါသည်။)

၃။ (၂၀၂၀-၂၀၂၀)ရက်နေ့၊ နံနက်(၈:၀၀)နာရီအထိ မြန်မာနိုင်ငံတွင် COVID-19 ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာ (၂၈၇)ဦး ရှိပါသည်။

COVID-19 ရောဂါအတွက် ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးမှုအခြေအနေ (၂၀၂၀-၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ နံနက် (၈:၀၀) နာရီ

(၂၀၂၀-၂၀၂၀) ရက်နေ့အတွက် အမျိုးသားကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲဆိုင်ရာဌာန (ရန်ကုန်) (NHL) မှ ထပ်မံစစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့သည့် ဓာတ်ခွဲနမူနာစုစုပေါင်း	(၈၅၁) ခု
(၂၀၂၀-၂၀၂၀) ရက်နေ့အတွက် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲဆိုင်ရာဌာန (မော်လမြိုင်) မှ ထပ်မံစစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့သည့် ဓာတ်ခွဲနမူနာစုစုပေါင်း	(၄၅) ခု
COVID-19 (SARS-CoV-2) တွေ့ရှိ (ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ်) (positive)	(၀) ဦး

ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန

၀ ပထမဆုံးမှ

ရန်ကုန်-ဟောင်ကောင်-ရန်ကုန် UB 8029 လေယာဉ်မှာ ဟောင်ကောင်မြို့သို့ ဒေသစံတော်ချိန် မွန်းလွဲ ၁၂ နာရီ ၅ မိနစ်တွင် ဆိုက်ရောက်မည်ဖြစ်ပြီး ဟောင်ကောင်မှဒေသ စံတော်ချိန် မွန်းလွဲ ၁ နာရီ ၃၅ မိနစ်တွင် ပြန်လည်ထွက်ခွာ လာမည့် UB 8030 လေယာဉ်မှာ ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လေဆိပ်သို့ မွန်းလွဲ ၃ နာရီ ၁၀ မိနစ်တွင် ဆိုက်ရောက်မည် ဖြစ်သည်။

ရန်ကုန်-ဟောင်ကောင်-ရန်ကုန် ပျံသန်းပြေးဆွဲသည့် လေယာဉ်အား ယခင်က တစ်ပတ် လေးကြိမ်ပျံသန်းပြေးဆွဲ ပေးခဲ့ပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါအခြေအနေကြောင့် လေယာဉ် ပျံသန်းပြေးဆွဲခြင်းကို ဖေဖော်ဝါရီ ၂၉ ရက်ကစတင်ကာ မြန်မာအမျိုးသားလေကြောင်းမှ ရပ်နားခဲ့ကြောင်းလည်း သိရသည်။

ယခုအခါ မြန်မာအမျိုးသားလေကြောင်းအနေဖြင့် ကယ်ဆယ်ရေးလေယာဉ်များကို ပျံသန်းပြေးဆွဲပေးနေရာ ယနေ့အထိ စုစုပေါင်း ၁၄ ကြိမ် ပျံသန်းပြေးဆွဲပေးနိုင် ခဲ့ကြောင်း မြန်မာအမျိုးသားလေကြောင်းမှ သိရသည်။

ပွင့်သဏ္ဍာ

□ မြင်းခြံခရိုင်မှ
ခရိုင်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန ခရိုင်ဦးစီးမှူး ဦးသိန်းဝင်း၊ မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဒေါ်ဝင်းမာတို့က မြင်းခြံခရိုင်အတွင်း ကျေးရွာသစ်လှုပ်ရှားမှုစီမံကိန်း ကျေးရွာ ငါးရွာအတွက် ကျေးရွာ တစ်ရွာလျှင် ကိုယ်အပူချိန်တိုင်းကိရိယာတစ်ခု၊ လက်ဆေးဘေးစင် နှစ်ခု၊ ကျေးရွာတစ်ရွာအတွက် နှာခေါင်းစည်း သုံးခုစီ အသီးသီးပေးအပ် လှူဒါန်းခဲ့ကြသည်။ ဆက်လက်၍ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန တိုင်းဦးစီးမှူး ဦးတိုးမင်းက ညောင်ဦးခရိုင်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနသို့ ကိုဗစ်-၁၉ ကြိုတင်ကာကွယ်ရေး ပစ္စည်းများနှင့် မျိုးစေ့များ ပေးအပ်ခဲ့သည်။ ကျေးရွာသစ် လှုပ်ရှားမှုစီမံကိန်းအဖြစ် မြင်းခြံမြို့တွင် ရွှေပေါ်ကျွန်းကျေးရွာ၊ နွားထိုးကြီးမြို့တွင် ထန်းစင်ကျေးရွာ၊ ထန်းခွကျေးရွာ၊ ရွှေပြည်ရင်ကျေးရွာ၊ ငါးနန်းမြို့တွင် ရွာပိုတောင် ကျေးရွာ စုစုပေါင်း မြင်းခြံခရိုင်တွင် ကျေးရွာ ငါးရွာရှိကြောင်း သိရသည်။
ထို့နောက် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန တိုင်းဦးစီးမှူးဦးတိုးမင်း က ကျေးရွာသစ်လှုပ်ရှားမှုစီမံကိန်းကျေးရွာများအနေဖြင့် မိမိတို့ကျေးရွာအတွက် ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ရေး လက်ဆေးဘေးစင်များ ထောက်ပံ့လှူဒါန်းပေးသော်လည်း မကြာမီအချိန်တွင် အခြေခံပညာကျောင်းများ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်လာပါက ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ ကိုဗစ်-၁၉ ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးအတွက် ကျေးရွာကျောင်းများ သို့လည်း လက်ဆေးဘေးစင်များ ပြန်လည်လှူဒါန်းထားရှိပေးနိုင်ပါကြောင်း ပြောကြား ခဲ့သည်။

ကျော်စွာ(မြင်းခြံ)

ကျောင်းမြို့၌ သံဃာတော်များအား အခြေခံစားသောက်ကုန်များ ဆက်ကပ်လှူဒါန်း

ကျောင်းမြို့ ၂၁ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ထိန်းချုပ်မှုကာလ အတွင်း မြို့ပေါ်ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း များမှ သံဃာတော်များအား ဆွမ်းကိစ္စ အဆင်ပြေစေရေး အခြေခံစားသောက် ကုန် လှူဖွယ်ပစ္စည်းများကို မြို့နေ စေတနာရှင် မိသားစုများက ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် ကျောင်းမြို့ နိဗ္ဗာန် အေးပရိယတ္တိစာသင်တိုက် ဘုန်းတော် ကြီးကျောင်းသို့ လာရောက်လှူဒါန်းခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။



စာသင်တိုက် ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း တိုက်သို့ ဆန်အိတ် ၅၀၀ နှင့် ပဲဆီသန့် ၅၀၄ ဘူး၊ အသင့်စားခေါက်ဆွဲခြောက် များ၊ ကွေကာအုပ်များကို မိသားစု များက လာရောက်ဆက်ကပ်လှူဒါန်း ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ အလားတူ ကျောင်းမြို့ပေါ် ရပ်ကွက်များရှိ အခြားဘုန်းတော်ကြီး ကျောင်းများသို့လည်း စေတနာရှင် မိသားစုများက ဆက်လက်လှူဒါန်း သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

လှူဒါန်းမှုတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ထိန်းချုပ်မှုကာလနှင့် မိုးဦးကျကာလ ဖြစ်လာသည့်အလျောက် ရဟန်း သံဃာများ ဆွမ်းကိစ္စ အဆင်ပြေစေ ရန်ရည်ရွယ်ကာ ကျောင်းမြို့ မြို့မမြို့ဖ စေတနာရှင်မိသားစုများ ဖြစ်သည့် ဦးကျော်လွင်မိသားစုနှင့် ဦးဘိ မိသားစုတို့က ကျောင်းမြို့ မြို့ပေါ် ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း ဖြစ်သည့် နိဗ္ဗာန်အေးပရိယတ္တိ

ကိုဗစ်-၁၉ ကာလ စားဝတ်နေရေးအခက်အခဲဖြစ်နေကြသည့် ရုပ်ရှင်၊ ဗီဒီယိုလောကသားများအတွက် ဆန်၊ ဆီ၊ စားဖွယ်များ ထောက်ပံ့လှူဒါန်းမည်



ရန်ကုန် ဇွန် ၂၁ ကိုဗစ်-၁၉ ကာလ စားဝတ်နေရေး အခက်အခဲဖြစ်နေကြသည့် ရုပ်ရှင်၊ ဗီဒီယိုလောကရှိ စက်မှုအခြေခံအလွှာ၊ ဇာတ်ပို့၊ ဇာတ်ရံ အခြေခံအလွှာအပါ အဝင် အလွှာအသီးသီးမှ လူဦးရေ ၁၅၀၀ အား ဆန်၊ ဆီ၊ စားဖွယ်များကို မြန်မာနိုင်ငံရုပ်ရှင်အစည်းအရုံး၌ ဇွန် ၂၂ ရက်၊ ၂၃ ရက်နှင့် ၂၄ ရက်တို့တွင် အလွှာအလိုက် အသီးသီးပေးအပ်သွား မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မြန်မာနိုင်ငံ ရုပ်ရှင်အစည်းအရုံး ဥက္ကဋ္ဌ ဦးညီညီထွန်းလွင်က “မြန်မာ နိုင်ငံ ရုပ်ရှင်အစည်းအရုံးနဲ့ပတ်သက် ဆက်သွယ်နေတဲ့ လုပ်ဖော်ကိုင်ဖက် တွေ၊ လုပ်ငန်းရှင်တွေ စုပေါင်းပြီး ရုပ်ရှင်ဗီဒီယိုလောကသားတွေအတွက် စဉ်ဆက်မပြတ် လှူဒါန်းနေပါတယ်။ ခုချိန်မှာ အလှူရှင်လုပ်ငန်းရှင်တွေ အနေနဲ့ ဘဏ်ချေးငွေကိုရယူပြီး အလုပ်လုပ်ကိုင်နေကြရတာဆိုတော့ ဒီလို ကိုဗစ်ကာလအခက်အခဲဖြစ်နေ ချိန်မှာ စားဝတ်နေရေးအခက်အခဲဖြစ် နေကြတဲ့ ရုပ်ရှင်အလွှာ ၁၀ လွှာက ရုပ်ရှင် အစည်းအရုံးဝင်တွေအတွက် လှူဒါန်းမှုတွေရှိနေကြလို့ အထူး ကျေးဇူးတင်ရပါတယ်။ စားဝတ်နေရေး က ဧည့်လက်ကုန်လောက်အထိ အခက် အခဲဖြစ်မယ်လို့ မှန်းထားတော့ ဧည့်လက် လအတွက်ပါ ဆန်၊ ဆီ၊ စားဖွယ်တွေကို

ထောက်ပံ့ပေးဖို့ ကျွန်တော်တို့ မြန်မာ နိုင်ငံ ရုပ်ရှင်အစည်းအရုံးကစီစဉ်ထား ပါတယ်” ဟု ဇွန် ၁၉ ရက် နံနက်ပိုင်းက မြန်မာနိုင်ငံ ရုပ်ရှင်အစည်းအရုံး၌ ပြုလုပ်ခဲ့သော ကိုဗစ်-၁၉ ကာလ စားဝတ်နေရေး အခက်အခဲဖြစ်နေကြ သည့် ရုပ်ရှင်၊ ဗီဒီယိုလောကသားများ အတွက် အလှူရှင်များစုပေါင်းလှူဒါန်း ပွဲ(ဝဲပွဲ)တွင် ယင်းကဲ့သို့ ပြောကြားခဲ့ ခြင်းဖြစ်သည်။

“ကျွန်တော်အနေနဲ့ နှစ်တစ်ရာ ပြည့် အကယ်ဒမီပေးပွဲမှာ စပွန်ဆာရခဲ့ တာမို့ ရုပ်ရှင်အစည်းအရုံးနဲ့လည်း ခင်တယ်။ ပြီးတော့ ကိုယ်အားပေးခဲ့တဲ့ အနုပညာရှင်တွေအတွက် ခုလို လိုအပ် တဲ့အချိန်မှာ ထောက်ပံ့လှူဒါန်းခွင့် ရတာမို့ အလွန်ပျော်မိပါတယ်” ဟု အလှူရှင် ၂၉ စိန်ရွှေရတနာဆိုင်မှ ကိုတူးနိုင်ကလည်း ပြောသည်။

ပြီးခဲ့သည့် ဧပြီလနှင့် မေလက လည်း အနုပညာရှင်များ စုပေါင်း၍ ရန်ကုန်တစ်မြို့လုံး၌ လိုက်လံအလှူ ခံခဲ့ကြကာ စားဝတ်နေရေးအခက်အခဲ ဖြစ်နေကြသည့် ရုပ်ရှင်၊ ဗီဒီယိုလောက သားများအတွက် ကူညီဆောင်ရွက် ပေးခဲ့ကြကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံရုပ်ရှင် အစည်းအရုံးမှ သိရသည်။

သတင်း-ပွင့်သစ္စာ ဓာတ်ပုံ-စိုးမြင့်အောင်

စိတ်ကျန်းမာမှု အစဉ်ရှေးရှု

- * စိတ်ဖိစီးမှု ကျော်လွှားမည် နားလည်မှုအခြေတည်၊ အပြန်အလှန်ကူညီ မေတ္တာထား မွန်မြတ်စိတ်ခွန်အား။
- * လူသားထုနဲ့ ကပ်ရောဂါ ကြုံတွေ့ချိန်ခိုက်မှာ၊ သူ့မှာလည်းလေ သူ့အခက်အခဲ ငါလည်းသူလိုပဲ။
- * ပြဿနာလျော့နည်း သက်သာရာ ကိုယ်ချင်းလည်းစာနာ၊ တစ်ဦးချင်းမှာ တာဝန်ရှိ အများကောင်းကျိုးကြည့်။
- * အသိတရားနဲ့ သတိထားမှာ စိတ်ဓာတ်မြင့်တင်ရာ၊ လူသားကမ္ဘာ လူသားထု လူတို့စောင့်ရှောက်ပြု။
- * လူမှုကိစ္စ အထွေထွေ ပြန်လည် ကုစားနေ၊ အခက်အခဲတွေ ပြေလည်ဖို့ ဝိုင်းဝန်းကူညီဖို့။
- * ညွှန်ကြားချက်တို့ မြဲလိုက်နာ အလေ့အထဖြစ်မှသာ၊ စိတ်ကျန်းမာလို့ ရောဂါကင်း ကောင်းကျိုးခွချက်ချင်း။ ။

အောင်မြင်စိုး(ရေကြို)

သုံးခွမြို့ ပြည်သူ့ဆေးရုံသို့ ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ရေး အထောက်အကူပြုပစ္စည်းများ လာရောက်လှူဒါန်း

သုံးခွ ဇွန် ၂၁ ရန်ကုန်တောင်ပိုင်းခရိုင် သုံးခွမြို့နယ် ပြည်သူ့ဆေးရုံသို့ ယမန်နေ့ နံနက် ၁၁ နာရီခွဲက ဥရောပသမဂ္ဂမှ ရန်ပုံငွေပံ့ပိုး၍ ဖွံ့ဖြိုးရေး မဏ္ဍိုင်အဖွဲ့ Helvetas Myanmarနှင့် Partnership for Transparency အဖွဲ့တို့ ပူးပေါင်းအကောင်အထည် ဖော်နေသော PEACE Project နှင့် Rangoon Community Network (RCN) တို့ ပူးပေါင်းပါဝင်၍ တာဝန်ရှိသူများက လာရောက်လှူဒါန်းကြောင်း သိရသည်။

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ရေး အထောက်အကူပြုပစ္စည်းများဖြစ်သော အယ်လ်ကိုဟော တစ်လီတာ ၁၀ ဘူး၊ လက်အိတ်အခု ၂၀၀၊ မျက်နှာကာ အခု ၅၀၊ N-95 နှာခေါင်းစည်းအခု ၇၀၊ ဒက်တော ၁ ဒဿမ ၈ လီတာ ခြောက်ဘူး၊ ခွဲစိတ်ခန်းသုံး နှာခေါင်းစည်းအခု ၁၀၀၀၊ တစ်ကိုယ်ရေကာကွယ်ရေးဝတ်စုံ လေးစုံ၊ Apron အခု ၃၀၊ ပလတ်စတစ်ခေါင်းစွပ်အခု ၁၀၀၊ ပါရာစီတမေ့ ဆေးကတ် ၁၃၀၊ Cetirizine ဆေးကတ် ၁၀၀ တို့ကို လာရောက်လှူဒါန်းရာ မြို့နယ်ကျန်းမာရေးဦးစီးမှူး ဒေါက်တာဇော်ဝင်းသန်းက လက်ခံရယူပြီး ကျေးဇူးတင်စကားပြောကြားကာ ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာ ပြန်လည်ပေးအပ်ခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

COVID-19 ရောဂါ ကူးစက်ပြန့်ပွားမှုကို ဆက်လက်ထိန်းချုပ်နိုင်ရန် ပြည်သူများအား နှိုးဆော်ခြင်း

မိမိတို့နိုင်ငံတွင် COVID-19 ရောဂါကူးစက်ပြန့်ပွားမှုအား ဆက်လက် ထိန်းချုပ်ထားနိုင်ရန်အတွက် အနည်းဆုံး အောက်ပါအချက်(၄)ချက်ကို ကိုယ်တိုင်မဖြစ်မနေ လိုက်နာကျင့်သုံးရုံသာမက မိမိ၏မိသားစုဝင်များနှင့် အခြားသူများပါ လိုက်နာကျင့်သုံးစေရန် တိုက်တွန်းပေးပါ။

- (က) တတ်နိုင်သမျှ မိမိတို့၏ နေအိမ်တွင်သာ နေထိုင်ပြီး လူစုလူဝေးရှိရာ နေရာများသို့ မလိုအပ်ဘဲ (လုံးဝ)မသွားကြပါရန်။
- (ခ) ပါးစပ်နှင့် နှာခေါင်းစည်း(Mask)ကို လူစုလူဝေးရှိရာ နေရာများသို့ သွားသည့်အခါတိုင်း မဖြစ်မနေ တပ်ဆင်ကြပါရန်။
- (ဂ) အခြားသူများနှင့် တတ်နိုင်သမျှ ခပ်ခွာခွာနေထိုင်ပါရန်။ ဖြစ်နိုင် ပါက အနည်းဆုံး (၆)ပေအကွာမှသာ နေထိုင်ပြောဆို ဆက်ဆံကြ ပါရန်။
- (ဃ) လက်ကို ရေနှင့် ဆပ်ပြာအသုံးပြု၍ စက္ကန့်(၂၀) ကြာအောင် စနစ်တကျ မကြာခဏ ဆေးကြောရန် (သို့မဟုတ်) လက်သန့်စင် ဆေးရည်နှင့် ဆေးကြောကြပါရန်။

ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာန

ဇွန် ၂၁ ရက်တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါပိုးရှိသူ သုံးဦး ထပ်မံတွေ့ရှိ၊ ရောဂါပိုးရှိသူ စုစုပေါင်း ၂၉၀ ရှိသွားပြီ

နေပြည်တော် ဇွန် ၂၁

ယနေ့တွင် ကိုဗစ် - ၁၉ ရောဂါပိုးရှိသူ သုံးဦး ထပ်မံတွေ့ရှိသဖြင့် ရောဂါပိုးရှိသူ စုစုပေါင်း ၂၉၀ ရှိသွားပြီ ဖြစ်ကြောင်း၊ ပိုးတွေ့ရှိသူ သုံးဦးမှာ ကာတာနိုင်ငံမှ ပြန်လည်ဝင်ရောက်လာသူများ ဖြစ်ကြောင်း၊ ရောဂါပိုးတွေ့ရှိသူ ၂၉၀ အနက်

သေဆုံးသူ ခြောက်ဦး၊ ပိုးမတွေ့ရှိတော့သူ စုစုပေါင်း ၂၀၀ ရှိပြီး ဆေးရုံမှ ဆင်းခွင့်ပြုခဲ့သူ ၁၈၃ ဦး ရှိကြောင်း ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန၏ ထုတ်ပြန်ချက်များအရ သိရှိရသည်။

သတင်းစဉ်

မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ် စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုမှု အခြေအနေ

စောင့်ကြည့်စစ်ဆေးသူစုစုပေါင်း	ပိုးတွေ့လူနာပေါင်း
၆၂၀၇၀	၂၉၀
ရောဂါပိုးကင်းစင်လာသူ	သေဆုံးသူ
၂၀၀	၆

စောင့်ကြည့်လူနာ စုစုပေါင်း - ၅၇၁၂

ရောဂါကင်းစင်၍ ဆေးရုံမှ ဆင်းခွင့်ရရှိသူ - ၁၈၃ ဦး (အသွားအလာ ဆက်လက်ကန့်သတ်ထားရှိ)

♦ ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးများ၌ ရောဂါပိုး တွေ့ရှိမှုနှင့် သေဆုံးသူ စာရင်းစာပပ်ပြုမှု

စဉ်	ပြည်နယ်/တိုင်းဒေသကြီး	ပိုးတွေ့ရှိသူ	သေဆုံးသူ
၁	ရန်ကုန်	၂၂၃	၅
၂	ချင်း	၁၀	
၃	စစ်ကိုင်း	၉	
၄	ရခိုင်	၉	
၅	ပဲခူး	၈	၁
၆	မွန်	၆	
၇	ရှမ်း(တောင်)	၄	
၈	မန္တလေး	၃	
၉	ရှမ်း(ရှေ့)	၃	
၁၀	ရှမ်း(မြောက်)	၃	
၁၁	မကွေး	၃	
၁၂	နေပြည်တော်	၂	
၁၃	ကရင်	၂	
၁၄	ဧရာဝတီ	၂	
၁၅	ကချင်	၂	
၁၆	တနင်္သာရီ	၁	
စုစုပေါင်း		၂၉၀	၆

♦ ယနေ့အချိန်ထိ ကယားပြည်နယ်တွင် ရောဂါပိုးတွေ့ရှိသူ မရှိပါ။

ကိုးကား - ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာန ၂၁-၆-၂၀၂၀ ရက်၊ ၂၂(၈) နာရီ

ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများမှ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက် / သေဆုံးမှု အများဆုံး ၁၀ နိုင်ငံ

နိုင်ငံအမည်	ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ပိုးတွေ့ရှိသူ	ရောဂါပိုး ကင်းစင်သွားသူ	ပိုးတွေ့ သေဆုံးလူနာ
အမေရိကန်	၂၃၃၁၅၀	၉၇၃၀၅၅	၁၂၀၀၃
ဘရာဇီး	၁၀၇၀၁၃၉	၅၄၃၁၈၆	၅၀၀၅၈
ရုရှား	၅၈၄၆၈၀	၃၃၉၇၁	၈၁၁၁
အိန္ဒိယ	၄၁၅၆၂၄	၂၃၀၅၈၆	၁၃၃၄၇
ဗြိတိန်	၃၀၃၁၀၀	စိစစ်ဆဲ	၄၂၅၈၉
စပိန်	၂၉၃၀၀၈	စိစစ်ဆဲ	၂၈၃၂၂
ပီရူး	၂၅၁၃၃၈	၁၃၈၇၆၃	၇၈၆၁
အိတလီ	၂၃၈၂၇၅	၁၈၂၄၅၃	၃၄၆၁၀
ချီလီ	၂၃၆၇၄၈	၁၉၆၆၀၉	၄၂၉၅
အီရန်	၂၀၄၉၅၂	၁၆၃၅၉၁	၉၆၂၃

အာဆီယံနိုင်ငံများမှ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်

နိုင်ငံအမည်	ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ပိုးတွေ့ရှိသူ	ရောဂါပိုး ကင်းစင်သွားသူ	ပိုးတွေ့ သေဆုံးလူနာ
အင်ဒိုနီးရှား	၄၅၈၉၁	၁၈၄၀၄	၂၄၆၅
စင်ကာပူ	၄၂၀၉၅	၃၄၂၂၄	၂၆
ဖိလစ်ပိုင်	၃၀၀၅၂	၇၈၉၃	၁၁၆၉
မလေးရှား	၈၅၇၂	၈၁၅၆	၁၂၁
ထိုင်း	၃၁၄၈	၃၀၁၈	၅၈
ဗီယက်နမ်	၃၄၉	၃၂၇	၀
မြန်မာ	၂၉၀	၂၀၀	၆
ဘရူနိုင်း	၁၄၁	၁၃၈	၃
ကမ္ဘောဒီးယား	၁၂၉	၁၂၇	၀
လာအို	၁၉	၁၉	၀

အသက် ၈၅ နှစ်အထက် သက်ကြီးဘိုးဘွားများအား ကိုဗစ်ကာလ ထပ်ဆောင်းထောက်ပံ့ငွေနှင့် လူမှုရေးပင်စင် ပေးအပ်

ကျောင်းကုန်း ဇွန် ၂၁

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ပုသိမ်ခရိုင် ကျောင်းကုန်း မြို့နယ်အတွင်းရှိ အသက် ၈၅ နှစ်အထက် သက်ကြီး ဘိုးဘွားများအား ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်ရောဂါ ဖြစ်ပွား

နေသည့်ကာလ ထပ်ဆောင်းထောက်ပံ့ငွေနှင့် လူမှုရေးပင်စင် ထောက်ပံ့ပေးအပ်ခြင်းကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီက မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနရုံးရှိ အေးချမ်းသာယာခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။



အခမ်းအနားတွင် မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးဇော်မျိုးဝင်းက ထောက်ပံ့ငွေခြင်း၏ ရည်ရွယ်ချက်ကို ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်ဦးသိန်းထွန်း၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂) တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးခင်မောင်ဇော်တို့က ဝမ်းမြောက်စကား ပြောကြားကြသည်။ မြို့နယ်အတွင်းရှိ အသက် ၈၅ နှစ်အထက် သက်ကြီးဘိုးဘွား ၈၇၁ ဦးအတွက် တစ်ဦးလျှင် ကူးစက်ရောဂါဖြစ်ပွားနေသည့်ကာလ ထပ်ဆောင်း ထောက်ပံ့ငွေကျပ် ၃၀၀၀ နှင့် လူမှုရေးပင်စင် ထောက်ပံ့ငွေကျပ် ၃၀၀၀ စီ စုစုပေါင်း ငွေကျပ် ၅၂၂ သိန်းကျော်ကို တာဝန်ရှိသူများက ပေးအပ်ရာ ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးများက လက်ခံ ရယူခဲ့သည်။ ထို့နောက် ရပ်ကွက်အတွင်းနေထိုင်ကြသည့် အသက် ၈၅ နှစ်အထက်သက်ကြီးဘိုးဘွားများ၏ နေအိမ်များသို့ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်၊ တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်နှင့် မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးတို့က အိမ်တိုင်ရာရောက် လိုက်လံပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဝင်းကြိုင်(ပြန်/ဆက်)

မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်၌ ပရဟိတအဖွဲ့ဝင်များအား အခြေခံစားသောက်ကုန်များ ထောက်ပံ့ပေးအပ်

ရန်ကုန် ဇွန် ၂၁

ရန်ကုန်အရှေ့ပိုင်းခရိုင် မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဖြစ်ပွားနေစဉ်ကာလအတွင်း မြို့နယ်၏အကျိုးအတွက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက် ခဲ့ကြသော ပရဟိတအဖွဲ့များအား အခြေခံစားသောက်ကုန်များ ထောက်ပံ့ပေးအပ် ပွဲကို ယမန်နေ့ နံနက် ၁၀ နာရီက မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အခမ်းအနားတွင် မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးအောင်ဝင်းက မြို့နယ်အတွင်း မှာ ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်ခံခဲ့ရသည့် လူနာ နှစ်ဦးရှိခဲ့သော်လည်း ပရဟိတအဖွဲ့ များ၏ ဝိုင်းဝန်းကြိုးပမ်းမှုများကြောင့် ဆက်လက်ကူးစက်မှုမရှိဘဲ အောင်မြင်စွာ ထိန်းသိမ်းနိုင်ခဲ့ကြောင်း၊ ဆက်လက်ပြီး မြို့နယ်အကျိုးအတွက် လက်တွဲ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားကြရန် တိုက်တွန်းပြောကြားသည်။

ထို့နောက် မြို့နယ် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးခင်လှိုင်ကလည်း ပရဟိတအဖွဲ့များနှင့် မိမိတို့ကော်မတီအနေဖြင့် လုပ်ငန်းများ လက်တွဲ ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် အခက်အခဲများရှိပါကလည်း ကူညီ ဆောင်ရွက်ပေးဖို့ အသင့်ရှိကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ဖို့မြေရပ်ကွက် ပရဟိတအသင်း၊ မေတ္တာပီတိ ပရဟိတ လူမှုကူညီစောင့်ရှောက်ရေးအသင်းနှင့် ပုသိမ်ညွန့် လူမှုကူညီစောင့်ရှောက်ရေး အသင်းတို့မှ အသင်းသား အသင်းသူ ၃၇ ဦးတို့အတွက် အခြေခံစားသောက် ကုန်များဖြစ်သည့် ဆန်၊ ဆီ၊ ဆား၊ ကြက်သွန်နှင့် ပဲတို့ကို မြို့နယ်တာဝန်ရှိသူ များက ပေးအပ်ကြရာ အသင်းတာဝန်ရှိသူများက လက်ခံရယူခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ချစ်စုဝေ(ပြန်/ဆက်)



ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးအတွက် အထက်မြန်မာပြည် ဘူမိဗေဒ ကျောင်းသား ကျောင်းသူဟောင်းများက အလှူငွေနှင့် အသက်ရှူစက် လှူဒါန်း

မန္တလေး ဇွန် ၂၁
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးတွင်ဖြစ်ပေါ်နေသော ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြိုတင်ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးအတွက် ကိစ္စရပ်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးတွင် အသုံးပြုရန်အတွက် အထက်မြန်မာပြည် ဘူမိဗေဒကျောင်းသား ကျောင်းသူဟောင်းများက ငွေကျပ် ၃၀၀၀၀၀ ကို ယမန်နေ့ နံနက် ၉ နာရီက မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ရုံးသို့ သွားရောက်လှူဒါန်းရာ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာ ဇော်မြင့်မောင်က လက်ခံရယူပြီး ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာ ပြန်လည်

ပေးအပ်သည်။ ဆက်လက်၍ အထက်မြန်မာပြည် ဘူမိဗေဒကျောင်းသား ကျောင်းသူဟောင်းများအဖွဲ့သည် နံနက် ၁၀ နာရီတွင် မန္တလေးအထွေထွေရောဂါကုဆေးရုံကြီးသို့ သွားရောက်၍ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကုသရေး လုပ်ငန်းများတွင် အသုံးပြုရန် ငွေကျပ် ၂၃၀၀၀၀ တန်ဖိုးရှိ အသက်ရှူစက် Video-Laryngo Scope တစ်လုံးလှူဒါန်းရာ ဆေးရုံအုပ်ကြီး ဒေါက်တာစုစုဒွေးက လက်ခံရယူပြီး ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သီဟကိုကို(မန္တလေး)

နတ်မောက်မြို့နယ် မြတ်ဂုဏ်ပြည့်ဘိုးဘွားရိပ်သာသို့ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးသုံးပစ္စည်းများ လှူဒါန်း

နတ်မောက် ဇွန် ၂၁
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး နတ်မောက်မြို့နယ် ပ/ကျားထူးကျေးရွာအနီးရှိ မြတ်ဂုဏ်ပြည့် ဘိုးဘွားရိပ်သာသို့ ယမန်နေ့ မွန်းလွဲပိုင်းက ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးသုံး ပစ္စည်းများ ထောက်ပံ့လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
လှူဒါန်း အဆိုပါလှူဒါန်းခြင်းသို့ UNFPA က လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာနအောက်ရှိဘိုးဘွားရိပ်သာ များအား ထောက်ပံ့ပေးပို့ထားသော ကိုဗစ်-၁၉

ရောဂါ ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးသုံးပစ္စည်းများ ကို နတ်မောက်မြို့နယ် လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဒေါ်သွယ်သွယ်အေးနှင့် ဝန်ထမ်းများက ဦးဆောင်၍ မြတ်ဂုဏ်ပြည့် ဘိုးဘွားရိပ်သာရှိ အဘိုး အဘွား ၃၁ ဦးတို့အား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးသုံး ပစ္စည်းများဖြစ်သည့် အပူချိန်တိုင်းကိရိယာ နှစ်ခု၊ နှာခေါင်းစည်း ၄၅၀၊ ဆပ်ပြာရည် ငါးဘူး၊ ဆပ်ပြာခဲ ၃၁ ခဲ၊ ဟန်းဂျယ်အရည် ၃၁ ဘူးတို့ကို ထောက်ပံ့လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ လှဝင်း



သန်လျင်၌ အမှန်တကယ်လိုအပ်သော အခြေခံအိမ်ထောင်စုများအား ထောက်ပံ့ငွေနှင့် စားသောက်ကုန်များ လှူဒါန်း

အဘိုးအဘွားများ၊ လက်လုပ်လက်စားများနှင့် ချို့တဲ့အိမ်ထောင်စုများအတွက် ဆန်၊ ဆီ၊ ဆား၊ ကြက်သွန်နီနှင့် ကြက်ဥများ လှူဒါန်း

ညောင်ဦး ဇွန် ၂၁
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ညောင်ဦးမြို့ ရွှေစေတီကျောင်းဆရာတော် ဦးတေဇဝံသ အမှူးပြုသော ပရဟိတအသင်းအဖွဲ့က ညောင်ဦးမြို့ပေါ်ရှိ အဘိုးအဘွားများ၊ လက်လုပ်လက်စားသမားများနှင့် ချို့တဲ့အိမ်ထောင်စုများအတွက် ယမန်နေ့က ဆန်၊ ဆီ၊ ဆား၊ ကြက်သွန်နီနှင့် ကြက်ဥများကို ပေးဝေလှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း ပရဟိတအသင်းဝင် ဦးဇော်ဇော်ထံမှ သိရသည်။
ထောက်ပံ့လှူဒါန်း အဆိုပါပရဟိတအသင်းအဖွဲ့သည် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဖြစ်ပွားမှုကာလ အတွင်း လက်လုပ်လက်စားသမားများ အထောက်အကူဖြစ်စေရန် ရည်ရွယ်၍ ညောင်ဦးမြို့ပေါ်ရှိ မင်္ဂလာသာစည်ရပ်မှ ၁၅ ဦး၊ သကြားရပ်မှ ၁၁ ဦး၊ သီလှရင်စုရပ်မှ ခြောက်ဦး၊ ဈေးတန်းရပ်မှ လေးဦး၊ မန်ကျည်းတောရပ်မှ တစ်ဦး၊ သာယာဝတီရပ်မှ သုံးဦး စုစုပေါင်း ၄၀ တို့အတွက် တစ်ဦးလျှင် ဆန်သုံးပြည်၊ ဆီ ၅၀ ကျပ်သား၊ ဆားတစ်ပိဿာ၊ ကြက်သွန်နီ တစ်ပိဿာနှင့် ကြက်ဥ

၁၀ လုံး ထောက်ပံ့လှူဒါန်းပေးခဲ့သည်။ ထို့ပြင် ချောက်ဘုရားလှ(ဇီးကျွန်း) ရပ်ရှိ ချို့တဲ့အိမ်ထောင်စု ၇၄ စုတို့အား တစ်အိမ်ထောင်လျှင် ဆန်နှစ်ပြည်၊ ကြက်ဥငါးလုံးစီထောက်ပံ့ခဲ့ပြီး လက်ဝဲရွာရှိ ခိုကိုးရာမဲ့ အဘိုးအဘွား ရှစ်ဦးတို့အတွက် ဆန်သုံးပြည်၊ ဆီ ၅၀ ကျပ်သား၊ ဆား တစ်ပိဿာ၊ ကြက်သွန်နီတစ်ပိဿာနှင့် ကြက်ဥ ၁၀ လုံးတို့ကို လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ထိုသို့လှူဒါန်းနိုင်ရန်အတွက် ရန်ကုန်မြို့နေ ဦးဝင်းကြိုင်မိသားစုက ငွေကျပ် ခြောက်သိန်း လှူဒါန်းပေးခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ညောင်ဦးမြို့ရွှေစေတီကျောင်း ဆရာတော် ဦးတေဇဝံသ အမှူးပြုသည့် ပရဟိတအသင်းအဖွဲ့များက လုပ်အား ဒါနကုသိုလ်အဖြစ် ပါဝင်ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း၊ ချို့တဲ့အိမ်ထောင်စု ၇၄ စု၊ အဘိုးအဘွား ရှစ်ဦးနှင့် လက်လုပ်လက်စား ၄၀ စုစုပေါင်း ၁၂၂ ဦးအတွက် ထောက်ပံ့လှူဒါန်းနိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ကျော်မင်းဦး(ပြန်/ဆက်)

အပြင်ထွက်တိုင်း Mask တပ်ပါ

ကိုဗစ်ကိုအထူးတိုက်ထုတ်ကြရီ

LET'S BEAT COVID TOGETHER

COVID-19 ကာလတွင် စိတ်ဖိစီးမှုများကို ကျော်လွှားနိုင်ရေး အသိပေးနှိုးဆော်ခြင်း

COVID-19 ကာလမှာ မိမိတစ်ဦးတည်းသာမက လူတိုင်း စိတ်ဖိစီးမှုများခံစားနေကြရတယ်ဆိုသည့်အချက်ကို သတိပြုမိလျှင် အခြားသူတွေအပေါ်မှာလည်း ကိုယ်ချင်းစာစိတ် ပိုမိုဖြစ်ပေါ်လာစေပါသည်။
ကိုယ်ချင်းစာစိတ်သည် လူတစ်ဦးနှင့်တစ်ဦးကြား အမှန်းတရားပွားများမှုကို လျော့နည်းစေပါသည်။ ပြဿနာရပ်များကို ကြိုးစားလက်ခံဖြေရှင်းနိုင်စွမ်းလည်း မြင့်မားစေပါသည်။

ဒီလိုနည်းနှင့် စိတ်ဖိစီးမှုများကို လျော့ချနိုင်ကာ ခံနိုင်ရည်ရပြီး တစ်ဦးချင်းစီက COVID-19 ကာလ၏ ဒုက္ခများကို ရင်ဆိုင်ဖြေရှင်းနိုင်သည့်အဆင့်သို့ ရောက်ရှိအောင် ကြိုးစားသင့်ကြောင်း အသိပေးတိုက်တွန်းလိုပါသည်။
လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ဆရာဝန်အသင်း (စိတ်ကျန်းမာပညာအဖွဲ့)

မိမိနှင့် မိမိ မိသားစု လုံခြုံစေချင်ပါသလား။ တတ်နိုင်သမျှ အိမ်တွင်နေပါ။ မဖြစ်မနေ အပြင်ထွက်တိုင်း ပါးစပ်နှင့်နှာခေါင်းစည်း ကို စနစ်တကျအသုံးပြုပါ။ အသုံးပြုပြီး ပါးစပ်နှင့်နှာခေါင်းစည်းကို အမှိုက်ပုံးထဲသို့ စနစ်တကျစွန့်ပစ်ပါ။ ပြီးလျှင် လက်ကို စနစ်တကျပြန်ဆေးပါ။

ဘီလမ်းမ၏ ဖန်သားပြင်ပေါ်က အာဇာနည်လမ်း ကမ္ဘာ့မော်ကွန်း

ဆူးငှက်

ရှေးသရောအခါကာလက နိုင်ငံခြားသားများ ဤကဲ့သို့ တအံ့တဩ ရင်သပ်ရှုမောမြင်ရသည့် မန္တလေးမြို့ မြင်ကွင်းကို ကြည့်ရှုခံစားရသော နေရာသည် နောင်သောအခါ ၂၆ဘီလမ်းမကြီးဟု ခေါ်တွင်ရမည့် မြေလမ်းမလေးပေါ်မှာပဲ ဖြစ်ပေလိမ့်မည်။ ဤမြေလမ်းသည် အရှေ့သို့ ဖြောင့်စင်းစွာ တိုးဝင်သွားပုံက ဟိုအဝေး ရှမ်းရိုးမညိုညို အထိ ရောက်လေမလား အောက်မေ့ရ၏။ သို့သော် ထိုမြေ သားလမ်းမသည် ကျွဲတော်မှ အရှေ့သို့ မှာနံအောင် ရတနာကျောင်းတိုက်ကြီး အဝင်ဝတွင် ဦးစိုက် ငုပ်လျှိုး သွားလေသည်။

ကျွဲတော်ကြီးမှ အနောက်ဘက်ဆီ မျှော်ကြည့်လျှင် မြေပြင်စင်းသော လမ်းမကြီးသည် တစ်မျှော်တစ်ခေါ်ကြီး ဆင်းသက်သွားပြီးနောက် ဧရာဝတီမြစ်ကမ်းမှ မြေတာရိုး မြင့်ကြီးတွင် အဆုံးသတ်၏။

အရှေ့အနောက် ဖြောင့်စင်းသော လမ်းမကြီးများ

လေးထောင့်စပ်စပ် မြို့ပန္နက်ပုံရှိသော မန္တလေးတွင် အရှေ့အနောက် ဖြောင့်စင်းသော လမ်းမကြီးများရှိ၏။ ထိုလမ်းမကြီးများကို ၁၈၈၇ ခုနှစ်တွင် ဖွဲ့စည်းသော မြို့နယ် စီမံအဖွဲ့မှ ကျောက်လမ်းများ စတင်ခင်းသည်။ မြို့တွင်း လမ်းများအပါအဝင် လမ်းမိုင်ဖေကို စတင်ကာ ကျောက် လမ်းခင်းခြင်းဖြစ်သည်။ ထို့နောက် အရှေ့အနောက် ဖြောင့်စင်းသော လမ်းမကြီးများအနက် ဂေါ်ဝီနီဆိပ်ကမ်း ဆီမှ အရှေ့အောင်ပင်လယ် ကန်ပေါင်ရိုးအထိ ပေါက် သောလမ်းကို အလမ်းတွင်စေသည်။ ပိုက်ကျိုးဆိပ်မှ အရှေ့မှာ နံအောင်တိုက်ဆီ ပေါက်သောလမ်းကို ဘီလမ်း...။ ကျွဲစွန်းသစ်ဆိပ်မှ ရွှေမြို့တော်ကြီး၏ အာဇာနည် ကြေးမုံတံခါးဆီပေါက်သော လမ်းကို စီလမ်းဟု သမုတ် လေသည်။ နောင်အခါ မြို့တွင်းလမ်းများကို လမ်းနံပါတ် များ သတ်မှတ်သောအခါ အလမ်းသည် ၃၅ လမ်း။ ဘီလမ်းသည် ၂၆လမ်း။ စီလမ်းသည် ၂၂လမ်း။ ဒီလမ်းသည် ၁၉လမ်း ဖြစ်လေသည်။

၂၆ ဘီလမ်းမသည် ဖြောင့်စင်းလွန်းလှသည်။ အနောက်ဘက်၊ ပိုက်ကျိုးမြေတာရိုးကြီးပေါ်မှ ကြည့်လျှင် ကျင် တွယ်ကိုက်ရေးဆွဲ ထားသော မျဉ်းဖြောင့်တစ်ကြောင်းပမာ အရှေ့သို့ ဦးတည်သည်။ ဘီလမ်းမပေါ်မှာ ... သင်္ဂါဇာ ချောင်းရှိသည်။ ဈေးချိုတော်ရှိသည်။ ကာတစ်တိုက်ရှိ သည်။ ကြေးနန်းရုံရှိသည်။ ဓာတ်စက်ရုံရှိသည်။ တောင်ဘက်ကျိုးနှင့် မြို့ရိုးကြီးရှိသည်။ ရေအိုးစင်ဂီတံရှိသည်။

မတရားဖိနှိပ်မှုကို မခံနိုင်လွန်းသော

အင်္ဂလိပ်နယ်ချဲ့က မြန်မာပြည်ကို အဓမ္မသိမ်းပိုက် ထားသော အချိန်ကာလများတွင် ၂၆ဘီလမ်းမသည် နယ်ချဲ့ဆန့်ကျင်ရေး သမိုင်းကို ရဲရဲဝံ့ဝံ့ ရေးခြယ်ပြသွား သေး၏။ ၁၃၀၀ ပြည့်၊ တပို့တွဲလဆုတ် ရက် ၁၉၃၉ ခု ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၀ ရက်နေ့ဖြစ်၏။ နယ်ချဲ့၏ မတရား ဖိနှိပ်မှုကို မခံနိုင်လွန်းသော မန္တလေးမြို့ လူထုသည် နာမည်ကျော် အိမ်တော်ရာ ၁၄ခန်းဧရိယာကြီးထဲတွင် စုရုံး

ပြီးသကာလ ၂၆(ဘီ)လမ်းမအတိုင်း အရှေ့သို့သို့ စုဝေး ချီတက်၏။ ရှေ့ဆုံးမှ အလံကို ဦးစောဂရ ကိုယ်တော်နှင့် အဖွဲ့သည် အရှေ့ကြေးနန်းရုံးသို့ ရောက်နေချိန်တွင် ၁၄ ခန်းဧရိယာကြီးမှ လူမကုန်သေးဟု သိရ၏။ ထိုအချိန်က ကြေးနန်းရုံးရှေ့မှ အင်္ဂလိပ်အရေးပိုင် H.N Lett က ရုပ်ဖြူလက်တို၊ ကာကီဘောင်းဘီတို့နှင့် ဂေါ်ရာဦးထုပ် ဆောင်းကာ ခါးပတ်မှာ ခြောက်လုံးပြူးအဆင်သင့်ထိုးပြီး စောင့်နေပြီ။ ထို့အတူ အရေးပိုင် ဒေးဗစ်လည်းရှိ၏။ "Go back home, Go back home..." ဟု အရေးပိုင်က ဟန့်တားသည်။ သံဃာတော်များက "We are armless" ဟု ပြန်အော်၏။ ဤသို့ဖြင့် ...။

မြားနတ်မောင်ဓာတ်ရှင်

မန္တလေးသည် ၂၆(ဘီ)လမ်းအား "အာဇာနည်လမ်း" ဟု ကမ္ဘာ့မော်ကွန်းတင်လိုက်ကြလေတော့သည်။ ထိုကာလ (၁၉၃၉ ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၀ရက်) အချိန်တွင် ကြေးနန်းရုံးနှင့် မျက်နှာချင်းဆိုင် ၂၆ ဘီလမ်းမ၏ တောင်ဘက်တန်းတွင် အယ်လ်ဖရက်စတန်း ဓာတ်ရှင်ရုံရှိသည်။ ထိုရုပ်ရှင်ရုံ၌ မောင်တင်မောင်၊ မေရှင် ပါဝင်သည့် မြားနတ်မောင် ဓာတ်ရှင်ပြနေသည်။ ယခုတော့ အယ်လ်ဖရက်စတန်း ရုပ်ရှင်ရုံ မရှိတော့ ...။ ထိုနေရာတွင် ဆိုင်ခန်းများ အစီအရီ ...။ လမ်းဘေး ပလက်ဖောင်းဆီအထိ အရောင်အသွေးစုံအင်္ကျီ များ ချိတ်ဆွဲထားကာ ဈေးဝယ်သူများကို ဆွဲဆောင်နေ၏။ ကြေးနန်းရုံးရှေ့ရာတွင် အော်တိုဖုန်း စက်ခလုတ် ရုံးကြီးရှိနေပြီ။ မြင့်မားလှ သော ဆယ်လူလာ တယ်လီဖုန်း မျှော်စင်ကြီး ကလည်း ထိုးထိုးထောင် ထောင်...။ ကြေးနန်းရုံး ဘက်တန်းမှာ မြင့်မား သည့် စတိုးဆိုင်ကြီးတွေ ရှိသည်။ အလူမီနီယမ် ကောင်တာ ...။ စတစ်ကာ ပလတ်စတစ် ဆိုင်းဘုတ် များက ပြုံးပြုံး ပြက်ပြက်။

နယ်ချဲ့လက်ချက်ဖြင့် သွေးမြေကျခဲ့ဖူးတာ

ထို့ကြောင့် ၂၆ဘီလမ်း၏ လမ်းစင်နှင့် စာလမ်းကြား။ (ယခင် အယ်လ်ဖရက်စတန်း ဓာတ်ရှင်ရုံနှင့် ကြေးနန်းရုံ ကြား) နေရာတွင် ခမ်းနားလှသော ဆိုင်ခန်း၊ ဈေးတန်း၊ စတိုးကြီးများက မှိုလိုပေါက်လာသည်။ ကားတွေ ဆိုင်ကယ်တွေနှင့် အသွားအလာ ကျပ်တည်း ရှုပ်ထွေးနေ သည့် မီးပွိုင့်အကွေ့ ကားမရပ်ရနေရာတွင် မရမကရပ်ပြီး ကားကလေးပေါ်မှ ဆင်းလာသည့် ခါးရှည်အင်္ကျီ အပွနှင့် အပွအကား ဒီဇိုင်းစက်ဝတ် မိန်းမငယ်လေးသည် ၂၆ ဘီလမ်းကို တောင်ဘက် မြောက်ဘက် ကူးကာ တစ်ဆိုင်



ဘီလမ်းနှင့် ဈေးချို။

ဝင် တစ်ဆိုင်ထွက် ဈေးဝယ်ထွက်နေ၏။ သူ ဖြတ်ကူး သော နိုင်ငံလွန်ကတ္တရာလမ်း ပြောင်နက်နက်ပေါ်တွင် လွန်ခဲ့သော နှစ်ပေါင်း ၈၀ နီးပါးကာလ ယခုလို လွတ်လပ် သော နိုင်ငံတော်အတွက် တောင်ထီးလင်းတိုက်က ဆရာတော် ဦးပဏ္ဍိတ၊ ငွေချိုတိုက် ဦးပညာဇောတ၊ တူမောင်းတိုက် ဦးပေပုလ္လ၊ စကုတိုက် ဦးဇနိတ၊ ငွေတောင် တိုက် ဦးအာလောကတို့ နယ်ချဲ့လက်ချက်ဖြင့် သွေးမြေကျ ခဲ့ဖူးတာ မသိ။ သို့သော် ဒီကနေ့ သူတို့အရွယ် လေးတွေ အများစုက သမိုင်းသိခြင်း မသိခြင်း က ကိစ္စမရှိ။

လွန်ခဲ့သော နှစ်ပေါင်း ၈၀ နီးပါး ကာလက အရိပ်များသည်ကား မှုန်မွှားဝေးလွင့်သွား...။ အခုတော့ ဘီလမ်းမ၏ ဖန်သားပြင်ပေါ်က အတိတ်ရောင်စုံ ပုံရိပ်များကား မထင်မရှား ခပ်ဝါးဝါး...။ အာဇာနည်လမ်း ကမ္ဘာ့မော်ကွန်းလည်း ပျောက်ဆုံးသွား...။

ထိုကာလကလည်း ၂၆ဘီလမ်းမှာ မြန်မာအိမ်သိပ်မရှိ။ နိုင်ငံခြားသား အိမ်များချည်းမို့ အားလုံးတံခါးပိတ်ထား ကြသည်။ "ရွှေထီးတိုက်" က တံခါးဖွင့်ပြီး တိုက်ရှေ့ ရေအိုးစင် တည်ထားသည်။ အင်္ဂလိပ်စစ်တပ်က ပစ်ခတ် လို ရန်ရင်းဆန်ခတ်ဖြစ်တော့ ရွှေထီးတိုက်ပေါ် ဝင်ပြေး လာသူတွေ အပြည့်တဲ့...။ သို့သော် ကြောက်လန့် ပိတ်ထား သော နိုင်ငံခြားသားပိုင်တိုက်များလည်း ဤသို့ ရက်ရက် စက်စက် နှိပ်ကွပ်မှုကိုမြင်ရတော့ နယ်ချဲ့မှန်းသူချည်းမို့ တိုက်တံခါးဖွင့်ကာ အကူအညီပေးခဲ့ကြသည်။

အာဇာနည်လမ်း ကမ္ဘာ့မော်ကွန်း

လွန်ခဲ့သော နှစ်ပေါင်း ၈၀ နီးပါး ကာလက အရိပ်များ သည်ကား မှုန်မွှားဝေးလွင့်သွား...။ အခုတော့ ဘီလမ်းမ၏ ဖန်သားပြင်ပေါ်က အတိတ်ရောင်စုံ ပုံရိပ်များကား မထင်မရှား ခပ်ဝါးဝါး...။ အာဇာနည်လမ်း ကမ္ဘာ့မော်ကွန်းလည်း ပျောက်ဆုံးသွား...။

ယခု ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဇွန်လ ၉ ရက်နေ့က မန္တလေး တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်မှာ အောင်မြေသာစံမြို့နယ် တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်က "ယနေ့လို မန္တလေးမြို့တော်ကြီး၏ နိုင်ငံတကာအဆင့်မီရန် လမ်း နံပါတ်များကို စနစ်တကျ ပြောင်းလဲ တပ်ဆင်နေချိန်တွင် သမိုင်းဝင်လမ်းမကြီးကို ခုတ်ခတ် မတိုင်မီကရှိခဲ့ သည့်အတိုင်း ဖြည့်စွက် ပြောင်းလဲသတ်မှတ်ရန် အစီ အစဉ်ရှိ-မရှိ" မေးမြန်းသောကြောင့် သက်ဆိုင်ရာ စည်ပင် သာယာရေးဝန်ကြီးက တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရနှင့် တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်က သဘောတူညီမှု ရရှိလျှင် ၂၆ဘီလမ်းကို အာဇာနည်လမ်းအပါအဝင် သမိုင်းဝင် လမ်းမကြီး(၉)ခုအား ယခင်မူလက ရှိခဲ့သည့် လမ်းအမည် များအတိုင်း ဖြည့်စွက် ပြင်ဆင် သတ်မှတ်ပေးမည်ဖြစ် ကြောင်း မြေကြားသွားသည်။ မကြာမီ အာဇာနည်လမ်း ကမ္ဘာ့မော်ကွန်း ပြန်လည်လင်းလက် တောက်ပပါ စေသော်။

ရေအသုံးချသူများအဖွဲ့ ဖွဲ့စည်းခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ အသိပညာပေးဆွေးနွေး

ပုလဲ ဇွန် ၂၁ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ယင်းမာပင်ခရိုင် ပုလဲမြို့နယ် မြောက်ယမားတစ် မူလ မြောင်းမကြီး ဆည်ရေသောက်စနစ်ဧရိယာ အတွင်းရှိ ကျေးသမားကျေးရွာအနီး ရေပေး မြောင်းအမှတ်(၃) တောင်သူနည်းပညာပေး စင်တာ၌ ရေအသုံးချသူများအဖွဲ့ ဖွဲ့စည်းခြင်း နှင့် အသိပညာပေးဆွေးနွေးပွဲကို ဇွန် ၁၃ ရက်

ညနေပိုင်းက ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ရှေးဦးစွာ ခရိုင်ဆည်မြောင်းနှင့် ရေအသုံး ချမှုစီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာန လက်ထောက် ညွှန်ကြားရေးမှူးဦးမျိုးနိုင်က မူလမြောင်းမကြီး နှင့် တူးမြောင်းများ ရေရှည်တည်တံ့နိုင်စေရေး အတွက် ဆည်မြောင်းနှင့် ရေအသုံးချမှုစီမံ ခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာနနှင့် Nippon Koei Consultant အဖွဲ့တို့ပူးပေါင်း၍ မြောက်ယမား

တစ် မူလမြောင်းမကြီး ဆည်ရေသောက် စနစ်ဧရိယာအတွင်းတွင် အသုံးချသူအဖွဲ့ကို ဖွဲ့စည်းပေးလျက်ရှိကြောင်း၊ ဖွဲ့စည်းထားရှိပြီး ဖြစ်သော ရေအသုံးချသူများအဖွဲ့ (WUG)များ ခိုင်မာစွာရပ်တည်နိုင်ရေး၊ တိုးချဲ့ဖွဲ့စည်း နိုင်ရေးနှင့် တောင်သူများအနေဖြင့်လည်း ဆည်ရေကို အလေအလွင့်နည်းစွာ အကျိုးရှိရှိ စနစ်တကျသုံးစွဲနိုင်ရေး၊ ရေလိုအပ်ချက်နည်း

သော စိုက်ပျိုးနည်းစနစ်များကို အသုံးပြုနိုင် ရေးအတွက် အသိပညာပေးဆွေးနွေးခြင်း များကို ဆည်မြောင်းနှင့် ရေအသုံးချမှုစီမံ ခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများက ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း ပြောကြားခဲ့ သည်။ ခရိုင်ဆည်မြောင်းနှင့် ရေအသုံးချမှုစီမံခန့် ခွဲရေးဦးစီးဌာန ဦးစီးအရာရှိ ဦးမင်းဇော်မြင့်က ရေအသုံးချသူများအဖွဲ့ ဖွဲ့စည်းပေးမည့် စည်းကမ်းသတ်မှတ်ချက်များကို ရှင်းလင်း

ပြောကြားခဲ့ပြီး တောင်သူများ၏ ဆန္ဒသဘော ထားနှင့်အညီ ကျေးသမား ကျေးရွာရေအသုံးချ သူများအဖွဲ့ကို ဖွဲ့စည်းပေးခဲ့ကာ မြို့နယ် ဆည်မြောင်းနှင့် ရေအသုံးချမှုစီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီး ဌာန ဦးစီးအရာရှိ ဦးကျော်စိုးအောင်က မူလ မြောင်းမကြီးနှင့် တူးမြောင်းများ ရေရှည် တည်တံ့ရန် ဆောင်ရွက်ပေးနေသည့် လုပ်ငန်း စဉ်များကို ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။

မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

နိုင်ငံတစ်ဝန်း အခြေခံပညာကျောင်းများဖွင့်လှစ်သွားရန် ပြင်ဆင်

ရန်ကုန် ဇွန် ၂၁

ကိုဗစ်-၁၉ ကမ္ဘာ့ကပ်ရောဂါ ထိန်းချုပ်ကာကွယ်ရေး အစီအမံများနှင့်အညီ မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်း အခြေခံပညာကျောင်းများကို ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်သွားရန်ပြင်ဆင်မှုများ စတင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

ယမန်နေ့ နံနက်ပိုင်းက ဒဂုံမြို့နယ် အမှတ်(၂)အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း (မြို့မ) ၌ ဒဂုံမြို့နယ် စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့နှင့် မြို့မ ကျောင်းသား ကျောင်းသူဟောင်းအသင်းဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ ဦးဆောင်ကာ အင်အား ၁၀၀ ကျော်တို့က ကျောင်းစာသင်ခန်းများအတွင်း



ဆေးဖျန်းခြင်း၊ ချို့နှယ်ပိတ်ပေါင်းများရှင်းလင်းခြင်း၊ ကျောင်းပတ်ဝန်းကျင် ရေမြောင်းများ ဆယ်ယူခြင်း၊ အမှိုက်သရိုက်များ ရှင်းလင်းဖယ်ရှားခြင်း စသည်ဖြင့် စုပေါင်းသန့်ရှင်းရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည်။ (အောက်ပုံ)

"မကြာမီဖွင့်မယ့်ပညာသင်နှစ်ဟာ ယခင်ပညာသင်နှစ်တွေနဲ့မတူပါဘူး။ ကျန်းမာရေးကို အဓိကထားပြီး ပြင်ဆင်မှုလုပ်ငန်းတွေ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။ ဒီအချိန်မှာ ကိုဗစ်-၁၉နဲ့ပတ်သက်ပြီးတော့ အဓိကပြင်ဆင်ရတာဖြစ်လို့ ကလေးတွေတစ်ဦးနဲ့တစ်ဦး ခြောက်ပေစီခြားပြီး ပညာသင်ကြားပေးနိုင်ဖို့ နေရာထိုင်ခင်းကိစ္စကို ပထမဆုံး ပြင်ဆင်ထားပါတယ်။ Social Distancing အရ လက်ရှိ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ အရေအတွက်၊ သင်ကြားပို့ချမယ့် ဆရာ ဆရာမဦးရေ အပေါ်မူတည်ပြီးတော့ တစ်သုတ်တစ်ပတ်ခြားလာမယ့် ဇူလိုင် ၂၁ ရက်မှာ ၂၀၂၀ -၂၀၂၁ ပညာသင်နှစ်ကို စတင်သွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်" ဟု ဒဂုံမြို့နယ် အမှတ် (၂) အခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်း ကျောင်းအုပ်ကြီး ဦးကိုကိုနိုင်က ကြေးမုံသို့ ပြောပြသည်။ အဆိုပါကျောင်း၌ မြို့နယ်ကြက်ခြေနီနှင့်ပူးပေါင်း၍ ဆေးဖျန်းခြင်းလုပ်ငန်းများကိုလည်း အပတ်စဉ်ဆောင်ရွက်နေကြောင်း၊ ထို့အပြင် နှာခေါင်းစည်းများ၊ လက်ဆေးရည်

များ၊ လက်ဆေးကန်များ လုံလောက်စွာထားရှိရေးဆောင်ရွက်ထားကြောင်း ကျောင်းအုပ်ကြီးက ထပ်လောင်းပြောပြသည်။

ထို့အပြင် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၊ မိဘပြည်သူများအား အသိပညာပေးမှုလုပ်ငန်းများ၊ ဖြစ်ပေါ်နေသော ကျန်းမာရေးအခြေအနေများ၊ ကလေးများ ရှောင်ရန်ဆောင်ရန်များကိုလည်း ဆရာ ဆရာမများမှတစ်ဆင့် အသိပညာပေးသွားရန်ပြင်ဆင်ထားကြောင်း သိရသည်။

အခြေခံပညာကျောင်းများပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ရာတွင် အဆင့်သုံးဆင့် သတ်မှတ်ဖွင့်လှစ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အထက်တန်းအဆင့်ကိုဇူလိုင် ၂၁ ရက်၊ အလယ်တန်းကို ဩဂုတ် ၄ ရက်နှင့် မူလတန်းကို ဩဂုတ်လလယ်တို့တွင် ဖွင့်လှစ်သွားရန် လျာထားကြောင်း၊ ယခုအခါ ဆရာ ဆရာမများ စနစ်သစ်ပညာရေးအတွက် အွန်လိုင်းမှတစ်ဆင့် သင်ကြားမှု သင်ယူမှုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေကြောင်း၊ ဇူလိုင် ၁၃ ရက်မှစပြီး ကျောင်းလက်ခံရေး ရက်သတ္တပတ်ကို ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

တစ်နိုင်ငံလုံးတွင် ပုံမှန်ဖွင့်နိုင်သော ကျောင်းပေါင်း ၂၇၀၀၀ ခန့်ရှိပြီး တစ်ပတ်ခြားဖွင့်ရမည့်ကျောင်း ၁၄၀၉၆ ကျောင်း ရှိကြောင်း၊ တစ်ပတ်ခြား နှစ်သုတ်တက်ကျောင်း ၅၁၂၇ ကျောင်းရှိကြောင်း သိရသည်။ **မြင့်မောင်စိုး**

သန်လျင်၌ မိုးစပါးစိုက်ပျိုးစရိတ်ချေးငွေများ မှီဘိုင်းဖုန်း KBZ pay မှ စတင်ထုတ်ချေး

ရန်ကုန် ဇွန် ၂၁

၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် မိုးရာသီ မိုးစပါးစိုက်ပျိုးစရိတ်ချေးငွေများကို ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာလ သက်သာသောအတိုးနှုန်း ၅ ရာခိုင်နှုန်းဖြင့် ရန်ကုန်တောင်ပိုင်းခရိုင် သန်လျင်မြို့နယ်ရှိ ခရိုင်မြန်မာ့လယ်ယာဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ်၌ ထုတ်ချေးပေးလျက်ရှိရာ ဇွန် ၁၉ ရက် နံနက်ပိုင်းက တောင်သူများအား မှီဘိုင်းဖုန်းဖြင့်ချိတ်ဆက်၍ KBZ pay မှ စိုက်ပျိုးစရိတ်ချေးငွေများအား ထုတ်ချေးပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ ထိုသို့ထုတ်ချေးပေးရာတွင် သန်လျင်မြို့နယ် စစ်ပင်ကွင်းကျေးရွာအုပ်စုမှ မိုးစပါးစိုက်ပျိုးထုပ်လုပ်သော တောင်သူကိုးဦးအတွက် စိုက်ပျိုးစရိတ် ငွေကျပ် ၉၉ သိန်းအား မှီဘိုင်းဖုန်းဖြင့် ချိတ်ဆက်ကာ KBZ pay မှ ထုတ်ချေးပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ရန်ကုန်တောင်ပိုင်းခရိုင် (သန်လျင်) ခရိုင်မြန်မာ့လယ်ယာဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ်မှ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် မိုးရာသီ မိုးစပါးစိုက်ပျိုးရေးအတွက် သန်လျင်မြို့နယ် အတွင်းရှိ ကျေးရွာအုပ်စု ၂၈ အုပ်စု၊ တောင်သူပေါင်း ၄၇၀၀ တို့၏ လယ်ယာမြေဧက ၃၄၀၀၀ အတွက် မိုးရာသီ မိုးစပါးစိုက်ပျိုးစရိတ်ချေးငွေကျပ်သန်း ၅၁၀၀ လျာထားခဲ့ပြီး မိုးစပါးစိုက်ပျိုးစရိတ်ချေးငွေများအား မေ ၁၅ ရက်မှ စတင်ကာ ထုတ်ပေးလျက်ရှိပြီး ကျန်ရှိစိုက်ပျိုးစရိတ်ချေးငွေများအား ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် စက်တင်ဘာလကုန် နောက်ဆုံးထား ထုတ်ချေးပေးသွားမည်ဖြစ်သည်။

နိုင်ငံတော်အစိုးရမှ ကိုဗစ်- ၁၉ ရောဂါ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးအတွက် မြန်မာ့လယ်ယာဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ်မှ အထူးချေးငွေအဖြစ် တစ်ဧကလျှင် ငွေကျပ် ၅၀၀၀ နှုန်းဖြင့် တောင်သူများအား ထပ်မံထုတ်ချေးပေးသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း ရန်ကုန်တောင်ပိုင်းခရိုင် မြန်မာ့လယ်ယာဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ်မှ သိရသည်။

သက်နိုင် (သန်လျင်)

သင်ရိုးသစ် Grade-7 နှင့် Grade-10 သင်တန်းများ ဆက်လက်ဖွင့်လှစ်ပို့ချမည်

မော်လမြိုင်ကျွန်း ဇွန် ၂၁

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး မော်လမြိုင်ကျွန်းမြို့နယ်တွင် Grade-7 (သတ္တမတန်း) နှင့် Grade-10 (ဒသမတန်း)သင်ရိုးသစ်သင်တန်းဖွင့်ပွဲများကို မူလတန်း စတုတ္ထတန်း သင်ရိုးသစ်သင်တန်းအပြီးတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာလအတွင်း သတ်မှတ်ထားသောစည်းကမ်းများနှင့်အညီ ဖွင့်လှစ်ပို့ချသွားရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း မြို့နယ်ပညာရေးမှူးရုံးမှ သိရသည်။

သတ္တမတန်းသင်ရိုးသစ် (Grade-7) သင်တန်းကို ဇွန် ၂၂ ရက်မှ ၂၈ ရက်အထိ ဖွင့်လှစ်ပို့ချပေးမည်ဖြစ်ပြီး သင်တန်းသား သင်တန်းသူ ဆရာ ဆရာမ ၉၀၀ တက်ရောက်ကြမည်ဖြစ်ကာ နည်းပြ ၂၄ ဦးတို့က သင်ကြားပို့ချပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ Grade -10 (ဒသမတန်း) သင်ရိုးသစ်သင်တန်းကို ဇွန် ၂၉ ရက်မှ ဇူလိုင် ၈ ရက်အထိ ဖွင့်လှစ်ပို့ချသွားမည်ဖြစ်ပြီး သင်တန်းသား သင်တန်းသူ ဆရာ ဆရာမ ၁၈၂ ဦး တက်ရောက်ကြမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မြင့်အောင်(မော်လမြိုင်)

ဆောချောင်းကူးတံတား(ငုပ်လျှိုးတံတား) တည်ဆောက်မှုလုပ်ငန်းများ ၈၀ ရာခိုင်နှုန်းပြီးစီး

ဆော ဇွန် ၂၁

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ဂန့်ဂေါခရိုင် ဆောမြို့နယ် ခွင်းချောင်းကျေးရွာ အနီး၌ ကျေးလက်လမ်းဦးစီးဌာန တံတားတည် ဆောက် ရေးအဖွဲ့မှ တည်ဆောက်နေသည့် ခွင်းချောင်း ကျေးရွာနှင့် ဆောမြို့သို့ဆက်သွယ် ထားသော ဆောချောင်းကူးတံတား (ငုပ်လျှိုးတံတား) သည် ယခုအခါ ၈၀ ရာခိုင်နှုန်း တည်ဆောက်ပြီးစီးနေပြီ ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ ငုပ်လျှိုးတံတားအား ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် မကွေး တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့၏ ခွင့်ပြု ရန်ပုံငွေကျပ်သန်း ၃၀၀ ဖြင့် ဆော ချောင်းကိုဖြတ်ပြီး ရှစ်မီတာအခန်း နှစ်ခန်း၊ ၁၀ မီတာ အခန်းခြောက် ခန်းပါရှိသည့် သံကွန်ကရစ်တံတား အမျိုးအစားဖြစ်ကာ တံတားအရှည်မှာ



၇၆ မီတာ (ပေ ၂၅၀) ရှိပြီး အကျယ်မှာ ၄ ဒသမ ၇ မီတာရှိကြောင်းသိရသည်။ အဆိုပါတံတား တည်ဆောက် ပြီးစီးသွားပါက စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်နေကြသောခွင်းချောင်းကျေးရွာ

နှင့် အနီးပတ်ဝန်းကျင်ကျေးရွာများ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးအဆင်ပြေ ချောမွေ့သွားမည့်အပြင် ဆက်စပ်လျက် ရှိသည့် ကျေးရွာများ၊ ချင်းပြည်နယ် ကန်ပက်လက်မြို့နယ်ရှိ ကျေးရွာ

အချို့တို့ပါ ကုန်စည်စီးဆင်းမှုနှင့် ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေးတို့အတွက် အဆင်ပြေသွားစေမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

စိန်ကျော်

ပျဉ်းမနားမြို့ အာဟာရသုခဈေး၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ရေး ငါးရိက္ခာများစားသုံးပေး ပို့စတာစိုက်ထူခြင်းနှင့် ပညာပေးလက်ကမ်းစာစောင်များဖြန့်ဝေ

နေပြည်တော် ဇွန် ၂၁
နေပြည်တော် ဒက္ခိဏခရိုင် ပျဉ်းမနား မြို့နယ်ငါးလုပ်ငန်း ဦးစီးဌာနမှ ပြုလုပ်သည့် ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ရေး ငါးရိက္ခာများစားသုံးပေး ပို့စတာ စိုက်ထူခြင်းနှင့် ပညာပေးလက်ကမ်း စာစောင်ဖြန့်ဝေခြင်းကို ဇွန် ၂၀ ရက် နံနက်ပိုင်းက ပျဉ်းမနားမြို့ အာဟာရ သုခဈေးတွင် ပြုလုပ်ခဲ့သည်။

ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ရေး ငါးရိက္ခာ များ စားသုံးပေးအကြောင်းနှင့် ပတ်သက်၍ နေပြည်တော်တိုင်း ငါး လုပ်ငန်းဦးစီးဌာန ဒုတိယတိုင်းဦးစီး မှူး ဦးဇော်လင်းမြင့်နှင့် ဝန်ထမ်းများ၊ အာဟာရသုခဈေး အုပ်ချုပ်မှုတာဝန်ခံ ရုံးမှ တာဝန်ရှိသူများက ငါး စားသုံးခြင်းဖြင့် လိုအပ်သည့် အဖိုး တန် အာဟာရဓာတ်များစွာ ရရှိနိုင်

ကြောင်းကို ပြည်သူများသိရှိနိုင်ရန် အတွက် ဈေးအတွင်း ပို့စတာများ စိုက်ထူခြင်းနှင့် ဈေးသည်များ၊ ဈေးသွားဈေးလာများကို အသိပညာ ပေး လက်ကမ်းစာစောင်များ ဖြန့်ဝေပြီး ခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ကြသည်။

ဆက်လက်၍ နေပြည်တော်တိုင်း ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာန ဒုတိယတိုင်း ဦးစီးဌာနမှူးနှင့် ဝန်ထမ်းများသည် ပျဉ်းမနား မြို့နယ်အတွင်းရှိ နှမ်းတော ကျေးရွာနှင့် သစ်စိမ့်ပင်ကျေးရွာအနီးရှိ အောက်ပေါင်းလောင်း ရေလွှဲဆည် တွင် ငါးသယ်ဇာတထိန်းသိမ်းရေးနှင့် ဘက်ထရီယောတိုက်/ကျဉ်စက်ဖြင့် ငါးဖမ်းခြင်းများ ရှောင်ကြဉ်ကြပါစို့ ပညာပေးပို့စတာ စိုက်ထူခဲ့ကြောင်း သိရသည်။



မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

မုဒုံမြို့နယ်၌ ငါးမျိုးများစိုက်ထည့်

မုဒုံ ဇွန် ၂၁
မုဒုံပြည်နယ် မုဒုံမြို့နယ်ရှိ ကန်ကြီး ကန်တွင် ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီက မော်လမြိုင်ခရိုင် ငါးလုပ်ငန်းဦးစီး ဌာနမှ ခရိုင်ဦးစီးမှူး ဦးဝင်းမြင့်နှင့် ဝန်ထမ်းများ၊ ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူ များက ငါးမျိုးစိတ်များ တိုးပွားစေရန် နှင့် ငါးသယ်ဇာတများ ထိန်းသိမ်းရန် ရည်ရွယ်၍ ငါးမြစ်ချင်းငါးသား ပေါက် ကောင်ရေ ၁၅၀၀၀ ကို မုဒုံမြို့နယ်ရှိ ကန်ကြီးကန်တွင်လည်းကောင်း၊ မုဒုံ မြို့နယ် ဝင်းဖန်ဆည်တွင် ငါးမြစ်ချင်း ငါးသားပေါက်ကောင်ရေ ၁၀၀၀၀ ကိုလည်းကောင်း အခမဲ့ငါးမျိုးစိုက် ထည့်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

ချင်းပြည်နယ် သီးမစ်ရေဝေရေလဲရိယာများအတွင်း သစ်စေ့မြေလုံး ၃၉၀၀၀၀ ကို ရဟတ်ယာဉ်ဖြင့် ကြွချစိုက်ပျိုး

ဟားခါး ဇွန် ၂၁

သယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာန သစ်တောဦးစီးဌာနနှင့် ချင်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့တို့၏ ပူးပေါင်းစီစဉ်ဆောင်ရွက်မှုဖြင့် ချင်းပြည်နယ် သီးမစ်ရေဝေရေလဲရိယာများအတွင်း စိမ်းလန်းစိုပြည်စေရေးနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ကောင်းမွန် ဖြစ်ပေါ်လာစေရေး ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် သစ်စေ့မြေလုံး (Seed Ball) ၃၉၀၀၀၀ ကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီက ရဟတ်ယာဉ်ဖြင့် ကြွချစိုက်ပျိုးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သီးမစ်ဆည် ရေဝေရေလဲရိယာများအတွင်း တောင်ကတုံးများနှင့် သစ်တောကြိုးပြင်တောများတွင် သစ်တောဦးစီးဌာနမှ ပျိုးထောင်ထားရှိသည့် သစ်စေ့မြေလုံးများဖြစ်သော မိုင်းမောမျိုးစေ့ ၂၀၀၀၀၀၊ ထင်းရှူးမျိုးစေ့ ၇၀၀၀၀၊ ရေသင်းဝင်မျိုးစေ့ ၆၀၀၀၀ နှင့် ချယ်ရီမျိုးစေ့ ၆၀၀၀၀ စုစုပေါင်း ၃၉၀၀၀၀ ကို ရဟတ်ယာဉ်ဖြင့် သယ်ဆောင်၍ သစ်တောသစ်ပင်များ ပြန်လည်ပေါက်ရောက်လာစေရန်အတွက် တာဝန်ရှိသူများက

ကြွချစိုက်ပျိုးခဲ့ကြသည်။

ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်

အဆိုပါသစ်စေ့မြေလုံးများ ကြွချစိုက်ပျိုးသည့် အခမ်းအနားသို့ ချင်းပြည်နယ် လုံခြုံရေးနှင့် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီး ဗိုလ်မှူးကြီးဟန်ဝင်းအောင်၊ ချင်းပြည်နယ် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေး၊ သစ်တောနှင့် သတ္တုဝန်ကြီးဦးမာန်ဟင်းဒါလ်၊ စစ်ဗျူဟာအဖွဲ့အခြေချ (ဟားခါး) မှ စစ်ဗျူဟာမှူး ဗိုလ်မှူးကြီးသန်းဦးနှင့် အရာထမ်း၊ အမှုထမ်း တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ချင်းပြည်နယ်သစ်တောဦးစီးဌာန ပြည်နယ်ဦးစီးမှူး ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးကျော်မင်းသိန်းနှင့် ဝန်ထမ်းများ၊ ချင်းပြည်နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန ပြည်နယ်ဦးစီးမှူး ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးအောင်မျိုးဦးနှင့် ဝန်ထမ်းများ တက်ရောက်ခဲ့ကြပြီး သစ်စေ့မြေလုံးများ ဖြန့်ကြဲရာသို့ တပ်မတော် (လေ)မှ ဗိုလ်မှူး မိုးစည်သူကြိုင်နှင့် တပ်ဖွဲ့ဝင်များ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

ခရိုင် (ပြန်/ဆက်)



ဝင်ငွေတိုးသီးနှံပင်များ တောင်စောင်းနည်းစနစ်များဖြင့် စနစ်တကျစိုက်ပျိုးနိုင်ရေး ကွင်းဆင်းပညာပေး

တာချီလိတ် ဇွန် ၂၁

ရှမ်းပြည်နယ် (အရှေ့ပိုင်း) တာချီလိတ်မြို့နယ် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနက ဝင်ငွေတိုး သီးနှံပင်များအား တောင်စောင်းစိုက်ပျိုးနည်းစနစ်များဖြင့် စနစ်တကျ

စိုက်ပျိုးနိုင်ရေး လက်တွေ့ကွင်းဆင်း ပညာပေးခြင်းကို ယမန်နေ့နံနက်ပိုင်းက နယ်မြေခံတပ်ရင်းဧရိယာအတွင်း၌ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ ထိုသို့ နည်းပညာပေးဆောင်ရွက်ခြင်းကို ခရိုင်

မျိုးစေ့တာဝန်ခံ၊ ခရိုင်မြေအသုံးချတာဝန်ခံတို့နှင့်အတူ မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးစိုင်းခင်ဇော်လတ်နှင့် ဝန်ထမ်းများအဖွဲ့က တောင်ကုန်း၊ တောင်စောင်းများတွင် မိုးရေ လေတိုက်စားမှုများကြောင့် အပေါ်ယံမြေဆီလွှာများ ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုမှ ကာကွယ်ပေးနိုင်ပြီး ဝင်ငွေတိုးစေနိုင်သည့် နှစ်ရှည်သီးနှံပင်များ၊ ရာသီ သီးနှံပင်များ စနစ်တကျ စိုက်ပျိုးနိုင်ရန်အတွက် A-Frame တည်ဆောက်၍ ကွန်တိုလိုင်ဗေးရှင်း နည်းပညာများ၊ ကွန်တိုလိုင်အလိုက် ထွန်ယက်စိုက်ပျိုးခြင်း နည်းပညာများ၊ နှစ်ရှည်သီးနှံအပြင် တန်းကြားထဲတွင် ရာသီသီးနှံပင်များ၊ မြေဆီလွှာတိုးတက်ကောင်းမွန်လာစေရန် သဘာဝအာဟာရဓာတ်ရှိသော ပဲမျိုးရင်း ဝင်အပင်များ၊ ပိုက်ဆံလျှော်ပင်များ စိုက်ပျိုးနိုင်ရေး နည်းပညာများ လက်တွေ့ကွင်းဆင်း ပြသပေးသည်။ ယင်းအပြင် တပ်မိသားစုစိုက်ခင်းများအတွင်းသို့ ကွင်းဆင်းကြည့်ရှုကာ သဘာဝမြေဩဇာ EM တိုက်ကူမှု မြေဆွေးပြုလုပ်သုံးစွဲနိုင်ရေးနှင့် သဘာဝပိုးသတ်ဆေး ပြုလုပ်သုံးစွဲနိုင်ရေး နည်းပညာများ ရှင်းလင်းပြသပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)



ခရီးသည်တင်ရေယာဉ်အသစ်များပြေးဆွဲနိုင်ရန် ကနဦးပတ်ဝန်းကျင်ဆန်းစစ်လေ့လာမှု ရှင်းလင်းဆွေးနွေး

မုံရွာ ဇွန် ၂၁

မြန်မာနိုင်ငံနှင့် နယ်သာလန်နိုင်ငံတို့ပူးပေါင်း၍ ချင်းတွင်းမြစ်ကြောင်း တစ်လျှောက် ခရီးသည်တင်ရေယာဉ်အသစ်များ ပြေးဆွဲမည့်စီမံကိန်းနှင့် ကနဦးပတ်ဝန်းကျင်ဆန်းစစ်လေ့လာခြင်း ရှင်းလင်းဆွေးနွေးပွဲကို ဇွန် ၁၉ ရက် ညနေပိုင်းက မုံရွာမြို့သင်္ဘောဆိပ်ရှိ ချမ်းငြိမ်းသင်္ဘောပေါ်၌ ကျင်းပသည်။

"ချင်းတွင်းမြစ်ကြောင်း ခရီးသည်ပို့ဆောင်ရေးစီမံကိန်း (Chindwin River Passenger Transport Project) ရဲ့ ဆောင်ရွက်မယ့်လုပ်ငန်းတွေမှာ IWT ရေယာဉ်တွေအစား အဆင့်မြင့်ခရီးသည်တင်ရေယာဉ်တွေကို နွေရာသီ ရေရသည့်အချိန်မှာ ပြေးဆွဲနိုင်ဖို့ဖြစ်ပါတယ်။ အဲဒီရေယာဉ်အသစ်တွေကို ချင်းတွင်းမြစ်တစ်လျှောက် မြို့နယ်တွေအကြား ခရီးသည်ပို့ဆောင်ရာမှာ အသုံးပြုမှာဖြစ်ပါတယ်။ အဲဒါတွေလုပ်ဖို့ ကနဦးပတ်ဝန်းကျင်ဆန်းစစ်လေ့လာတာ (IEE) တွေလုပ်ပြီး ရှင်းလင်းဆွေးနွေးအကြံပြုချက်ရယူတာပါ" ဟု ပြည်တွင်းရေးကြောင်းပို့ဆောင်ရေး လက်ထောက်အထွေထွေမန်နေဂျာ ဦးလေးနိုင်က ပြောပြသည်။ အဆိုပါစီမံကိန်းတွင် ဆိပ်ခံတံတားများ၊ သင်္ဘောများကို ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းရန် သင်္ဘောကျင်းများကို အဆင့်မြင့်တင်ခြင်းနှင့် သောင်တူးခြင်းလုပ်ငန်းများ ပါဝင်သည်။

"ချင်းတွင်းမြစ်တစ်လျှောက်က မုံရွာ-ကနီ-မင်းကင်း-ကလေး-မော်လိုက်-ဖောင်းပြင်-ဟုမ္မလင်း-ထမံသီနဲ့ ခန္တီးမြို့တွေမှာ ဆိပ်ခံတံတား ကိုးခု တည်ဆောက်မှာဖြစ်ပါတယ်။ ပြေးဆွဲမယ့်သင်္ဘောကိန်းစင်းရဲ့ အရွယ်အစားက အရှည် ၂၄ မီတာ၊ အကျယ်ခန့်မီတာ၊ ရေစူးအနက်တစ်မီတာ ရှိတဲ့ ခရီးသည် ၃၂၀ တင်နိုင်တဲ့ သင်္ဘောဖြစ်ပါတယ်။ ပြည်ပကတည်ဆောက်တဲ့ သင်္ဘောကိုယ်ထည်တွေကို ဒီလ IWT သင်္ဘောကျင်းမှာ တပ်ဆင်ပြီး သင်္ဘောတွေကို ပုံမှန်ထိန်းသိမ်းတာတွေ ပြုလုပ်မှာဖြစ်ပါတယ်။ မုံရွာ IWT သင်္ဘောကျင်းမှာ သင်္ဘောတွေကို အရေးပေါ်လိုအပ်ရင် အသေးစားပြုပြင်တာတွေ ပြုလုပ်သွားမှာဖြစ်ပါတယ်။ ချင်းတွင်းမြစ်တစ်လျှောက် နှစ်စဉ် ၁၇ နေရာလောက်မှာ သောင်တူးရမှာဖြစ်ပါတယ်။ အကြမ်းမျှင်းခန့်မှန်းထားတာက နှစ်စဉ် ၂၄၅၀၀၀ ကုဗမီတာလောက် တူးရပါမယ်" ဟု Water Bridge Myanmar Co., Ltd. မှ မန်နေဂျင်းဒါရိုက်တာ ဦးကျော်လင်းထက်က ပြောပြသည်။

မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေး လုပ်ထုံးလုပ်နည်းနှင့် IFC ၏ ချမှတ်ထားသောလမ်းညွှန်ချက်များအတိုင်းစီမံကိန်းအပေါ် ကနဦးပတ်ဝန်းကျင်ဆန်းစစ်လေ့လာခြင်းကို ချင်းတွင်းမြစ်တစ်လျှောက် မြို့ကိုးမြို့တွင် ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း Environment Myanmar Cooperative အကြံပေးဒေါ်သီတာငြိမ်းထံမှ သိရသည်။

စီမံကိန်းအကောင်အထည်ပေါ်ပါက ချင်းတွင်းမြစ်တစ်လျှောက် မြို့ကိုးမြို့ဆိပ်ခံတံတား၊ သင်္ဘောနှင့် သင်္ဘောကျင်းတို့တွင် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ရရှိလာနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ မျိုးဝင်းထွန်း (မုံရွာ)

မသန်စွမ်းသူများအတွက် မုန့်ဖုတ်နှင့် ကော်ဖီသင်တန်း (၁/၂၀၂၀) သင်တန်းသားများ လူတွေ့မေးမြန်းစစ်ဆေး

ရန်ကုန် ဇွန် ၂၁

Korea Disabled people's Development Institute (KODDI) ၏ ရန်ပုံငွေကူညီပံ့ပိုးပေးမှုဖြင့် ရွှေမင်းသားဖောင်ဒေးရှင်း(မြန်မာ) က ဖွင့်လှစ်မည့် မသန်စွမ်းသူများအတွက် မုန့်ဖုတ်နှင့် ကော်ဖီသင်တန်း (၁/၂၀၂၀) အတွက် လူတွေ့အင်တာဗျူးမေးမြန်းစစ်ဆေးခြင်းကို ဇွန် ၁၈ ရက်က ရွှေမင်းသားဖောင်ဒေးရှင်း (မြန်မာ) ရုံးချုပ်၌ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။

အဆိုပါသင်တန်းအား လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြန်လည်ထူထောင်ရေးဦးစီးဌာန၏ လမ်းညွှန်မှု၊ KODDI ၏ ရန်ပုံငွေကူညီပံ့ပိုးမှုဖြင့် ရွှေမင်းသားဖောင်ဒေးရှင်း (မြန်မာ) က စာတွေ့လက်တွေ့ သုံးလကြာ သင်ကြား ပို့ချသွားမည်ဖြစ်သည်။

အဆိုပါသင်တန်းသည် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်တွင် ဖွင့်လှစ်သည့် ပထမဆုံးသင်တန်းဖြစ်ပြီး ရန်ကုန်တွင် ဖွင့်လှစ်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ရန်ကုန်မြို့တွင်းမှ သင်တန်းသားများအတွက် နေ့စဉ်ခရီးစရိတ်ပံ့ပိုးပေးမည်ဖြစ်ပြီး နယ်မှလာရောက်သူများအတွက် နေရာထိုင်ခင်းနှင့် နေ့စဉ်စားစရိတ်များ ထောက်ပံ့ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ၂၀၁၉ ခုနှစ်အတွင်း မုန့်ဖုတ်နှင့် ကော်ဖီသင်တန်း ငါးကြိမ်ဖွင့်လှစ်ခဲ့ပြီး သင်တန်းသား သင်တန်းသူ ၆၀ တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း ရွှေမင်းသားဖောင်ဒေးရှင်း (မြန်မာ) မှ သိရသည်။

အဆိုပါသင်တန်းသို့လျှောက်ထားသူ ၃၂ ဦးရှိရာ ထိုလျှောက်ထားသူများအနက်မှ ပထမအသုတ်အနေဖြင့် ရှစ်ဦးကို ရွေးချယ်သွားမည်ဖြစ်ပြီး ရွေးချယ်ခံရသူများကို ဇွန် ၂၂ ရက်တွင် ဆက်သွယ်အကြောင်းကြား

ကြေညာသွားမည် ဖြစ်သည်။

အလုပ်အကိုင်ရှာဖွေပေးမည့် ရွှေမင်းသားဖောင်ဒေးရှင်း(မြန်မာ) အနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံရှိ မသန်စွမ်းသူများ အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း သင်တန်းအခွင့်အလမ်းများ ပိုမိုလက်လှမ်းမီရရှိရန်နှင့် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းနှင့် ဝင်ငွေများ ပိုမိုရရှိကာ ဂုဏ်သိက္ခာရှိစွာဖြင့် ၎င်းတို့၏မိသားစုနှင့် လူ့အသိုင်းအဝိုင်းအား ပြန်လည်မျှဝေအကျိုးပြုနိုင်ရန်ရည်ရွယ်၍ မုန့်ဖုတ်နှင့် ကော်ဖီသင်တန်းကို ဖွင့်လှစ်သင်ကြား ပို့ချပေးခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ သင်တန်းတွင် ထူးချွန်သူများအား ဟိုတယ်များ၊ မုန့်နှင့် ကော်ဖီဆိုင်များနှင့် ချိတ်ဆက်၍ အလုပ်အကိုင်ရှာဖွေပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ကိုထက်

ဝေါလေမြိုင်မြို့၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကြိုတင်ကာကွယ်ရေး အသိပညာပေးလက်ကမ်းစာစောင်နှင့် နှာခေါင်းစည်းများ အခမဲ့ဖြန့်ဝေ

ဝေါလေမြိုင် ဇွန် ၂၁

ကရင်ပြည်နယ် ဝေါလေမြိုင်မြို့တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြိုတင်ကာကွယ်ရေး အသိပညာပေးလုပ်ငန်းများကို စဉ်ဆက်မပြတ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ယနေ့နံနက် ၈ နာရီက ဝေါလေမြိုင်မြို့ရှိရွေးချင်းဆိုင်များနှင့် ဈေးဝယ်သူများအား

ကိုဗစ်-၁၉ အသိပညာပေးလက်ကမ်းစာစောင်နှင့် နှာခေါင်းစည်းများကို အခမဲ့ဖြန့်ဝေပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ထိုသို့ဖြန့်ဝေရာတွင် ဝေါလေမြိုင်မြို့ အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးကောင်းရှိနှင့် ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်းများစုပေါင်း၍ ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီး

ဌာနမှထုတ်ဝေသော ကိုဗစ်-၁၉ မပြန့်ပွားဖို့ မိမိစကားကွယ်စွဲ သတင်းစကား လက်ကမ်းစာစောင်များ ဖြန့်ဝေခြင်းနှင့် ဈေးရောင်းချသူများ၊ ဈေးဝယ်သူများနှင့် ပြင်ပသို့ သွားလာနေသူများအား နှာခေါင်းစည်းများ ဝတ်ဆင်သည့်အလေ့အကျင့်များရှိလာစေရန် အသိပညာပေးခြင်းအနေဖြင့် နှာခေါင်းစည်းများကို အခမဲ့ဖြန့်ဝေပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ် (ပြန်/ဆက်)

မအူပင်မြို့နယ်၌ သစ်စိမ်းမြေဩဇာ(ပိုက်ဆံလျှော်)စံကွက်ရိတ်သိမ်း

မအူပင် ဇွန် ၂၁
ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး မအူပင်ခရိုင် မအူပင်မြို့နယ် ငါးကြီးဂရက်ဘက်စုံနည်းပညာသုံးစံပြုကျေးရွာ တောင်သူ ဦးချစ်တင်၏လယ်မြေ ၁၀ဧကတွင် သစ်စိမ်းမြေဩဇာ (ပိုက်ဆံလျှော်) စံကွက်ရိတ်သိမ်းခြင်းနှင့် ထယ်ထိုး၊ ထွန်မွှေ၊ မြေမြှုပ်ခြင်းကို ဇွန် ၁၉ ရက် နံနက်ပိုင်းက ဆောင်ရွက်ခဲ့ သည်။

မိုးစပါး မြေဆီလွှာဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် အောင်မြင်ဖြစ်ထွန်း နေသော သစ်စိမ်းမြေဩဇာ(ပိုက်ဆံလျှော်)စိုက်ခင်းအား ထယ်ထိုးခြင်း၊ ထွန်မွှေခြင်း၊ မြေမြှုပ်ခြင်းလုပ်ငန်းများကို မအူပင်မြို့နယ် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးသာအေးဦးဆောင်သောဝန်ထမ်းများက ထိုကျေးရွာရှိ လယ်မြေ ၁၀ ဧကတွင် သစ်စိမ်းမြေဩဇာ(ပိုက်ဆံလျှော်) စံကွက်ရိတ်သိမ်းခဲ့ရာ ၅ ဒသမ ၈၈ တန်နှုန်းထွက်ရှိ ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ခရိုင်(ပြန်/ ဆက်)



သုံးခွမြို့နယ် ဦးကြာမိုင်းပတုပ်ကျေးရွာတွင် မျိုးစေ့ချက်ရိယာဖြင့် မနောသုခမျိုးစိုက်ပျိုး

ရန်ကုန် ဇွန် ၂၁
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး သုံးခွမြို့နယ် ဦးကြာမိုင်းပတုပ်ကျေးရွာတွင်၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် မိုးစပါးစိုက်ပျိုးရာသီတွင် တောင်သူ ဦးလှထွန်း၏ လယ်မြေ ငါးဧက၌ ဇွန် ၁၉ ရက် နံနက်ပိုင်းက မနောသုခမျိုးမျိုးစေ့ချက်ရိယာ ဖြင့် စိုက်ပျိုးကြောင်း သိရသည်။ မျိုးစေ့ချက်ရိယာဖြင့် စိုက်ပျိုးခြင်း ဖြင့် မျိုးစေ့နှုန်းသက်သာခြင်း၊ စပါး

ပင်ပွားစည်းမှုကောင်းခြင်း၊ ဆေးဖျန်း ခြင်း၊ မြေဆီကြပ်ပတ်ရာတွင် လွယ်ကူ အဆင်ပြေခြင်း၊ စပါးပင်အတွက် အာဟာရဓာတ်များကိုမျှတစွာရရှိခြင်း၊ အတန်းညီညာစွာ ပေါက်သဖြင့် လေဝင်လေထွက် ကောင်းခြင်း၊ အလင်းရောင် ကောင်းစွာရရှိခြင်း၊ ကုန်ကျစရိတ် သက်သာခြင်း၊ အပင်ပေါက် ညီညာခြင်း၊ စပါးအထွက် နှုန်းမှာ သာမန်ကြပ်ပတ်စိုက်ပျိုးခြင်း

ထက် အထွက်နှုန်းပိုထွက်ခြင်း စသည့် အကျိုးကျေးဇူးများရရှိမည်ဖြစ်ကြောင်း မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးမှူး ဦးတင် မြင့်အောင်က ပြောကြားသည်။ အဆိုပါ မျိုးစေ့ချက်ရိယာဖြင့် စိုက်ပျိုးခြင်းအား လယ်ဧက ၁၀၀ ကျော်တွင် မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီး ဌာနနှင့် တောင်သူတို့ ပူးပေါင်းကာ စိုက်ပျိုးမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
ကိုကျော်(သုံးခွ)

မိုင်းယောင်းဒေသမျိုး သခွားမွှေး ဈေးကောင်းရရှိ

မိုင်းယောင်း ဇွန် ၂၁
ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း)တာချီလိတ်ခရိုင် မိုင်းယောင်းမြို့နယ်တွင် မိမိတို့အိမ် ခြံဝင်း အတွင်း တစ်ပိုင်တစ်နိုင် သခွားမွှေးစိုက်ပျိုး၍ ကိုယ်တိုင်ရောင်းချခြင်း ဖြင့် ဈေးကောင်းရရှိကြောင်း သိရသည်။
မိုင်းယောင်းမြို့နယ်တွင် သခွားမွှေးပင်များကို ခြံအနေဖြင့်စိုက်ပျိုးခြင်း၊ တစ်ဦးချင်း တစ်ပိုင်တစ်နိုင်စိုက်ပျိုးခြင်းများရှိရာ ယခုအခါ မိုင်းယောင်းဒေသ မျိုး သခွားမွှေးကို အများအားဖြင့် စိုက်ပျိုးကြသည်။
သခွားမွှေးများကို ပိုးမကျစေရန် အိတ်စွပ်ခြင်း၊ ခူးဆွတ်ရာတွင်လည်းအိတ် ကို ဖွင့်၍ကြည့်ပြီး မမှည့်ပါက အိတ်ပြန်စွပ်ခြင်းဖြင့် အလုပ်ရှုပ်ပင်ပန်းသော် လည်း စားသုံးသူများအတွက် မိုင်းယောင်းဒေသ မျိုးသခွားမွှေးများကို သဘာဝစစ်စစ်အရသာအတိုင်း စားသုံးရသဖြင့် မှာဝယ်ယူသူများ စိတ်ချမ်းသာ လျက်ရှိကြောင်း သခွားမွှေးစိုက်ပျိုးသူ တောင်သူတစ်ဦးက ပြောကြားသည်။
ထို့အပြင်သူ၏ ခြံထွက်သခွားမွှေးများသည် အပြင်တွင်ရောင်းချနေသော သခွားမွှေးများထက် ဈေးနှုန်းပိုရကြောင်း၊ အလုံးသန်၊ အလုံးချောများကို တစ်လုံးလျှင် ကျပ်၅၀၀ဖြင့်ရောင်းချရပြီး အနည်းငယ်သေးသော အလုံးများ ဆိုလျှင် အနည်းဆုံးကျပ် ၂၀၀ ဖြင့် ရောင်းချကြောင်း၊ မိမိကဲ့သို့ သခွားမွှေး စိုက်ပျိုးသူများကိုလည်း သိရှိသမျှ စိုက်ပျိုးနည်းများကို မျှဝေကူညီပေးကြောင်း၊ မိုင်းယောင်းအပြင် မိုင်းယုနယ်တွင်လည်း တစ်ပိုင်တစ်နိုင် မိုင်းယောင်းသခွားမွှေး မျိုး စိုက်ပျိုးသူများလည်းတိုးပွားလျက်ရှိကြောင်း သခွားမွှေးတစ်ပိုင်တစ်နိုင် စိုက်ပျိုးသူ ကိုအိုက်ဥက ပြောကြားသည်။
မိုင်းယောင်း-မိုင်းယုတွင် တစ်ပိုင်တစ်နိုင် သခွားမွှေးစိုက်ပျိုးသူများအနေဖြင့် အန္တရာယ်ကင်းအရသာရှိသောမိုင်းယောင်းဒေသမျိုးသခွားမွှေးများအား စားသုံး သူများ လက်ဝယ်အရောက်ယခုကဲ့သို့ရောင်းချခြင်းဖြင့် ဈေးကောင်းရပြီးတစ်ဖက် တစ်လမ်းမှ စားဝတ်နေရေးအထောက်အကူပြုလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။
စိုင်းအောင်ဇော်လင်း(ပြန်/ဆက်)

ကွမ်းရွက်အထွက်ကောင်းပြီး ဈေးအသင့်တင့်ရှိသောကြောင့် ကွမ်းရွက်စိုက်တောင်သူများအဆင်ပြေ

သထုံ ဇွန် ၂၁
ယခုနှစ်မိုးကာလတွင်ကွမ်းရွက်အထွက်ကောင်းပြီး ဈေးလည်းအသင့်အတင့်ကောင်းနေသောကြောင့် သထုံမြို့နယ်အတွင်းရှိ ကွမ်းရွက်စိုက်တောင်သူများ အဆင်ပြေလျက်ရှိကြောင်း ဇရပ်ကျွန်းကျေးရွာ မှ ကွမ်းရွက်စိုက်တောင်သူအချို့က ပြောကြားသည်။
"ဒီနှစ် မိုးကလည်းမှန်တော့ အပင်က စိုက်သမျှ အောင်တယ်၊ ကွမ်းရွက်ဈေးကလည်းကောင်းတယ်၊ ပြီးခဲ့တဲ့နှစ်တွေက ရာသီဥတုမကောင်း၊ ပိုးကလည်း ကျန် ကွမ်းရွက်သူတွေ တော်တော်ရှုံးခဲ့တော့ သိပ် မစိုက်ကြတော့ဘူး။ ဒီနှစ်ကတော့မဆိုးဘူးလို့ပြော ရမှာပေါ့။ နေ့စားမငှားဘဲကိုယ်တိုင်လုပ်နိုင်ရင်တော့ ကျန်ပါတယ်" ဟုကွမ်းရွက်စိုက်တောင်သူ ဒေါ်သန်း ဌေးက ပြောကြားသည်။
ကွမ်းရွက်တိုင် ၁၀၀၀ စိုက်ပျိုးပါက ခန့်မှန်း ကုန်ကျစရိတ် ကျပ် ၁၀ သိန်းခန့်ရှိပြီး အထွက် အကောင်းဆုံးအချိန်၌ တစ်ကြိမ်ခူးပါက ပိဿာချိန် ၅၀ ခန့်ရရှိကာ တစ်လလျှင် နှစ်ကြိမ်ခူးနိုင် နိုင်ကြောင်း သိရသည်။



ယခုနှစ် ကွမ်းရွက်စိုက်ရာသီတွင် ဈေးအမြင့်ဆုံး အချိန်က ခြံပေါက်ဈေး ယာကွမ်းတစ်ပိဿာ ကျပ် ၆၀၀၀ အထိ ရရှိခဲ့ပြီး လက်ရှိအချိန်တွင် အကောင်း ဆုံး ယာကွမ်းအရွက်တစ်ပိဿာ ကျပ် ၁၈၀၀ မှ ၂၅၀၀ အထိ ရရှိကြောင်း သိရသည်။
ဇရပ်ကျွန်းကျေးရွာမှထွက်ရှိသည့် ကွမ်းရွက်များကို ဒေသတွင်းစားသုံးမှုအပြင် မွန်ပြည်နယ်၊ ကရင် ပြည်နယ်၊ ပဲခူး၊ ရန်ကုန်မြို့များသို့ အများဆုံး တင်ပို့ ရောင်းချလျက်ရှိသည်။

သထုံမြို့နယ်အတွင်း စီးပွားဖြစ်ကွမ်းစိုက်ပျိုး သူများအပြားရှိသော်လည်း သုံးနှစ်ဆက်တိုက်ခန့် မိုးရာသီတွင် မိုးများပြီး ရွက်ပုပ်(ဆစ်ပိုး) ကျ၍ ပျက်စီးမှုများနှင့် နေရာသီတွင် ရေပြတ်၍ အပင် သေဆုံးမှုများကြောင့် ဆုံးရှုံးမှုများရှိခဲ့ရာ ယခုအခါ စိုက်ပျိုးသူလျော့နည်းလာပြီး ဇရပ်ကျွန်းကျေးရွာ တွင် ယခင်က ရွာလုံးကျွတ်နီးပါး ကွမ်းစိုက်ပျိုးကြရာ မှ ယခုအချိန်တွင် စိုက်ပျိုးသူ ၁၅ ဦးခန့်သာရှိတော့ ကြောင်း သိရသည်။
ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)

ပဲတီစိမ်းဈေးကွက်ကောင်းသော်လည်း သီးနှံအထွက်နည်း၍ စိုက်ပျိုးသူများအမြတ်နည်း

မြင်းမူ ဇွန် ၂၁
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး စစ်ကိုင်းခရိုင် မြင်းမူမြို့နယ်အတွင်းရှိ ပဲတီစိမ်း စိုက်ပျိုးသော တောင်သူများအနေဖြင့်

ယခုနှစ် ပဲတီစိမ်းကောက်သိမ်းပြီး ချိန်တွင် ပဲအထွက်နှုန်းနည်းပါးသဖြင့် ယခင်နှစ်များကဲ့သို့အမြတ်မရရှိကြောင်း သိရသည်။

"ကျွန်တော်တို့ နယ်ဘက်က တောင်သူအများစုက ပဲတီစိမ်း စိုက်တာများပါတယ်၊ အရင်နှစ်တွေ က ပဲအထွက် များတဲ့အတွက် အမြတ်အစွန်း ပိုခဲ့ပါတယ်၊ အခုနှစ်က ပဲအထွက်နည်းတဲ့အတွက် ဝင်ငွေအရ နည်းပါတယ်၊ ပဲတီစိမ်းသီးနှံက ဈေးကွက်ခိုင်မာတဲ့ သီးနှံဖြစ်တဲ့အတွက် တောင်သူအများအပြား စိုက်ပျိုး လျက်ရှိပါတယ်" ဟု မြင်းမူမြို့နယ် ကန်ဖျားကျေးရွာမှ ပဲတီစိမ်းစိုက်ပျိုးသူ တောင်သူ ဦးမောင်မောင်ကြိုင်က ပြောကြားသည်။
ပဲတီစိမ်းကို ကဆုန်လတွင် စတင်

စိုက်ပျိုးခဲ့ကြောင်း၊ ပဲတီစိမ်းတစ်ဧက စိုက်ပျိုးရာတွင် ငွေကျပ် ၂၈၀၀၀ ခန့် ကုန်ကျကြောင်း၊ ပုံမှန် ၁၅ တင်းထွက် ရှိပါက လက်ရှိပဲဈေးတစ်တင်းလျှင် ငွေကျပ် ၃၀၀၀၀ နှုန်းဖြင့်ထွက်ပါက အမြတ်ငွေကျပ် ၁၇၀၀၀၀ ရရှိမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ ယခုနှစ်ပဲအထွက်မှာ ၁၀ တင်းခန့်သာရှိ၍ လက်ရှိပဲဈေးကျပ် ၃၀၀၀၀ ရှိသည့်အတွက် ငွေကျပ် ၃၀၀၀၀၀ သာရရှိပြီး ရင်းနှီးငွေနှင့် တွက်ချက်ကြည့်ပါက အမြတ်နည်း ကြောင်း သိရသည်။
အောင်စိုးဖေ (မြင်းမူ)



နာနတ်သီးပေါ်ချိန် ဈေးကောင်းရရန်မျှော်လင့်

မိုင်းပိုင်လွတ် ဇွန် ၂၁
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ခန္တီးခရိုင် မိုင်းပိုင်လွတ်မြို့ရှိ ဥယျာဉ်ခြံမြေလုပ်ကိုင်သည့် ဦးရှီထော့က မိုးတွင်းကာလ နာနတ်သီးပေါ်ချိန် ဈေးကောင်းရရန် မျှော်လင့် ကြောင်း ပြောကြားသည်။
"မနှစ်ကဆို မိုးတွင်းသီးတွေကို တစ်လုံးငွေကျပ် ၅၀၀နဲ့ ရောင်းရတယ်၊ ဒီနှစ် ဈေးကောင်းရဖို့မျှော်လင့်ပါတယ်၊ နာနတ်သီးတွေအခုမှည့်နေပြီ၊ မကြာခင် ရောင်းလို့ရတော့မယ်၊ မြို့တွင်းပဲ နှစ်တိုင်းရောင်းရတယ်" ဟု ခြံပိုင်ရှင် ဦးရှီထော့ ၏ ပြောပြချက်အရ သိရသည်။
ဆလင်းနိုင်နိုး(ပြန်/ဆက်)

မြန်မာ့လက်ရွေးစင်ကစားသမား ဆွမ်လမန်နှင့် မြောင်ကန်အသင်း သက်တမ်းတိုးစာချုပ် ချုပ်ဆို

ရန်ကုန် ဇွန် ၂၁
ထိုင်းလိဂ်-၃ ကလပ် မြောင်ကန်ယူနိုက်တက်အသင်းသည် မြန်မာ့လက်ရွေးစင်တောင်ပံကစားသမား ဆွမ်လမန်ကို ၂၀၂၁ ဘောလုံးရာသီကုန်အထိ ရှိနေမည့် သက်တမ်းတိုးစာချုပ် ချုပ်ဆိုခဲ့သည်။
ဆွမ်လမန်သည် ၂၀၁၉ ဘောလုံးရာသီကုန်တွင် MNL ကို စွန့်ခွာခဲ့ပြီး ပြည်ပကလပ်အသင်းများနှင့် ချိတ်ဆက်ခဲ့ကာ ထိုင်းလိဂ်-၃ ကလပ် မြောင်ကန်အသင်းသို့ ပြောင်းရွှေ့ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ဆွမ်လမန်သည် ရာသီအစပွဲစဉ်များတွင် မြောင်ကန်အသင်း၌ ခြေစွမ်းပြ ကစားနိုင်ခဲ့သောကြောင့် မြောင်ကန်အသင်းသည် ပြိုင်ပွဲများ ပြန်လည်မစတင်မီ ဆွမ်လမန်ကို သက်တမ်းတိုးခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ထိုင်းလိဂ်-၃ ပြိုင်ပွဲကို ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်အခြေအနေကြောင့် နှစ်ပွဲကစားအပြီးတွင် ရပ်နားထားခြင်းဖြစ်ပြီး ဆွမ်လမန်သည် ယင်းနှစ်ပွဲစလုံး ရိုးသွင်းနိုင်ခဲ့သည်။

ဆွမ်လမန်သည် ပြီးခဲ့သည့်ရာသီတွင် ပုံမှန်ခြေစွမ်းရခဲ့ပြီး မြန်မာ့လက်ရွေးစင်အသင်းတွင်လည်း ရွေးချယ်ခံခဲ့ရကာ နိုဝင်ဘာလက ကျင်းပသည့် ၂၀၂၂ ကမ္ဘာ့ဖလားခြေစစ်ပွဲတွင် ပွဲထွက်ကစားခွင့်ရခဲ့သလို တာဂျစ်ကစွတန်အသင်းအား အနိုင်ရသည့်ပွဲတွင် နှစ်ဂိုးသွင်းယူနိုင်ခဲ့သည်။ ဆွမ်လမန်သည် မြန်မာ့နေရှင်နယ်လိဂ် ကလပ်အသင်းများဖြစ်သည့် ချင်းယူနိုက်တက်၊ ရန်ကုန်နှင့် ရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်းတို့တွင် ကစားခဲ့ဖူးပြီး ရှမ်းယူနိုက်တက် အသင်းနှင့်အတူ အောင်မြင်မှုရရှိခဲ့သည်။
ယခုရာသီတွင် မြန်မာကစားသမားအချို့မှာ ထိုင်းကလပ်များ၌ သွားရောက်ကစားနေပြီး ထိုင်းလိဂ်-၁ တွင် နှစ်ဦး၊ ထိုင်းလိဂ်-၂ တွင် တစ်ဦး၊ ထိုင်းလိဂ်-၃ တွင် တစ်ဦး ပါဝင်ကစားလျက်ရှိသည်။
သတင်း- ရှိုင်းထက်ဇော်
ဓာတ်ပုံ- စိုးသော်ဇင်



❖ လူငယ်ဖိတ်ခေါ်မှ
မြန်မာနိုင်ငံ၌ ကျင်းပသည့် ယူ-၁၆ ဖိတ်ခေါ်ပြိုင်ပွဲကို ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဩဂုတ် ၁၄ ရက်မှ ၁၈ ရက်အထိ မန္တလေးမြို့ရှိ မန္တလာသီရိကွင်း၌ ကျင်းပခဲ့ပြီး ဥရောပမှ မွန်တီနီဂရိုးအသင်း၊ အာရှမှ တောင်ကိုရီးယားအသင်း၊ အရှေ့တောင်အာရှမှ အိမ်ရှင်မြန်မာနှင့် အင်ဒိုနီးရှားအသင်းတို့ ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့သည်။

ရပ်တည်
ယင်းပြိုင်ပွဲတွင် တောင်ကိုရီးယားအသင်းက ချန်ပီယံဖြစ်ခဲ့ပြီး အင်ဒိုနီးရှားအသင်းက ဒုတိယ၊ မွန်တီနီဂရိုးအသင်းက တတိယရရှိကာ မြန်မာအသင်းမှာမူ အုပ်စုအောက်ဆုံးတွင် ရပ်တည်ခဲ့သည်။ မြန်မာယူ-၁၆ အသင်းသည် ယင်းပြိုင်ပွဲအပြီးတွင် ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ၌ ကျင်းပသည့် ယူ-၁၆ ဖိတ်ခေါ်ပြိုင်ပွဲကို ထပ်မံယှဉ်ပြိုင်ခဲ့သည်။

ထပ်မံကျင်းပခွင့်ရရန် ကြိုးပမ်းနေ
ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ကြောင့် ယခုနှစ်တွင် ကျင်းပနိုင်ခြင်း မရှိသော်လည်း ဥရောပဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်အနေဖြင့် လာမည့်နှစ်တွင် ပြန်လည်ကျင်းပဖွယ်ရှိနေပြီး ယူ-၁၆ ပြိုင်ပွဲသာ ကျင်းပဖွယ်ရှိနေသည်။ မြန်မာနိုင်ငံဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်သည် ဥရောပဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်၏ ပံ့ပိုးကူညီမှုဖြင့် ကျင်းပသည့် လူငယ်ဖိတ်ခေါ်ပြိုင်ပွဲကို ၂၀၂၁ ခုနှစ်တွင် ထပ်မံကျင်းပခွင့်ရရန် ကြိုးပမ်းနေခြင်းဖြစ်သည်။
သတင်း- ရှိုင်းထက်ဇော်
ဓာတ်ပုံ- စိုးညွန့်



မန်စီးတီးအသင်းက လီရှိုင်းဆာနေကို အလွတ်ပြောင်းရွှေ့ကြေးဖြင့် ထွက်ခွာခွင့်ပြုမည်

မန်စီးတီးအသင်းတောင်ပံကစားသမား လီရှိုင်းဆာနေကို တိုင်ယန်မြူးနစ်အသင်းက ပြောင်းရွှေ့ကြေးပေါင် သန်း ၃၀ နဲ့ ခေါ်ယူဖို့ စီစဉ်နေပြီး မန်စီးတီးအသင်းကလည်း ယခုတိုင်ယန်မြူးနစ်အသင်းက သတ်မှတ်ထားတဲ့ ဈေးနှုန်းထက်ပိုမပေးနိုင်ရင်တောင် စာချုပ်သက်တမ်းကုန်ဆုံးချိန်မှာ အသင်းကနေ ထွက်ခွာခွင့်ပြုသွားဖို့ စီစဉ်နေတာ ဖြစ်ပါတယ်။
မန်စီးတီးအသင်းကနေ ထွက်ခွာဖို့ ဆန္ဒရှိနေတဲ့ လီရှိုင်းဆာနေဟာ မန်စီးတီးအသင်းရဲ့ စာချုပ်သစ်ချုပ်ဆိုရေး နောက်ဆုံးအကြိမ်ကမ်းလှမ်းမှုကို ငြင်းပယ်ခဲ့တယ်လို့လည်း နည်းပြ ဂျွန်ဖီယိုလီလာက ဇွန် ၁၉ ရက်မှာ အတည်ပြုပြောကြားခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ မန်စီးတီးအသင်းအနေနဲ့ လီရှိုင်းဆာနေရဲ့ စာချုပ်သစ်စွန့်ပတ်သက်ပြီး နောက်ထပ်ဆွေးနွေးမှု တစ်စုံတစ်ရာပြုလုပ်တော့မှာ မဟုတ်ဘူးလို့လည်း ဆိုပါတယ်။
အသက် ၂၄ နှစ်အရွယ်ရှိ ဂျာမနီကြယ်ပွင့် လီရှိုင်းဆာနေဟာ လက်ရှိမန်စီးတီးအသင်းနဲ့ ချုပ်ဆိုထားတဲ့ စာချုပ်သက်တမ်းက ၂၀၂၁ ခုနှစ် ဇွန်ရာသီကာလအတွင်းမှာ ကုန်ဆုံးမှာ ဖြစ်ပြီး လီရှိုင်းဆာနေအနေနဲ့ ဇာတိမြေ

ဂျာမနီကို ပြန်သွားဖို့ ဆန္ဒရှိနေတာကြောင့် လီရှိုင်းဆာနေရဲ့ အပြောင်းအရွှေ့နဲ့ ပတ်သက်ပြီး မန်စီးတီးအသင်းနဲ့ တိုင်ယန်မြူးနစ်အသင်းအကြား ဆွေးနွေးမှုတွေ ပြုလုပ်နေတယ်လို့လည်း သိရပါတယ်။
တိုင်ယန်မြူးနစ်အသင်းက လီရှိုင်းဆာနေရဲ့ ပြောင်းရွှေ့ကြေးကို ပေါင်သန်း ၃၀ ပေးဖို့ စီစဉ်ထားတာဖြစ်ပြီး မန်စီးတီးအသင်းကတော့ ၂၀၁၆ ခုနှစ်အတွင်းက ရော်လ်ကေးအသင်းကနေ လီရှိုင်းဆာနေကို ခေါ်ယူခဲ့စဉ်က ပေါင် ၃၇ သန်းပေးခဲ့တာ ဖြစ်တဲ့အတွက်

တိုင်ယန်မြူးနစ်အသင်းက သတ်မှတ်ထားတဲ့ ဈေးနှုန်းအတိုင်း ရောင်းချဖို့ အစီအစဉ်မရှိဘူးလို့ ဆိုခဲ့ပါတယ်။
ဒါပေမယ့် လက်ရှိအချိန်မှာတော့ စာချုပ်သစ်အတွက် ဆွေးနွေးမှု မအောင်မြင်ခဲ့တာမို့ မန်စီးတီးအသင်းအနေနဲ့ တိုင်ယန်မြူးနစ်အသင်းထံ ဈေးနှုန်းတိုးမြှင့်ပေးဖို့ မတောင်းဆိုတော့တဲ့အပြင် ဆာနေကိုလည်း အသင်းကနေ ထွက်ခွာခွင့်ပြုသွားမယ်လို့ နည်းပြဂျွန်ဖီယိုလီလာက ပြောကြားလာခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။



ရိုးယဲလ်ဘတ်တစ်က နည်းပြရူဘီကို ထုတ်ပယ်

စပိန်လာလီဂါကလပ် ရိုးယဲလ်ဘတ်တစ်အသင်းဟာ စပိန်လာလီဂါပြန်လည်စတင်ပြီး သုံးပွဲမြောက်မှာ နည်းပြ ရူဘီကို ထုတ်ပယ်လိုက်ပြီဖြစ်ပါတယ်။
ရိုးယဲလ်ဘတ်တစ်အသင်းအနေနဲ့ စနေနေ့ညပိုင်းက ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့တဲ့ လာလီဂါပွဲစဉ်မှာ ဘီဘာအိုအသင်းကို တစ်ဂိုး-ဂိုးမရှိနဲ့ ရှုံးနိမ့်ခဲ့တဲ့အတွက် ကစားဖို့ရှစ်ပွဲကျန်အနေအထားမှာ တန်းဆင်းဇုန်က အသင်းတွေနဲ့ ရှစ်မှတ်အကွာ အမှတ်ပေးဖူးယားရဲ့ အဆင့် ၁၄ နေရာမှာ ရပ်တည်နေတာဖြစ်ပါတယ်။
ရိုးယဲလ်ဘတ်တစ်အသင်းဟာ နည်းပြ ရူဘီကို အသင်းနည်းပြအဖြစ်ကနေ ထုတ်ပယ်လိုက်ပြီးနောက် ယခုနှစ်ဘောလုံးရာသီကုန်အထိ အသင်းရဲ့ အားကစားဒါရိုက်တာ အလက်ဇန်ဒရိုဗီလိုက တာဝန်ယူကိုင်တွယ်သွားမှာဖြစ်ပြီး အလက်ဇန်ဒရိုဗီလိုဟာ ရိုးယဲလ်ဘတ်တစ်အသင်းအတွက် ပွဲပေါင်း ၂၂၀ ကျော်ပါဝင်ကစားပေးခဲ့တဲ့ ကစားသမားဟောင်းတစ်ဦးလည်းဖြစ်ပါတယ်။
ရိုးယဲလ်ဘတ်တစ်အသင်းဟာ စပိန်လာလီဂါရဲ့ လာမယ့်ပွဲစဉ်အဖြစ် အမှတ်ပေးဖူးယားအောက်ဆုံးမှာ ရပ်တည်နေတဲ့ အက်စ်ပန်ညီအသင်းနဲ့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားရမှာလည်းဖြစ်ပါတယ်။

ငွေကြယ်- ရေးသားသည်

ဘန်လေက အင်္ဂလန်ဂိုးသမားဟောင်း ဂျိုးဟက်ကို စာချုပ်သက်တမ်းတိုးမည်မဟုတ်ဟုဆို

အင်္ဂလန်ဂိုးသမားဟောင်း ဂျိုးဟက်ဟာ ယခုလကုန်ပိုင်းမှာ ဘန်လေအသင်းနဲ့ ချုပ်ဆိုထားတဲ့ စာချုပ်သက်တမ်း ကုန်ဆုံးမှာဖြစ်ပြီး စာချုပ်သက်တမ်းကုန်ပါက စာချုပ်သစ်ချုပ်ဆိုမှာမဟုတ်ဘူးလို့ ဘန်လေအသင်းက ဆိုပါတယ်။
အသက် ၃၃ နှစ်အရွယ်ရှိ ဂိုးသမား ဂျိုးဟက်ဟာ ၂၀၁၈ ခုနှစ်အတွင်း



မန်စီးတီးအသင်းကနေ ဘန်လေအသင်းဆီကို ပြောင်းရွှေ့ကြေးပေါင် ၃ ဒသမ ၅ သန်းနဲ့ ပြောင်းရွှေ့လာခဲ့သူလည်းဖြစ်ပါတယ်။
ဂိုးသမားဂျိုးဟက်ဟာ ဒီဇင်ဘာလအတွင်းက ဘန်လေအသင်းက အဲဗာတန်အသင်းကို ငါးဂိုး-တစ်ဂိုးနဲ့ ရှုံးနိမ့်ခဲ့တဲ့ ပွဲစဉ်နောက်ပိုင်း ပွဲထွက်ကစားခွင့်ပျောက်ခဲ့တာဖြစ်ပြီး ယခုနှစ်ဘောလုံးရာသီမှာ သုံးပွဲသာပါဝင်ကစားခွင့်ရရှိခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။
လက်ရှိမှာ ဂိုးသမား နှစ်ပုတ်ဟာ ဘန်လေအသင်းရဲ့ ပထမဦးစားပေး ဂိုးသမားတစ်ဦးဖြစ်ပြီး အသက် ၂၃ နှစ်အရွယ် မြောက်အိုင်ယာလန်ဂိုးသမား ပီကောဗာရယ်ကိုလည်း အရန်ဂိုးသမားအဖြစ် ရွေးချယ်ထားတာဖြစ်ပါတယ်။
ဂိုးသမား ဂျိုးဟက်ဟာ ၂၀၁၂ ခုနှစ်နဲ့ ၂၀၁၄ ခုနှစ်တို့မှာ မန်စီးတီးအသင်းနဲ့အတူ ပရီမီယာလိဂ်ဖလားနှစ်ကြိမ် ဆွတ်ခူးနိုင်ခဲ့သူဖြစ်ပြီး ပရီမီယာလိဂ်ရဲ့ ရွှေလက်အိတ်ဆုကိုလည်း ဆွတ်ခူးနိုင်ခဲ့တဲ့ ဂိုးသမားတစ်ဦးဖြစ်ပါတယ်။ ဒါ့အပြင် အင်္ဂလန် လက်ရွေးစင်အသင်းအတွက်လည်း ပွဲပေါင်း ၇၅ ပွဲအထိ ပါဝင်ကစားပေးခဲ့သူ ဖြစ်ပါတယ်။
ဂျိုးဟက်ဟာ ဘန်လေအသင်းဆီ မပြောင်းရွှေ့မီက တိုရီနိုအသင်းနဲ့ ဝက်စ်ဟမ်းအသင်းတို့မှာ အငှားချထားခြင်းခံခဲ့ရသူဖြစ်ပြီး အဲဒီအသင်းတွေမှာလည်း လက်ရွေးစင်ပြမကစားနိုင်ခဲ့သလို ဘန်လေအသင်းမှာလည်း ထင်တိုင်း မပေါက်ခဲ့တာမို့ ဘန်လေအသင်းက စာချုပ်သစ်ချုပ်ဆိုဖို့ ငြင်းဆိုခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။

မန်စီးတီးနောက်ခံလူ ကီလီဝေါကာကို အင်တာမီလန်အသင်း ခေါ်ယူမည်

အီတလီစီးရီးအေကလပ် အင်တာမီလန်အသင်းဟာ မန်စီးတီးအသင်းရဲ့ ဗဟိုခံစစ်မှူးကီလီဝေါကာကို နွေရာသီ ဈေးကွက်အတွင်း စာချုပ်ချုပ်ဆိုခေါ်ယူသွားမယ်လို့ ဆိုပါတယ်။
အသက် ၃၀ အရွယ်ရှိ ကီလီဝေါကာဟာ ဗုဒ္ဓဟူးနေ့ညပိုင်းက အီတလီဟက်ဒီကွင်းမှာ မန်စီးတီးအသင်းက အာဆင်နယ်အသင်းကို သုံးဂိုးပြတ်နဲ့ အနိုင်ရရှိခဲ့တဲ့ ပရီမီယာလိဂ်ပွဲစဉ်မှာ မန်စီးတီးအသင်းနဲ့အတူ ပါဝင်ပွဲထွက် ကစားခွင့်ရရှိခဲ့သူဖြစ်ပါတယ်။
လက်ရှိမှာ ဝေါကာကို အင်တာမီလန်အသင်းက ခေါ်ယူဖို့ စိတ်ဝင်စားနေပေမယ့် ၂၀၁၇ ခုနှစ်အတွင်းက စပိန်အသင်းကနေ ပေါင်သန်း ၅၀ နဲ့ ပြောင်းရွှေ့လာခဲ့ပြီး နောက်ပိုင်း မန်စီးတီးအသင်းအတွက် ပရီမီယာလိဂ်ဖလား နှစ်ကြိမ်ရယူပေးနိုင်ခဲ့တာကြောင့် နောက်ခံလူ ဝေါကာကို ရောင်းချဖို့ ဆန္ဒမရှိကြောင်း နည်းပြ ဂျွန်ဖီယိုလီလာက ပြောကြားခဲ့ပါတယ်။
မန်စီးတီးအသင်းဟာ နောက်ခံလူ ဝေါကာကို ပြီးခဲ့တဲ့နှစ်က စာချုပ်သစ် တစ်ရပ်ချုပ်ဆိုခဲ့တာဖြစ်ပြီး အဲဒီစာချုပ်အရ ကီလီဝေါကာဟာ ၂၀၂၄ ခုနှစ်အထိ မန်စီးတီးအသင်းမှာ ဆက်ရှိနေမှာလည်း ဖြစ်ပါတယ်။
ဒါပေမယ့် အင်တာမီလန်အသင်းကတော့ တစ်ချိန်က ပရီမီယာလိဂ်ကစားသမားတွေနဲ့ အောင်မြင်မှုရရှိခဲ့တာဖြစ်လို့ မန်စီးတီးနောက်တန်းကစားသမား ကီလီဝေါကာကို ခေါ်ယူဖို့ စီစဉ်နေတာဖြစ်ပါတယ်။ လက်ရှိမှာလည်း အင်တာမီလန်အသင်းဟာ လူကာကူ၊ အက်ရီလေယန်းနဲ့ အဲရစ်ဆင်တို့ကို ပြီးခဲ့တဲ့ ၂၂ လအတွင်းက ခေါ်ယူခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။

ဓမ္မဝိဟာရဆရာတော်က ပဲခူးမြို့ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး သူနာပြုဝန်ထမ်းအိမ်ရာဆောက်လုပ်ရန် အလှူငွေလှူဒါန်း

ပဲခူး ဇွန် ၂၁
ပဲခူးမြို့ မြို့သစ်(ဂ)ရပ်ကွက် ရှမ်းတန်း(၅)လမ်းရှိ ဓမ္မဝိဟာရ ကျောင်းတိုက်၌ ယနေ့နံနက် ၉ နာရီက ဓမ္မဝိဟာရ ဆရာတော်ဘဒ္ဒန္တ သာသနက ပဲခူးမြို့ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး သူနာပြုဝန်ထမ်းအိမ်ရာ (အမျိုးသားဆောင်) ဆောက်လုပ် ရန် အလှူငွေပေးအပ်လှူဒါန်းခြင်း အခမ်းအနားကျင်းပ သည်။

မိန့်ကြား

အခမ်းအနားသို့ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးခင်မောင်ရင်၊ တိုင်းဒေသကြီး ဥပဒေချုပ် ဦးအုန်းမြင့်၊ တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးညွန့်ရွှေနှင့် ရောဂါကုဆေးရုံအုပ်ကြီး ဒေါက်တာ ရန်နိုင်မောင်နှင့် တပည့်ဒါယကာ၊ ဒါယိကာမများ

တက်ရောက်ကြပြီး ဓမ္မဝိဟာရဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တ သာသန က လှူဒါန်းခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ မိန့်ကြားသည်။

ထို့နောက် ပဲခူးမြို့အထွေထွေရောဂါကုဆေးရုံကြီး အတွင်း (၂၆'x၄၀'x၁၀') Steel Structure သူနာပြုဝန်ထမ်း အိမ်ရာ (အမျိုးသားဆောင်) ဆောက်လုပ်ရန်အတွက် ဓမ္မဝိဟာရဆရာတော် လှူဒါန်းသည့် ငွေကျပ်သိန်း ၁၀၀ အား ကျောင်းအကျိုးတော်ဆောင် ဒါယကာတစ်ဦးက ဆေးရုံအုပ်ကြီး ဒေါက်တာရန်နိုင်မောင်ထံ ပေးအပ်ပြီး ဆေးရုံအုပ်ကြီးက သူနာပြုဝန်ထမ်းအိမ်ရာ (အမျိုးသား ဆောင်) ဆောက်လုပ်မည့် အခြေအနေများအား ရှင်းလင်း လျှောက်ထားကာ လှူဒါန်းမှုအတွက် တက်ရောက်လာ ကြသူများက သာဓုအနုမောဒနာခေါ်ဆိုခဲ့ကြကြောင်း သိရ သည်။



ငမိုးရိပ်ချောင်းအား ငွေကျပ်သန်း ၄၇၀၀ ကျော် အကုန်အကျခံကာ ပြုပြင်

ရန်ကုန် ဇွန် ၂၁
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ငမိုးရိပ်ချောင်းတစ်လျှောက်ရှိ နေရာ ငါးခုတွင် ယခုနှစ်၏ တတိယနှစ် ကွေ့ငါးကွေ့ ကမ်းပြို ကမ်းစား ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်း၊ ဘိုးပိုင်အခြေပြု ကျောက်စီမြေထိန်းတပ်စီမံကိန်းလုပ်ငန်းများကို ရန်ကုန် တိုင်းဒေသကြီးရေအရင်းအမြစ်နှင့် မြစ်ချောင်းများ ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ဒေသ(၁) ၏ ကြီးကြပ်မှုဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ယခုဩဂုတ်လကုန်ပိုင်းတွင်အပြီး ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်နေကြောင်း ရန်ကုန် တိုင်းဒေသကြီး ရေအရင်းအမြစ်နှင့် မြစ်ချောင်းများ ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ဒေသ(၁) မှ သိရသည်။



ငမိုးရိပ်ချောင်းဘေး ပါရမီလမ်းနှင့်ရွှေဖီခိုင်ညှာလမ်း ကမ်းပြိုကာကွယ်ရေးလုပ်ကွက်ကို တွေ့ရစဉ်။

“ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးရဲ့ မြို့နယ်တွေကိုဖြတ်သန်း စီးဆင်းနေတဲ့ ငမိုးရိပ်ချောင်းက နှစ်စဉ်ကမ်းပြိုကမ်းစားခံ နေရတာက ချောင်းရိုးကွေ့ပေါင်း ၂၅ ကွေ့မှာ ဖြစ်ပေါ်နေတာ ပါ။ ဒါကို တစ်နှစ်ကို ကွေ့ငါးကွေ့ နှုန်းနဲ့ ကမ်းပြိုကာကွယ် ရေးတွေ ဆောင်ရွက်လာတာ အခုဆို တတိယနှစ် ကွေ့ ငါးကွေ့ရဲ့ ၁၅ ကွေ့မြောက်ကမ်းပြို ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်း တွေ လုပ်ဆောင်နေပါပြီ။ နောက်နှစ်တွေမှာလဲ ငါးကွေ့စီ နဲ့ ဆောင်ရွက်သွားမှာပါ” ဟု ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ရေအရင်းအမြစ်နှင့် မြစ်ချောင်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေးဦးစီးဌာန ဒေသ(၁) မှ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးကျော်ဝင်းလှိုင်က ပြောပြသည်။

ယခုနှစ်အတွက် ငမိုးရိပ်ချောင်း၏ တတိယနှစ် ကမ်းပြိုကမ်းစား ချောင်းကွေ့ငါးကွေ့လုပ်ငန်းတွင် သာကေတမြို့နယ် မြေခွာညိုအိမ်ရာအနီးတွင် ကမ်းပြို ကမ်းစားကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်း၊ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ်

ပါရမီလမ်းနှင့် ရွှေဖီခိုင်ညှာလမ်းကမ်းပြိုကာကွယ်ရေး လုပ်ငန်း၊ မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ် (၅)ရပ်ကွက်အနီး ကမ်းပြိုကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းနှင့် အောင်လေးအောင် ဘုန်းကြီးကျောင်းအနီး ကမ်းပြိုကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်း၊

ဒဂုံမြို့သစ်မြောက်ပိုင်း (၃၃)ရပ်ကွက်ရွှေကြာရုံ အိမ်ရာအနီး ကမ်းပြိုကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများအပါအဝင် စုစုပေါင်း လုပ်ငန်း ငါးခုရှိကြောင်း သိရသည်။ ယခုနှစ်၏ တတိယ နှစ် ကွေ့ငါးကွေ့ ကမ်းပြိုကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းအတွက် ခွင့်ပြု ဘတ်ဂျက် ငွေကျပ် သန်းပေါင်း ၄၇၆၄ ဒသမ ၄၂၅ သန်း အကုန်ကျခံဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်သည်။

ယင်းစီမံကိန်းများကို ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် မတ်လကုန်ပိုင်း တွင် စတင်ခဲ့ပြီး ဩဂုတ်လတွင် အပြီးဆောင်ရွက်ရန် လျာထားကြောင်း သိရသည်။ ကမ်းပြိုကမ်းစား ကာကွယ် ရေးအတွက် ပြုလုပ်သော ကမ်းပါးထိန်းနံရံများသည် ဘိုးပိုင်အခြေပြု ကျောက်စီမြေထိန်းတပ်များဖြစ်ပြီး တင်ဒါ အောင် တည်ဆောက်ရေးကုမ္ပဏီများက တာဝန်ယူ ဆောင်ရွက်နေခြင်းဖြစ်ပြီး ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးရေအရင်း အမြစ်နှင့် မြစ်ချောင်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ဒေသ(၁) က ကြီးကြပ်စစ်ဆေးမှုများ ပြုလုပ်လျက်ရှိ ကြောင်း သိရသည်။

ယင်း ငမိုးရိပ်ချောင်း ကမ်းပြိုကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်း၏ ပထမနှစ် ကွေ့ငါးကွေ့ကို ၂၀၁၆ ခုနှစ်တွင် စတင်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။ ယခု ဆောင်ရွက်နေသော ကမ်းပြိုကမ်းစား ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းတွင် တတိယနှစ်၏ ကွေ့ငါးကွေ့ စီမံချက်ပြီးစီးလျှင် ကွေ့ပေါင်း ၁၅ ကွေ့ ပြီးစီးမည်ဖြစ်ပြီး ကျန်ရှိနေသော ကွေ့ ၁၀ ကွေ့ကို လာမည့်နှစ်များတွင် ဘတ်ဂျက်ငွေရရှိမှုအပေါ် မူတည်ပြီး ဆက်လက်ဆောင်ရွက် သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မြင့်မောင်စိုး

ပင်လည်ဘူးမြို့နယ်၌ မိုးစပါးသီးနှံ စိုက်ပျိုးစရိတ်ချေးငွေ ကျပ်သန်းပေါင်း ၅၇၀၀ ထုတ်ချေး

ပင်လည်ဘူး ဇွန် ၂၁
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ပင်လည်ဘူး မြို့နယ်တွင် မိုးစပါးစိုက် တောင်သူ များအား ၂၀၂၀ မိုးရာသီ စိုက်ပျိုးစရိတ် ချေးငွေများကို မေ ၁၈ ရက်မှစပြီး လယ်တစ်ဧကလျှင် ငွေကျပ်တစ်သိန်းခွဲ နှင့် ယာတစ်ဧကလျှင် ငွေကျပ်တစ်သိန်း

နှုန်းဖြင့် မြို့နယ်အတွင်းရှိ မိုးစပါးစိုက် တောင်သူများအား စတင်ထုတ်ချေး ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ ပင်လည်ဘူးမြို့နယ်တွင် ကျေးရွာ အုပ်စု ၅၂ အုပ်စုနှင့် ကျေးရွာပေါင်း ၂၆၆ ရွာရှိရာ လယ်တစ်ဧကလျှင် တစ်သိန်းခွဲနှုန်းဖြင့် လက်ရှိကျေးရွာ

အုပ်စု ၃၂ အုပ်စုရှိ တောင်သူ ၄၅၃၁ ဦး၏ စိုက်ဧကပေါင်း ၁၈၆၂၇ ဧက အတွက် ငွေကျပ်သန်းပေါင်း ၂၈၆၁၅ ထုတ်ချေးပေးခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း ကျန်ရှိ နေသော ကျေးရွာအား မိုးစပါးသီးနှံ စိုက်ပျိုးစရိတ်ချေးငွေများကို ဇူလိုင်လ တွင် နောက်ဆုံးထားပြီး ထုတ်ချေးပေး သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အဆိုပါ စိုက်ပျိုး စရိတ်ချေးငွေများ ထုတ်ချေးပေးရာ တွင်လည်း ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစား ဝန်ကြီးဌာန၏ လမ်းညွှန်ချက်များနှင့် ဝန်ကြီးဌာန၏ လမ်းညွှန်ချက်များနှင့် အညီ တောင်သူများအား သတ်မှတ် နေရာများတွင် ထားရှိပြီး တစ်ဦးချင်း အလှည့်ကျစနစ်ဖြင့် ထုတ်ချေးပေး ကြောင်း ၂၀၂၀ မိုးစပါးသီးနှံ စိုက်ပျိုး စရိတ်ချေးငွေများကို တစ်မြို့နယ်လုံး အတွက် ငွေကျပ်သန်းပေါင်း ၅၇၀၀ ထုတ်ချေးပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း

ပင်လည်ဘူးမြို့နယ် မြန်မာ့လယ်ယာ ဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ် ဘဏ်မန်နေဂျာ ဦးမြင့်မောင်သန်းထံမှ သိရသည်။ ထို့အတူ ကမ္ဘာ့တစ်ဝန်းတွင် ဖြစ်ပွားလျက်ရှိသည့် ကိုဗစ်-၁၉ ကြောင့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ လယ်ယာ စိုက်ပျိုးရေးကဏ္ဍအပေါ် အတိုင်း အတာတစ်ခုအထိ ထိခိုက်မှုများရှိနိုင် သည်ဖြစ်ရာ ထိခိုက်မှုရှိသည့် တောင်သူများသို့ နိုင်ငံတော်၏ မူဝါဒ လမ်းညွှန်ချက်များနှင့်အညီ Special COVID-19 Relief-Loan အဖြစ် ဘဏ်စည်းကမ်းလိုက်နာ၍ တာဝန် ကျေသူ တောင်သူများအား တစ်ဧက လျှင် ငွေကျပ် ၅၀၀၀ ကျပ်နှုန်း ထပ်ဆောင်း ပံ့ပိုးထုတ်ချေးပေးသွား မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)



မော်တော်ယာဉ် ဥပဒေသစ်(၆ / ၂၀၂၀)အား ပြည်သူများသိရှိစေရေး အသိပညာပေး

မင်းတပ် ဇွန် ၂၁
မင်းတပ်မြို့တွင် ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်းနှင့်ယာဉ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်း ရေးအတွက် စဉ်ဆက်မပြတ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး မော်တော်ယာဉ်ဥပဒေသစ် (၆/၂၀၂၀) အား ပြည်သူများသိရှိစေရေးအတွက် အသိပညာပေးခြင်းလုပ်ငန်းကို ဇွန် ၁၉ ရက်က မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးဦးကျော်ဟိန်း၊ ယာဉ်ထိန်းတပ်ဖွဲ့မှ ရဲအုပ်အောင်ကြည်ဇော်တို့ ဦးဆောင်၍ တပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော အဖွဲ့ဖြင့် ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ထို့နောက် လမ်းသွားလမ်းလာပြည်သူများအား အသိပညာပေးလက်ကမ်း စာစောင် ၁၂၀၀ ဖြန့်ဝေခြင်းနှင့် မော်တော်ယာဉ်ဥပဒေသစ်ဆိုင်ရာ ဘုတ်နှစ်ခု အား မင်းတပ်ခရိုင် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံးရှေ့နှင့် မြို့မဈေးရှေ့တွင် စိုက်ထူခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)

၅ ဒသမ ၂ အဆင့်ရှိ အင်အားအသင့်အတင့်ရှိသော မြေလျှင်တစ်ခု လှုပ်ရှား

နေပြည်တော် ဇွန် ၂၁
ယနေ့ညနေ ၅ နာရီခန့်ခန့်တွင် တမူးမြေလျှင်စခန်းမှ အနောက်တောင်ဘက် ၇၆ မိုင်ခန့်ကွာဝေးသော မြန်မာနိုင်ငံပြည်ပ (Myanmar- India Border Region) မြောက်လတ္တီတွဒ် ၂၃ ဒသမ ၉၂ ဒီဂရီ၊ အရှေ့လောင်ဂျီတွဒ် ၉၃ ဒသမ

၁၅ ဒီဂရီ၊ အနက် ၄၅ ကီလို မီတာကို ဗဟိုပြု၍ အင်အားရစ်(ချ်)တာစကေး ၅ ဒသမ ၂ အဆင့်ရှိ အင်အားအသင့်အတင့်ရှိသော မြေလျှင်တစ်ခု လှုပ်ရှား သွားကြောင်း မိုးလေဝသနှင့် ဇေယျဇွန်ကြားမှုဦးစီးဌာန၏ ထုတ်ပြန်ချက် အရ သိရသည်။

ကြေးမုံ

အသိပေးကြေညာချက်

၁။ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ (၄၈) ရပ်ကွက်၊ ဗိုလ်မှူးဗဟိုလမ်းဘေးရှိ မြေနေရာ၌ ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ၏ ကြီးကြပ်မှုဖြင့် Myanmar V-Pile Co.,Ltd မှ ဆောင်ရွက်သော ဗိုလ်ဗဟိုလမ်းဘေးရှိ မြေနေရာအစီအစဉ်(ဒုတိယအဆင့်)တွင် (၄)ခန်းတွဲ စတင်တိုက် (၂၇)လုံး (၈၆၄ ခန်း) ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ U-600 အဆောက်အအုံ (၈)လုံးမှာ တည်ဆောက်မှုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပြီးစီး၍ တိုက်ခန်းတန်းဖိုး အကျေးပေးသွင်းပြီးသည့် အခန်းပိုင်ရှင်များအား ၉-၁၂-၂၀၂၀ ရက်မှစ၍ အခန်းသောစတင်ထုတ်ပေးပြီးဖြစ်ပါသည်။ U-900 အဆောက်အအုံ (၁၉)လုံးအနက် CC1 to CC8 (၈)လုံးမှာ 8th Floor Slab ထိလည်းကောင်း၊ BB1 to BB4, DD1 to DD7 (၁၁)လုံးမှာ 5th Floor Slab ထိလည်းကောင်း အသီးသီးဆောင်ရွက်ပြီး ဖြစ်ပါသည်။

၂။ ယခုအခါ ၁၈-၆-၂၀၂၀ ရက်အထိ U-600 အဆောက်အအုံများနှင့် U-900 အဆောက်အအုံများမှ တိုက်ခန်းဖိုးပေးသွင်းရန် အောက်ပါအတိုင်း ကျန်ရှိပါသည်။

Table with 4 columns: Unit No., Type, Count, and Status. Includes rows for U-600 and U-900 units.

၃။ သို့ဖြစ်ပါ၍ အပိုဒ်(၂)ပါ တိုက်ခန်းဖိုးပေးသွင်းရန် ကျန်ရှိသူများမှ တိုက်ခန်းဖိုးကျသင့်ငွေများ အမြန်လာရောက်ပေးသွင်းပါရန် ထပ်မံနှိုးဆော်ကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။

ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

လစဉ် 4 သိန်းခန့်ကျော် အရစ်ကျပေးသွင်းရုံဖြင့် တိုက်ခန်းပိုင်ဆိုင်နိုင်မည့် အခွင့်အရေး

Real estate advertisement for a building project. Includes 'Down Payment - 20%' and '3 နှစ်အတိုးရှိ 2 နှစ်အထိသို့ နေရံဖြင့် ဝယ်ယူရရှိနိုင်ပါပြီ' text. Features an image of a modern building.

မကွေးမြေကွက် ရောင်းရန်ရှိသည်
၁ဧက - သိန်း 1200 (ညှိနှိုင်း)

Real estate advertisement for a large plot of land. Includes 'စီမံကိန်း - ဆားတိုင်ကန်ကြေးမုံအစီအစဉ်' and 'မနားတည်ကန်-ကန်ကုလမ်း' text. Features an image of a landscape.

Advertisement for underwear. Text: 'အလိုရှိသည် Underwear ချုပ်လုပ်ပေးသူ (သို့) စိတ်ပါဝင်စားစွာ ဦးဆောင်လုပ်ကိုင်ရန် ဆန္ဒရှိသူ စက်အလုံးရေ (၃၀/၅၀)ခန့်...'

Advertisement for a business opportunity. Text: 'ကွာရှင်းပြတ်စဲပြီးစီးခြင်းနှင့် အများသိစေရန် ကျွန်တော် ဦးစိုင်းအောင်ဆန်းဦး(ဘ)ဦးစိုင်းလှဝင်း(ခ)ဦးအိုက်စိုင်း...'

Advertisement for a business opportunity. Text: 'တောမဲ့ မြေသား ရေတိုက် စား၏'

Advertisement for Air Cargo Terminal (Yangon). Text: 'လေဆိပ်ကုန်လောင်ရှုရှိ ရက်ပေါင်း (၆၀)ကျော် ကုန်ပစ္စည်းများအား ကုန်ပိုင်ရှင်များ အမြန်ဆုံးထုတ်ယူရန် အသိပေးအကြောင်းကြားခြင်း'

Advertisement for GLGD Agency. Text: 'ငှားလို/ဝယ်လိုသည် (GLGD Agency) ရန်ကင်း၊ တောင်ဥက္ကလာ၊ အရှေ့ဒဂုံ၊ မြောက်ဒဂုံတွင် 5000-10000 sqft ရှိမြေကွက်များကိုဝယ်လိုသောအခွင့်အလမ်းများ'

Advertisement for a building project. Text: 'အခဝင်၊ ကြိုတင်ဝယ်ယူမှုအခွင့်အလမ်း' and 'သန့်' logo. Includes contact information.

Advertisement for a business opportunity. Text: 'အမြန်ရောင်းမည်(ပွဲစားမလိုပါ) ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ကျိုက္ကစံရပ်ကွက်၊ ဥယျာဉ်လမ်း၊ ဘိမ္မာမြို့နယ်၊ ဘိမ္မာမြို့နယ်၊ ဘိမ္မာမြို့နယ်...'

Advertisement for City Mart, Ocean, Capital, ABC Convenience Store. Text: 'ကြိုတင်းအောင်ပြီး၊ ဆောင်တိုင်းမြောက်ဖို့အတွက် အကြံကောင်းတွေပေးမည်အစာအုပ် - မြန်မာသက္ကရာဇ်-၁၃၀၂ခုနှစ် ဝံ-ကလီဘို မြန်မာ့ရိုးရာအလှူဟောကန်း'

Advertisement for a business opportunity. Text: 'မြစ်စင်ရော် အမှတ်ထံစိပ် အစာအိမ်ဆေး'

Advertisement for a business opportunity. Text: 'ပို့ဆောင်ရေးနှင့်ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန မြန်မာ့ဆိပ်ကမ်းအာဏာပိုင် လေလံကြော်ငြာ' and 'MIP/AWPT/HPT/ MITT ဆိပ်ကမ်းတို့တွင် ထိန်းသိမ်းထားရှိသော (၁)နှစ်ကျော်ကြာသည်အထိ လာရောက်ထုတ်ယူခြင်းမရှိသည့် ကုန်ပစ္စည်းများနှင့် ကုန်ပိုင်ရှင်မှ စွန့်လွှတ်ထားသော ကုန်ပစ္စည်းများအတွင်းမှ ဆေးဝါးများ၊ အဝတ်ဖြတ်စများ၊ ပလတ်စတစ်အိတ်အဟောင်း၊ ပိန်အိတ်ခွဲအဟောင်းများ၊ သားရေချပ်များနှင့် ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်းများစသည့် ကုန်ပစ္စည်းများအား လက်ရှိမျက်မြင်အခြေအနေအတိုင်း ၂၃-၇-၂၀၂၀ ရက် ၁၃:၀၀ နာရီတွင် အိတ်ဖွင့်တင်ခါစနစ်ဖြင့် လေလံတင်ထုခွင့်ရောင်းချမည်ဖြစ်ပါသည်။'

Advertisement for 'သန္တိသုခ' (Dhanti Dukkha) brand. Text: 'သွေးတိုးကျ သွေးတိုးကျ သန္တိသုခ' and 'သွေးတိုးကျသား' logo. Includes contact information.

Advertisement for a business opportunity. Text: 'ခော်ဘွားလေးမိလိမိလိမိမောင်ကုမ္ပဏီလီမိတက်မှ အဆင့်မြင့် စတီးဘလိတ်စားသွားဆူးကြိုးများကိုချောမွေ့ချိုသာစွာဖြင့် ရောင်းချတပ်ဆင်ပေးနေပါသည်။'

Advertisement for BOSS Laminate Flooring. Text: 'BOSS အဆင့်မြင့် ပါကေးအရောင်းခန်းမ အဆင့်မြင့် Laminate Flooring ကြမ်းစင်းခြားများနှင့် 100% ခရစ်စံ ဇွိနှိင်းကြမ်းစင်းခြားများကို ချောမွေ့ချိုသာစွာဖြင့် ထိုက်ချိတ်ရောင်းချပေးနေပါသည်။'

Advertisement for a business opportunity. Text: 'တောမဲ့ မြေသား ရေတိုက် စား၏'

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း

HTOO Group Of Companies ၏ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးဇော်မင်း(ခ) ဦးလှလှ၏ ဇနီးဖြစ်သူ ဒေါ်အေးအေး @ Le Ah Haung အသက် (၆၄)နှစ်သည် ၂၀-၆-၂၀၂၀ ရက် နံနက် ၈:၃၀ နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရွှေတောင်ကြား (၂)ရပ်ကွက်ရှိ နေအိမ်၌ ကွယ်လွန် အနိစ္စရောက်သွားပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူ အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲ ရပါသည်။ ကွယ်လွန်သူ ဒေါ်အေးအေး@ Le Ah Haung ကောင်းရာ သုဂတိသို့ ရောက်ရှိပါစေကြောင်း ဆုတောင်းမေတ္တာ ပို့သအပ်ပါ သည်။

ဦးထွန်းထွန်း-ဒေါ်ဝေဝေ မိသားစု

မိသားစုနှင့်ထပ်တူဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း

ဦးမြင့်ဆွေ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ (ငြိမ်း) စက်မှု-ထွေထိန်း၊ စက်မှု(၁) ၂၀-၆-၂၀၂၀ ရက်နေ့တွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရပါ သဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူဝမ်းနည်းကြေကွဲကြရပါသည်။ စက်မှု-သတ္တု ဝန်ထမ်းဟောင်းများ

သင့်သွေးဖြင့် အသက်ကယ်ပါ

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း

ဒေါ်အေးအေး(ခ) Le Ah Haung အသက် (၆၄) နှစ် Htoo Group of Companies ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးဇော်မင်း (ခ) ဦးလှလှ၏ ဇနီး ဒေါ်အေးအေး (ခ) Le Ah Haung အသက် (၆၄)နှစ်သည် ၂၀-၆-၂၀၂၀ ရက်၊ စနေနေ့ နံနက် ၈:၃၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်အတူ ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။



ရွှေမန်းတောင် အစာကြေဆေး Digestive Tablet

NYDC ရန်ကုန်မြို့ သစ်တောတိုင်းဒေသကြီး (NYDC) သည် မြန်မာနိုင်ငံ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့၏ လမ်းညွှန်မှုဖြင့် ရန်ကုန်မြို့၏ အနောက်တောင်ဒေသရှိ တွဲတောမြို့နယ်၊ ကြည့်မြင်တိုင်မြို့နယ်၊ ဆိပ်ကြီးခရိုင်တို့ မြို့နယ်များ အတွင်းတွင် မြို့သစ်တိုက်များ ဆောင်ရွက်ရန် ရည်ရွယ်ပါသည်။

NYDC ကိုယ်စား Environmental Resources Management (ERM) - Myanmar Company Limited, Resourec & Environment Myanmar (REM) နှင့် Environment Quality (EQM) တို့က ELAs နှင့် IEE တို့အတွက် အခြေခံအချက် အလက်များကောက်ယူခြင်း၊ စီမံကိန်းနှင့် ပတ်သက်ဆက်သွယ်မှုများနှင့် ဆောင်ရွက်ရန် ရည်ရွယ်ပါသည်။

အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း ရန်ကုန်မြို့၊ တာမွေမြို့နယ်၊ မအူကုန်းရပ်ကွက်၊ ၁၄၁-လမ်း၊ အမှတ် (၄၁)၊ (၈)လမ်း ဦးကျော်သူရ(၁၂/တမန(နိုင်)၀၉၀၄၈၆)၏ ညီများဖြစ်ကြ သော ဦးကျော်စိုးစိုး (TME-၀၃၆၈၃၄)နှင့် ဦးကျော်ဇေယျ(၁၂/တမန(နိုင်) ၁၀၀၇၄၀)တို့သည် အိမ်ထောင်ခွဲ နေထိုင်သူများဖြစ်ကြပါသည်။

SEVEN ၀ မြေကွက်များရောင်း/ဝယ်ရေး ဒဂုံအိမ်ကမ်းအရပ်ပိုင်၊ တောင်ပိုင်း၊ မြောက်ပိုင်း၊ (ရွှေပေါက်တံမြို့သစ်) အိမ်အရောက် ငွေပေးချေရပါသည်။

သွေးသည် အသက်

ဒေါ်စန်းမြင့် အသက်(၉၃)နှစ် ရန်ကုန်မြို့နေ (ဦးမောင်လှ-ဒေါ်ထွေး)တို့၏ သမီး၊ မုံရွာမြို့နေ (ဦးအောင်သိန်း- ဒေါ်လှကြည်)တို့၏ သမီးချွေးမ၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ဗိုလ်စိန်မုန်ရပ်ကွက်၊ အရှေ့ရွှေဂုံ တိုင်လမ်း၊ အမှတ်(၁၂)နေ (စာရေးဆရာလင်းယုန်မောင်မောင်)၏ ဇနီး၊ ဦးဇေယျ(သားကြီး မောင်ဇေယျ)-ဒေါ်ရီရီတင့် (အထက်တန်းပြ၊ အထက-၂၊ ဗဟန်း)၊ ဦးဒေဝ၊ ဒေါ်မာလာ မောင်မောင် (အထက-၃၊ ဗဟန်း-ငြိမ်း)၊ ဒေါ်နီလာမောင်မောင်-ဦးထွန်းထွန်းနိုင် (နဂါးမင်း ဆီစက်၊ ထန်းတပင်၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး)တို့၏မိခင်၊ မြေးခြောက်ယောက်တို့၏ အဘွား၊ မြစ်တစ်ယောက်၏ဘွားဘွားကြီး ဒေါ်စန်းမြင့်သည် ၂၁-၆-၂၀၂၀ (တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၂-၆-၂၀၂၀ (တနင်္လာနေ့) နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်၌ မီးသဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်နီးရပ်ဝေးမှ ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟအပေါင်း တို့အား အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ (နေအိမ်မှ ကားများ နံနက် ၈ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည် ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံမြို့သစ်(အရှေ့ပိုင်း)မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် (၁၁)၊ နောင်ရိုး (၁)လမ်း၊ မြေကွက်အမှတ် (၁၄၂+ ၁၄၃-က)၊ ဒုတိယမြို့ကြီး ကျော်ရင်(ငြိမ်း) အမည်ပေါက် နှစ်(၆၀) မြေငှားကရန်ပါ မြေအကျယ် ပေ (၆၁x ၇၆) ရှိမြေနှင့် နေအိမ်အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်အားလုံးတို့ကို ဒေါ်မိမိလှိုင် [၁၄၄/ ဘကလ(နိုင်)၀၀၈၄၄၉]မှ ဝယ်ယူပိုင်ဆိုင်ပြီး ရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိကြောင်း၊ အရှင် အရှင် တစ်စုံတစ်ရာမရှိ ကင်းရှင်းပါကြောင်း ဝန်ခံပါသဖြင့် ဒေါ်သန်းနွဲ့မှ စရန်ငွေ တစ်စိတ်တစ်ဒေသကို ပေးချေထားပြီးဖြစ်ရာ ဤကြေငြာစာပါသည့်နေ့မှ (၁၀) ရက်အတွင်း စာချုပ်စာတမ်းမူရင်း၊ စာရွက်စာတမ်းမူရင်းများနှင့်တကွ ဆက်သွယ် ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် သတ်မှတ်ရက်ပြည့်သည့်တိုင် ကန့်ကွက်မည့်သူမရှိ ပါက ဤအရောင်းအဝယ်အား ဥပဒေနှင့်အညီ ပြီးသည်အထိ ဆက်လက်ဆောင် ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံမြို့သစ် (ဆိပ်ကမ်း)မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် (၇၉)၊ ရိုးရာလမ်း၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၀၆၅) အကျယ်အဝန်း ပေ(၄၀x၆၀)ရှိ ဦးခင်မောင်မြင့်(၂/RGN-၀၂၃၉၆၅) အမည်ပေါက် ပါမစ်မြေအား အရပ်ကတ် အရောင်းအဝယ်စာချုပ် အဆက်စပ်ဖြင့် ဝယ်ယူပိုင်ဆိုင်လာသူ ဦးတင်ထွန်း(၇/ မညန(နိုင်)၀၄၄၄၀၂)ထံမှ ကျွန်ုပ် ဒေါ်မွှေးမွှေး(၁၂/လမတ(နိုင်)၀၂၂၅၀၁)က ဝယ် ယူရန်အတွက် စရန်ငွေပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါသည်။ အဆိုပါ အရောင်းအဝယ်နှင့် ပတ်သက်၍ ကန့်ကွက်လိုသူများရှိပါက ဤကြေငြာစာပါသည့်နေ့မှစ၍ (၇) ရက် အတွင်း နိုင်ငံ့သောစာရွက်စာတမ်းအထောက်အထား(မူရင်း)များဖြင့် ကျွန်ုပ်ထံ လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် သတ်မှတ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်မည့်သူ မရှိပါက အရောင်းအဝယ်ကို ဥပဒေနှင့်အညီ ပြီးဆုံးသည်အထိ ဆက်လက်ဆောင် ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

အမွေပြတ်စွန့်လွှတ်ခြင်း ရန်ကုန်မြို့၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်၊ အမှတ်(၁၀၄)၊ ဟုမ်းလမ်း (၃)လမ်း၊ ပန်းလှိုင်ဘူတာရပ်ကွက်နေ ဒေါ်တင့်တင့် မှတ်ပုံတင် အမှတ် [၁၂/စခန(နိုင်)၀၁၂၃၆၆] ကိုင်ဆောင်သူ၏သားဖြစ်သူ မောင်ဝိတာအေးကိုကို (ခ)ကိုကိုသည် မိခင်၏ဆီဆိုးမမှုကို မနာခံဘဲ စိတ်ဆင်းရဲအောင် အမျိုးမျိုးပြုမူလုပ်ဆောင်နေပါသဖြင့် ယနေ့မှစ၍ သားအဖြစ်မှ အမွေပြတ်စွန့်လွှတ်လိုက်ပါကြောင်းနှင့် ၎င်းနှင့်ပတ်သက်သည့် ကိစ္စအဝဝကို (လုံးဝ)လုံးဝ တာဝန်ယူဖြေရှင်း ပေးမည် မဟုတ်ပါကြောင်းနှင့် အများသိစေရန်ကြေညာအပ်ပါ သည်။ မှတ်ချက်။ ။ မေးမြန်းစုံစမ်းခြင်း သည်းခံပါ။

ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ သန်လျင်မြို့နယ်၊ ထန်းပင်ကုန်းရပ်ကွက်၊ မြေပုံ လမ်း၊ မြေကွက်အမှတ်(၁)၊ ထန်းပင်ကုန်းမြောက်ကွက်၊ အဆောက်အအုံအမှတ်(၁) ဟု ဒေါ်တင်တင်မြေအကျယ် ပေ(၂၇x၅၀)ပေရှိ (၂-ခန့်)၊ (၆-ထပ်)တိုက်၏ (တိုက်ကိုမျက်နှာမူလျှင် ညာဘက်)မြေညီထပ်တိုက်ခန်း အကျိုးခံစားခွင့် အရပ်ရပ် အားလုံးတို့ကို မြေရှင်များဖြစ်ကြသော ဒေါ်ခင်မိုးမိုးဝင်း [၁၂/လမန(နိုင်)၀၁၁၂၈၃]၊ ဦးတင်ညီညီဝင်း [၁၂/လမန(နိုင်)၀၁၁၂၈၄]တို့မှ ပိုင်ဆိုင်၍ ရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိ ကြောင်း၊ အရှင်အရှင်တစ်စုံတစ်ရာမရှိ ကင်းရှင်းပါကြောင်း ဝန်ခံပါသဖြင့် ဒေါ်မိမိလှိုင် [၁၀/မလမ(နိုင်)၀၀၈၀၂၂] မှ စရန်ငွေ တစ်စိတ်တစ်ဒေသကို ပေးချေထား ပြီးဖြစ်ရာ ဤကြေငြာစာပါသည့်နေ့မှ (၁၀)ရက်အတွင်း စာချုပ်စာတမ်းမူရင်း၊ စာရွက်စာတမ်းမူရင်းများနှင့်တကွ ဆက်သွယ် ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် သတ်မှတ် ရက်ပြည့်သည့်တိုင် ကန့်ကွက်မည့်သူမရှိပါက ဤအရောင်းအဝယ်အား ဥပဒေနှင့် အညီ ပြီးသည်အထိ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ကြေညာအပ် ပါသည်။

အလတ်လိုက်စားမှုကို နှိမ်နင်းရန်အတွက် ကိုယ်တိုင်တို့အဖွဲ့အစည်း ပြုစုခဲ့ စိတ်ကူးသမားသာ သက်သေအထောက်အထားမူတည် မှတ်ပုံတင်လိပ်စာသို့ စာပို့ဆွဲကြားနိုင်ပါသည်။

ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည် ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံမြို့သစ်(အရှေ့ပိုင်း)မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် (၁၀-တိုးချဲ့)၊ မြေကွက်အမှတ်(၂၀၈)၊ ဒေါ်ခင်စိုး၊ ဒေါ်အေးအေးစိုးတို့ အမည် ပေါက်သည့် နှစ်(၆၀) မြေငှားကရန်ပါ မြေအကျယ် (၇၀' ၆" x ၈၃' ၆") ရှိ မြေကွက် အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်အားလုံးတို့ကို ဦးမျိုးညွန့်ဝင်း [၉/မထလ(နိုင်)၀၄၄၄၈၇] မှ ဝယ်ယူပိုင်ဆိုင်ပြီး ရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိကြောင်း၊ အရှင်အရှင်တစ်စုံတစ်ရာမရှိ ကင်းရှင်းပါကြောင်း ဝန်ခံပါသဖြင့် ဒေါ်အေးမြတ်မော် [၈/တတက(နိုင်)၁၂၅၃၄၁] မှ စရန်ငွေတစ်စိတ်တစ်ဒေသကို ပေးချေထားပြီးဖြစ်ရာ ဤကြေငြာစာပါသည့် နေ့မှ (၁၀)ရက်အတွင်း စာချုပ်စာတမ်းမူရင်း၊ စာရွက်စာတမ်းမူရင်းများနှင့်တကွ ဆက်သွယ် ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် သတ်မှတ်ရက်ပြည့်သည့်တိုင် ကန့်ကွက် မည့်သူမရှိပါက ဤအရောင်းအဝယ်အား ဥပဒေနှင့်အညီ ပြီးသည်အထိ ဆက်လက် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယိကာမကြီး
ဒေါ်သိန်းတင်
အသက်(၈၈)နှစ်

မန္တလေးမြို့၊ မဟာအောင်မြေမြို့နယ်၊ မဟာမြိုင်ရပ်ကွက်၊ သိပ္ပံလမ်းနေ ဦးတင်ယု
၏ဇနီး၊ ဝဏ္ဏကျော်ထင်၊ စည်သူ၊ သရေစည်သူ ဦးအောင်ကိုဝင်း(နာယက-KBZ Bank/
KBZ Group)နှင့် အဂ္ဂမဟာသီရိသုဓမ္မသီရိ ဒေါ်နန်းသန်းထွေး(လူမှုထူးချွန်ပထမဆင့်)
တို့၏ ချစ်လှစွာသော မိခင်ကြီး ဒေါ်သိန်းတင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်းကို သိရှိရပါသဖြင့်
ကျန်ရစ်သူမိသားစုနှင့်အတူ ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

သီတဂူသာသနာပြုအဖွဲ့

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဒေါ်အေးအေး@Le Ah Haung
အသက်(၆၄)နှစ်

Htoo Group of Companies ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးစော်မင်း(ခ)ဦးလှလှ၏ဇနီး၊ ကိုချမ်းငြိမ်းစော်-မအိအိသွယ်၊
မပိုးသဲ-ကိုကျော်ထွန်းဝင်း၊ မအိသဲတို့၏ ချစ်လှစွာသောမိခင် ဒေါ်အေးအေး@Le Ah Haung အသက်(၆၄)
နှစ်သည် ၂၀-၆-၂၀၂၀ (စနေနေ့) နံနက် ၈:၃၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်းသိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်အတူ
ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

ဦးမြဟန်-ဒေါ်ခင်စပယ်ကြည်
ကိုစည်သူထွန်း-မမြမာလာဟန်
မထက်မြတ်ဟန်
မလင်းလက်ဝင်း
Fortune Group of Companies

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယကာကြီး
ဦးဘန်ရှု (ဝါးခယ်မမြို့)
အသက်(၉၃)နှစ်

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ ဝါးခယ်မမြို့နယ် (ဦးစိန်ခင်-ဒေါ်မမလေး)
တို့၏ သား၊ (ဦးမှတ်ကြီး-ဒေါ်လှ)တို့၏ သားသမက်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ မင်္ဂလာ
တောင်ညွန့်မြို့နယ်၊ စံပြအပလရပ်ကွက်၊ တိုက်ဟောင်း(၂)၊ အခန်း(၃၁)
နေ ဒေါ်ဝင်းသောင်း၏ခင်ပွန်း၊ ဦးတင်လှိုင်၊ ဦးအောင်လှိုင်၊ ဦးကျော်စိုးအောင်-
ဒေါ်ချိုမာလှိုင်၊ ဦးကျော်သူရ-ဒေါ်မမဝင်းအောင်၊ ဒေါ်စုလှိုင်မြို့တို့၏ မွေးသ
မခင်၊ မန္တလေးစင်မြင့်၊ မောင်ရဲဝင်းအောင်၊ မကေစင်ယုလှိုင်၊ မောင်မြတ်တုန်း
မာန်၊ မဆုမြတ်စိုးတို့၏အဘိုး ဦးဘန်ရှုသည် ၂၁-၆-၂၀၂၀ (တနင်္ဂနွေနေ့)
နံနက် ၇:၅၅ နာရီတွင် ကွယ်လွန်အနိစ္စရောက်သွားပါသဖြင့် ၂၃-၆-၂၀၂၀
(အင်္ဂါနေ့) မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်၌ ဂူသွင်းသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါ
ကြောင်း။ (ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၂၇-၆-၂၀၂၀(စနေနေ့) နံနက် ၇နာရီမှ
၁၀ နာရီအထိ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာကြွရောက်ပါရန် ရပ်နီး
ရပ်ဝေးမှ ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟအပေါင်းအား ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။)
ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ ကျောင်း၊ ရေတွင်း ဒါယကာကြီး
ဦးစောထွန်း
ညွှန်ကြားရေးမှူး(ငြိမ်း)၊ အဆင့်မြင့်ပညာဦးစီးဌာန
အသက်(၈၈)နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ ရွှေပြည်သာမြို့နယ်၊ ဝန်ထမ်းကြီးများရိပ်သာ၊ နွယ်သာကီ
လမ်း၊ (၂/၂၇/၅၈)နေ ဒေါ်မြတင်၏ခင်ပွန်း၊ ဒေါ်တင်မျိုးထွန်း-ဗိုလ်မှူးမျိုးနွယ်(ငြိမ်း)၊
ဦးတင်မောင်ထွန်း-ဒေါ်စိုးစိုးခိုင်၊ ဒေါ်မြထွန်း-ဦးနေအောင်ရဲမြင့်၊ ဦးကျော်
မောင်ထွန်းတို့၏ ဖခင်၊ မြေးလေးယောက်၊ မြစ်တစ်ယောက်တို့၏ အဘိုးသည်
၂၁-၆-၂၀၂၀ ရက် နံနက် ၉:၃၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ညနေ ၃ နာရီ
တွင် ရွှေပြည်သာ ကျွဲချောင်းသုသာန်၌ မီးသင်္ဂြိုဟ်ပြီးစီးပါကြောင်း။ (ကွယ်လွန်သူ
အားရည်စူး၍ ၂၇-၆-၂၀၂၀ ရက် နံနက် ၇ နာရီမှ ၁၀ နာရီအထိ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေး
တရားတော်နာ ကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ ကျောင်း ဒါယကာမကြီး
ဒေါ်မြသန်း(ခ)ဒေါ်မြကြီး
အသက်(၈၀)

ညောင်တုန်းမြို့နယ်၊ ချောင်းကြီးကျေးရွာ
ညောင်တုန်းမြို့နယ်၊ ချောင်းကြီးကျေးရွာနေ (ဦးမောင်တီ-ဒေါ်လှ)တို့၏
သမီးကြီး၊ (ဦးထွန်းရီ)၏ ဇနီး၊ (ဦးခင်စော်)-ဒေါ်ကြူကြူ၊ ဒေါ်ဌေးဌေးဝင်း၊
ဦးကြည်ထွန်း၊ ဦးထွေးလှိုင်-ဒေါ်ခင်သူစော၊ ဦးရဲထွန်း-ဒေါက်တာလှလှမုသိမ်းတို့၏
မိခင်၊ မြေးချစ်ယောက်၊ မြစ်ခုနစ်ယောက်တို့၏ အဘိုး ဒေါ်မြသန်း(ခ)ဒေါ်မြကြီး
သည် ၂၀-၆-၂၀၂၀ ရက် ည ၁၀:၅၀ နာရီတွင် ညောင်တုန်းမြို့၊ မီးစက်လမ်းထိပ်
လမ်းမတော်နေအိမ်၌ ဘဝတစ်ပါးသို့ပြောင်းသွားပါသဖြင့် ၂၂-၆-၂၀၂၀ ရက်
မွန်းလွဲ ၁:၃၀ နာရီတွင် ညောင်တုန်းမြို့၊ ငြိမ်းချမ်းမြေ သုသာန်၌ မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်
ဖြစ်ပါကြောင်း ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟအပေါင်းတို့အား အသိပေး အကြောင်းကြား
အပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
သူငယ်ချင်းဒေါက်တာကျော်မင်း၏ မိခင်ကြီး ဒေါ်တင်အေး
အသက်(၈၄)နှစ် သည် ၃-၄-၂၀၂၀ (သောကြာနေ့)တွင် ကွယ်လွန်
သွားကြောင်းကြားသိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူ ဝမ်းနည်း
ကြေကွဲရပါသည်။

16th Batch B.D.S ၁၉၈၀-၈၆
သွားဘက်ဆိုင်ရာဆရာဝန်များ

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယကာမကြီး
ဒေါ်အေးအေးမြင့်(ခ)ဒေါ်မြင့်မြင့်
အသက်(၆၃)နှစ်

စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်ထောင်စု
ဝန်ကြီးရုံး(မွေးရေး/ကျေးလက်)မှ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်(ငြိမ်း) ဒေါက်တာ
ခင်စော်၏ဇနီး ဒေါ်အေးအေးမြင့်(ခ)ဒေါ်မြင့်မြင့် အသက်(၆၃)နှစ်သည် ၂၁-၆-
၂၀၂၀ ရက်နေ့ နံနက် ၁၀:၄၆ နာရီတွင် နေပြည်တော်၊ ဧမ္မာသီရိအထူးကုဆေးရုံကြီး၌
ကွယ်လွန်သွားပါကြောင်း ကြားသိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်အတူ ထပ်တူထပ်မျှ
ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါ သည်။
ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်နှင့် ဝန်ထမ်းမိသားစုများ
ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာန

အနိစ္စ

ရဟန်းအမ
ဒေါ်အေးမြင့်
အသက် (၇၅) နှစ်
ရန်ကုန်မြို့၊ ကြည့်မြင်တိုင်မြို့နယ်၊
မကျီးတန်း မြောက်/အရှေ့ရပ်ကွက်၊
စကားဝါပင်လမ်း၊ အမှတ်(၄၁-A)နေ
(ဦးသိန်းအောင်-ဒေါ်အေးတင်)တို့၏သမီး
ဈေးမ၊ (ဦးထွန်းမြိုင်-ဒေါ်လှအေး)တို့၏
သမီး၊ ဦးစိန်ဝင်း၏ ချစ်လှစွာသောဇနီး၊
ဒေါ်ဘေဘီ၏အစ်မ၊ ဦးမောင်မောင်မျိုး
သန့်-ဒေါ်သီတာမြင့်တို့၏ မိခင်၊ မြေး
နှစ်ယောက်တို့၏အဘိုး ဒေါ်အေးမြင့်
သည် ၂၀-၆-၂၀၂၀ (စနေနေ့) နံနက်
၅:၁၅နာရီတွင် နေအိမ်၌ ကွယ်လွန်သွား
ပါသဖြင့် ၂၂-၆-၂၀၂၀ (တနင်္လာနေ့)
မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် ထိန်ပင်သုသာန်၌
မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်နီး
ရပ်ဝေးမှ ဆွေမျိုးမိတ်ဆွေများအား
အသိပေး အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။
(နေအိမ်မှကားများ မွန်းလွဲ ၁၂:၃၀ နာရီ
တွင် ထွက်ပါမည်။) (ကွယ်လွန်သူအား
ရည်စူး၍ ၂၆-၆-၂၀၂၀ (သောကြာနေ့)
နံနက် ၆ နာရီမှ ၁၀ နာရီအထိ အထက်
ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရား
တော်နာကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြား
အပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ

ဒဂုံမြို့သစ် (မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊
မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်-၄၃၊ မြေကွက်
အမှတ်-၁၈၉၊ မြေကွက် တည်နေရာ
အမှတ်(၁၈၉)၊ ပညာတန်ဆောင်(၂)လမ်း၊
(၄၃)ရပ်ကွက်၊ ဒဂုံမြို့သစ် (မြောက်ပိုင်း)
မြို့နယ်(ဒေါ်နန္ဒာရွှေ)(BSN/W-၁၅၈၅၉)
အမည်ပေါက် နှစ်(၆၀)မြေပမာဏချုပ်ကရန်
မြေအား ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်
တရားမမှု၊ တရားမကြီးမှုအမှတ်- ၅၄/
၂၀၁၉တွင် တရားလို ဒေါ်နန္ဒာခင်(ငြိမ်း)၏
အထူးကိုယ်စားလှယ်စာချုပ် ဒေါ်မျိုးသိရီ
ဆွေ၊ တရားပြိုင် ဒေါ်နန္ဒာရွှေ၊ ဒေါ်နော်
မိုးမိုးအေးတို့အပေါ် ပဋိညာဉ်အတိုင်း
အရောင်းအဝယ်စာချုပ်အား မှတ်ပုံတင်
ပြုလုပ် ချုပ်ဆိုပေးစေရန်မူတောင်းခြင်း
အပေါ် နှစ်(၆၀)မြေပမာဏရန်နှင့် မြေကွက်
ပေါ်ရှိ အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်တို့အား
မှတ်ပုံတင် အရောင်းအဝယ်စာချုပ်ချုပ်
ဆိုပေးစေရန် စရိတ်ခွင့်တရား အနိုင်ခံကာရီ
ချမှတ်လိုက်သည့် ၁၆-၁-၂၀၂၀ ရက်
ချမှတ်သည့် စီရင်ချက်ဒီကရီနှင့် ယင်း
တရားရုံး၏တရားမစာရီမှ အမှတ်-၉/
၂၀၂၀တွင် ချမှတ်သည့် အမိန့်တိုင်ပြု၍
တရားရုံး ဒေါ်နန္ဒာရွှေ၊ ဒေါ်နော်မိုးမိုးအေး
ကိုယ်စား တရားရုံးတော်ယဉ်စိုးမိုး(ဘီ
လမ်း) ဒေါ်လှလှိုင်မိုးမိုးမိုးမိုးမိုးမိုးမိုး
အမိန့်များနှင့် တီလီစစ်ခန့်စာတိုင်ပြု၍
အရောင်းအဝယ်စာချုပ်ချုပ်ဆိုရန် မြေပုံ
ကူးလျှောက်ထားလာခြင်းအား တရားဝင်
နိုင်လုံသောအထောက်အထားများဖြင့် ဤ
ကြော်ငြာပါသည်။ နေ့မှစ၍ (၇)ရက်
အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့်
ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက လုပ်ထုံးလုပ်နည်း
အတိုင်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေးမည်
ဖြစ်ပါကြောင်း အသိပေး ကြေညာအပ်
ပါသည်။
ဌာနမှူး
(ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်)
မြို့ပြစီမံကိန်းလုပ်ငန်းဌာနအဖွဲ့
ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေး
ကော်မတီ

ရတနာ
သစ်တော
ပြည့်သွေး
ကြော
သစ်တော
ရတနာ
ထိန်းသိမ်း
ပါ

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဒေါ်အေးအေး@Le Ah Haung
အသက်(၆၄)နှစ်

ခင်မင်ရင်းနှီးရပါသော မိတ်ဆွေ ဦးစော်မင်း(ခ)ဦးလှလှ
(ရန်ကုန်ဂေါက်သီးရိုက်အသင်း Captain)၏ ဇနီးဖြစ်သူ
ဒေါ်အေးအေး @ Le Ah Haung အသက် (၆၄)နှစ်သည်
၂၀-၆-၂၀၂၀ရက်နေ့တွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်းသိရှိရပါ
သဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူ အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။
ဒေါက်တာကျော်လင်း-ဒေါ်နီနီအောင်
ဒုတိယဝန်ကြီး
ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန

စောအူဝါး (ခ) ဒေါ်ကျင့်ဥ
မြမာလာ ကုန်ချိုးစုံဆိုင်၊ တ/၈၆ မင်္ဂလာဈေး
အသက် (၉၆) နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ အမှတ်(၉၆)၊ (၁၆)လမ်း၊ မြေညီထပ်၊ လမ်းမတော်မြို့နယ်နေ
(ဦးစံညွန့်)၏ ချစ်လှစွာသောဇနီး၊ ဒေါ်အေးအေး-ဦးဝမ်းပို၊ ဒေါ်သန်းသန်းအေး၊
ဒေါ်ဌေးဌေးပျို၊ ဦးမောင်မောင်ငြိမ်း-ဒေါ်တင်တင်သန်း၊ ဦးအောင်ကျော်-ဒေါ်မုန့်
မွန်ဝင်း၊ ဒေါ်အေးအေးထွေး၊ ဒေါ်သန်းသန်းရီ၊ ဒေါ်မြင့်မြင့်ဆွေ၊ ဦးမောင်မောင်ရင်-
ဒေါ်လှဝင်း၊ (ရွှေဟင်္သာပန်းကန်ဆိုင်၊ မင်္ဂလာမုန့်ဈေး)တို့၏ မွေးသမိခင်၊ မြေး
၁၂ ယောက်တို့၏အဘိုး၊ မြစ်တစ်ယောက်တို့၏အဘိုး ဒေါ်ကျင့်ဥသည် ၂၀-
၆-၂၀၂၀ (စနေနေ့) နံနက် ၂:၅၅ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၂-၆-၂၀၂၀
(တနင်္လာနေ့) နံနက် ၁၁ နာရီတွင် ရေဝေးအေးတိုက်မှ ရေဝေးသုသာန်သို့
ပို့ဆောင်ဂူသွင်းသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါသည်။ (နေအိမ်မှကားများ နံနက် ၉ နာရီတွင်
ထွက်ပါမည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘုရား၊ သိမ်၊ ကျောင်း၊ တံတိုင်း၊ ရေတွင်း၊ ရေကန် ဒါယကာကြီး
ဦးမြင့်ဆွေ (ခ) ဦးမောင်မြင့် (၇၇)နှစ်
ဒုညွှန်ကြားရေးမှူး(ငြိမ်း)၊ မြန်မာ့အထွေထွေနှင့်ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းရေး
စက်မှုလုပ်ငန်း၊ စက်မှု (၁)
B.E (Mech), 1966-D.E.P

မွန်ပြည်နယ်၊ ချောင်းဆုံမြို့နယ်၊ မုရစ်ကလေးရွာနေ (ဦးကွန်ပါ-ဒေါ်မြင့်ဆွေ)
တို့၏သား၊ ဦးထွန်းအေး-ဒေါ်အမာ(မန္တလေး)တို့၏ သားသမက်၊ ဒေါက်တာ
ဦးတင်မြင့်(ကျန်း/ဦးစီး-ငြိမ်း)-ဒေါ်ထားထားကြည်၊ ဒေါ်မြတ်စွန်(ကျောင်းအုပ်-
ငြိမ်း) ထ-၉၊ မော်လမြိုင်၊ ဒေါ်ခင်တင်တင်မြင့်/မောင်၊ ဒေါ်ခင်ဌေးကြယ်(ဖွဲ့စည်းပုံ
အခြေခံဥပဒေဆိုင်ရာခုံရုံးအဖွဲ့)၊ ဒေါက်တာချိုချိုစုမွန် (မွေး/ကျန်းစီး-ငြိမ်း)၊
ဒေါက်တာချိုချိုယုမွန် (မွေး-၁၊ ငြိမ်း)တို့၏အစ်ကို၊ ရန်ကုန်မြို့၊ အမှတ်(၇၁၀/၇၁၁)၊
ယမနေ(၅)လမ်း၊ (၃၄) ရပ်ကွက်၊ မ/ဒဂုံမြို့နယ်နေ ဒေါ်ခင်လှမြင့် (ဒုလက်ထောက်
ညွှန်မှူး-ငြိမ်း)၊ မြန်မာ့ထွေ/ထိန်း)၏ ခင်ပွန်း၊ ဦးလကျော်ဦး-ဒေါ်တင်သန်း၊
ဦးစောနည်-ဒေါ်ခိုင်ခိုင်စော်တို့၏ဖခင်၊ မမေဇွန်ဖူးပွင့်-မောင်ဟိန်းဝေမြူးလွင်၊
မောင်ရွှေဆောင်(၇)(V.I.C)၊ မောင်ရဲထက်(၇)(V.I.C)၊ မောင်ရဲအောင်ကျော်တို့၏
အဘိုး၊ မောင်ဟိန်းဟန်သာလွင်၏ဘိုးတို့ကြီးသည် ၂၀-၆-၂၀၂၀(စနေနေ့) နံနက်
၁:၀၄ နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့၊ ပင်လုံအထူးကုဆေးရုံ၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့်
၂၂-၆-၂၀၂၀ (တနင်္လာနေ့) နံနက် ၁၁ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်၌ မီးသင်္ဂြိုဟ်
မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ခရစ်တော်၌ အိပ်ပျော်ခြင်း
Pu Hnlar Nun Tiam @ ဦးဘသန်း
အသက်(၆၀)

ချင်းပြည်နယ်၊ ဖလမ်းမြို့နယ် Thlan Cing ရွာနေ (Pu Mang
Dai Lo)နှင့် (Pi Tial Tin Kim)တို့၏ ဒုတိယမြောက်သား၊ Pu Hrang
Thuam (Pyin Oo Lwin)၊ Pu Nung Sawm (Falang)၊ Pi Lal Tuah
Thiam (Tahan, Kalay)၊ Pu San Hmung (USA)တို့၏ ညီ/အစ်ကို၊
Pi Tuan Cin ၏ ချစ်လှစွာသော ခင်ပွန်း၊ Dr.Lal Cung Luai ၊ Pi Lal
Hnem Mawi နှင့် Salai Lal Lian UK တို့၏ ဖခင်၊ Thang Sian Muang
နှင့် Lal Rin Kim တို့၏ အဘိုး သည် ၂၁-၆-၂၀၂၀ ရက် နံနက် ၂:၃၀
နာရီတွင် ဗဟိုရံစည်ဆေးရုံ၌ ခရစ်တော်၌ အိပ်ပျော်သွားပါသဖြင့်
၂၂-၆-၂၀၂၀ ရက် နံနက် ၉ နာရီတွင် ရေဝေးခရစ်ယာန်ဂိုဏ်းပေါင်းစုံ
ခန်းမ၌ဝတ်ပြုပြီး ဂူသွင်းသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း အသိပေး
အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဦးဝင်းနိုင်
(ဥက္ကဋ္ဌ Asia Express ခရီးသည်ပို့ဆောင်ရေး)
အသက်(၅၃)နှစ်

ဘီးလင်းမြို့နေ (ဦးနော်ကယား-ဒေါ်စန်းမြင့်)တို့၏ သား၊ မှော်ဘီ
မြို့နေ ဦးစံရွှေ-ဒေါ်ရွှေတင့်တို့၏ သားသမက်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ မရမ်းကုန်း
မြို့နယ်၊ (၁၂/က)၊ မြဝတီရည်(၅)လမ်း၊ ပါရမီရိပ်သာ၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်
နေ ဒေါ်အိအိရွှေ၏ခင်ပွန်း၊ မောင်ထက်မြတ်နိုင်ဝင်း(ခ)ဧတူ-တော်စတွန်
ယူနီဗာစတီ၊ USA)၊ မရွှင်းလှသီရိ (အထက-TTC)တို့၏ ဖခင်၊ မင်္ဂလာဒုံ
မြို့နယ်၊ ပတ္တမြားမြို့သစ်၊ အမှတ်(၁)ကျောက်စိမ်းလမ်းသွယ်(၄)နေ
မခင်မြင့်၊ မအေးအေးစိုး၊ မသိသိအေး၊ (မောင်အောင်နိုင်ထွန်း)တို့၏
အစ်ကိုသည် ၁၈-၆-၂၀၂၀ (ကြာသပတေးနေ့) ည ၁၁:၀၈ နာရီတွင်
ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၁၉-၆-၂၀၂၀ ရက်တွင် သင်္ဂြိုဟ်ပြီးဖြစ်ပါ
ကြောင်း။ (ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၂၄-၆-၂၀၂၀ (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့)တွင်
ပါရမီနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာကြွရောက်ပါရန်
ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
သူငယ်ချင်းဒေါက်တာဝင်းမြင့်(မန္တလေး) အသက်
(၆၁)နှစ်သည် ၁၆-၆-၂၀၂၀ (တနင်္လာနေ့)တွင် ကွယ်လွန်
သွားကြောင်း ကြားသိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူ
ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

16th Batch B.D.S ၁၉၈၀-၈၆
သွားဘက်ဆိုင်ရာဆရာဝန်များ

ပထမဆုံးအကြိမ် ရန်ကုန်-ဟောင်ကောင်-ရန်ကုန် ကယ်ဆယ်ရေးလေယာဉ် ဇွန် ၂၉ ရက်တွင် ပျံသန်းပြေးဆွဲမည်

ရန်ကုန် ဇွန် ၂၁
မြန်မာအမျိုးသားလေကြောင်း(MNA) က ဟောင်ကောင်မြို့ မြန်မာကောင်စစ် ဝန်ချုပ်ရုံးနှင့် ညှိနှိုင်း၍ ပထမဆုံး အကြိမ် ရန်ကုန်-ဟောင်ကောင်-ရန်ကုန် ကယ်ဆယ်ရေးလေယာဉ်အား ဇွန် ၂၉ ရက်တွင် ပျံသန်းပြေးဆွဲသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။



ခရီးသွားပြည်သူများ ဘေးကင်းလိုခြံရံရေးအတွက် လေယာဉ်အတွင်းပိုင်းတွင် ပိုးမွှားကင်းစင်စေရန် ပိုးသတ်ဆေးဖျန်းစဉ်။

ဆောင်ရွက်
“အဓိကကတော့ မကာအိုနဲ့ ဟောင်ကောင်မှာရှိနေကြတဲ့ မြန်မာနိုင်ငံသား ခရီးသည်တွေပြန်ခေါ်ဖို့ပါ။ ဟောင်ကောင်ရှိ မြန်မာသံရုံးဘက်ကလည်း ဆောင်ရွက်နေသလို ရန်ကုန်မှာရှိနေတဲ့ ဟောင်ကောင်ကလူတွေကို ပြန်ခေါ်ဖို့လုပ်နေပါတယ်။ မကာအိုရှိ မြန်မာနိုင်ငံသား ခရီးသည်တွေကလည်း ဟောင်ကောင်ကို သင်္ဘောနဲ့ လာကြလိမ့်မယ်။ ဟောင်ကောင်ကနေ ရန်ကုန်ကို ကျွန်တော်တို့ ကယ်ဆယ်ရေးလေယာဉ်နဲ့ ခရီးသည်တွေကို ပြန်ခေါ်လာမှာပါ” ဟု မြန်မာအမျိုးသားလေကြောင်း စီးပွားရေးဌာနမှူး ဦးနိုင်စောလွင်က ပြောသည်။
ဇွန် ၂၉ ရက်တွင် ပျံသန်းပြေးဆွဲမည့် လေယာဉ်ခရီးစဉ်အရ ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်မှ နံနက် ၇ နာရီ ၂၅ မိနစ်တွင် စတင်ထွက်ခွာမည့် စာမျက်နှာ ၁၅ ကော်လံ ၁ သို့ ၀

ကြေးမုံ ယနေ့ ဖတ်စရာ

အမှတ် (၂) ပုသိမ်တံတားကြီး ၉၃ ရာခိုင်နှုန်း ပြီးစီး စာမျက်နှာ » ၉

အိန္ဒိယနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ လေးသိန်းကျော်ရှိပြီး သေဆုံးသူ ၁၃၀၀၀ ကျော်ရှိလာ စာမျက်နှာ » ၁၂

ပြင်သစ်၊ ဗြိတိန်တို့နှင့် နယ်စပ်ဂိတ်များ စိပ် ပြန်လည်ဖွင့်လှစ် စာမျက်နှာ » ၁၃

နိုင်ငံတစ်ဝန်း အခြေခံပညာကျောင်းများ ဖွင့်လှစ်သွားရန် ပြင်ဆင် စာမျက်နှာ » ၂၂

ချင်းပြည်နယ် သီးမစ်ရေဝေရေလဲ ဧရိယာများအတွင်း သစ်စေ့မြေလုံး ၃၉၀၀၀၀ ကို ရဟတ်ယာဉ်ဖြင့် ကြံချစိုက်ပျိုး စာမျက်နှာ » ၂၃



၂၀၁၉ ခုနှစ်က ကျင်းပသည့် ယူ-၁၆ ဖိတ်ခေါ်ပြိုင်ပွဲတွင် မြန်မာနှင့် အင်ဒိုနီးရှား ယှဉ်ပြိုင်စဉ်။

မိုင်းယောင်း၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်တားဆီးရေး လှုပ်ရှားမှုပြုလုပ်

မိုင်းယောင်း ဇွန် ၂၁
ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း) မိုင်းယောင်းမြို့နယ် ကြက်ခြေနီသူနာပြုတပ်ဖွဲ့၊ မြို့နယ် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးကော်မတီနှင့် စေတနာ့ ဝန်ထမ်းများ ပူးပေါင်းပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်တားဆီးရေး လှုပ်ရှားမှုကို ယနေ့နံနက် ၈ နာရီက လူအသွားအလာများသည့် ဗလမင်းထင်လမ်းဆုံ၌ ပြုလုပ်သည်။
ထိုသို့ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကြိုတင်ကာကွယ်ရေး အသိပညာပေးလက်ကမ်းစာစောင်များ ဖြန့်ဝေခြင်း၊ ပိုစတာများကပ်ခြင်း၊ လက်ကို မကြာခဏဆေးကြောရန် သတိပေးခြင်း၊ လက်သန့်ဆေးရည်ဖြင့်

လက်ဆေးကြောစေခြင်း၊ အပြင်ထွက်တိုင်း နှာခေါင်းစည်းများ စနစ်တကျဝတ်ဆင်သွားလာရေး အသိပညာပေးပြီး နှာခေါင်းစည်းဝတ်ဆင်ထားခြင်းမရှိသူများကို နှာခေါင်းစည်းများ အခမဲ့ဝေငှပေးခဲ့သည်။
အဆိုပါ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်တားဆီးရေးလှုပ်ရှားမှုကို ရှမ်းပြည်နယ် (အရှေ့ပိုင်း)ရှိ ကျိုင်းတုံ၊ မိုင်းပျဉ်း၊ မိုင်းခတ်၊ မိုင်းယန်း၊ မိုင်းဆတ်၊ မိုင်းတုံ၊ တာချီလိတ်၊ ကျိုင်းလပ်၊ မိုင်းဖြတ်နှင့် မိုင်းယောင်းမြို့များတွင် တစ်ရက်တည်း၊ တစ်ချိန်တည်း ပြုလုပ်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း မြို့နယ်ကြက်ခြေနီသူနာပြုတပ်ဖွဲ့မှူး ဦးသန့်ဇင်ဦးထံမှ သိရသည်။
မိုင်းအောင်ဇော်လင်း(ပြန်/ဆက်)

မြင်းခြံခရိုင်ရှိ ကျေးရွာသစ်လှုပ်ရှားမှု စီမံကိန်းကျေးရွာများအတွက် ကိုဗစ်-၁၉ ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးပစ္စည်းများ ပေးအပ်လှူဒါန်း

မြင်းခြံ ဇွန် ၂၁
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မြင်းခြံခရိုင်ရှိ ကျေးရွာသစ်လှုပ်ရှားမှုစီမံကိန်းကျေးရွာများအတွက် ကိုရီးယားနိုင်ငံ KOICA မှ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြိုတင်ကာကွယ်ရေးပစ္စည်းများ ပေးအပ်လှူဒါန်းပွဲကို ယနေ့ နံနက် ၈ နာရီက ခရိုင်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ပြုလုပ်သည်။
အခမ်းအနားတွင် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန တိုင်းဒေသကြီးဦးစီးမှူး ဦးတိုးမင်းက အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားပြီး ကိုရီးယားနိုင်ငံ KOICA မှ ထောက်ပံ့လှူဒါန်းသော ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြိုတင်ကာကွယ်ရေးပစ္စည်းများအား ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိန်မြင့်၊ ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးတင်လှိုင်၊ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးညီညီအောင်၊ စာမျက်နှာ ၁၅ ကော်လံ ၄ သို့ ၀



လူငယ်ဖိတ်ခေါ်ဘောလုံးပြိုင်ပွဲ ထပ်မံကျင်းပခွင့်ရရန် မြန်မာနိုင်ငံဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ် ကြိုးပမ်း

ရန်ကုန် ဇွန် ၂၁
မြန်မာနိုင်ငံဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်သည် လာမည့်နှစ်တွင် ဥရောပနှင့် အာရှအသင်းများ ပါဝင်သည့် လူငယ်ဖိတ်ခေါ်ဘောလုံးပြိုင်ပွဲကို ကျင်းပနိုင်ရန် ကြိုးပမ်းလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။
ဥရောပဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်သည် အရှေ့တောင်အာရှနိုင်ငံများအတွက် အာရှဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ် အာဆီယံဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်တို့နှင့် ပူးပေါင်းကာ လူငယ်ဖိတ်ခေါ်ပြိုင်ပွဲများကို ၂၀၂၁ ခုနှစ်မှစ၍ မြန်မာနိုင်ငံအပါအဝင် နိုင်ငံအချို့၌ ကျင်းပခဲ့သည်။
စာမျက်နှာ ၂၅ ကော်လံ ၅ သို့ ❖